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Múlt héten pénteken egyenru-
hás szakemberek – többek kö-
zött tûzoltók és polgári védelmi-
sek – lepték el az újudvari Total
Hungária Kft. töltõüzemét.
Azonban mielõtt bárki azt gon-
dolná, katasztrófa történt, meg
kell nyugtassunk mindenkit, ép-
pen ellenkezõleg: a kivonulás
egy gyakorlat része volt, mely
egy lehetséges veszélyhelyzetre
való felkészülést hivatott elõirá-
nyozni.

– A 2001-es Seveso Egyezmény
elõírja, hogy a felsõ küszöbértékû
veszélyes üzemekben évente rész-
leges, háromévente teljes körû kül-
sõ védelmi gyakorlatot kell tartani.
– tudtuk meg Prepok Attilától, a
Zala Megyei Katasztrófavédelmi
Igazgatóság nagykanizsai Polgári
Védelmi Kirendeltségének vezetõ-
jétõl. – A Total Hungária Kft. újud-
vari telephelyén több, mint kétszáz
tonna gázt tárolnak, ezért az emlí-
tett üzemek közé tartozik. A mosta-

ni teljes gyakorlatban mûszaki
szakemberek, kárfelszámolók, köz-
mûszolgáltatók vettek részt, ösz-
szességében száztíz fõ, akik ve-
szélyelhárítással, a lakosság vé-
delmével és mentésével kapcsola-
tos feladatokat hajtottak végre. A
megvalósítás nagyon jól sikerült, a
résztvevõk kiváló összhangban,
magas színvonalon oldották meg a
beállított szituáció alapján feltéte-
lezett veszély elhárítását, valamint
a levezetési tervben és a külsõ vé-
delmi tervben meghatározott fel-
adatokat.

A külsõ védelmi gyakorlat rá-
épült a belsõ védelmi gyakorlatra,
valamint a Nagykanizsai Tûzoltó-
ság parancsnoki ellenõrzõ gyakor-
latára, így egy komplett, minden
lehetséges veszélyhelyzetre kitérõ
mentõgyakorlatot vittek véghez. A
történet röviden a következõ: reg-
gel nyolc óra után az egyik 1100
m3-es gáztartály alsó kifolyó szele-
pe mûszaki okokból megsérült, s
mivel a belsõ védelmi terv alapján

beavatkozó üzemi kárfelszámoló
részleg a mûszaki meghibásodást
nem tudta elhárítani, riasztották a
Nagykanizsai Tûzoltóságot. A be-
állított szituáció szerint a lokali-
zálhatatlanná vált gázfelhõ az
északnyugati szélmozgás miatt
délkeleti irányban elhagyta az
üzem területét a település felé,
ahol az alacsonyabban fekvõ ré-
szen elhelyezkedõ Ország utca la-
kosságát veszélyeztette. A lakókat
(helyettesítõ statisztákat) sikeresen
elvezették a gyülekezõ helyre,
ahol regisztrálták, majd az orvosi
rendelõben légúti vizsgálatoknak
vetették alá õket. Ezután az általá-
nos iskolában kialakított befogadó
helyre kerültek.

A gyakorlatot ellenõrzõ bizott-
ság vezetõje, Wéber Antal tûzoltó
ezredes, a Zala Megyei Katasztró-
favédelmi Igazgatóságának me-
gyei igazgatója „Kiváló” minõsí-
téssel értékelte a végrehajtást.

S.E.

A nagykanizsai bölcsõdék je-
lenleg 130 százalékos kihasz-
náltsággal mûködnek. Ez orszá-
gos viszonylatban általános mu-
tatónak számít.  A bölcsõde a je-
lentkezõk közül 52 igénylõt uta-
sított el, akiknek 75-80 százalé-
ka jogosult lenne bölcsõdei ellá-
tásra.

A bölcsõdék kihasználtságáról
és a bõvítési tervekrõl kérdeztük
Körmendi Viktóriát, az Egyesített
Bölcsõde intézményvezetõjét. 

– Az Egyesített Bölcsõde jelen-
leg 210 férõhellyel mûködik 3 te-
lephelyen. A városunkban élõ 0-3
éves korú gyermekek napközbeni
felügyeletét azonban az igények-
nek megfelelõen nem tudja bizto-
sítani. A bölcsõdei-ellátás jogo-
sultsági feltétele elsõsorban a
szülõk napközbeni munkavégzése,
de indokolhatja egyéb tényezõ is,
például beteg családtag ápolása,

szociális tényezõk, és a veszélyez-
tetettség is. Elõnyösebb helyzet-
ben vannak azok a családok, akik
gyermekük elhelyezését szeptem-
bertõl kérték. A nevelési év folya-
mán jelentkezõk igényét, vagyis
az üres férõhelyek fenntartását a
bölcsõde a jelen körülmények kö-
zött nem tudja felvállalni. Elsõ-
sorban a munkába járó szülõk
gyermekeit tudja felvenni, ezen kí-
vül elõnyt élveznek a gyermeküket
egyedül nevelõk. A szociálisan rá-
szoruló, valamint a védelembe
vett gyermekek elhelyezésérõl
azonban azonnal kell gondoskod-
ni.

– Hogyan készül fel az intéz-
mény 2011-tõl a kormány család-
támogatási rendszerének átalakítá-
sa miatt a megnövekedõ igények-
re?

– Mivel a szülõ gyermekgondo-
zási díjban csak a gyermeke 1 éves
koráig részesülhet, fel kell készülni

az egy éves korú gyermekek na-
gyobb számban való megjelenésé-
re is. Ennek érdekében – pályázati
lehetõséggel élve – az egyesített
intézmény egy negyedik telephely
megnyitását tervezi az 1988-ban
bezárt 8. számú bölcsõde kialakí-
tásával az Attila utcában.

A megvalósítás elõfeltétele-
ként az önkormányzat a két pavi-
lonból elköltözteti a Szivárvány
Fejlesztõ Központ óvodai cso-
portját, valamint a Védõnõi Szol-
gálatot. A 40 férõhelyes bõvítés
során az alapfeladatok ellátása
mellett idõszakos gyermekfel-
ügyeletet, játszócsoportot is mû-
ködtetni kívánnak szolgáltatá-
sokként. 

A pályázatot december 1-ig kell
benyújtani, az egyfordulós pályá-
zati eljárás várhatóan tavasszal
hoz majd eredményt.

B.E.
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Még tavasszal döntött az ön-
kormányzat: eleget tesz a Honvé-
delmi Minisztériumhoz tartozó
Hadtörténeti Intézet és Múzeum
kérésének, hogy a Pannon Egye-
tem Nagykanizsai Kampuszának
területén álló T34-es tankot Bu-
dapestre szállítsák. A Minisztéri-
um célja nem egyéb, minthogy a
páncélost csekély ráfordítással
mûködõképessé tegyék, így négy-
re emelkedjen a hazánkban talál-
ható üzemképes T34-esek száma.

Még a 70-es években került a volt
úttörõház udvarába egy páncéltörõ
ágyú és egy MIG 19-es repülõgép tár-
saságában, melyeket már korábban el-
szállítottak. Akkoriban a honvédelmi
nevelés népszerûsítésére helyeztek el a
forgalomból már kivont hadtechnikai
közlekedési eszközöket oktatási, illet-
ve közösségi intézmények udvarán.

A nagykanizsai önkormányzat ra-
gaszkodott ahhoz, hogy másik ke-
rüljön a régi helyére, így a Hadtörté-
neti Intézet cserébe egy külsõleg
rendbetett, de már abszolút üzem-
képtelen jármûvet ígért. A cserére
múlt héten került sor. Budapestrõl
indult útjára a konvoj, mely a majd’
harminckét tonnás, motor és sebes-
ségváltó nélküli, eddig a budapesti
Bolyai János Katonai Mûszaki Fõis-
kola Üllõi úti telephelyén kiállított
harckocsit szállította. Kevéssel éjfél
elõtt érkezett városunkba az ’új’
monstrum. A csere közel öt órát vett
igénybe, mivel az eddig Kanizsán
álló harckocsit – hogy ne lehessen
elmozdítani a helyérõl – annak ide-
jén sebességben hagyták, s az meg
sem mozdult. A szakemberek végül
kora hajnalra elvégezték a szüksé-
ges munkálatokat, s a konvoj indul-
hatott vissza a fõvárosba „régi tan-
kunkkal”.

RRééggii ttaannkk ––
úújj ttaannkk
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Új helyen folytatja tevékeny-
ségét a GYGV Kanizsa Kft., a
megszokott profillal, a megszo-
kott minõséggel. Beke Miklós
családi vállalkozása a Csen-
gery úti telephelyrõl költözött
Korpavárra, hátrahagyva a ré-
gi csapat, s a berendezések egy
részét – mintegy új konkuren-
ciaként a régieknek. Az idei
augusztusi költözést közel há-
rom éves elõkészítés elõzte
meg.

A cég rozsdamentes és saválló
acélok feldolgozásával és értéke-
sítésével foglalkozik, ipari beren-

dezéseket, vízkezelõ berendezé-
seket, szûrõ- és passztõr-berende-
zéseket, gépalkatrészeket, belsõ-
építészeti díszítõ elemeket gyár-
t anak .Üdí tõ i t a l -gyá r tókka l ,
gyógyszeripari, élelmiszeripari,
vegyipari cégekkel vannak kap-
csolatban. Kevesen tudják, hogy
a GYGV Kanizsa Kft. nem csak
ipari cégeknek, hanem egyéb cé-
geknek és magánszemélyeknek is
gyárt: különbözõ tartályokat, lép-
csõket, korlátokat és erkélyeket,
valamint háztartásokba konyhai
kiegészítõket, úgy mint asztalla-
pot vagy pultot. Az anyag, amely-
lyel dolgoznak ötvözött nemes-

acél, a benne lévõ króm és nikkel
szavatolják a korróziónak való el-
lenállást a hagyományos széna-
célhoz képest – vagyis nem rozs-
dásodik. A saválló acélnak ennél
még magasabb fokú ellenállása
van.

A telephely 30 ezer m2-en
1600 m2 területû csarnokkal Za-
laegerszeg felé a 74-es fõúton,
Korpaváron található. Az alkal-
mazottak száma átlagban hu-

szonöt fõ, próbálnak minél na-
gyobb számban felsõfokú vég-
zettséggel rendelkezõ fiatalokat
foglalkoztatni, de dolgoznak al-
vállalkozókkal is. A gazdasági
válság miatt igyekeznek nem

„begubózni”, hanem inkább fej-
leszteni, elõre haladni, mert eb-
ben látják a megoldást.

Beke Miklós ügyvezetõt a vál-
tásról kérdeztük:

– A Gyár- és Gépszerelõ Válla-
lat valaha országos cég volt, bu-
dapesti központtal. Mint ahogy a
többit, úgy a kanizsai kirendeltsé-
get is felszámolták a kilencvenes
évek elején, így ’94-tõl önálló vál-
lalkozásként folytattuk GYGV Ka-
nizsa Kft. néven. Jelenleg családi
vállalkozásként mûködünk a fia-
immal, Szabolccsal, aki a mûszaki
irányítással, s Miklóssal, aki az

anyagbeszerzéssel foglalkozik. Az
új telephely kialakítása közel két
és fél évet emésztett fel: a bürok-
rácia, a telekegyesítés, zöldmezõs
beruházásként a földmûvelési te-
rület alól való kivonás, a rendezé-
si terv módosítása és az építési
engedélyek beszerzése. Hozzá kell
tennem, Cseresnyés Péter alpol-
gármester személyes közbenjárá-
sa nélkül ez még tovább húzódott
volna. Ezután az építkezés megle-
hetõsen hamar lezajlott. Sajnos
egyetlen pályázati lehetõséget
sem tudtunk kihasználni, a pályá-
zók körébe nem fértünk be, így
mindent saját erõbõl, s a dolgo-
zók segítségével vittünk véghez.
Egyelõre próbaüzemként mûkö-
dünk, de hamarosan megérkezik a
használatbavételi engedély, ezt
követõen még nagyobb erõbedo-
bással szolgáljuk ki régi és új ve-
võinket egyaránt.

A GYGV Kft-rõl, a referenciá-
ikról, s magáról a technológiáról
többet megtudhatnak a www.inox-
gygv.hu weboldalon, ahol megte-
kinthetik a rozsdamentes acélból
készült, fentebb felsorolt termé-
kekrõl készült fotókat is.

Steyer Edina
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Cseresnyés Péter alpolgármes-
ter az elmúlt idõszakban, a gaz-
dasági válság hatására a sajtó-
ban megjelenõ, legtöbbször vá-
rosunkat is érintõ negatív törté-
nések után egy biztató hír beje-
lentése miatt hívta tájékoztatóra
a sajtó képviselõit.

Az elmúlt hetekben, hónapok-
ban kevés örömet okozó hír jelent
meg a médiumokban a foglalkoz-
tatással kapcsolatban. Sajnos azt
kell mondani, hogy Nagykanizsa
sem volt kivétel ez alól a megálla-
pítás alól. Ezért kell kiemelt fi-
gyelmet fordítanunk egy Nagyka-
nizsán is mûködõ vállalkozásra,
amelyik egy nehéz év után megszi-
lárdította helyzetét. Csillag Ba-
lázzsal, a Car-Inside Kft. cég ügy-
vezetõ igazgatójával folytatott tár-
gyalások alapján el lehet mondani,

hogy a cég (volt Eybl) megtartotta
a válság idején kialakult piaci po-
zícióját, s nagy reményekkel néz a
jövõ év elé. A piaci pozíció meg-
tartása azt jelenti, hogy a most fog-
lalkoztatott mintegy 120 fõ mun-
kája biztos, ugyanis stabil megren-
delés-állománya van a cégnek. Az
ügyvezetõ igazgató pozitív jövõ-
képet vázolt fel, amely nem csak a
piaci pozíció megtartását célozta
meg, hanem célként a növekedést
is megjelölte. Ennek érdekében az
elmúlt hónapokban komoly erõfe-
szítéseket tettek. Munkájuk ered-
ményeképpen biztató jelek vannak
arra, hogy a már ismert üzleti part-
nerekkel kialakult kapcsolat alap-
ján növekedés is várható, amely-
nek pozitív hatása lesz a foglakoz-
tatásra. Csillag Balázzsal megálla-
podtunk abban, hogy a jövõben
rendszeresen találkozunk, tájékoz-

tatjuk egymást a cég és a város vi-
szonylatában felmerülõ informáci-
ókról, ezzel segítve a munkahely-
megtartás és munkahelyteremtés
nagyon fontos feladatát. Amennyi-
ben a már említett fejlõdés elindul,
be fogunk számolni róla. Vélemé-
nyem az, amit mindig is vallottam,
és így is cselekedtem, hogy a város
vezetõinek mindent el kell követ-
nie annak érdekében, hogy lehetõ-
ségeink kihasználásával városunk-
ban mûködõ vállalkozások erõfe-
szítéseit támogassuk a munkahely-
megõrzés és munkahelyteremtés
tekintetében. Mint eddig, ezután
is, személy szerint én is és a Fidesz
frakció tagjai is mindent megtesz-
nek e feladat és egyben cél érdeké-
ben – mondta el a végén Cseres-
nyés Péter alpolgármester.

S.E.
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A zárt ülésen hozott határoza-
tok kihirdetésével kezdõdött
meg a múlt heti közgyûlés mun-
kája, majd ezt követõen a képvi-
selõk fogalmazták meg kérdései-
ket. 

Halász Gyula képviselõ a palini
zajvédõ-falról érdeklõdött, majd a
polgármesternek egy sajtótájé-
koztatón elhangzott kijelentésére
hivatkozva tette fel kérdését,
mely szerint a Thúry városrész te-
hermentes, beépíthetõ és szaba-
don felhasználható. Válaszában

Marton István úgy fogalmazott,
hogy Halász Gyula rosszul emlé-
kezik. Sokféle tilalom van, ame-
lyet sikerült feloldani. Egyet nem
sikerült. 2013-ig az önkormány-
zat által kötött szerzõdés terhei
még rajt vannak, tehát nem lehet
értékesíteni. 

Karádi Ferenc képviselõ az 1,5
milliárd forintra utalva egyértelmû
választ kért a polgármestertõl:
„Van pénz, vagy nincs pénz a kasz-
szában?”. A válasz így hangzott:
„A vállalt kötelezettségekre van,
minden extra igényre pedig nincs.” 

Bicsák Miklós három kérdését
már elküldte írásban a polgármes-
ternek: „A nagyhatalmú kanizsai
újság és tv. vezetõi hogyan képzelik
el azt, és meg merték tenni, minden
marhaság és ökörség szerepel a
Kanizsai  újságban, s én, mint
nyomdász ember mondom, és na-
gyon fel vagyok háborodva. Az,
ami kellene a városrészekrõl, a tu-
dósítás, a fejlõdés, az ünnepség,
azokról egy kis csokornyi csomag
nem jelent meg. Hogy képzelik
ezek a vezetõk, hogy megengedik,
hogy a palini városrészben, októ-
ber 16-án az Idõsek Hete alkalmá-
ból büszkén mondom, 100 éves
embert ünnepeltünk, és jó egész-
ségben van Leveli Pali bácsi to-
vábbra is, sem a kanizsai újság,
sem a tv nem képviselteti. Elõször
is mint vállalkozó, adófizetõ ál-
lampolgár tiltakozom, a kanizsai
újságnak 40 milliót kifizetünk, és
önhatalmúlag eldöntik, hogy me-
lyik városrészbe küldik ki a mun-
katársakat. Hogyan lehet ezt a
közgyûlésnek megengedni. Felhá-
borító, Palin lakossága kikéri ma-
gának, hogy egy sajtó, egy tévéfel-
vétel nem készült a 100 idõs ember
ünnepségérõl. Milyen dolog, mi-

lyen eljárás ez, hogy képzelik ezek
a vezetõink. Elvárja a palini lakos-
ság, hogy tisztességgel, nem elfo-
gultsággal, nem diszkriminatívan
viselkednek a városrésszel.” (szó
szerinti idézet – a szerk.) Marton
István polgármester Bicsák Miklós
önkormányzati képviselõ felveté-
sére így válaszolt: „A Kanizsa új-
ság fõszerkesztõjének megválasz-
tásakor én már a nem szavazatom-
mal nyomatékosítottam azt – azok
ellenére, akik odaszavazták Dóró
urat –, hogy nem tartom alkalmas-
nak. Ami azóta történt, ha valaki
olvassa  a Kanizsa újságot, való-
ban sok közel 40 millió forintot er-
re az újságra elkölteni. Ez szá-
momra nem kérdés, ez a testület
többsége számára kérdés, eléggé
sajnálatos módon.”

Bicsák Miklós ezek mellett a
jegyzõnõtõl a Hevesi Iskola taná-
rának nyelvvizsga-ügyérõl, majd a
korpavári városrész szennyvízcsa-
tornázásáról érdeklõdött.  Korrekt
lakossági fórumot hiányolt Tóth
Nándor képviselõtõl, hiszen
Brüsszelben járt. Marton Istvántól
is megfelelõ választ várt a város
közvetlen testvére, Korpavár lakói
számára. 

Tóth Nándor városatya viszont-
válaszában Bicsák Miklós felveté-
sére megjegyezte, a kérdését a pol-
gármesternek is feltehette volna,
hiszen õ is ott volt Brüsszelben. Új
fejlemény azóta nem történt. Ha
lesz, tájékoztatni fogják a lakossá-
got, és addig is türelmet kérnek tõ-
lük. A jövõ héten elküldik Brüsz-
szelbe az átdolgozott pályázatot,
és csak azután kapnak végleges
választ. Kérdésében pedig a városi
parkolók helyzetérõl várt informá-
ciót.

Dr. Csákai Iván, a Szociális és
Egészségügyi Bizottság elnöke azt
szerette volna tudni, hogy a napi-
rend elõtti hozzászólások történ-
nek, vagy röviden kell feltenni a
kérdéseket. Marton István megje-
gyezte, bõven elég a címet elmon-
dani, és egy-két mondattal kibõví-
teni.

Polai József városatya arra volt
kíváncsi, december 30-ig lesz-e ki-
viteli terve és építési engedélye a
kiskanizsai ravatalozónak. 

Jerausek István a 61-es út mel-
lett lévõ szeszfõzdei autóbuszmeg-
álló kivilágításáról érdeklõdött. 

Cserti Tibor, a Városvédõ Egye-
sület nevében a lakosságtól érkezõ
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A legutóbbi közgyûlésen éles
támadást intézett lapunk ellen
Bicsák Miklós képviselõ és Mar-
ton István polgármester. A szo-
morú az, hogy sem a polgármes-
ter, sem a 16 éve képviselõ palini
városatya nincs tisztában a Kani-
zsa Újság költségvetésével. Ez
azért is fölöttébb furcsa, mert
Marton István személyesen „fel-
ügyeli” a kft(k) üzleti terveit. 

Tehát a pontosság kedvéért le kell
írni, hogy a szócsatában emlegetett
40 millió forinttal szemben az ön-
kormányzat az utóbbi két évben 29
millió forintot utal át számlánkra.
Ezért évi 43 számot vagyunk köte-
lesek megjelentetni, s az önkor-
mányzat hirdetéseit ingyenesen
tesszük közzé, amelynek listaára
éves szinten 13 millió forint lenne. 

A fenti összegbõl nyomdakölt-
ségre 16,5 millió, terjesztésre 2,5

millió forintot költünk. Ehhez já-
rulnak még a fenntartási költségek,
valamint a bérek és közterheik. 

Ezek tehát a tények. Mint ahogy
az is tény, hogy Leveli Pál 100.
születésnapjáról szeptember 24-én
címlapunkon számoltunk be fotó-
val, szeptember 10-ei számunk-
ban „Nagy Vagy” Palin címmel
tudósítottunk a Palini Általános
Iskola sikerérõl is fotóval. Ugyan-
ebben a számban közöltük elõze-
tesben, hogy a 100 éves Leveli Pál
újabb köszöntésére az Idõsekért
Nagykanizsán Ünnepi Hét kereté-
ben ismét sor kerül. Október 15-ei
számunkban ugyancsak címlapon,
fotóval olvashattak a kanizsaiak a
palini szüreti vigasságról. Október
22-i ünnepi számunkban egy oldal
terjedelemben számoltunk be az
Idõsekért Nagykanizsán Ünnepi
Hét keretén belül rendezett Idõs-

ügyi Kerekasztal Konferenciájá-
ról.  Ugyanebben a számban tettük
közzé az Idõseket ünnepelték cí-
mû cikket, amelyben megemlítet-
tük, hogy Palin városrészben Bi-
csák Miklós köszöntötte a szépko-
rúakat. 

Mindezek a hírek megjelentek
internetes oldalunkon is. 

A képviselõ úr által oly annyira
hiányolt esemény történetéhez
még az is hozzátartozik, hogy ab-
ban az idõben munkatársunk a
100 éves Leveli Pál egyik gyer-
mekével – aki szintén palini –  ké-
szített interjút a családról kará-
csonyi, ünnepi számunkba. 

A fenti tények alapján kérem a
tisztelt képviselõt, hogy olvassa
figyelmesebben a Kanizsa Újsá-
got, s  csak aztán adjon hangot
éles és elfogult kritikájának.

Dóró János

Csak ppontosan ddobálózzunk aa sszámokkal

BBöörrööcczz bbooccssáánnaattkkéérrééssrree sszzóóllííttoottttaa ffeell aa ppoollggáárrmmeesstteerrtt

DDoollggoozzootttt aa kkééppvviisseellõõtteessttüülleett,, ddee aa sszzeemmééllyyeesskkeeddõõ
vviittaa mmoosstt sseemm mmaarraaddhhaattootttt eell
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panaszokat tolmácsolva a közterü-
leteken történt fakivágások indo-
kairól kérdezett. 

Böröcz Zoltán képviselõ egy
elõterjesztést hiányolt a napirendi
pontok közül: „Cseresnyés Péter
bejelentette, és a képviselõket is
tájékoztatta arról, hogy a továb-
biakban ellenzéki szerepet tölt be.
A képviselõ véleménye szerint
természetesen ez akkor tudomá-
sul vehetõ, ha Cseresnyés Péter
írásban elõterjeszti lemondását
az alpolgármesteri tisztségrõl. Ez
így korrekt, így teljes, és ezt a
tisztet a közgyûlésnek pótolnia
kell.”

Marton István megköszönte a
kérdést, hozzátéve azt is, hogy
nyilván azért nincs az elõterjeszté-
sek között, mert nem kapta még
meg a levelet. Lehet hogy megíró-
dott szeptember 24-én, a bejelen-
tés napján, csak a posta egy hónap-
ja nem volt képes elhozni.

A napirendi pontok megszava-
zásánál Bene Csaba javaslatára le-
vették a 19-es számú elõterjesz-
tést, a 2010. évi fejlesztési felada-
tokra, a fejlesztések lehetséges fi-
nanszírozására elõterjesztett javas-
latot, és a hosszú lejáratú adóssá-
got keletkeztetõ kötelezettségvál-
lalásokból adódó tõke- és kamatfi-
zetési kötelezettségekrõl szóló tá-
jékoztatót. 

A munka az önkormányzat
2009. évi költségvetésérõl szóló
10/2009. (III. 21.) számú rendele-
tének módosításával folytatódott. 

Bicsák Miklóstól a nap folya-
mán többször is elhangzott, hogy
húszmillió forint alatt nem állhat-
na meg a polgármesteri keret. Ja-
vaslat született arra, hogy a rende-
let 4.§ 2-es bekezdése – A közgyû-
lés a polgármesteri keret felhasz-
nálása tekintetében oktatási-, kul-
turális-, mûvészeti-, sport-, civil
szervezetek, egyházak, valamint
egyének támogatása feladatokra,
értékhatárra való tekintettel a dön-
tési hatáskörét a polgármester ha-
táskörébe adja át azzal a megkö-
téssel, hogy a közösségi célú ala-
pítványok támogatása csak a köz-
gyûlés engedélyével történhet –
kerüljön törlésre. A szavazás során
a testület elutasította ezt a javasla-
tot. 

Volt aki ellenezte, volt aki támo-
gatta a Kanizsa Kártya program új-
bóli bevezetését, végül hosszas vi-
ta után a közgyûlés megalkotta a
Kanizsa Kártyáról szóló rendele-
tét. 

Módosító javaslatával Cserti Ti-
bor képviselõ gyõzött, így a köz-

gyûlés egyetértett azzal, hogy az
egyébként is létszámhiánnyal
küszködõ Nagykanizsai Tourin-
form Irodába a Kanizsa Kártya
programmal kapcsolatos feladatok
ellátására egy fõ határozott idejû
foglalkoztatott közalkalmazott
legkorábban 2010. január 1-jétõl
felvételre kerüljön. A közgyûlés
felkéri a polgármestert, hogy a
2010. évi költségvetés kialakítása-
kor a Tourinform Iroda tervezett
költségvetését a Kanizsa Kártya
programmal kapcsolatos feladatok
ellátása miatt 4.500 ezer forint
összeggel emelje meg, valamint a
jövõ évi költségvetésben a kedvez-
ményt nyújtó szervezetek kom-
penzálására 8,5 millió forint keret-
összeget biztosítson.

A testület 24 igen szavazattal tá-
mogatta a Kanizsai Dorottya Kór-
ház gyermekdiabetológiai járóbe-
teg-szakellátás szüneteltetésére
elõterjesztett javaslatot, a kórház
járóbeteg-ellátó struktúrájának
belsõ átcsoportosítással történõ
módosítását 2009. november 1-jé-
tõl. Ennek keretében a gyer-
mekneurológiai és gyermekpul-
monológiai szakrendelések óra-
számaiból heti 6 szakorvosi óra
gyermekkardiológiai és heti 6
szakorvosi óra gyermekdiabetoló-
giai szakrendelésekre történõ visz-
szacsoportosítását. A kórház fenn-
tartójaként személyi feltételek hiá-
nyában a gyermekdiabetológiai
szakrendelés elõreláthatóan egy
éves idõtartamú átmeneti szünetel-
tetését kezdeményezi november 1-
jétõl az ÁNTSZ Nyugat-dunántúli
Regionális Intézeténél. 

Érvek és ellenérvek elhangzása
után esélyt adott a testület a Csó-
nakázó-tó fejlesztésével kapcsola-
tos pályázatnak. Egyetértettek a
Nyugat-dunántúli Regionális Ope-
ratív Program „A régió történelmi
és kulturális örökségének fenntart-
ható hasznosítása, valamint a ter-
mészeti értékeken alapuló aktív tu-
risztikai programok” címû pályá-
zati konstrukciójával. 

Némi értelmezési vita és Egri
Gyula tûzoltó alezredes, tûzoltópa-
rancsnok tájékoztatása után 24
igen szavazatot kapott egészség-
ügyi szolgáltatás igénybevételéhez
a város Hivatásos Önkormányzati
Tûzoltósága. A Tûzoltóság a 2009.
évi költségvetésének terhére 900
ezer forintért a hivatásos, közal-
kalmazotti állománya részére
egészségügyi felülvizsgálati szol-
gáltatást vásárol a Zala Megyei
Rendõr-fõkapitányság Humán-
igazgatási Szolgálat, Egészségügyi

és Pszichológiai osztályának nagy-
kanizsai orvosi rendelõjétõl a
2009-2015 közötti idõszakra. A
közgyûlés a szolgáltatás fedezeté-
ül a Tûzoltóság 2009. évi költség-
vetésében szereplõ személyi jutta-
tások, és ahhoz kapcsolódó járulé-
kok összegénél keletkezõ megta-
karítást jelöli meg. A 900 ezer fo-
rint dologi kiadásokra történõ át-
csoportosításához hozzájárul. 

Vihart kavart a Csónakázó-tó
vízminõség-védelmi feladatai
költségeinek módosítására tett elõ-
terjesztés, melyben az ajánlattevõ
hárommillió forinttal kéri megnö-
velni a tervezett bruttó 25 millió
forintos összeget. 

Karádi Ferenc a 25 milliót is
soknak tartotta, Böröcz Zoltán pe-
dig arra volt kíváncsi, ki írta az
elõterjesztést. Végül Cserti Tibor
javaslatára levették a napirendrõl. 

Öt órán át békés mederben
csordogált a közgyûlés. A Civil
Kerekasztal Egyesület 500 ezer
forintos támogatási kérelme
azonban ellentmondásokkal tûz-
delt vitát indukált mindkét oldal-
ról. Mivel az egyesület a polgár-
mesteri keret terhére kérte a tá-
mogatást, ezt javasolta Bizzer
András képviselõ is. Marton Ist-
ván a válaszában elmondta, csak
akkor tud így dönteni, ha vissza-
vonják a költségvetési keret mó-
dosítását. Bene Csaba képviselõ
tiltakozott a polgármester által
használt jelzõ miatt, ahogyan két
képviselõt minõsített. Marton Ist-
ván megjegyezte, Bizzer és Kará-
di képviselõ urak piszkáltak fel.
A tiszteletet elvárja, és ha nem
kapja meg, akkor ne várják, hogy
kesztyûs kézzel simogassa a tisz-
teletleneket. Böröcz Zoltán meg-
jegyezte, az a fajta minõsítés,
amely a két képviselõ személyi-
ségét, emberségét érinti, az meg-
engedhetetlen. Erre nem ragad-
tathatja magát senki sem. Elvárja
a polgármestertõl, hogy megfele-
lõen cselekedjen, sõt, a vita lezá-
rásaként még azt is javasolta, kér-
jen bocsánatot a képviselõktõl.
Marton István elmondta, hajlandó
eleget tenni a kérésének, ha elõt-
te a két képviselõ bocsánatot kér
tõle, lévén, hogy õk megsértették
a személyiségi jogait.

Végül dr. Fodor Csaba képvise-
lõ, a Környezetvédelmi Alap elnö-
kének módosító javaslatára az
egyesület megkapja a pénzt, ami a
Sétakert rehabilitációjára kidolgo-
zott pályázathoz szükséges.

Bakonyi Erzsébet

„Ezeknek már tényleg nincs más
választásuk….Ennyi maradt tehát.
Hazudozni, rágalmazni, ellehetetle-
níteni közülünk is mindenkit, bárkit,
minél többeket.” – idéztem a minap.
S valóban. Mióta három hónapja
Marton Istvánt lemondásra szólította
fel a Fidesz, a polgármester kassza-
kulcsos vádaskodását elõbb Baracs-
kai Kikazokakeselyûek József és he-
lyettese, majd Szabó Amirõlel-
híresültnemszalonképes Zoltán ismé-
telte el. Majd következett Nyakó
Milliárdosnagyságrendû István,
Molnár Akkorszólokhanemfelehet-
nek Csaba, legutóbb pedig Bajnai
Antikorrupciós Gordon „Ez a csapat
kemény” – az egyszeri miniszterel-
nökségi államtitkárral szólva.  A levi-
tézlett(?) miniszterelnök egy könyv-
ben eldicsekedett: a 26 millió román
munkavállalóval való rémisztgetés is
az õ ötlete volt. Róla akár ennek a
kampánynak a kiötlése is kitelik. Ak-
kor pedig csak látszólag áll Marton
István a sor elején… És mintha csak
lenéznék választóikat, a szajkózástól
várják szavaik hihetõségét. Pedig né-
pünk bölcsessége megmutatkozik
közmondásaiban. Egy állítás igaz-
ságtartalmát is józanul az alapján íté-
li meg, kitõl származik, mondván:
„Bolond likból bolond szél fú.” Ezen
az se segít, ha sok a lik. Jut eszembe,
már polgármesteri szóvivõ is erõsíti a
csapatot. Lehet, õrá azért lett szük-
ség, hogy fõnöke pénteken eljátsz-
hassa: azon dolgozik, hogy az új
országvezetés munkája sikeres le-
gyen, hétfõn pedig a hölgy támad-
hassa a Fideszt. Szó sincs természe-
tesen tudathasadásról. A város hon-
lapján továbbra is fideszesként olvas-
suk, éppúgy, mint Horváth és Polai
urakat. Nem kér helyreigazítást ak-
kor sem, ha bármilyen újság vagy te-
levízió elmulasztja a neve mögé írni:
Kanizsáért frakció. A föntebb emlí-
tett kancelláriaminiszter is fideszes
polgármesterként emlegette õt a par-
lamentben. Tudatos félrevezetés ez.
De ki az, aki még bedõl nekik? A jú-
niusi európai parlamenti választáson
a nagykanizsai választók megmutat-
ták, különbséget tesznek Marton Ist-
ván és a Fidesz között. Ez a kemény
csapat ezért országos zavarkeltéssel
próbálkozik. Talán ezért ingerült, ha
a Magyar Hírlapban olvasható róla a
valóság…

Papp János

BBoolloonndd 
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A múlt szerdai 14 órás mû-
szakváltáskor dolgozói tájékoz-
tató keretében jelentette be Si-
mon Miklós, az Izzólámpa Gyár
igazgatója, hogy a vállalat veze-
tése szándéknyilatkozatot tett.

Ezt eljuttatták az Üzemi Ta-
nácsnak, a Munkaügyi Központ-
nak és a Polgármesteri Hivatal-
nak. A december elejére tervvé
konkretizálódó szándék szerint a
világítási üzletág 8000 magyaror-
szági dolgozójából 2011 végére
5500 marad. A váci gyárat jövõ
évben teljes egészében bezárják,
az alkatrészeket gyártó hajdúbö-
szörményi és zalaegerszegi gyár is
lényeges létszámleépítésnek esik
áldozatul. A nagykanizsai telephe-
lyet mintegy ezerháromszáz fõ
munkahelyének megszûnése sújt-
ja. Erre két lépésben kerül sor:
2010 végére kb. 300 fõ, a fennma-
radó 1000 fõ pedig 2011 végén te-
szi le a szerszámot. A kompakt és
az autólámpa gyártást ez a szán-

déknyilatkozat nem érinti, azon-
ban az izzólámpagyár és az üveg-
gyártás 2011 végére teljesen meg-
szûnik Nagykanizsán. 

Herman Miklós telephely igaz-
gató, az ipari szûrõk gyártásával
foglalkozó nagykanizsai GE Ener-
gy üzem jövõ évi bezárásáról szó-
ló döntést is ismertette. 

A szemmel láthatóan megren-
dült vezetõ a nem kevésbé sokkolt
munkásoknak hangsúlyozta:
„Nem az Önök hibája”, kérte, to-
vábbra is olyan minõségben dol-
gozzanak mint eddig, és megismé-
telte korábban már elhangzott fel-
szólítását: „Nem adjuk fel!”.

A GE vezetésének szomorú be-
jelentésére reagálva Cseresnyés
Péter alpolgármester a követke-
zõ közlemény megjelentetését
kérte:

„Veszélybe került Nagykani-
zsán 1300 munkahely, így 1300
család megélhetése is. Mind or-
szággyûlési képviselõként, mind

alpolgármesterként mindent meg-
teszek annak érdekében, hogy a
GE-nél dolgozó emberek munká-
jukat ne veszítsék el. Ennek érde-
kében újra felveszem a kapcsolatot
a GE nagykanizsai és országos ve-
zetésével, és tárgyalásokat kezde-
ményezek velük.”

Tavasszal még több száz millió
forintot kapott a kormánytól
munkahelymegtartásra az a
General Electric, amely jövõre
minden harmadik dolgozóját el-
küldi Magyarországon.

Az Index információja szerint a
pályázó cégek közül a legnagyobb
munkahelymegõrzõ támogatást a
GE nyerte el, 7784 dolgozójának
foglalkoztatásához három hónapra
összesen 650 millió forint támoga-
tásban részesült. Hosszú titkolózás
után szerdán jelentették aztán be,
hogy a fényforrásgyártás átszerve-
zése miatt a következõ két évben
2700 fõt bocsátanak el. A gazdasá-
gi tárca államtitkára egyelõre nem

tudott választ adni arra, hogy az ál-
lami támogatást végül visszafizet-
tetik-e a céggel.

A gazdasági minisztérium ál-
lamtitkára egyelõre nem tudja,
hogy visszafizettetik-e a General
Electric-kel azt a 650 millió fo-
rintot, amit a multicég kapott a
kormánytól munkahelymegõr-
zésre.

A társaság két év alatt 2700 em-
bert bocsát el 8500 dolgozójából.
Csak Nagykanizsán 1500 ember
kerül az utcára, a város fideszes
országgyûlési képviselõje ezért
Bajnai Gordontól kér segítséget.
Cseresnyés Péter szerint a helyze-
tet a kormánynak az önkormány-
zattal és a GE menedzsmentjével
együtt kell megoldania. Közben a
legfrissebb statisztikai adatok sze-
rint évtizedes csúcsra ért a munka-
nélküliség Magyarországon, a ráta
legutóbb a Bokros-csomag idején
haladta meg a 10 százalékot.

A GE munkavállalói érdeké-
ben fel kíván szólalni a Parla-
mentben, az azonnali kérdések
órájában Cseresnyés Péter al-
polgármester, országgyûlési kép-
viselõ.

A közgyûlés munkájának meg-
kezdése elõtt néhány perccel tar-
tott sajtótájékoztatóján Cseresnyés
Péter elmondta, kérdésében arra
vár választ, hogy mit tervez a kor-
mány. Ha ez nem jár sikerrel, írás-
ban küldi el a kérdéseit a minisz-
terelnökhöz és a gazdasági minisz-
terhez. Tudatva az elõzõ napon be-
jelentett helyzetrõl, levélben sze-
mélyes találkozót kért Bajnai Gor-
don miniszterelnöktõl. Véleménye
szerint az önkormányzat, a kor-
mány és a GE együttesen tud fel-
lépni annak érdekében, hogy a
mostani döntés alapján minél
elõbb munkát találjon az a közel
1500 ember, akiknek két éven be-
lül felmondanak. Mindent meg fog

GGEE:: 
MMéégg kkéétt éévv 
kkéétt hhóónnaappuunnkk vvaann

– Kamu ez a szám. – fogalma-
zott tömören egyikük. Hiszen a
bejelentett 1300 fõ nem csak a
bétéseket nem tartalmazza, ha-
nem a kiszervezett területek dol-
gozóit sem. Mit kezd egy kony-
hás, takarító, vákuumtechnikai
szakember vagy az elektromos
kapuk karbantartója, ha megszû-
nik városunkban az izzólámpa-
gyártás? De továbbgyûrûznek a
következmények a beszállítókra:
a nyomdáknak is kevesebb lesz a
megrendelésük, és sorolhatnám.
Megérzik a buszosok és a keres-
kedõk egyaránt…

Az izzólámpákat sújtó uniós
döntésrõl sem szólnak dicsérõ-
en. Mindannyian tudjuk, nem a
világítás löki meg egy háztartás-
ban a villanyszámlát, hanem a
hûtõgép, a villanybojler, s ha
van, a légkondi. Ahol a gazdasá-

gosság rászorította, már rég át-
álltak kompaktra. Ahol rövid
ideig ég, ott meg hagyni kéne a
hagyományost. Hazánk azonban
nem csak fogyasztója, hanem
Európában a legnagyobb gyártó-
ja is ennek a most halálra ítélt
terméknek. Szidják hát becsület-
tel azt a kormányt, amelyik az
unió miniszteri tanácsában nem
képviselte eredménnyel válasz-
tói érdekét.

A magyar ember, persze, nem
tud sokáig keseregni. Legsúlyo-
sabb helyzetében is elõtör belõle
az irónia. Városunk elsõ emberé-
nek tavaly szeptemberi kijelenté-
sén – “Amíg én leszek a polgár-
mester, a GE városunkban ma-
rad.” – akkor az izzósok csak ne-
vettek: kevés õ ehhez, nem õ dön-
ti el. Másrészt fölháborodtak a
szavak mögötti „utánam a víz-

özön” szemléleten. Ma, a dátum
ismeretében több izzós tréfásan
felsikoltott: Jézus, Mária, csak
nem 2011 végéig lesz a polgár-
mesterünk?

Akirõl hétfõi sajtónyilatkozata
(Lásd Marton István sajtóközle-
ménye címû írásunkat – a szerk.)
után így beszélnek: az az ember
(eredetiben másként hangzott el  –
a szerk.) fel akarja jelenteni a srá-
cot, pedig a saját fülemmel hallot-
tam, amit a közgyûlésen mondott.
(Izzós olvasóink megnyugtatására
Bizzer András válasza GE-rõl
szóló összeállításunkban olvasha-
tó – a szerk.)

Amikor pedig a lámpagyártást
átvevõ Kína kerül szóba, már
poénkodnak: úgy járunk, mint a
flexesek, busszal utazunk Kínába
dolgozni. Persze két nappal elõbb
indulunk el. Csak éppen a közis-
mert kínai minõséggel lenne bibi.
Az izzósok nem tudnak nem jól
dolgozni… 

IIzzzzóóssookk bbeesszzéélliikk......

CCsseerreessnnyyééss PPéétteerr
11330000 ccssaallááddéérrtt 
ttáárrggyyaall

EEggyyüütttteess ffeellllééppééssrrõõll

TTööbbbb sszzáázz mmiilllliióótt
kkaappootttt,, mmééggiiss bbrruuttáálliiss
lleeééppííttééssbbee kkeezzdd

AAzz áállllaammttiittkkáárr nneemm 
ttuuddjjaa,, vviisssszzaaffiizzeetttteettiikk-ee
aa 665500 mmiilllliióótt
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tenni annak érdekében személy
szerint, és ehhez természetesen
társakat is keres, hogy ez a helyzet
úgy oldódjon meg, hogy rövid
idõn belül, vagy akár azonnal ta-
láljanak munkát az érintettek, és
ne sújtsa még jobban a munkanél-
küliség Nagykanizsát, mint aho-
gyan most.

Fertig István elnökségi tag és
Bizzer András önkormányzati
képviselõ a helyi Fidesz elnöksé-
gének és önkormányzati frakció-
jának nevében szólt hozzá a GE
dolgozóit érintõ, hónapok óta
tartó bizonytalan helyzethez és a
nyilvánosságra hozott döntésrõl
múlt szerdán sajtótájékoztatóju-
kon. 

– Szerintünk a kormány tehet a
legtöbbet az országosan több tíz-
ezer embert érintõ probléma meg-
oldásáért. Bár tegnap Cseresnyés
Péter alpolgármester úr tartott saj-
tótájékoztatót a GE-nél történõ lét-
számleépítés kapcsán teendõ lépe-
seirõl, azonban a Fidesz elnöksé-
gének és önkormányzati frakciójá-
nak is foglalkoznia kell a problé-
mával – kezdte Fertig István. –
Teljes mértékben támogatjuk Cse-
resnyés Péter a helyzet megoldását
segítõ törekvéseit, hisz bennünket
is megkerestek munkahelyükért
aggódó emberek. Meg kell tennünk
mindent annak érdekében, hogy az
elkövetkezõ másfél-két évben, az
elbocsátott embereknek újra bizto-
sítani tudjuk az elhelyezkedés lehe-
tõségét. Tudjuk, hogy ebben az
ügyben a legtöbbet a kormány te-
het, hisz õk látják átfogóan a beru-
házási szándékot, õk tudják pozitív
módon befolyásolni adókedvez-
ménnyel, központi támogatással, és
további célirányos intézkedésekkel
a befektetni szándékozók akaratát.
Ha ezt nem teszik, csak Nagykani-
zsán több ezer családot hagynak
cserben, s ha nem törõdnek az itt
élõkkel, még több ember számára
válik világossá, hogy a Bajnai-kor-
mány tényleg csak klónja a
Gyurcsány-féle alakulatnak. A „du-
makormányzás” tovább folyik, hi-
szen most is csak beszélnek, beszél-
nek és nem tesznek semmit akkor,
ha az egyszerû emberek érdekérõl
van szó. 

– Bosszantó ez a nemtörõdöm-
ség – hiszen errõl a szándékról már

hónapok óta tudhatott mindenki,
egyes hírek szerint a GE idõben
megkereste és szándékáról értesí-
tette a kormányt, de nem törõdtek
vele – vette át a szót Bizzer And-
rás. – Legalább ennyire bosszantó
az is, ami tegnap hangzott el váro-
sunk polgármestere szájából. Azt
mondta, egy kérdésre válaszolva,
hogy a GE tervezett elbocsátásai
okozta gonddal foglalkozzanak
mások, ez nem az õ dolga. Ezzel
szemben a mi véleményünk az,
hogy a város polgármesterének
egy ilyen helyzetben az lenne a
legfontosabb feladata, hogy kemé-
nyen dolgozzon az itt élõk érdeké-
ben. A polgármester úr tegnapi
mondatai újra azt bizonyítják,
hogy csak saját magával és a saját
kis „betartásaival” van elfoglalva,
nem azzal törõdik, hogy mi van,
mi lesz az itt élõ, a munkájukat
várhatóan elvesztõ emberekkel.
Mi, akik felelõs helyi politikusok-
nak érezzük magunkat, minden tõ-
lünk elvárhatót megteszünk annak
érdekében, hogy ebbõl a helyzet-
bõl az érintettek minél kisebb
veszteséggel kerüljenek ki. Támo-
gatjuk Cseresnyés Péter ország-
gyûlési képviselõ és alpolgármes-
ter úr a helyi lehetõségek feltárását
és a kormány intézkedését sürgetõ
szándékát, és támogatunk minden
olyan embert, aki a helyzet megol-
dásán dolgozik.

Maradéktalanul átutalta dol-
gozóinak a munkahelymegtartó
pályázaton elnyert összeget a GE
Hungary Kft. a nyáron, ami a tá-
mogatási keretösszeg egyharma-
da, 198 millió forint volt – közöl-
te a társaság. 

A GE Hungary az RTL Klub
szombati Híradójának anyagára
reagált, amelyben elhangzott,
hogy egy tavasszal kiírt pályázaton
650 millió forintot kapott munka-
helymegtartó támogatásként az ál-
lamtól a General Electric (GE), a
múlt héten viszont bejelentette,
hogy következõ két évben csak-
nem 2.600 dolgozóját elbocsátja.

A GE Hungary közleményében
emlékeztet rá, hogy a támogatást
az április-július közötti idõszakra
pályázták meg az érintett dolgozók
kiesõ, ötödik napi bérkiegészítésé-
nek támogatására. Ekkor ugyanis a
keresletcsökkenés miatt és a mun-

kahelyek megõrzése érdekében
négynapos munkahetet vezetett be
a GE. Hangsúlyozzák, hogy a pá-
lyázat kizárólag arra az idõszakra
és a csökkentett idejû foglalkozta-
tás támogatására vonatkozott, az
igényelt támogatás teljes egészé-
ben a dolgozókat illette. 

A második negyedévben átme-
netileg megnõtt a megrendelések
száma, ezért a csökkentett idejû
foglalkoztatás, vagyis a négynapos
munkarend abban az idõszakban a
hatósági szerzõdésben rögzítettnél
kevesebb dolgozót érintett. Így a
GE Hungary Kft. csak a szerzõ-
désben szereplõ támogatási keret-
összeg egyharmadát, 198 millió
forintot volt jogosult igényelni,
amit teljes egészében átutalt a dol-
gozóknak – áll a közleményben.

Phil Marshall, a GE Lighting
európai elnök-vezérigazgatója
szerdán jelentette be Budapesten,
hogy a következõ két évben a GE
Hungary 2.570 munkavállalóját
bocsátja el a fényforrás üzletágban
Magyarországon, de ezt mindad-
dig javaslatként kezelik, amíg meg
nem állapodnak a szakszerveze-
tekkel. A létszámleépítés a hagyo-
mányos izzó- és a fénycsõgyártást
érinti, miután e termékeket kivon-
ták a piacról. A Magyarországon
14 ezer fõt foglalkoztató GE meg-
tartja a jelenleg 7.500 foglalkozta-
tottnak munkát adó fényforrás-
gyártást, nem vonul ki az – hang-
súlyozta Phil Marshall.

Az átalakítás nem érinti az Óz-
don mûködõ csaknem ezer munka-
vállalót foglalkoztató ipari elektro-
nikai gyárat.

Elképedve olvastam azon sze-
menszedett hazugságok halma-
zát, mellyel Bizzer és Fertig kép-
viselõk sajtótájékoztatónak ál-
cázva léptek a nyilvánosság elé,
épp ezért kötelességemnek ér-
zem e kérdésekrõl a valóságnak
megfelelõen is tájékoztatni azon
kanizsai polgárokat, akik esetleg
járatlanabbak a helyi közélet-
ben, nem követték a közgyûlés
közvetítését, és ezért hitelt adná-
nak az imént említett urak sár-
dobálásának. 

Mégiscsak furcsa, hogy olyan
erõ kér számon akárkit is, mely a
döntést megelõzõen semmiféle ér-
deklõdést nem mutatott a GE iránt,
azon túl, hogy a döntést befolyá-

solni lényegesen nem tudó helyi
telephely vezetõjétõl tájékoztatást
kértek néhány héttel a bejelentés
elõtt. Miközben én az elmúlt egy
évben rendszeres kapcsolatban
voltam a GE regionális elnök-ve-
zérigazgatójával, valamint a ter-
melési- és humánpolitikai igazga-
tójával is, akiknek végül sikerült
legalább arra rávenniük az ameri-
kai döntéshozókat, hogy az eredeti
tervekkel szemben ne vonuljanak
ki teljesen és azonnal Magyaror-
szágról, azon belül Kanizsáról,
ami a jelen gazdasági helyzetben
egyáltalán nem lebecsülendõ ered-
mény. Midõn az is én voltam, aki
akár a legrosszabbra is elõre felké-
szülve, már a döntés pillanatában
azonnal meg tudtam egyezni a GE
vezetõivel a cég és a város együtt-
mûködésérõl, mely azt célozza,
hogy a felszabaduló – tökéletesen
kiépített – infrastruktúrát más ter-
melõ cégek vehessék igénybe, ez-
zel elõsegítve az emberek megél-
hetéshez juttatását. Ennek az elõ-
remutató együttmûködésnek a vál-
ság enyhültével, és a beruházási
kedv emelkedésével meg is lesz az
eredménye. És úgy hiszem, hogy
jogos volt kritikám, hogy ehhez a
munkához a városhoz kötõdõ par-
lamenti képviselõk – noha van be-
lõlük jó pár, és õk a felelõsek az
országos döntéshozatalért – sem a
kellõ idõben, sem a kellõ mérték-
ben nem nyújtottak segítséget.
Persze a valós megoldások keresé-
se helyett lehet látszatpolitizálásba
is kezdeni, a döntés megszületése
után verni az asztalt, de ez aligha
tûnhet hitelesnek, ha a nyilatkozók
által „sztárolt” parlamenti képvise-
lõ még arra sem vette a fáradtsá-
got, hogy a GE vezetõjének a par-
lamenti bizottsági meghallgatásán
kifejtse a véleményét... Mert azt
ugyebár nem közvetíti a televízió.
Ha pedig az érintett megszólalni
vágyók képtelenek a konstruktív
munkára, és a munkára úgy egyéb-
ként, akkor legalább azt tegyék
meg, hogy nem próbálnak a dolgo-
zók százainak tragédiájából aljas
módon politikai tõkét kovácsolni,
mert ha nagyon átlátszó is a kísér-
let, egy nehéz helyzetben lévõ em-
bert könnyen átlökhet a végsõ el-
keseredés határán, ahonnan már
nagyon nehéz a visszatérés. Ezért
a konkrét esetben kénytelen va-
gyok hazugsága miatt jogi lépése-
ket fontolgatni Bizzer képviselõ
ellen, melynek hatására a jövõben
talán õk, és még az a pár, hasonló
színvonalú sajtótájékoztató tartá-
sára utasítható személy is tartóz-

AA tteelljjeess ttáámmooggaattáássii
öösssszzeeggeett ááttuuttaallttaa
ddoollggoozzóóiinnaakk aa GGEE

MMaarrttoonn IIssttvváánn
ssaajjttóókköözzlleemméénnyyee

FFiiddeesszz:: 
LLeeggttööbbbbeett aa kkoorrmmáánnyy
tteehheett
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kodni fog a közszereplés ezen for-
májától, amivel a tõlük telhetõ leg-
nagyobb szolgálatot tennék a vá-
rosnak. Elég legyen a lélekkufár-
kodásból!

A gazdasági miniszter megkö-
szönte a több ezres elbocsátásra
készülõ General Electric-nek,
hogy jó állampolgárként viselke-
dett az elmúlt húsz évben. 

A tízmillió magyar állampolgártól
nagyobb egyéni felelõsséget vár el
Varga István. A tárcavezetõ nem fel-
tételezi, hogy a GE rosszhiszemûen
pályázott volna a tavasszal kiírt
munkahelymegtartó támogatásra.

„Nem a kormány itt a dolgok
megoldója, hanem az embereknek
kell sokkal nagyobb egyéni felelõ-
séggel fellépniük tudni. A jövõ, a
modern társadalom, akár mondha-
tom azt is, a sokat átkozott globa-
lizált társadalom ezt követeli meg.
Ezt követeli meg Magyarországon
is, nem tudunk széllel szemben ha-
ladni” – fogalmazott Varga István.

A gazdasági miniszter az Or-
szággyûlés foglalkoztatási bizott-
ságában védelmébe vette a multi-
nacionális cégeket, köztük az egy-
kori Tungsramot felvásárló Gene-
ral Electric-et, amely 2011-ig 2700
dolgozóját bocsátja el. Varga Ist-
ván maga is az egyik multi vezetõ-
je volt miniszteri kinevezése elõtt.

Az ellenzéki képviselõk kétségbe
vonták, hogy az amerikai székhelyû

vállalat jóhiszemûen pályázott mun-
kahelymegtartó támogatásra. Erre
Varga Isván úgy reagált, hogy nem
szabad találgatásokba bocsátkozni
arra vonatkozóan, hogy a GE mire
készült. A miniszter hozzátette: a
cég az elmúlt 20 éveben „good citi-
zenként”, azaz jó állampolgárként
viselkedett Magyarországon.

A General Electric 650 millió fo-
rintot nyert a munkahelyek megtar-
tására kiírt pályázaton. A kormány
nem kéri vissza a pénzt. A vállalat
azt állítja, a pályázaton elnyert ösz-
szeg kevesebb, mint harmadát hasz-
nálta fel, a 198 millió forintból fizet-
te ki a dolgozók ötödik munkanap-
ját abban az idõszakban, amikor a
válság miatt négynapos munkahetet
vezetett be. A miniszter azt mondta,
tárgyal a General Electric-kel arról,
hogy milyen új iparágakat hoz Ma-
gyarországra. Varga István a repülõ-
gépgyártást említette példaként.

Sajnálattal veszem tudomásul,
hogy Nagykanizsa polgármeste-
re már odáig jutott, hogy véle-
ményem szerint alaptalan mó-
don perrel való fenyegetéssel
akarja megfélemlíteni és elné-
míttatni azokat, akik ellent mer-
nek mondani neki, vagy más vé-
leményt képviselnek, mint õ. 

Szerencsére, már nem diktatúrá-
ban élünk így ez nem fog sikerülni
neki. A konkrét ügyben pedig visz-
szautasítom a hazugság jelzõt, ugyan-
is a sajtótájékoztató általam elmon-
dott, kifogásolt része egy a közgyûlé-
sen elhangzott kérdésre adott polgár-

mesteri válasz tömörített, nem szó
szerinti lényegét adta vissza, melyre
véleményem szerint a sajtótájékozta-
tó mûfajából adódóan volt szükség.
Ugyanis ilyenkor rövid, tömör, lé-
nyegre törõ megfogalmazásokra kell
törekedni. (Egyébként a sajtótájékoz-
tatón jelezve lett, hogy nem szó sze-
rint van idézve a Polgármester úr!)
Szeretném felhívni a figyelmet arra
is, hogy a sajtótájékoztatónak nem
volt témája az, hogy a Polgármester
úr kivel milyen ügyben mit tárgyalt,
kizárólag a közgyûlési mondatai, vé-
leménye az, amit kritikával illettem.

Az alábbi közgyûlési jegyzõ-
könyvrészletbõl, mindenki eldönt-
heti, ki hazudott, vagy ki vádolt
alaptalanul. 

„Halász Gyula: Második kérdé-
sem a GE-nél történt leépítéssel
kapcsolatban kíván-e a kormány-
fõhöz fordulni Polgármester úr? ...
Marton István: ...A GE-vel kap-
csolatban, amit Ön mond, oda a
város parlamenti képviselõi kelle-
nének alapvetõen, hogy lobbizza-

nak a kormánynál. Hát ott talál-
koznak velük hetente.”

„Halász Gyula: Polgármester
úr, Önnek is kellene Bajnai Gor-
donhoz fordulni, hogy próbáljon
meg a kormány segítségét igénybe
venni ahhoz, hogy a Magyaror-
szágra települõ cégek közül valaki-
nek ajánljon fel akár adókedvez-
ményt, akár más adókedvezményt,
hogy Nagykanizsára települjenek.
...Marton István: ...Tehát én úgy
gondolom, hogy GE ügyben a par-
lamenti képviselõknek kell lobbiz-
ni... De ha óhajtja, én írhatok neki
egy levelet is külön, de akkor mi-
nek van itt három-négy parlamenti
képviselõ, aki valamilyen formá-
ban a város színeit kell, hogy kép-
viselje. Ugyan már, ne minden a
polgármesterre háruljon.”

(A jegyzõkönyv teljes szövege
honlapunkon, a http://www.kanizsa-
ujsag.hu/index.php?m=200&ckid=3
585 oldalon olvasható.)

K.H. összeállítás

KKaanniizzssaa –– LLeeééppíítt aa GGEE 2009. november 5.8

Ügyintézõ: Gerencsér M. Tárgy: Értesítés az eljárás felfüggesztésérõl. Szám:
6 /1976-25/ 2009.

Hirdetmény
A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szóló

2004. évi CXL. törvény (a továbbiakban: Ket.) 80. § (3) bekezdése alapján ér-
tesítem az érintetteket, hogy a  Nagykanizsa Megyei Jogú Város Jegyzõje
6/1976-15/2009. és a 6/1976-16/2009. számú - Nagykanizsa, Szemere u. 4. sz.
alatti ingatlanon létesített por- és forgácselszívó rendszer fennmaradására, az
elkészültére vonatkozó bejelentés tudomásul vételére irányuló  - építéshatósági
ügyben az eljárást felfüggesztette. 

Mivel a fenti építéshatósági eljárással érintett ingatlannal közvetlenül hatá-
ros ingatlanokkal rendelkezni jogosultak száma jelentõs, a további ügyfeleket a
határozat meghozataláról hirdetményi úton tájékoztatom a fenti jogszabályi
elõírásnak megfelelõen az alábbiak szerint.

A hirdetmény 2009. november 3-tól kerül kifüggesztésre Nagykanizsa Me-
gyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának hivatalos hirdetõtábláján. 

Az eljáró hatóság megnevezése: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Jegyzõje
8800 Nagykanizsa, Eötvös tér 16., ügyszáma: 6/1976-15/2009., 6/1976-
16/2009., tárgya: fennmaradási engedély iránti kérelem, bejelentés tudomásul
vétele iránti kérelem. A kérelmezõ ügyfél neve: Kanizsa Trend Kft. 8800 Nagy-
kanizsa, Szemere u. 4.

A kérelemmel érintett ingatlan, valamint az érintett ingatlannal közös határ-
vonalú (telekhatárú) ingatlanok, védelmi övezettel érintett ingatlanok (hatáste-
rület): Nagykanizsa 1. 2097/17. hrsz., 2097/16. hrsz., 2097/14. hrsz., 2097/13.
hrsz., 2097/11., hrsz., 2097/10. hrsz., 2097/9. hrsz., 2099. hrsz., 2100. hrsz.,
2106/3. hrsz., 2110. hrsz., 2111. hrsz., 2112. hrsz., 2113. hrsz., 2114. hrsz.,
2115. hrsz., 2119. hrsz., 2097/17. hrsz., alatti ingatlanok

Felhívom az érintettek figyelmét, hogy az ügy iratanyaga a Polgármesteri
Hivatal Építéshatósági Osztályán, az alábbi helyen és idõpontban megtekinthe-
tõ: Nagykanizsa, Eötvös tér 16. III. emelet 305. Hétfõ: 8-12, 13-16.30, szerda:
8-12, 13-17, péntek: 8-12 

A Ket. 98 §. (3) bekezdése kimondja: "Az eljárást felfüggesztõ, az eljárást
megszüntetõ, a kérelmet érdemi vizsgálat nélkül elutasító, az eljárási bírságot
kiszabó, valamint a költség összegének megállapítása és a költségviselés tár-
gyában hozott elsõfokú végzés ellen önálló fellebbezésnek van helye."

Erre figyelemmel az eljáró hatóság a fellebbezési lehetõségét döntésében az
alábbiak szerint biztosította: "Határozatom ellen a kézhezvételtõl számított 15
napon belül a Nyugat-dunántúli Regionális Államigazgatási Hivatal Zalaeger-
szegi Kirendeltségéhez címzett, de a Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgár-
mesteri Hivatal Építéshatósági Osztályhoz két példányban benyújtandó 30.000
Ft értékû illetékbélyeggel ellátott fellebbezéssel lehet élni."

ÉÉppííttéésshhaattóóssáágg - 66//11997766-2255//22000099..

AA mmiinniisszztteerr sszzeerriinntt jjóóll
vviisseellkkeeddeetttt aa ttööbbbb
eezzrreess eellbbooccssááttáássrraa
kkéésszzüüllõõ ccéégg

JÖVÕRE VELÜNK UGYJÖVÕRE VELÜNK UGYANITTANITT, UGY, UGYANENNYIÉRT!ANENNYIÉRT!
Ha 2010-re idén rendeli meg valamely termékünket (elõleg befizetése 
mellett) a 2009-es árakon készítjük el! RÉSZLETFIZETÉS!

BBiizzzzeerr vváállaasszzaa
MMaarrttoonnnnaakk
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Dátum Gyógyszertár Cím/telefonszám ügyeleti idõ
2009. november 1. GYOPÁR ADY E. U. 12. 93/510-160 08.00 – 07.30
2009. november 2. BELVÁROSI ERZSÉBET TÉR 1. 93/310-403 18.00 – 07.30
2009. november 3. KIRÁLY KALMÁR U. 4. 93/536-620 17.30 – 07.30
2009. november 4. SZENT GYÖRGY KIRÁLY U. 53. 93/510-135 18.30 – 07.30
2009. november 5. CENTRUM(INTERSPAR) TÁBORHELY U. 4. 93/516-278 20.00 – 08.00
2009. november 6. SZENT KRISTÓF ERZSÉBET TÉR 8/2. 93/510-151 22.00 – 06.00
2009. november 7. KIRÁLY KALMÁR U. 4. 93/536-620 12.30 – 07.30
2009. november 8. BELVÁROSI ERZSÉBET TÉR 1. 93/310-403 08.00 – 07.30
2009. november 9. ARANYSZARVAS ROZGONYI U. 1. 93/311-531 18.00 – 07.00
2009. november 10. GYOPÁR ADY E. U. 12. 93/510-160 19.30 – 07.30
2009. november 11. SZENT KRISTÓF ERZSÉBET TÉR 8/2. 93/510-151 22.00 – 06.00
2009. november 12. FAGYÖNGY SZEKERES J. U. 2-8. 93/310-367 16.30 – 08.00
2009. november 13. ZSÁLYA (TESCO) BOSZORKÁNY U. 2. 93/516-280 20.00 – 08.00
2009. november 14. SZENT KRISTÓF ERZSÉBET TÉR 8/2. 93/510-151 13.00 – 08.00
2009. november 15. ARANYSZARVAS ROZGONYI U. 1. 93/311-531 08.00 – 07.00
2009. november 16. KANIZSA FÕ U. 5. 93/510-267 18.30 – 07.30
2009. november 17. KIRÁLY KALMÁR U. 4. 93/536-620 17.30 – 07.30
2009. november 18. CENTRUM(INTERSPAR) TÁBORHELY U. 4. 93/516-278 20.00 – 08.00
2009. november 19. SALVIA RÓZSA U. 6. 93/536-610 17.00 – 08.00
2009. november 20. SZENT GYÖRGY KIRÁLY U. 53. 93/510-135 18.30 – 07.30
2009. november 21. KIRÁLY KALMÁR U. 4. 93/536-620 12.30 – 08.00
2009. november 22. ZSÁLYA (TESCO) BOSZORKÁNY U. 2. 93/516-280 08.00 – 08.00
2009. november 23. ARANYSZARVAS ROZGONYI U. 1. 93/311-531 18.00 – 07.00
2009. november 24. BELVÁROSI ERZSÉBET TÉR 1. 93/310-403 18.00 – 07.30
2009. november 25. GYOPÁR ADY E. U. 12. 93/510-160 19.30 – 07.30
2009. november 26. SZENT KRISTÓF ERZSÉBET TÉR 8/2. 93/510-151 22.00 – 06.00
2009. november 27. FAGYÖNGY SZEKERES J. U. 2-8. 93/310-367 16.30 – 08.00
2009. november 28. KANIZSA FÕ U. 5. 93/510-267 13.00 – 08.00
2009. november 29. BELVÁROSI ERZSÉBET TÉR 1. 93/310-403 08.00 – 07.30
2009. november 30. KELETI ZEMPLÉN GY. U. 6. 93/310-402 18.00 – 08.00

Balogh László a nagykanizsai 3. számú választókerület önkormányzati képviselõje, OKISB-
elnök fogadóórát tart minden szerdán 16 órától 17 óráig a Batthyány Lajos Gimnáziumban (Nagyka-
nizsa, Rozgonyi utca 23.): 30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Karádi Ferenc a 13. számú választókerület önkormányzati képviselõje fogadóórát tart min-
den hónap második keddjén 18 órától a miklósfai Mindenki Házában, ugyanazon a napon 16
órától a ligetvárosi óvodában.

Dr. Károlyi Attila a 6. számú választókerület önkormányzati képviselõje fogadóórát tart
minden hónap második szerdáján 17 órától a Kõrösi Cs. Sándor Általános Iskolában.

Papp Nándor a 12. számú választókerület önkormányzati képviselõje fogadóórát tart
november 10-én, kedden 17 órakor a Vécsey Zsigmond Általános Iskolában, 18 órától a Zárda
utcai kollégiumban.

KKééppvviisseellõõii ffooggaaddóóóórráákk

Ügyintézõ: Varga Milán. Tárgy: Értesítés döntéshozatalról a Nagykanizsa,
Lazsnak u. 10/4. sz. alatti építéshatósági ügyben. Szám: 6/1058-12/2009. 

Hirdetmény
A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szóló 2004.

évi CXL. törvény (a továbbiakban: Ket.) 80. § (3) bekezdése alapján értesítem az érin-
tetteket, hogy Nagykanizsa Megyei Jogú Város Jegyzõje a 6/1058-11/2009. számú
Nagykanizsa Lazsnak u. 10/4. szám alatti 4365/84/A/7. hrsz-ú ingatlanon lakóegység
garázs bõvítésére és gépkocsibeálló kialakítására vonatkozó építéshatósági engedé-
lyezésének ügyében, a benyújtott kérelmet elbírálta és döntését meghozta. 

Mivel a fenti építéshatósági eljárással érintett ingatlannal valamint a
közvetlenül szomszédos ingatlanokkal rendelkezni jogosultak száma jelentõs,
ezért ezen ügyfeleket a határozat meghozataláról hirdetményi úton tájékoz-
tatjuk a fenti jogszabályi elõírásnak megfelelõen az alábbiak szerint.

A hirdetmény 2009. október 28-án kerül kifüggesztésre Nagykanizsa
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának hivatalos hirdetõtábláján.
(Nagykanizsa, Eötvös tér. 16. szám elõtt)

Az eljáró hatóság megnevezése:  Nagykanizsa Megyei Jogú Város Jegyzõje
8800 Nagykanizsa, Eötvös tér 16., ügyszáma: 6/1058-6/2009., tárgya: építési
engedély megadása. A kérelmezõ ügyfél neve: Horváth Ferenc és Horváth
Ferencné. A kérelemmel érintett ingatlan valamint az érintett ingatlannal közös
határvonalú (telekhatárú) ingatlanok (hatásterület): Nagykanizsa 4365/83 és
4365/85. hrsz-ú társasházi ingatlan.

Felhívom az érintettek figyelmét, hogy az elsõfokú építéshatóság fenti ügyben
meghozott döntése és az ügy iratanyaga a Polgármesteri Hivatal Építéshatósági
Osztályán, az alábbi helyen és idõpontban megtekinthetõ: Nagykanizsa, Eötvös tér
16. III. emelet 304. Hétfõ: 8-12, 13-16.30, szerda: 8-12, 13-17, péntek: 8-12.

A Ket. 98. § (1) bekezdése kimondja: "Az ügyfél az elsõ fokú határozat ellen
fellebbezhet. A fellebbezési jog nincsen meghatározott jogcímhez kötve,
fellebbezni bármilyen okból lehet, amelyre tekintettel az érintett a döntést
sérelmesnek tartja." Erre figyelemmel a határozatban a jogorvoslat lehetõségét
biztosítottuk. Döntésem ellen a közlést követõ naptól számított 10 munkanapon
belül lehet fellebbezést benyújtani. E határozat elleni fellebbezés illetéke
30.000 Ft. Az illetéket az iraton illetékbélyeg formájában kell leróni. A
fellebbezést hatóságomnál kell 2 példányban benyújtani. A fellebbezést a Nyu-
gat-dunántúli Regionális Államigazgatási Hivatal Zalaegerszegi Kirendeltsége
bírálja el, mely a sérelmezett döntést, valamint az azt megelõzõ eljárást
megvizsgálja, melynek során nincs kötve a fellebbezésben foglaltakhoz.

ÉÉppííttéésshhaattóóssáágg - 66//11005588-1122//22000099..
Ügyintézõ: Kém Eszter. Tárgy: Értesítés döntéshozatalról a Nagykanizsa,

Arany J. u. 11. sz alatti építéshatósági ügyben. Szám: 6/1404-15/2009. 
Hirdetmény
A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szóló

2004. évi CXL. törvény (a továbbiakban: Ket.) 80. § (3) bekezdése alapján ér-
tesítem az érintetteket, hogy Nagykanizsa Megyei Jogú Város Jegyzõje a
6/1404-14/2009. számú Nagykanizsa, Arany J. u. 11. szám alatti ingatlanon
épített társasház használatbavételi engedélyérõl döntését meghozta. 

Mivel a fenti építéshatósági eljárással érintett ingatlannal, valamint a közvet-
lenül szomszédos ingatlanokkal rendelkezni jogosultak száma jelentõs, ezért
ezen ügyfeleket a határozat meghozataláról hirdetményi úton tájékoztatjuk a
fenti jogszabályi elõírásnak megfelelõen az alábbiak szerint.

A hirdetmény 2009. november 4-én kerül kifüggesztésre Nagykanizsa Me-
gyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának hivatalos hirdetõtábláján. 

Az eljáró hatóság megnevezése:  Nagykanizsa Megyei Jogú Város Jegyzõje 8800
Nagykanizsa, Eötvös tér 16., ügyszáma:  6/1404/2009., tárgya: használatbavételi en-
gedély. A kérelmezõ ügyfél neve: Ró-Bau Inveszt Kft. A kérelemmel érintett ingatlan
valamint az érintett ingatlannal közös határvonalú (telekhatárú) ingatlanok (hatásterü-
let): Nagykanizsa 967. és 964. hrsz-ú társasházi ingatlanok és a 969., 965., 961.

Felhívom az érintettek figyelmét, hogy az elsõfokú építéshatóság fenti ügyben
meghozott döntése és az ügy iratanyaga a Polgármesteri Hivatal Építéshatósági
Osztályán, az alábbi helyen és idõpontban megtekinthetõ: Nagykanizsa, Eötvös
tér 16. III. emelet 304. Hétfõ: 8-12, 13-16.30, szerda: 8-12, 13-17, péntek: 8-12.

A határozat jogerõs, ellene fellebbezni nem lehet.

ÉÉppííttéésshhaattóóssáágg - 66//11440044-1155//22000099..

GGyyóóggyysszzeerrttáárrii üüggyyeelleett NNaaggyykkaanniizzssáánn - nnoovveemmbbeerr
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Rendkívüli közgyûlésén két
napirendi pontot tárgyalt meg a
nagykanizsai Cukorbetegek E-
gyesülete.

Az összehívásra a szervezet élén
az 1996-os megalakulástól kezdõ-
dõen elnökként tevékenykedõ
Poszavecz József váratlan és saj-
nálatos halála miatt került sor. A
róla való megemlékezést követõen
módosították az alapszabályt,
melyre az elnök személyének vál-
tozása és az elsõ elnökhelyettes ki-
jelölése miatt volt szükség. Új el-
nöknek a jelölõbizottság által java-
solt Jaskó Józsefet választották
meg, aki elnökhelyettesként, majd
augusztustól megbízott elnökként
végezte munkáját az egyesületben.
Az új elnökhelyettes Korháné

Sipos Ildikó lett. Az elsõ elnökhe-
lyettesi teendõkkel – amely az el-
nök akadályoztatása esetén annak
teljes jogkörû helyettesítését jelen-
ti – Jászberényi Zsombort bízták
meg.

Megválasztása után Jaskó Jó-
zsef elmondta, hogy fontos felada-
tának tartja az egyesület zavartalan
mûködésének biztosítását, a tag-
létszám növelését, s a fiatalok be-
vonását, tekintettel arra, hogy a
cukorbetegséggel küzdõk száma
rohamosan nõ.

Az egyesület székhelye megvál-
tozott, a kórház által biztosított te-
remben, a belgyógyászat területén
tartják ezentúl üléseiket, találkozá-
saikat.

S.E.

ÚÚjj eellnnöökkkkeell ffoollyyttaattjjáákk aa
mmuunnkkáátt aa ccuukkoorrbbeetteeggeekk

Ügyintézõ: Junger M. Tárgy: Értesítés döntéshozatalról a Nagyka-
nizsa, Kossuth tér 7. sz. alatti építési ügyben. Szám: 6/836-6/2009. 

Hirdetmény
A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályai-

ról szóló 2004. évi CXL. törvény (a továbbiakban: Ket.) 80. § (3) be-
kezdése alapján értesítem az érintetteket, hogy a Nyugat-dunántúli Re-
gionális Államigazgatási Hivatal Zalaegerszegi Kirendeltsége a
Zalakaros Város Jegyzõje 03-177-14/2009. számú Nagykanizsa, Kos-
suth tér 7. szám alatti építési ügyben hozott határozata ellen benyújtott
fellebbezést elbírálta, az elsõ fokú építésügyi hatóság fenti számú ha-
tározatát helyben hagyta. 

Mivel a fenti építéshatósági eljárással érintett ingatlannal közvetlenül ha-
táros ingatlanokkal rendelkezni jogosultak száma jelentõs, az eljáró másod-
fokú hatóság kérésének megfelelõen a további ügyfeleket a határozat meg-
hozataláról hirdetményi úton tájékoztatjuk a fenti jogszabályi elõírásnak
megfelelõen az alábbiak szerint:

A hirdetmény 2009. október 29-tõl kerül kifüggesztésre Nagykani-
zsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának hivatalos hirdetõ-
tábláján. 

Az eljáró hatóságok megnevezése: Zalakaros Város Jegyzõje 8749
Zalakaros, Gyógyfürdõ tér 1. Nyugat-dunántúli Regionális Államigaz-
gatási Hivatal 8900 Zalaegerszeg, Kosztolányi D. u. 10. Az ügy iktatási
száma: ZH/593-14/2009. Az ügy tárgya:  Nagykanizsa, Kossuth tér 7.
szám alatti, 2379/3. hrsz. alatt felvett ingatlan építési engedélyezési
ügye. A kérelmezõ ügyfél neve: Falevél 98. Ipari, Kereskedelmi és Szol-
gáltató Kft., 8863 Molnári, Zrínyi u. 22. A kérelemmel érintett ingatlan
valamint az érintett ingatlannal közös határvonalú (telekhatárú) ingatla-
nok (hatásterület): Nagykanizsa 2379/3. hrsz-ú ingatlan valamint a
2380., 2381/3., 2381/5., 2378., 2377., 2376., 2482. hrsz-ú ingatlanok.

Felhívom az érintettek figyelmét, hogy a másodfokú építésügyi ha-
tóság fenti ügyben meghozott döntése és az ügy iratanyaga Zalakaros
Város Polgármesteri Hivatal Mûszaki Osztályán (Zalakaros, Gyógy-
fürdõ tér 1.) megtekinthetõ az alábbi ügyfélfogadási idõben: hétfõn 8-
14 óráig, kedden 8-14 óráig, szerdán 8-14 óráig, pénteken 8-12 óráig. 

A Ket. 109. § (1) bekezdése elõírására figyelemmel az eljáró ható-
ság a keresetindítás lehetõségét biztosította.

ÉÉppííttéésshhaattóóssáágg - 66//11005588-1122//22000099..

„Mert a legárvább akinek még halottai sincsenek
bora ecet, könnye torma gyertyájának is csak korma
álldogálhat egymagában kezében egy szál virággal
mert a legárvább akinek még halottai sincsenek.”
(Kányádi Sándor)
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A piarista Októberi Esték - A
határon túli magyarság élete cí-
mû elõadássorozat keretében a
közelmúltban látogatott Nagy-
kanizsára Duray Miklós szlová-
kiai (felvidéki) magyar politikus,
közíró, hogy mélységében is
megismertesse hallgatóságát a
szlovák-magyar viszony tágabb
összefüggéseivel.

Aligha véletlen, hogy már a be-
vezetõ is a trianoni békediktátum
körülményeivel, politikai kontex-
tusaival foglalkozott, árnyalva a
már-már sablonosnak tekinthetõ,
bejáratott gondolatokat. Ahogy
Duray megvilágításba helyezte a
történéseket, azok az alábbiak: az
Osztrák-Magyar Monarchia dua-
lista keretein belül mindvégig
megfigyelhetõ volt egy cseh, tria-
lizmusra való politikai törekvés,
mely az elsõ világháború végére
kedvezõ helyzetre lelt más vonat-
kozásban is. Létrejöhetett a Cseh-
szlovák Köztársaság, amely elsõ-
sorban a németek csehekkel szem-
beni törekvéseit volt hivatott gátol-
ni, s a cseh politika magyarán szól-
va a szlovákságot így tudta saját
érdekeinek megfelelõen „felhasz-
nálni”.

cseh polgári politikus, késõbbi
köztársasági elnök, akinek külpo-
litikáját francia orientáció jelle-
mezte. A XX. század kezdeti évei-
ben a Monarchián belüli cseh au-
tonómiát követelte, a világháború
kitörése után már az önálló cseh
állam megteremtésén munkálko-
dott.

A cseh érdekek tehát abban áll-
tak, hogy a geopolitikai helyzetet
a térségben mindjobban meghatá-
rozzák, s így minél nagyobb ma-
gyar területeket is kihasítsanak a
megalakuló Csehszlovákia javá-
ra. Ez természetesen embertö-
megben mérve is jelentõs lépés
volt, s ebben a helyzetben igazán
egyedi az volt, mutatott rá Duray
Miklós, hogy ellentétes a magyar
történelemben korábban véghez-
vitt törekvésekrõl. Hiszen Mátyás
idejébõl szintén tudni területnö-
velõ terjeszkedésrõl – példának
okáért - Szilézia felé, ahonnan
azonban a magyar állam számára
az adók beszedése volt fontos, de
korábbról véve példát, Luxem-
burgi Zsigmond is zálogosított el
a lengyel királynak szepesi tele-
püléseket. Ezekhez képest tehát

az 1918 õsze után történtek telje-
sen más elképzeléseket sugall-
nak…

csehszlovák köztársasági elnök,
Masaryk követõje, akinek kezde-
ményezésére késõbb létrejött
Csehszlovákia, a Jugoszláv Ki-
rályság, valamint a Román Király-
ság hármas szövetsége. A német
megszállás elõl Angliába emigrált,
majd a II. világháború után ismét
köztársasági elnök. Nevéhez kö-
tõdnek a felvidéki magyarságot
egyebek mellett kollektív háborús
bûnösnek tekintõ dekrétumok, me-
lyek a kassai kormányprogram
megvalósulását voltak hivatottak
segíteni.

Az elõadás után Duray Miklóst
ezen túlmenõen kérdeztük a ma-
gyar-szlovák viszony történelmi
mélységeirõl, s az árnyaltság több,
mint szembetûnõ:

– A Magyar Királyság területén
több nyelvben éltek – fogalmazott,
s ez teljesen normális volt.

– Mi az oka mégis a mai szlovák
védekezõ-mechanizmusnak?

– Ez egy mesterségesen kifej-
lesztett magyar-ellenesség, mely-
nek van egy XIX. századi gyökere,
de azt nem a szlovákok, hanem a
csehek találták ki. Egy olyan nem-
zetkoncepcióról volt szó, mely sze-
rint az észak-magyarországi szlá-
vok a cseh nemzetnek a Magyar
Királyságon belül élõ nyúlványai.

– És aminek alapján a cseh
nyelvnek is a szlovák egyfajta
nyelvjárása…

–… pontosabban úgy gondol-
kodtak a csehek, így például
Frantisek Palaczky cseh törté-
netíró, politikus is 1829-ben:
érthetetlen az, hogy a szlovákok
miért akarnak saját nyelvet,
amikor õk csehek… Ez persze
részben a cseh koncepcióban
egyfajta nemzethatalmi politika
volt, más részrõl pedig a szláv-
ság rossz értelmezése, ami sze-
rint a cseh és szlovák egy nép.
Változás ebben a gondolkodás-
ban a szlovák Ludovít Stúrral
következett be, ehhez társult az
1848-ban bekövetkezett szeren-
csétlen kimenetelû szlovák-ma-
gyar közeledés. A szlovákokat a
magyar politikai nemzet részé-
nek tekintették a Magyar Király-
ságon belül, míg példának oká-
ért a horvátokat nem. A szlová-
kokat nyelvi nemzetnek vették,
így érthetetlennek tûnt a magyar
elit számára, hogy õk politikai
téren is önállóan kívánnak fel-
lépni. Az akkori magyar politi-
kai réteg nem fogta fel, hogy
ilyen létezhet, s ez a XIX. szá-
zad szerencsétlensége, amely to-
vábbkísérte az elkövetkezõ évti-
zedekben is a két nemzet politi-
zálását. 

– Az elsõ világháború végén lé-
tezett esetleg olyan szlovák meg-
gyõzõdés, mely Magyarország ke-
retei között képzelte el továbbra is
a szlovákokat?

– Akkor már nem. Ez már késõ
volt. Talán húsz évvel korábban
még megélt volna ilyenfajta el-
képzelés, de 1918-ban már nem.
Akkor már végképp a cseh elkép-

zelések voltak a döntõk, mond-
hatnám úgy is, a kocka már el
volt vetve…

a szlovák nemzeti mozgalom
vezetõje, a szlovák irodalmi nyelv
megteremtõje a XIX. század kö-
zépsõ harmadában. A Habsburgok
felhasználták törekvéseit a magyar
szabadságharc ellenében, de annak
bukása után a szlovák politikus és
nyelvész sem folytathatta már
meghatározó tevékenységét.

A XIX. század ’70-es éveiben
az Osztrák-Magyar Monarchián
belül Grünwald Béla határozott
javaslatára zárták be a mûködõ
három szlovák nyelvû gimnáziu-
mot, illetve a Matica Slovenskát,
melyet egyértelmûen a magyaro-
sítás túlbuzgó folyamataként ér-
telmeztek.

1907. október 27-én a Rózsa-
hegy melletti Csernován csendõr-
ségi sortûz dördült, melynek során
az Andrej Hlinka szlovák katolikus
pap mellett tüntetõ hívek közül ti-
zenöten meghaltak, tízen súlyosan,
hatvanan pedig könnyebben sebe-
sültek meg. Ez azóta is a szlovák-
ság körében a magyarokkal szem-
beni ellenállás egyik sarkpontja,
holott az intézkedõ csendõrök nagy
hányada szlovák származású volt.

Polgár László
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Mindenszentek elõtt Novára
látogattak az Együtt Kiskani-
zsáért Egyesület és a Kiskanizsai
Olvasókör tagjai, akik a kései le-
származottak, valamint Kiska-
nizsa népe nevében koszorút he-
lyeztek el Plánder Ferenc, Gö-
csej elsõ néprajzkutatója sírjá-
nál. 

A két civil szervezet tagjait
Lendvai Jenõné polgármester fo-
gadta irodájában, majd a novai ön-
kormányzat nevében közösen he-
lyeztek el koszorút a közelmúltban
felállított új síremléknél. A meg-
emlékezést követõen megtekintet-

ték a Plánder Ferenc Helytörténeti
Múzeumot és Göcsej fõvárosának
barokk templomát, melynek falán
márványtábla jelzi: Ebben a temp-
lomban szolgálta Istenét és Nova
híveinek üdvösségét 1826-1867
között Plánder Ferenc esperes, Gö-
csej elsõ kutatója. 

Plánder Ferenc Kiskanizsán
született 1796-ban és 1867-ben
halt meg Nován. 1805-1812 között
tanult a Nagykanizsai Piarista
Gimnáziumban, majd teológiát
végzett Szombathelyen. Nagylen-
gyelben volt káplán, azt követõen
pedig Szombathelyen történelmet
tanított. 1826-ban került Novára

plébánosnak. Õ volt Göcsej elsõ
nyelvjárás- és néprajz kutatója. El-
sõnek ismerte fel a göcseji nyelv-
járás és népszokások érdekessége-
it, és azokat kora egyetlen tudomá-
nyos folyóiratában, a Tudományos
Gyûjteményben ismertette. 

A gyûjteményben megjelent két
tanulmánya mind a mai napig for-
rásértékû. Mindkettõ Degré Alajos
és Szentmihályi Imre megjegyzé-
seivel 1970-ben újból megjelent a
Göcseji Múzeum Közleményei so-
rozat 29. számaként Plander Fe-
renc Göcsejrõl címmel. 

B.E.

GGööccsseejj eellssõõ kkuuttaattóójjáárraa eemmlléékkeezztteekk

SSookk mmúúllootttt aa ccsseehheekk ppoolliittiikkáájjáánn iiss

TToommááss MMaassaarryykk,,

EEddvvaarrdd BBeenneess,, LLuuddoovvíítt SSttúúrr

AAmmii eeggyyeebbeekk mmeelllleetttt
aa sszzlloovváákkookk lleellkkéétt
nnyyoommjjaa
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Nagykanizsa 
Vagyongazdálkodási és Szolgáltató Zrt.

Nagykanizsa Garay u. 21. 

Nyílt versenytárgyalást hirdet 
önkormányzati tulajdonú üzlet bérbeadására

1. Nagykanizsa Király u. 47. II. em. sz. alatti 
28 m2 alapterületû irodahelyiség

Induló licit bérleti díj – irodahelyiség 28 m2: 1.875 Ft/m2/hó
A licitlépcsõ: 125 Ft/m2/hó 

A bérlemény megtekinthetõ 2009. november 6. 11-12 óráig
A versenytárgyalás ideje: 2009. november 9. 9 óra 

2. Nagykanizsa Király u. 47. II. em. sz. alatti 
36 m2 alapterületû irodahelyiség 

Induló licit bérleti díj – irodahelyiség 36 m2: 1.875 Ft/m2/hó
A licitlépcsõ: 125 Ft/m2/hó

A bérlemény megtekinthetõ 2009. november 6. 11-12 óráig
A versenytárgyalás ideje: 2009. november 9. 9 óra 15 perc 

A díjak az ÁFA-t tartalmazzák.

A versenytárgyalások helye: Nagykanizsa Vagyongazdálkodási és
Szolgáltató Zrt. Kis tárgyaló 1. emelet Nagykanizsa Garay u. 21. 

Érdeklõdni: 311-241, 30/2273-192 

Multifokális lencse AKCIÓ -30% Fényre sötétedõ lencse AKCIÓ!
Az akció november 30-ig érvényes!

Ügyintézõ: Junger M. Tárgy: Értesítés döntéshozatalról a Nagykanizsa, Su-
gár u. 3. sz. alatti építéshatósági ügyben. Szám: 6/2470-6/2009.   

Hirdetmény
A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szóló

2004. évi CXL. törvény (a továbbiakban: Ket.) 80. § (3) bekezdése alapján ér-
tesítem az érintetteket, hogy Nagykanizsa Megyei Jogú Város Jegyzõje a
6/2470/2009. számú Nagykanizsa, Sugár u. 3. szám alatti 1197. hrsz-ú ingatla-
non meglévõ épület nyugati homlokzatán információs táblák elhelyezésére vo-
natkozó építéshatósági ügyben a benyújtott építés-bejelentés engedély kérelmet
elbírálta és döntését meghozta. 

Mivel a fenti építéshatósági eljárással érintett ingatlannal, valamint az érin-
tett ingatlannal közvetlenül szomszédos ingatlanokkal rendelkezni jogosultak
száma jelentõs, ezért ezen ügyfeleket a határozat meghozataláról hirdetményi
úton tájékoztatjuk a fenti jogszabályi elõírásnak megfelelõen az alábbiak sze-
rint. A hirdetmény 2009. október 29-tõl kerül kifüggesztésre Nagykanizsa Me-
gyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának hivatalos hirdetõtábláján. 

Az eljáró hatóság megnevezése:  Nagykanizsa Megyei Jogú Város Jegyzõje
8800 Nagykanizsa, Eötvös tér 16., ügyszáma:  6/2470/2009., tárgya: építés-be-
jelentés engedély. A kérelmezõ ügyfél neve: Sponzor Tours Utazási Kft., 8800
Nagykanizsa, Csengery u. 5. A kérelemmel érintett ingatlan valamint az érintett
ingatlannal közös határvonalú (telekhatárú) ingatlanok (hatásterület): Nagyka-
nizsa 1197. hrsz-ú ingatlan, valamint az 1192. hrsz-ú társasházi ingatlan, az
1195/2., 1196. és 1198. hrsz-ú ingatlan. 

Felhívom az érintettek figyelmét, hogy az elsõfokú építéshatóság fenti ügy-
ben meghozott döntése és az ügy iratanyaga a Polgármesteri Hivatal Építésha-
tósági Osztályán, az alábbi helyen és idõpontban megtekinthetõ: Nagykanizsa,
Eötvös tér 16. III. emelet 304. Hétfõ: 8-12, 13-16.30, szerda: 8-12, 13-17, pén-
tek: 8-12.

A Ket. 98. § (1) bekezdése kimondja: "Az ügyfél az elsõ fokú határozat el-
len fellebbezhet. A fellebbezési jog nincsen meghatározott jogcímhez kötve,
fellebbezni bármilyen okból lehet, amelyre tekintettel az érintett a döntést sé-
relmesnek tartja."

Erre figyelemmel a határozatban a jogorvoslat lehetõségét biztosítottuk.
A határozat ellen a közléstõl számított 15 napon belül a Nyugat-dunántúli

Regionális Államigazgatási Hivatal Zalaegerszegi Kirendeltségéhez címzett,
de Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Építéshatósági Osz-
tályhoz két példányban benyújtandó és 30.000 Ft értékû illetékbélyeggel ellá-
tott fellebbezéssel lehet élni.

ÉÉppííttéésshhaattóóssáágg - 66//22447700-66//22000099..
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Horoszkóp

A mondandóját változékony hangulata és
érzelmei irányítják mostanában. Ha lehet-
séges, ne indulatból beszéljen. Próbáljon
humorral rácsodálkozni a dolgokra, és
mindjárt könnyebben veszi az akadályokat.

Megint úgy érezheti, hogy nem tudja ké-
pességeit hasznosítani a munkahelyén.
Gyakrabban nézzen körül a munkaerõpi-
acon. A külföldi munkavállalás gondola-
tát egyelõre vesse el. 

A könnyedség lesz jellemzõ elkövetkezõ
napjaira. Kíváncsiságát a hidegre fordult
rossz idõ sem töri le. Nemcsak a Vénusz
vidítja fel, a párja is meglepi újszerû öt-
leteivel.

Jó megérzéseinek köszönhetõen villám-
gyorsan rájön, hogy mi a hiba otthon a
kommunikáció terén. A jobbítás érdeké-
ben sajnos tudomásul kell vennie, hogy
idõnként önben is van hiba. 

Fogékony minden szépségre, amit az élet
kínál, így könnyedebben fog fel, és vé-
szel át minden akadályt. Játékos egyéni-
sége szinte vonzza a társaságába az em-
bereket. 

A hétköznapokat jobban kedveli mostaná-
ban, mint az ünnepeket. S hogy ennek mi
lehet az oka, annak csak ön a megmondha-
tója. Érzelmeit ritkábban mutatja ki, egész-
sége érdekében ezen is változtathatna.

Barátságát sokan keresik továbbra is. Ter-
mészete könnyednek tûnik, ennek ellené-
re nehezen hódítható meg a szíve. A Sza-
turnusz érzékennyé teszi, s ezáltal még in-
kább felhívja magára a figyelmet.

Bizonyára mondták már önnek többen
is, hogy kiismerhetetlen a természete. Ez
akár vonzó és izgalmas is lehet azok szá-
mára, akik nem kedvelik a kiszámítható
embereket. Használja ki ezt az erejét.

Ha kedve tartja, egy kis fantáziával képes egy
egyszerû eseményt is úgy elõadni, mintha
szenzációs történet lenne. Jó hangulatot ígér-
nek önnek a csillagok az elkövetkezõ napok-
ra, használja ezt ki új ismeretségek szerzésére.

Uralkodó bolygója a Szaturnusz némi türel-
metlenséget hoz. Bizonyos szavakra, mint
például a kötelességtudat, szinte allergiássá
válik. A munkán kívül más is van a világon,
bátran változtasson szokásain, és felfogásán.

Ragaszkodik a függetlenségéhez, ha kor-
látokat tapasztal maga elõtt, inkább át-
ugorja az alkudozás, a megegyezés he-
lyett. Ne idegeskedjen, a feladatokat el
kell végezni, ha tetszik, ha nem.

Szeszélyessé válhat ezekben a napokban,
akárcsak az idõjárás. Ha semmi kedve
sincs a munkához, akkor ne dolgozzon.
Az édes semmittevés hasznosabb, mint a
zsörtölõdés.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Az úton is
Önnel

Közlekedési
hírek a 
Kanizsa

Rádióban

FM 95,6 MHz
SMS szám:
06-30/30-30-956

A megfejtéseket személyesen szerkesztõségünkbe vagy levélcímünkre, a 8801 Nagykanizsa, Pf. 154-re várjuk! 
A helyes választ beküldõk között Bakonyi Erzsébet Angyal mélyvörösben címû verseskötetét sorsoljuk ki.
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IINNGGAATTLLAANN
Nk-án a belvárosban, a Hunyadi

úton 700 m2-es, társasház építésére
alkalmas ingatlan eladó! Érd.:
30/227-3294 (7108K)

Gyékényesen az „A” szektorban
közvetlenül a vízparton kétszintes
(40 m2 szintenként) nyaraló eladó.
(Víz, szennyvíz, villany.) Érd.:
30/227-3294 

Városközpontban három szobás,
76 m2-es, egyedi fûtéses, 4. emeleti
lakás eladó. Érd.: 30/411-4010
(7107K)

Nk-án a Csengery utcában 56
m2-es, kétszobás, egyedi gázas la-
kás (pince, padlás, kert) eladó.
(7096K)

Deák téri patinás épület I. emele-
ti galériás stúdiólakása – akár irodai
hasznosítással – eladó vagy kiadó.
Érd.: 30/901-9013 (7112K)

Sürgõsen elcserélném IV. emele-
ti, 54 m2-es önkormányzati bérlaká-
somat hasonló adottságú kisebbre,
II. emeletig. Érd.: 30/411-2604
(7119K) 

Üzlet kiadó! Vendéglátásra al-
kalmas (de más célra is használha-
tó), kb. 100 négyzetméteres (két te-
rem, raktár, közlekedõ, személyze-
ti- és nyilvános helyiségek) üzlet
teljes felszereléssel, havi 150.000
Ft-ért kiadó. Érd.: 30/227-3294
(7116K)

Bútorozatlan albérletet keres
egyedülálló, diplomás férfi határo-
zott idõre. Tel.: 30/226-7812
(7120K)

Simson 51-es, jó állapotban,
bukósisakkal eladó. Érd.: 20/252-
7164 (7124K)

170 literes, újszerû állapotban lé-
võ prés eladó. Érd.: 30/448-6072
(7061K)

50 mázsa léalma (20 Ft/kg), va-
lamint 50 mázsa kiváló minõségû
étkezési alma (70 Ft/kg-tól) eladó
Letenyén. Ugyanitt vajkörte eladó
85 Ft/kg áron. Érd.: 30/9932-534.

Készpénzért vásárolok könyvet,
festményt, porcelánt, régi népi pa-
rasztbútorokat, használati tárgyakat
és teljes hagyatékot. Érd.: 20/555-
3014 (6430K)

Almaértékesítés termelõtõl több
fajtából Nagykanizsa, Kisfaludy u.
2/c. alatt. Eladási ár: 75 Ft/kg-tól.
Tel.: 312-479, 20/570-7717 (7114K)

Masszázs a nagykanizsai
Uszodában! (A szolgáltatás belé-
põjegy nélkül is igénybevehetõ.)
Teljes testre, 30 perces lazító
masszázs 1500 Ft. Szolgáltatá-
sok: alakformáló-, talp-, egyéb
masszázs, fényterápia, méregtele-
nítés, stb. Hívásra házhoz is me-
gyek! Elérni és bejelentkezni a
30/481-2323 telefonszámon lehet
(6273K)

Az Elektro Mix TV szerviz a Kór-
ház u. 3-ból az Ady u. 11. szám alá
költözött (Fodrász kombinát épülete)!
DVD, TV távirányító javítás Balaskó
István. Nyitvatartás – H-P: 8.30-12,

13-17 óra, Szo: 9-12 óra. Érd.:
30/597-1530

Gyógypedikûrt és pedikûrt vál-
lalok kedvezõ áron. Szükség esetén
házhoz is megyek. Érd.: 30/270-
8592 (7121K)

Meghibásodott távirányítóját
(tv, hifi, video, dvd) megjavítom.
Tel.: 20/510-2723 (7122K)

48 éves független, mackós alkatú

férfi, rendezett egzisztenciával kere-
si tartós kapcsolat céljából korban
hozzáilló hölgy ismeretségét. Gyer-
mek nem akadály. Jelige: „Együtt”.
Leveleket a Szerkesztõségbe kérem:
Pf. 154. (7118K)

Középkorú, de nem középkori
gondolkodású férfi nem ritkítja, ha-
nem keresi párját tartós kapcsolat
céljából. Leveleket a szabolege-
ny03@gmail.com e-mail címre ké-
rem. (7123K)

November 6. 17.30 óra
UTAZÁS - JOSEF HASENÖHRL
festõmûvész kiállítása
Megnyitja: Lehota M. János esztéta

November 10. 19 óra
Bródy bérlet
Vaszary Gábor - Fényes Szabolcs -
Szenes Iván: AZ ÖRDÖG 
NEM ALSZIK - bohózat
A budapesti Fogi Színháza elõadása
Belépõdíj: I. hely 2800 Ft, II. hely 2500 Ft

November 11. 18 óra
HUMÁNÖKOLÓGIAI 
SZABADEGYETEM
Földrészeken át a világ tisztaságáért
Elõadó: Böröcz Zsolt tanár
A belépés díjtalan

November 7. 19 óra
HEADBANG-LÁBCSÁB
AFTERPARTY
Rockbuli Halival és Pásztival
Sztárvendég: Ferenczi György és a Racka-
jam. Belépõdíj: felnõtt 1300 Ft, diák: 900 Ft

November 12. 14.30 óra
A MAGYAR NYELV ÉS 
MAGYAR HAZAFISÁG - 

Melocco Miklós Kossuth- és Prima
Primissima díjas szobrászmûvész 
elõadása. Szervezõ: a Rozgonyi 
Polgári Kör. Belépés díjtalan!

"UTCÁK, TEREK, VÁROSOK"
Retrospektív kiállítás Z. Soós István 
alkotásaiból

KANIZSAI GRAFIKÁK
kiállítás Bene János alkotásaiból
Megtekinthetõ: november 30-ig
110 ÉV, 110 KÉP
Vadas Ernõ fotókiállítása
November 7. 18 óra
KANIZSA BIG BAND KONCERT
Belépõdíj:500 Ft

November 6. 18 óra
OROSZ ZOLTÁN TRIÓ 
KONCERTJE
Belépõdíj: elõvételben 1800 Ft, 
helyszínen 2000 Ft

November 13. 18 óra
MESÉS ESTEK FELNÕTTEKNEK
Berecz András mesemondó estje
Belépõdíj: 800 Ft

2009. október 22 - december 10-ig

36. szám (október 29.):
„Sosem dönt elhamarkodottan, elõbb mindig elszámol tízig.”

Nyertes beküldõ: Göllesz Martin, Nagykanizsa, Kisfaludy u. 28/a.
Bakonyi Erzsébet Angyal mélyvörösben címû verseskötetét Szerkesz-
tõségünkben személyesen veheti át.

Rejtvényünk nnyertesei

A HSMK Premier Táncklub Egyesület 
(adószáma:18963548-1-20) 

ezúton fejezi ki köszönetét mindazoknak, akik a 2008-as 
bér után adójuk 1% -át az egyesület számára ajánlották fel. 

A befolyt összeget az Egyesület versenyeztetésére fordítottuk. 

Köszönet támogatóinknak!

Az Olajipari Természetbarát Egyesület túraajánlata:
November 8. (vasárnap) Tátika vár - Kék túra
Indulás: 8 óra Kögáz-parkoló. Érkezés: 18.30 óra Kögáz-parkoló
Útvonal: Tátikahidegkút - vár - Szebike völgy - Hubertus turistaközpont -
Uzsabánya. Táv: 16 km. Részvétel: 500 Ft

JJÁÁRRMMÛÛ
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… 20 esztendeje: a nõi kosár-
labda NB I B csoportjában az újonc
Székesfehérvári Ikarus ellen
Simonné Kránitz Edit 20 pontos se-
gítsége is kevés volt a MÁV NTE
számára (69-75). Az ülõröplabda
OB-n a bajnok Nyíregyháza láto-
gatott a Nagykanizsai Hamburger
SK-hoz, s a kanizsaiak alulmarad-
tak velük szemben (1:3). Azért volt
siker is a héten, hiszen a labdarúgó
NB III Dráva-csoportjában: N. Vo-
lán Dózsa (11.)- Mázaszászvári
Bányász (12.) 2-1. A Tungsram SE
OB I B-s ifjúsági korcsoportos ké-
zilabdázói idegenben gyõzték le a
VÁÉV Bramac csapatát (25-23;
lg.: Baksa, Felde 7-7 gól).

… 15 esztendeje: a labdarúgó
NB I 13. fordulójában 9000 nézõ
elõtt a Zárda utcai stadionban a
Keszei Ferenc vezette Olajbányász
SE (13.) 1-1-et játszott a listaveze-
tõ UTE-Novabau csapatával (g.:
Fehér Csaba). Az NB III Bakony
csoportjában a MÁV NTE (14.)

Mózsi góljával vezetett ugyan, de
végül kikapott Herenden 4-1-re.
Idegenben jutott tovább a MÁV
NTE nõi kosárlabda-csapata a Ma-
gyar Kupában a Szombathelyi Ta-
nárképzõvel szemben (81-52),
majd az NB I B 11. fordulójában
tizedik gyõzelmét is megszerezte
(-EGIS OSC, 87-67). A férfi kézi-
labda NB I-ben Tungsram SE – Al-
földi Gabona 34-17 (Krichenbaum
Tibor 11 gól).

… 10 esztendeje: városi össze-
fogással (illetve gyorssegély ígé-
retével) megmenekült a megszû-
néstõl a MÁV NTE egyesülete.
Ha november, akkor Keszei Fe-
renc nem panaszkodhatott a han-
gulatra, hiszen abban az idõben az
Olajbányász FC (13.) a labdarúgó
PNB 12. körében a Ferencvárost
látta vendégül 10 ezer ember
elõtt. A zöld-fehérek végül nyer-
tek 2-0-ra. Az NB III Dráva cso-
portjában hazai pályán a MÁV
NTE (4.) rangadót veszített a ta-

bellát vezetõ Baja ellen (0-2). A
XIX. Semperit Rali EB-futamán
az N/2-es kategóriában a Ferencz
Sándor – Ferencz Krisztián páros
(Skoda Felicia) negyedik lett.

… 5 esztendeje: a nõi kosárlab-
da NB I B csoportjában tartotta
elõkelõ helyezést a Kanizsa DKK
(- Savaria BC 71-66; Varga Zsófia
22 pont). A férfikanál Kanizsa
KK-DKG East – Fehérvári
Kodolányi KC 88-111. A vízilab-
dázók sem jártak jobban hazai pá-
lyán az OB I B-ben: CWG Kani-
zsa VSE-Tatabánya 3-10. A
Délzalai Vízmû SE színeiben
Biczó Bencze és Silló Dániel re-
mekelt a pécsi és pozsonyi úszó
versenyeken, míg az asztalitenisz
YNET Kanizsa Kupán Bizó Má-
ria, Csuti Éva, Óber Andrea és
Szász Kinga (Kanizsa Sörgyár SE)
tett ki magáért. A softball Magyar
Kupa-döntõjében: Sopron West
Wind Babes – Kanizsa Ants 4:18. 

Polgár László

EEzz ttöörrttéénntt ((nnoovveemmbbeerr 55-1111..))……

A 17. sakkcsapat Európa-baj-
nokság zárultával a figyelem
máris a magyar csapatbajnok-
ság felé fordul, hiszen a hétvégén
elkezdõdnek a küzdelmek, s az
elsõ fordulóban a legutóbbi sze-
zon bajnoka, az Aquaprofit
Nagykanizsai TSK együttese a
Kazincbarcika vendége lesz.

A kanizsaiakkal az EB kapcsán
annyit azért jegyezzünk meg, hogy
kötelékükbõl Balogh Csaba a nyílt
mezõnyben rajtolt Magyarország vá-
logatottjában ülhetett asztalhoz, míg a
hölgyeknél Gara Tícia képviselte a
kanizsaiakat. Mi több, utóbbiaknál
Flumbort András, a dél-zalaiak neve-
lése, jelenlegi vezetõedzõje volt a szö-
vetségi kapitány az újvidéki viadalon.

A vasárnapi ellenfélrõl elöljáró-
ban annyit érdemes tudni, hogy az
elmúlt szezonban a kilencedik he-
lyen végzett, így a nagykanizsai
együttes jó eséllyel pályázik arra,
hogy biztos gyõzelemmel nyisson
az új évadban.

A holtszezonban sem állt meg
az élet a sakkvilágban, s a nyár fo-
lyamán Magyarországon járt az
Aquaprofit által leigazolt indiai
világbajnok, Viswanathan Anand.
Õt továbbra is „várja” a dél-zalai
együttes vezetése, s annyi tûnik
bizonyosnak, hogy már meccs-
szerzõdés is van az ázsiai sakkfe-
noménnel, ami azt jelenti, hogy a
Nagykanizsa színeiben le fog ülni
az elsõ táblához a bajnokság so-
rán.

Mindenesetre Anand így te-
kintett a jövõbe a kanizsai kapcso-
lat esetében: „Nagyon kedvelem a
magyar fürdõket, de különben is, ez
a világ egyik legerõsebb csapata,
amelyik egy sor kitûnõ játékost le-
igazolt már. Úgy éreztem, jó dolog
egy ilyen közösségben lenni, ezért
vagyok kerettag a németországi
Baden-Badenban is. Mostanra
nagyjából megtanultam kiejteni a
város nevét, és remélem, még sok-
szor revánsot vehetünk a szintén
nagyon erõs Zalaegerszegen, mert-
hogy bár idén nagy fölénnyel nyer-
tük a bajnokságot, az aranyérmek
összesítésében még van behozniva-
lónk.” (HVG, 2009. augusztus 15.)

P.L.

RRaajjttooll aa ccíímmvvééddõõ AAqquuaapprrooffiitt NNTTSSKK

Kanizsa Sörgyár SE (8.) – Solt-
vadkerti TE Akker-Plus (5.) 1:6.
Asztalitenisz nõi Extraliga-mérkõ-
zés, 4. forduló. Nagykanizsa.

A kanizsaiak a Ladányi Dóra-
Mihaela Dospina párossal jól kezdtek,
de a nyert meccs után az egyéni párosí-
tásokban már nem termett babér a Ja-
kabfi Imre vezette ping-pongosoknak.

Érdekesség, hogy tavaly ugyanilyen
arányban nyertek a bács-kiskuniak
Nagykanizsán, a 2007/08-as idényben
5:5-ös végeredmény született, míg az
azt megelõzõ szezonban hazai környe-
zetben még a kanizsai együttes nyert
6:4-re. Ladányi Dórának és a többi
„sörgyáros” asztaliteniszezõnek job-
ban ment Pécsett a JOOLA Kupán,

ahol korosztályos selejtezõ versenyt
rendeztek az országos bajnokságra.
Az újoncoknál Gyöngyösi Áron har-
madik lett, míg a serdülõknél a Szer-
dahelyi Péter – Gyöngyösi Áron páros
a második helyen végzett. Ifjúságiak-
nál a Ladányi Dóra – Bicsák Bettina
duó a fináléban nagy csatában veszí-
tett, míg Ladányi egyéniben meg sem
állt a dobogó legfelsõ fokáig. 

P.L.

PPaappíírrffoorrmmaa sszzeerriinntt 

Átgázoltak az Egrieken. Heat
Group-Kanizsa VSE  (1.) – Egri
Vízmû Sport Club (5.) 20 – 4 (3-1,
7-0, 4-2, 6-1). OB I B Fehér csoport
vízilabda-mérkõzés, 6. forduló.
Nagykanizsa. Az erõviszonyok a
hazaiak mellett szóltak, hiszen az
elsõ fordulóban a kanizsai együttes
Egerben is gyõzött, de amilyen
„mészárlást” csinált a KVSE, arra
talán senki sem számított. Pedig a
hazai kispad még nem is volt túl-
zottan hosszú, igaz, aki vízbe szállt,
szinte mindenki feliratkozott a gól-
lövõk közé. Jót tett tehát számukra
a Neptun elleni mérkõzés elha-
lasztása, s így valóban ráhangolód-
hattak a találkozóra. Nem írhatjuk
persze, hogy világverõ alakulat el-
len érték el Karácsony Tiborék a si-
kert, de ahogy az elmúlt szezonban,
úgy idén is akadt egy társaság,
mely ellen igencsak kijött a lépés.
Ezzel ráadásul a dél-zalaiak az elsõ
helyre ugrottak csoportjukban.

A bajnokesélyes pontszegény
gyõzelme. Pápai KC (8.) – Kanizsa
KK DKG East (1.) 53-68 (18-21, 12-
14, 12-16, 11-17). NB I B-s férfi ko-
sárlabda mérkõzés, Nyugati csoport,
5. forduló. Pápa, 100 nézõ. Pápai for-
rásból megtudhattuk, hogy a kanizsa-
iak kérésére (és költségére) harmadik
játékvezetõ is bíráskodott a mérkõzé-
sen. Bár szorosan indult a találkozó,
a dél-zalai együttes technikai és erõn-
léti fölénye idõvel meghozta gyü-
mölcsét és Kovács Nándor gárdája
rákényszerítette akaratát a házigaz-
dákra. Ha ehhez hozzátesszük, hogy
a vendéglátók több esetben még zic-
cer helyzetekben is hibáztak, nem is
lehetett kérdéses a gyõztes kiléte.
Azé az együttesé, melyre a pápaiak
egyértelmûen úgy készültek, hogy a
bajnokesélyes látogat hozzájuk, s ha
nyerni nem is tudtak a vendégek, az
vigaszként szolgált számukra, hogy
az egyébként ponterõs Kanizsa KK
még 70 pontig sem jutott ellenük.  

Kár az elsõ negyedért az esé-
lyes ellen. Kanizsai Vadmacskák SE
(9.) – SMAFC NYME Sopron (1.)
48-67 /8-24, 13-15, 7-12, 20-16/. NB
I Amatõr nõi kosárlabda-bajnokság,
5. forduló. Nagykanizsa. A kanizsai-
ak a bajnokesélyes soproniakat lát-
ták vendégül, viszont rengeteg hi-
bával indították a találkozót a ha-
zaiak. Ehhez képest felüdülést je-
lentett a második negyed összesze-
dett játéka, s innentõl kezdve már
egetverõ különbség játékban sem
mutatkozott a két együttes között.
Ugyan ezzel az elsõ játékrész kiha-
gyásait ellensúlyozni már nem tud-
ták, de a tartása a csapatnak meg-
maradt a találkozó végezetéig.
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MMeellooccccoo MMiikkllóóss sszzoobbrráásszzmmûûvvéésszz eellõõaaddáássaa
A Rozgonyi Polgári Kör szervezésében magyar nyelv, hazaszeretet, mûvészet cím-

mel tart elõadást november 12-én 14.30 órakor a Medgyaszay Házban Melocco Mik-
lós Kossuth-díjas, Magyar Örökség-díjas, Prima Primissima-díjas szobrászmûvész.
Közremûködnek: Tulman Géza versmondó, Tálosi Péterné és Németh Ferenc, a Far-
kas Ferenc Zene- és Aranymetszés Mûvészeti Iskola tanárai. A belépés díjtalan.
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Kanizsa

Egy kattintás, és naponta 
friss híreket, tudósításokat, 

riportokat olvashat. 

wwwwww..kkaanniizzssaauujjssaagg..hhuu

(93)

Három részbõl álló 17 millió
forint értékû video-endoszkópos
rendszert adott át ünnepélyes
keretek között Balogh István, a
Gyermekrák Alapítvány elnöke
Dr. Bátorfi József professzornak,
a Kanizsai Dorottya Kórház fõ-
igazgatójának. 

A kórház fenntartója és tulajdo-
nosa, az önkormányzat nevében
Marton István polgármester emlék-
plakettet és oklevelet adott át a mû-
szeradományért Balogh Istvánnak.

A gyermekkorban felfedezhetõ
emésztõszervi rosszindulatú daga-
natos megbetegedések korai felis-
merését segítõ endoszkópos esz-
közök nélkülözhetetlenek a beteg-
ség diagnosztizálásához és a terá-
piás eljárások lefolytatásához. A
Kanizsai Dorottya Kórház évtize-
dek óta végzi a tápcsatorna vizsgá-
latát, különös tekintettel a dagana-
tos megbetegedések felderítése
céljából. Az eszközök idõvel el-
öregszenek és pótlásuk – különö-
sen a mai ismert makrogazdasági

környezetben – reménytelen vál-
lalkozás a kórház számára. Ezt a
feladatot a Gyermekrák Alapít-
vány átvállalta és megvásárolta a
XXI. század technikai elvárásai-
nak mindenben megfelelõ eszkö-
zöket a beteg gyermekek mielõbbi
gyógyulása érdekében.

A kórház mûszerparkjának fej-
lesztését az alapítvány a mai napig
összesen 32,7 millió forint érték-
ben támogatta. A meglévõ mûszer-
parkhoz csatlakoztatható elek-
trosebészeti készülék már sok
esetben elkerülhetõvé teszi a nyílt
és nagy kockázatú mûtéteket. A vi-
deó kolonoszkóp kiváló hajlítási,
manõverezési lehetõséggel bizto-
sítja a könnyû és gyors beavatko-
zást, a kontroll mechanikán talál-
ható távvezérlések pedig a mai
legkorszerûbb számítástechnikai
adat- és képrögzítést biztosítják.
Az új, vékony videó gasztroszkóp
segítségével már az újszülöttek és
csecsemõk vizsgálata is biztosított,
amire eddig a kórháznak nem volt
lehetõsége.

A most átadott mûszer – melyet a
Gyermekrák Alapítvány a személyi
jövedelemadó 1 százalékából be-
folyt támogatásból tudta megvásá-
rolni –, elengedhetetlenül szüksé-
ges az évente több ezer vizsgálatot
végzõ súlyponti kórház számára.

A kiemelkedõen közhasznú
szervezet 52 fõvárosi és vidéki ön-
kormányzattal kötött együttmûkö-
dési megállapodást, melyben át-
vállalja az önkormányzatoktól a
térség rákbeteg gyermekeinek
rendszeres támogatását. Jelenleg
740 rákbeteg gyermeknek biztosít
térítésmentesen gyógyszereket, vi-
taminokat, táplálék-kiegészítõ ké-
szítményeket, családjuknak rend-
szeres anyagi támogatást nyújt. Az
onkológiai kezelésben részesülõ
kis betegek szakszerû életmód, il-
letve életvezetési tanácsadást is
kapnak az alapítványnál dolgozó
orvostól. A szervezet gondoskodik
a rákos gyermekek megbízható be-
tegszállításáról is. 

Bakonyi Erzsébet

MMooddeerrnn vviiddeeóó-eennddoosszzkkóóppooss 
rreennddsszzeerr aa kkóórrhháázznnaakk
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Mikor gondoljunk rájuk?
Frontra indulásuk, az orosz tá-
madás kezdete, hazaérkezésük
napja vagy a halottak estéje le-
gyen az alkalom?

És hol? Ha sírjuknál nem tudunk
– sokezer kilométer választ el tõle –
a felsõtemplomi emléktábla, a Szé-
chenyi téri kõ, a temetõi kopjafa
vagy kõkereszt elõtt? Kivel? Az
egyre fogyatkozó doni bajtársakkal,
hadiárvákkal, honvéd hagyomány-
õrzõkkel? A Piarista Iskolával,
amely mások feledékenységét is jó-
váteendõen fölvállalta? Diákjai kö-

zül sokan ott maradtak. Közülük
egy túlélõ, a Volt egyszer egy éle-
tünk szerzõje, Bátki József a közeli
napokban, november 13-án tölti be
90. évét. Áldozatkész hazafiságot
örökíthet át ez a tragédia. A 2. ma-
gyar hadsereg – benne városunkból
a 9-es tüzér-, a 7-es és a 47-es gya-
logezred – 1943. évi doni katasztró-
fájáról parancsnoka, Jány Gusztáv
vezérezredes írta: Napóleon hadse-
regének sorsa elért bennünket. Mi-
ért? Ízléstelen lenne ezekben a na-
pokban ítélkezni. Messze vannak,
nem csak térben és idõben, hanem
téren és idõn is túl. Szerencsés, aki

ismeri dédszüleit. A két háború mil-
liót meghaladó magyar áldozatának
már egyre kevesebb olyan hozzá-
tartozója él, aki emlékezhet hang-
jukra, vonásaikra. Mégis tartjuk a
kapcsolatot. A temetõben az elsõ
háborús betontömbökre gondos ke-
zektõl kerül mécses, virágszál. A
második világháború sokáig elhall-
gatott hõsi halottai iránti mulasztást
is törlesztenünk kell. Hiszen õk
ránk, kései utódokra is gondoltak,
mikor – esküjükhöz híven – köte-
lességüket teljesítették. 

K.H.

AA ddoonnii kkaattaasszzttrróóffáárraa eemmlléékkeezztteekk

„Szeretnénk nem divatból, nem
is társadalmi trendeknek engedve,
hanem a valósággal és az adottsá-
gokkal tudatosan szembenézve nö-
velni befogadóképességünket és
affinitásunkat.” E szavakkal hívott
bennünket Urbán József Tarto-
mányfõnök atya Kecskemétre, a
Piarista Pedagógiai Napok kereté-
ben megrendezett konferenciára.
2009. október 21-én az ország ösz-

szes piarista iskolájából útra keltek
a pedagógusok, hogy két napot
együtt töltsenek. (Budapesten és
Kecskeméten kívül Vácott, Mo-
sonmagyaróváron, Szegeden és
Nagykanizsán tart fenn iskolát a
rend, valamint szakiskolát Gödön
és kollégiumot Sátoraljaújhelyen.)
A tartalmas elõadásokat csoportos
mûhelymunka követte. A záró
szentmisén iskolánk egykori taná-

ra, Böszörményi Géza tette le
örökfogadalmát. Pedro Aguado
generális atya is megtisztelte je-
lenlétével a találkozót, s városunk
lakóinak az alábbiakat üzente:

„Mi, piaristák sok városban va-
gyunk jelen, világszerte vannak
iskoláink. Mindenütt arra törek-
szünk, hogy eredményesen mû-
ködjünk együtt diákjaink család-
jaival és a helyi társadalommal.
Azt tapasztalom, hogy ahol jelen
vagyunk, érzékelhetõ hatása van
a munkálkodásunknak. A piarista
nevelésnek kifejezett célja, hogy
segítse a társadalom fejlõdését és
jó irányú változását. Tanulóinkat
arra ösztönözzük, hogy öregdiák-
ként is elkötelezettek legyenek
mind szûkebb, mind tágabb kör-
nyezetük fejlõdése mellett. Ezért
meg vagyok gyõzõdve arról,
hogy jelenlétünk Nagykanizsa
számára is lehetõséget jelent a
szellemi és lelki gyarapodásra
egyaránt.”

(A képen elöl Pedro Aguado ge-
nerális atya és Urbán József tarto-
mányfõnök atya látható.)

P.SZ.I.
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November 17-én, kedden fél
hatkor a Könyvtárban lesz lát-
ható a teljes egyórás film, mely-
bõl az is kiderül, Kisfaludy And-
rás miért adta címnek: Elárul-
tak bennünket. A Polgári Egye-
sület ’56-os versünnepén a do-
kumentumfilmbõl fölvillantott
részletek után Bencsik András
személyes élményeket elevení-
tett föl: hogyan jutott el édesap-
ja a kommunista meggyõzõdés-
tõl a rendszer tagadásáig. 

A Cseresnyés Péter meghívására
érkezett újságírót Kóré Péter egye-
sületi elnök köszöntötte, idézve:
„Amikor a magyar október elõtt
tisztelgünk, nem a múltat, hanem a
jövõt ünnepeljük.” Kérte hallgató-
ságát, a tizenhét középiskolás vers-
mondását ne szakítsák meg taps-
sal. S ez valóban jó ötletnek bizo-
nyult, koncentráltabb élményt
nyújtván mindenkinek. Bár egyéni
siker nem ösztönözte õket, mégis a
maximumra törekedtek a fiatalok,
s jó szívvel tapsolták meg egymást
is a végén. Produkció helyett való-
di ünnepnek lehettünk részesei.
Minap valaki találóan mutatott rá
az ünnep és az ünnepség különbsé-
gére… Noha a diákok sorsolással
nyerték verseiket, többször érez-
tük, mintha ráöntötték volna egy-
egy közremûködõre, annyira talál-
kozott talpraesettsége a pesti srá-
cokéval. Az empátia, ebben az
esetben az ötvenhatos ifjúság lelki-
állapotába való beleélés kitüntetett
alkalma is volt ez a nap. A bensõ-
séges est végén Bencsik András
egy-egy elismerõ szó kíséretében
adta át a Polgári Magyarországért
Alapítvány pályázatán nyert
könyvutalványokat az öt középis-
kolából érkezett fiatalnak. Minden
bizonnyal megérdemlik, hogy itt
álljon nevük: Finta Máté, Horváth
Bálint, Cseszkó Delinke, Kupó
Márton, Szalai Gábor, Kurucz Sze-
basztián, Herbel Henrietta, Papp
Helga, Pelikán Péter, Gábor Vero-
nika, Szabó Veronika, Csordás Ni-
kolett, Zsiborás Fanni, Megyes
Melinda, Rinyai Ivett, Nikolics
Zsuzsanna, Klinger  Evelin. A ver-
sek letölthetõk a kommunizmusal-
dozatai.multiply.com oldalról.

K.H.

AA jjöövvõõtt
üünnnneeppeellttéékk

ÜÜzzeenneett aa kkaanniizzssaaiiaakknnaakk

Felhívás jjótékonysági jjátékgyûjtésre
Használt, jó állapotú játékokat gyûjtünk, hogy azok a gyermekek is örülhessenek karácsony napján, akik

nehéz körülmények között élnek. Kérjük mindazokat, akik segíteni tudnak 2009. december 22-ig a
Nagykanizsa Kossuth tér 6. szám alá az Angel Szépségszalonba (Tel.: 06-30-217-3922.) adják le
adományaikat, melyeket decemberben, karácsony elõtt Nagykanizsán az Erzsébet téren osztjuk ki. 

Támogatók: Marton Istvánné, Menyhárt Erika, Kanizsa TV, Kanizsa Rádió, Szuperinfó, Kanizsa Hetilap. 
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A Vasember ház dísztermében
került megrendezésre a Nagyka-
nizsai Regionális Fejlesztési
Konferencia. A rendezvény célja
a térségi fejlesztési lehetõségek
feltérképezése, a közös cselekvé-
si szándék keresése volt.

A meghívottak közt térségi pol-
gármesterek, önkormányzati kép-
viselõk, fejlesztõ szakemberek és
Horváth Jácint, a Nyugat-Dunán-
túli Regionális Fejlesztési Ügy-
nökség vezetõje volt.

A házigazda Nagykanizsai Civil
Kerekasztal nevében Budavölgyi
Kálmán köszöntötte a megjelente-
ket, majd Vass István a civil szer-
vezet urbanisztikai munkacsoport-
jának vezetõje tartott egy elõadást
„A térségi fejlesztés alternatívái"
címmel. Ezt követõen egy mode-
rált kerekasztal beszélgetéssel
folytatódott a rendezvény a fej-
lesztés útjairól, az együttmûködési
és a forráslehetõségekrõl.

Vass István elõadásában kifejtette,
hogy a lokális fejlesztéseknek iga-
zodniuk kell a térségi elképzelések-
hez, lehetõségekhez. Nem duplikálni
kell a projekteket, hanem egy egysé-
ges egészet kell képezni belõlük, ami
megfelel az igényeknek és elvárá-
soknak. A térség kitörési pontjaiként
a turisztikát, az oktatást, a logisztikát
és a szolgáltatások fejlesztését emel-
te ki. Fontosnak vélte, hogy a nagy-
beruházásokról, stratégiai fejleszté-
sekrõl szóló döntésekben jelenjen
meg az adott terület szakcsoportjai-
nak véleményalkotása.

A hozzászólások sorát Bobek Jó-
zsef, Sávoly polgármestere kezdte.
Bemutatta a MotoGP projektet és  a
hozzá kapcsolódó fejlesztési terveket.
Több ponton lát lehetõséget a térségi
együttmûködésre, viszont nehezmé-
nyezte, hogy a Zala Volán megszün-

tette járatát Sávolyra. A pálya évi 180
napon keresztül nyújt programokat,
amihez szervesen integrálódhatnak a
kiegészítõ zalai kulturális és gasztro-
nómiai rendezvények.

Horváth Ferenc, a Kerekasztal
elnökségi tagja felvetette, hogy a
Nagykanizsai repülõtér tulajdon-
viszonyának rendezésével és fej-
lesztésével városunk javíthatna a
kiemelt térségi programokhoz
való kapcsolódáson, mivel kiváló
alternatívát nyújt a repülõgéppel
érkezõknek a füves leszállópá-
lya.

Horváth Jácint, a Nyugat-Dunán-
túli Regionális Fejlesztési Ügynök-
ség vezetõje kifejtette, hogy a régió
éves fejlesztési alapja, (ami keve-
sebb, mint Nagykanizsa városának
költségvetése) nem fedi le teljes
mértékben az igényeket. A projek-
teket hosszú tervezési, egyeztetési
folyamat elõzi meg, amely alkal-
manként eléri a 2-5 évet. 

Marton István Nagykanizsa pol-
gármestere tájékoztatást adott a
város fejlesztési terveirõl, valamint
kitért a GE létszámleépítésével
kapcsolatosan kialakult helyzetre.

Lengyák István, a Kerekasztal
kulturális munkacsoport vezetõje,
egyben a Közmûvelõdési Tanács el-
nöke taglalta a kapcsolódási ponto-
kat a térségi kiemelt nemzetközi és
országos nagyrendezvények és
Nagykanizsa közmûvelõdési, kultu-
rális intézményei, valamint a Köz-
mûvelõdési Tanács között. Nevesí-
tette a jelen gazdasági körülmények
között azokat a reális lehetõségeket,
amelyekkel kapcsolódhatunk a tér-
ségi kulturális rendezvények sorába. 

Halmi Béla, Letenye polgármeste-
re a fejlesztési tervek végrehajtásánál
nehezítõ körülményként említette
azt, hogy kistérségi polgármesterek
közül többen nem látják át az össze-
fogás szükségszerûségét, nem tudnak
azonosulni a területfejlesztés szlo-

genjével „gondolkodj lokálisan, cse-
lekedj globálisan". Jó példaként emlí-
tette a csörnyeföldi hamvasztót,
amely külföldi tõke bevonásával jött
létre.

Czinki László kert- és tájépítõ mér-
nök kiváló kezdeményezésnek minõ-
sítette a rendezvényt, méltatta az elõ-
adót Vass Istvánt, de nem látja tisztán a
jövõt a konferencia végén sem. Nem
tud megnyugtató választ adni magá-
nak, arról, hogy hogyan tovább. Több
olyan az állam által finanszírozott irá-
nyító szervezet is van, amelynek köte-
lezõ lenne menedzselni a fejlesztések
koordinálását, de ezek a szervezetek
elbeszélnek egymás mellett, így nin-
csenek összhangban a tervek, sem a
források, sem a forráselosztás. A civil
szervezetek azért ilyen erõsek, mert
nagy helyet hagy számukra a hatalom,
mivel nem tud eleget tenni teljes mér-
tékben kötelezettségének.

A konferencia végén megfogalma-
zódott az igény, hogy a térségi civil és
vállalkozói szakemberekbõl létre kell
hozni azt a szakértõ csoportot, amely
segíteni tudja a fejlesztéseket. A ren-
dezvény folytatásaként pont e két cso-
port találkozóját tervezi a Nagykani-
zsai Civil Kerekasztal, amikor is a vál-
lalkozói és a civil szektor kapcsolatát
taglalják majd a közeljövõben.

K.H.

RReeggiioonnáálliiss ffeejjlleesszzttééssrrõõll

Az ázsiai és európai osztályok
szorosabb együttmûködése érdeké-
ben jött létre az Ázsia-Európa Isko-
lahálózat, mely az Ázsia-Európa
Alapítvány kiemelkedõ projektje. 

Minden évben egy nagyszabású
konferenciára kerül sor, ahol az
ASEM-országokból (The Asia-
Europa Meeting) jövõ középiskolai
tanárok együttmûködési projektjei-
ket prezentálják, véleményt cserél-
nek egymással, valamint a legjobb
projekteket díjakkal jutalmazzák. Je-
lenleg negyvenhárom európai és
ázsiai ország, valamint két szerve-
zet, az Európai Bizottság és a Délke-
let-ázsiai Nemzetek Szövetségének
Titkársága tartozik az ASEM-hez.

Idén a 8. Ázsia-Európa Iskola-
hálózat konferenciát a dániai Son-
denborgban rendezték 2009. októ-
ber 26. és 30. között. A szervezés-
ben és a rendezvény szponzorálá-
sában az Ázsia-Európa Alapítvány,
az Európai Bizottság valamint a

dán Oktatási Minisztérium vállalta
a fõ szerepeket. A konferencia le-
hetõséget biztosított az Ázsia-Eu-
rópa Alapítványnak, hogy jutalom-
ban részesítse a legsikeresebb pro-
jekteket a 2008-2009-es tanévbõl.
Ezeket a projekteket még az elõzõ
konferencián kezdeményezték Ko-
ta Kinabaluban, Malajziában. 

Az idei konferencia fõ célja az
ázsiai és az európai középiskolák
közötti kapcsolatok erõsítése volt az
infó-kommunikációs technológiák
adta lehetõségek felhasználásával,
témája a környezetvédelemhez kap-
csolódott: „Hogyan jelenik meg a
klímaváltozás és a fenntartható fej-
lõdés az ázsiai és európai iskolák
életében?”. A résztvevõknek alkal-
ma nyílt a témához kapcsolódó pro-
jektötleteik továbbfejlesztésére,
megismertetésére, valamint a kör-
nyezetvédelmi projektekrõl szóló
plenáris elõadások meghallgatására. 

Hazánkat két középiskolai tanár
képviselte ezen a rangos esemé-

nyen, akik közül az egyik a Bat-
thyány Lajos Gimnázium tanára,
Blasszauer János, aki az ötfõs nem-
zetközi koordináló bizottság tagja-
ként ötleteivel, tanácsaival járult
hozzá a konferencia sikeréhez. A
konferencia elsõ napján szekcióve-
zetõként Marie Agathe Odile her-
cegnõ nyitó beszéde után közvetle-
nül õ  köszöntötte az egybegyûlte-
ket, illetve vezette be az elõadáso-
kat, valamint moderálta az elõadá-
sokat követõ vitát. Tanítványaival
számos Internet-alapú projektben
fog részt venni a 2009-2010-es-
tanévben is. Meggyõzõdése, hogy
nyelvpedagógusként feladata meg-
mutatni a diákoknak, miképpen
tudják kiaknázni értelmesen az
Internet adta kommunikációs lehe-
tõségeket, illetve miképpen tudnak
angolul együttmûködni nemzetközi
diáktársaikkal az Internet segítségé-
vel a földrajzi korlátokat áthidalva.

K.H.

BBaatttthhyyáánnyyss ttaannáárr aazz ÁÁzzssiiaa ééss EEuurróóppaa
IIsskkoollaahháállóózzaatt KKoonnffeerreenncciiáánn
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A meghívóban szereplõ négy
napirend mellé egy ötödiket is
felvett a tárgyalások sorába a so-
ron kívüli közgyûlés, mégpedig a
városközpont rehabilitáció által
érintett állami utak tulajdonvi-
szonyának rendezéséhez kapcso-
lódó bérleti szerzõdés jóváha-
gyásáról szóló elõterjesztést.

Minderre azonban negyven perc
múlva került sor. 

Balogh László, az OKISB elnö-
ke jogszerûségi felvetéssel élt,
mivel nem volt elõterjesztés, és
nem történt semmi változás a ko-
rábbi közgyûlésen elõterjesztet-
tekhez képest. Félve attól, hogy
nem lesz eredményes a munka,
mert kevesen voltak, megkérdezte
a polgármestert, hogy rendjén
van-e így.

Marton István válaszában ki-
emelte: – Aki elolvasta az SZMSZ-
t, pontosan tudja, hogy egy köz-
gyûlési döntéssel szemben 3 napon
belül élhet a vétójogával, ha akar.
Attól kezdve kimondja a szabály-
zat, hogy 15 napon belül közgyûlés
elé kell hozni. Ezek között van
olyan téma, ami azért nem ment át,
mert viszonylag kevesen tartóz-
kodtak a teremben.

Dr. Tuboly Marianna jegyzõ –
Balogh Lászlónak is válaszolva –,
az SZMSZ-t idézte, mely szerint a
szabályzat elõírja, hogy mind a so-
ron kívüli és soros üléseknél,
Nagykanizsa SZMSZ-e csak írá-
sos elõterjesztést ismer. Jelen eset-
ben pedig nem készült a meghívó-
ban megjelölt négy napirendre írá-
sos elõterjesztés. 

Röst János képviselõ arra kér-
te a polgármestert, ne használja
a vétó szót, ilyen fogalom nem
szerepel sem az SZMSZ-ben
sem a törvényben. Arra van lehe-
tõsége, hogy a közgyûlési dön-
tést felfüggessze. Azután gya-
korlatilag a testületen múlik,

hogy akar-e rajta változtatni
vagy nem.

Marton István megjegyezte Röst
Jánosnak, hogy rosszul tudja, és ala-
posan olvassa el az SZMSZ-t. Újra
kell tárgyalni a napirendeket, és ha
nincs újból igenlõ döntés, akkor az
azt jelenti, hogy nincs döntés. 

Dr. Tuboly Marianna jegyzõ
hozzászólásában elmondta, ezen a
jogvitán már rég túl kellett volna
tenni magukat. Vele együtt több jo-
gász egybehangzó véleménye az,
hogy a polgármesternek nincs vé-
tójoga. Ahhoz van joga, amit az
önkormányzati döntés és az
SZMSZ is megfogalmaz, hogy a
döntés ismételt tárgyalását kérje. A
döntés megszületett, érvényben
van, éppen ezért szükség lett volna
egy olyan tartalmú elõterjesztésre,
amely a döntés hatályon kívül he-
lyezésére irányul, és egy új javas-
lattal áll elõ. Ez az elõterjesztés hi-
ányzik.

Az SZMSZ-t így is, úgy is értel-
mezve, végül konszenzus született
a városatyák között, hiszen aho-
gyan dr. Kolonics Bálint, az ÜJKB
elnöke fogalmazott, azért jöttek el,
mert tárgyalni akarják a napirende-
ket. 

A munkát a városközpont reha-
bilitáció által érintett állami utak
– Fõ út, Eötvös tér, Huszti tér, Pe-
tõfi utca – tulajdonviszonyainak
rendezéséhez kapcsolódó bérleti
szerzõdés megvitatásával folytat-
ták. Többen hiányolták a határo-
zati javaslatban megjelölt ingat-
lanok megnevesítését és a hozzá
tartozó térképet. Mivel Tárnok
Ferenc, a Városfejlesztési Osz-
tály vezetõje felhívta arra a fi-
gyelmet, hogy a témáról koráb-
ban már döntött egyszer a testü-
let, végül 18 igennel úgy szavaz-
tak, menjen a maga útján a szer-
zõdés.

A Kanizsa Vízilabda SE a
2009/2010-es versenykiírás õszi
fordulóinak zavartalan finanszíro-
zása érdekében 2 millió forint pót-
támogatást kért a várostól. A sza-
vazáson egymillió forintos támo-
gatás ment át. 

A Kanizsa és Környéke Kulturá-
lis és Hagyományõrzõ Egyesület
kérelmét megszavazták, az egye-
sület használhatja a Király út 47.
szám alatti 83 négyzetméter alap-
területû pincehelyiséget. A civil
szervezet vállalja a pince saját erõ-
bõl történõ felújítását, és csekély
összegû bérleti díjat is fizet. Dr.
Károlyi Attila képviselõ hiányolta
az elõterjesztésbõl az alapszabályt,
Papp Ferenc pedig azt vállalta,
hogy az OKISB-vel együtt figye-
lemmel kísérik az egyesület mun-
káját. 

A Nagykanizsa-Bagola Város-
szépítõ Egyesület támogatására 15
százalékkal kevesebbet, 6 millió
forintot szavazott meg a közgyû-
lés. Az önkormányzat a Bagolai
Városszépítõ Egyesülettel 2000.
május 10-én kötött, húsz évre szó-
ló keret-megállapodás alapján
2007. július 9-én három évre szóló
támogatási szerzõdést kötött. A
költségvetési rendeletben erre a
célra 2009-ben 7.100.000 forintot
terveztek. 

Dr. Károlyi Attila képviselõ
megjegyezte, bögyében van az
egész szerzõdés, és kellõ önmér-
sékletet kért az egyesület elnökén
keresztül a bagolaiaktól is. Nem
folyik a bõségszaruból a pénz –
hangsúlyozta, s ha rajta múlna,
biztosan megtagadná a szerzõdés

teljesítését, de végül arra kérte a
társait, hogy támogassák. 

A 2010. évi ellenõrzési terv
megállapítására elõterjesztett ja-
vaslat Marton István polgármester
módosító javaslatával – hat igen,
hét nem szavazattal, öt tartózko-
dással – nem ment át a szavazáson. 

Dr. Tuboly Marianna jegyzõnõ
hozzászólásában kiemelte, a bel-
sõ ellenõrök szakmai független-
sége felelõsséget is jelent. Fele-
lõsséget annyiban, hogy felmérik
az önkormányzat kockázati té-
nyezõit, hiszen több milliárdos
vagyonnal gazdálkodik. Ezt a
belsõ ellenõröknek át kell tekin-
teni. Két emberrel akarja elvé-
geztetni azt a feladatot a polgár-
mester, amely három emberre lett
tervezve. Kérte a közgyûlést, szí-
veskedjen átdolgozni az ellenõr-
zési tervet, hogy két fõ kapacitás-
ra szóljon, ami ugyanakkor azt
jelenti, hogy a közgyûlés nem
tartja szükségesnek az ellenõrzé-
sek tartalmát.

Röst János arra kérte a képvise-
lõket, kapcsolják vissza a gépüket,
a polgármester úr módosítását le
lehet szavazni, nem kell azzal de-
monstrálni, hogy kikapcsolják. 

Artner Lászlóné belsõ ellenõrzé-
si vezetõ egy kormányrendeletet
idézve elmondta, hogy a belsõ el-
lenõrzést kockázatelemzés alapján
kell elvégezni. A polgármester ál-
tal vázolt célellenõrzés nem meg-
oldás, a törvény nem engedi, hogy
célellenõrzéseket végezzenek.
Terv szerint kell dolgozniuk, mert
ha célellenõrzést kellene végezni-
ük, akkor megtehetnék, ha valaki
nem szimpatikus, évente elmenné-
nek hozzá öt-hat alkalommal is, a
többi intézmény meg kimaradna.
Kockázatelemzés alapján kell a
létszámot megállapítani, és egy
ekkora intézményhálózatra még a
három ember is kevés, négy fõ is
tudna dolgozni ahhoz, hogy min-
dent alaposan meg lehessen nézni.
A válaszában Marton István meg-
erõsítette a korábbi véleményét,
mely szerint a célellenõrzéseknek
van foganatja. 

Bakonyi Erzsébet

TTeessttüülleettii ddöönnttééss aazz áállllaammii uuttaakkrróóll,, 
aa bbaaggoollaaiiaakk ttáámmooggaattáássáárróóll

Egyelõre klubhelyiség nélkül,
21 fõvel megalakult a Nyugdíjas
Klub Palinban.

Az Általános Iskolában meg-
tartott alakuló ülésen megvá-
lasztották a klub vezetõségét is.
Elnök: Fazekas Péterné, gazda-
sági felelõs: Dániel László, kul-

túrfelelõs-szervezõ: Márkus Jó-
zsefné.

Az alakuló ülést Balogh István
vezette le Bicsák Miklós önkor-
mányzati képviselõ jelenlétében. A
klub tagjai kéthetenként tartanak
összejöveteleket. November 17-
én, december 1-jén, december 15-
én és január 5-én, 16-18-óráig –

Péntek Lászlóné igazgatónõ segít-
ségének köszönhetõen – az iskolá-
ban, amíg a város nem biztosít szá-
mukra klubhelyiséget. A klubszoba
kialakítására Bicsák Miklós képvi-
selõnek már van elképzelése,
melyhez várja a város támogatását. 

B.E.

NNyyuuggddííjjaass KKlluubb aallaakkuulltt PPaalliinnbbaann

NNeeggyyvveenn ppeerrccnnyyii
jjooggáásszzkkooddááss

EEggyymmiilllliióó ppóóllóórraa

BBaaggoollaa mmeeggkkaappttaa
jjáárraannddóóssáággáátt

VViittaa aazz
eelllleennõõrrzzéésseekkrrõõll

38.qxd  2009.11.12.  13:47  Page 4



Elment egy nagy formátumú ta-
nár, oktatási vezetõ, pozitív gon-
dolkodása örökre példa marad. 

„Lelkem alatt a Semmi, a lét
alatt halál, és jó, jó visszamenni!
a tiszta semmi vár.” – írta Nemes
Nagy Ágnes. A bõ vérû patak,
tengernyi betû, tanulmány, adat, a
jó gazda szeretetteljes gondolko-
dása, mit ránk hagytál. Most be-
zárkóztál, nem volt elég a teher,
melyet cipeltél, mi ellen hõsi har-
cot vívtál önmagaddal, önmagad-
ért, s a családért. Nyers erõ mun-
kált benned, mit a szellem veze-
tett. Erõs õsi gyökerek tartottak, s
kísértek utadon: a gyakorlat és a
tudomány. Tanultál és vezettél, ír-
tál és oktattál. Együtt élt Benned
az elmélet ismerete és a gyakorlat
készsége. Csak most rémlik föl
hiányod, a szörnyû tudat-lét hiá-
nya mar belénk, és nem segít már
semmi. Örök emlék leszel, ki-
fogyhatatlan tárháza a múltnak.
Mert az ünnepek és a hétköznap-
ok egyszerûsége Benned öltött
testet, egyik a másikat egészítette
ki. A kort, mely nehéz teherként
telepedett ránk, Te jól tudtad ke-

zelni. A lehetõség mindig adott
volt, és éltél is vele. A gyönyörû
kor rendjére vártál, mindhiába.
De magadban megteremtetted
azt. Te voltál a rend, Te voltál a
szárnyaló tudat. Hiába emésztett
bármiféle öntudat, vártál, veze-
keltél, nyers szavakkal pokolra
mentél, de csak az igazat, a tisz-
tességet, s a jót tetted és fogadtad
el. Mûvelted magad, Pécsett a Ta-
nárképzõ Fõiskolán tanári okle-
velet, majd az Eötvös Lóránt Tu-
dományegyetemen pedagógiai
diplomát szereztél. 1976-ban
doktoráltál. Tanulmányokat írtál,
elõadásokat tartottál, a Járási Mû-
velõdési Osztályt vezetted. Emel-
lett a szõlõmûvelés adott enyhet.
A szorgalom és kitartás hérosza,
a küzdelem, az akarat, a tenni
akarás meghátrálásra késztette a
kórt, ám a gyõzelem csak idõle-
ges lehetett. Tûrtél. Bírtál. Küz-
döttél. Küzdésed erõsít bennün-
ket, hogy ne adjuk föl. Példát
mutattál kitartásból, s ember tud-
tál maradni, fricskát dobtál az el-
múlásnak. A hit erõt munkált
benned. A jelen, a nagy-nagy hi-

ány, s a töretlen idõ bennünk sej-
lik föl. S olyan, mintha ismeret-
len tûzvész lobbanna bennünk.
Hiányod pótolhatatlan, emléked
bennünk rezdül tovább. De
hisszük a bárány tisztaságát,
amint Pilinszky írta: „ A bárány
az, ki nem fél közülünk, egyedül
õ, a bárány, kit megöltek. Végig
kocog az üvegtengeren, és trónra
száll. És megnyitja a könyvet.”
És a könyvben jelen vagy örökre,
kitörölhetetlenül. Az ember halá-
la után 20 grammal könnyebb
lesz. Ez a 20 gramm a lélek, s a
tiéd már az Elysiumi mezõkön
van.

Isten veled, találkozunk!
Dezsõ Ferenc

KKaanniizzssaa –– AA mmii üüggyyeeiinnkk 2009. november 12. 5

GGEE:: bbüüsszzkkee öönnttuuddaatt

Nagyon nagyot zuhantunk.
De megmaradt a büszke öntudat,
…Vagyunk, vagyunk!
És akarunk még lenni!...
írta – meglehet más helyzetben

– Reményik Sándor, de érzéseit
manapság sok izzós oszthatja. 

Ám az önsajnálat csak bénít. 
Száz éve, Szegeden, egy letû-

nõfélben lévõ világot mentett meg
a feledéstõl az író, Tömörkény Ist-
ván. Az Új talicska irányában ol-
vasásakor például tanúi lehetünk,
mennyi fortélya van, amíg egy
kubikus elégedetten kiválasztja
mindennapos munkaeszközét.

Szakmai kultúra, csapatszel-
lem – nagy szavak. De a mögöt-
tük lévõ konkrét tartalmat ki
örökíti meg? 

Összegyûjteni a szemléletes-
tréfás szavakat, ahogy a lassan
forgó búra adagolóra azt mond-
ja az izzós: pörgõ.

A zaj miatt kialakult jelbeszé-
det, ahogyan kézzel jelzik: enni
mentem, figyelj! Vagy: nézz hátra!

Azt az érzékenységet, amely
ujjbeggyel kétszázad milliméter
vastagság-eltérést is meg tud kü-
lönböztetni. Az izzólámpák wolf-
ram-spirálját egy áramot nem ve-
zetõ fémbõl, molibdénbõl készült
szál tartja. Vastagsága típustól
függõen 0,12 vagy 0,10 mm. Ha
tévedésbõl nem az elõírt kerül a
kezébe, megérzi a mûszerész.

Ballag a tárcsagyártó gépek
mellett egy targoncás. Látja,
egyiknél elakadt a szalag. Nem az
õ dolga lenne. Megigazítja. Miért?

Fejkenõ géptõl más beosztás-
ba kerül egy asszonyka. Kérdi
mûvezetõjét: – Mikor kerülök
vissza a gépemre? A szókimon-
dó ember visszakérdez: – Hol
van megírva a munkaszerzõdé-
sedben, hogy az a te géped?

Móricz fogalmazta meg Tö-
mörkényrõl: „minden élõszóra re-
zonált, s mind meg akarta és mind
meg tudta írni.” Lesz-e ennek a
világnak Tömörkénye? Ilyen em-
ber nem születik minden század-
ban. Ezért a Kanizsa Lokálpatrió-
ta Hetilap biztosan helyet ad min-
den számbavételnek: mi az, ami
miatt – hõség, zaj, éjszakázás,
amint az idõszakos orvosi vizsgá-
lat lapja írja: fokozott pszichikai
terhelés ellenére - oly sokan azt
vallják: jó (volt) izzósnak lenni…
Van rá két év két hónapunk…

Papp János

IInn mmeemmoorriiaamm ddrr.. KKoottnnyyeekk IIssttvváánn

Ünnepélyes keretek között le-
tették a Nagykanizsa és Térsége
TISZK Szakképzés-szervezési
Kiemelkedõen Közhasznú Non-
profit Kft. új Központi Képzõhe-
lyének alapkövét. 

Az Európai Unió támogatásával,
az Európai Regionális Fejlesztési
Alap társfinanszírozásával megva-
lósuló beruházás 267 millió forint-
ba kerül, a tervezett befejezésének
idõpontja 2010. május 31.

A Kanizsa TISZK Erdész utcai
telephelyén felépülõ képzõ hely
munkálatairól Marton István pol-
gármester tájékoztatta a meghívot-
takat. A kétszintes, 1.004 m2 alap-
területû épületben nyolc labor és
tanterem, négy iroda, közlekedõ és
elõterek, valamint kiszolgáló he-
lyiségek kapnak helyet. 

A tervezõ Plander László elkép-
zelései szerint az épület elõre gyár-
tott vasbeton vázszerkezettel, tégla
kitöltõ falazattal készül. 

A gépészeti munkáknál újszerû
megoldásokat is alkalmaznak, ki-
alakítanak egy talaj-kollektoros
hûtési-fûtési rendszert, amely biz-
tosítja az épület szellõztetését, fû-
tését, légkondicionálását.

Az építkezést követõen a fenti
helyiségekben megtörténik a ki-
emelt szakmacsoportok (gépé-
szet, kereskedelem-marketing,
üzleti adminisztráció, környezet-
védelem és vízgazdálkodás) esz-
közeinek beszerzése. A kivitele-
zési munkák elvégzésére két
nagykanizsai székhelyû vállalko-
zás, a Kozó Bau Kft. és a Ter-

moszerviz Kereskedelmi Szolgál-
tató és Innovációs Kft. kapott
megbízást. 

Az esemény végén, a zajló
alapozási munkákkal egy idõ-
ben Marton István és Mérksz
Andor közösen helyezték el az
épület dokumentumait, közöt-
tük a lapunk legutóbbi számát
is tartalmazó alapkõletételi ur-
nát.

B.E.
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Örömmel olvastam a Kanizsa
Hetilap hasábjain Mózes Pál elem-
zõ írását Nagykanizsa jelenlegi
helyzetérõl. De a mostani helyzet
megfogalmazására a tragikus jelzõ
sem elég alkalmas. 

Tisztelt Nagykanizsaiak! Mivé
lett ez a nemrégiben mindenki
által irigyelt szép városunk? Me-
lyek azok az okok, amelyek ide
juttatták városunkat, és mi a
megoldás ezekre a problémákra,
ha van? Van-e kivezetõ út, jövõ-
kép?

Soha nem a megfelelõ embert,
embereket választottuk meg a vá-
ros vezetésére, irányítására. Eb-
ben a politika a fõ bûnös, mert ott
szokás pártfegyelemrõl beszélni
és nem a közérdekrõl. Ahol a
pártfegyelem az elsõ, ott a józan
ész az utolsó. Mi, nagykanizsai
emberek is felelõsek vagyunk a
kialakult helyzetért. Azt válasz-
szuk meg, aki a legtöbbet ígéri.
Felelõsségre vonás nincs! Így a ri-
zikó is nulla! És indulhat a szabad
rablás! Hova lettek a nagykani-
zsai munkahelyek az elmúlt 20
évben? Mint újságíró számtalan
esetben szembesültem azzal a tén-
nyel, hogy akik egyszer hatalom-
ra kerültek, azoktól nem lehetett
számon kérni ígéreteik betartását.
A munkahelyek pedig fogynak,
ami a város halálát okozhatja. Mi
lesz a városunkkal? - kérdem is-
mételten. Néhányan most futkos-
nak, mint pók a falon, a GE Hun-
gary gondjai miatt, pedig a prob-
léma nem új keletû.  Jönnek a vá-
lasztások, így gyorsan mutatniuk
kell, hogy mennyire aggódnak,
pedig mindez csak szemfényvesz-
tés! Milyen politikusok azok
egyébként, akik akkor értesülnek
az állampolgárok bajairól, amikor
azok már „meghaltak”?  

Januártól csökkenõ támogatást
kapnak az önkormányzatok a kor-
mánytól. A nem létezõ munkahe-
lyek adói is hiányozni fognak a vá-

ros kasszájából! A városnak pedig
mûködnie kell. A nincsbõl hogyan
oldják meg az egymással állandóan
veszekedõ képviselõk a város gond-
jait? Adót emelnek? Mert csak ez az
egyetlen út, de ez járhatatlan. Közel
5000 munkanélküli Nagykanizsán
és körzetében. Egy év múlva közel
2000 jön hozzá. 7000 munkanélkü-
li! Még rá gondolni is szörnyû! Kit
adóztatnának meg? Mibõl fizetné-
nek adót azok az emberek, akiknek
munkahelye sincs? Sõt kenyérre
sem futja? Húsz évvel ezelõtt min-
denkinek volt Nagykanizsán mun-
kahelye. Nézzék meg azokat a fiata-
lokat, akik iskoláikat befejezvén azt
mondják, miért jöjjek ide vissza?
Van munkahely? Még ha pályázati
pénzbõl is, de saját tõkét is hozzá
kell tenni, amikor valami újat akar-
nak építeni. Azt kérdezik egyre töb-
ben, miért kell 5-6 évenként az Er-
zsébet teret mindig átépíteni? Ha el-
fogynak a munkahelyek ki lesz kí-
váncsi egy ismét felújított Erzsébet
térre? Szebb legyen a város? Benne
vagyok! De örülnek-e majd azok a
kanizsai emberek az Erzsébet tér
látványának, akik a kukákból lesz-
nek kénytelenek kikaparni a mások
maradékát, hogy éhen ne haljanak!
Azt mondják ilyen nem lesz! Mér-
get mernének rá venni? Több he-
lyen érdeklõdtem, hogy mennyi is
Nagykanizsa adóssága, és minden-
hol más számokat mondanak! A
legvalószínûbb a körülbelül 4 milli-
árd forint. Rosszul gazdálkodtak!
Persze, mert a mi pénzünket herdál-
ják el, nem a sajátjukat. Ha elfogy,
veszünk fel újabb hitelt – mondják!
De azt is nekünk kell visszaadni és
nem nekik. Az önkormányzati ülé-
seket szinte már senki nem nézi. Pe-
dig õket is mi választottuk, mi
Nagykanizsaiak! Régebben azért
nézték, hogy jót derüljenek. Ma in-
kább nem kapcsolnak oda, mert ma
még csak érzik, de holnap tudják,
ezért is mi fogunk fizetni!

Ki a felelõs mindezekért?
Az állampolgár, a nagykanizsai

ember! Õk azok, akik 20 év óta
hisznek abban, hogy az új hatalom
elsõ dolga lesz a megígért kerítést
kolbászból elkészíteni. Tudják
hány embernek mondtam a szemé-
be az elmúlt 20 év alatt, hogy ön
mást tett, mint amit ígért? Ugye
igazam van akkor, ha azt mondom,
az ilyen emberek nem a város ér-
dekeiért vállalták a pozíciójukat?
Hogy csak néhány nevet említsek
Tarnóckzky Attila, Litter Nándor,
Böröcz Zoltán, Cseresnyés Péter,
Göndör István! Természetesen õk
szentül meg vannak gyõzõdve ar-
ról, hogy nélkülük itt sem tartana a
város, de ez a hitük magánügy! És
egyre több ember jön rá, hogy
tényleg becsapták õket! 

Kóklerek, szerencselovagok
próbálkozásai tették városunkkal
azt, aminek most szenvedõ alanyai
vagyunk! Vajon miért hallgatunk a
felelõsök megnevezésével?

Akiknek nincs munkahelye,
azoknak betegség esetén a gyógy-
ulás reménytelen! Akiknek nincsen
pénze, azok meg fognak halni!
Ilyen világot akartunk? Dehogy,
tisztelt honfitársaim, de „átkúrtak”
bennünket, nem is kicsit. És hagy-
tuk! Ismét csak azt mondhatom,
azért tartunk itt, mert ilyenek va-
gyunk! Mi okoztuk ezt! Kicsinyes,
önzõ a másik embert, embertársun-
kat semmibe vevõ irigy emberek
vagyunk. És ennek fantasztikusan
örül a politikai hatalom! Amíg az
emberek egymást szapulják, addig
a politikai „elit” kaszál! Anyagilag
és erkölcsileg is! 

Nincs becsülete a munkának!
Alantas munka lett a szak- és a se-
gédmunka. Menedzserek, szakta-
nácsadók, ügyvédek, orvosok, po-
litikusok, bankárok, pedagógusok,
brókerek, mûvészek, sztárok akar-
nak lenni az emberek! És kérdem
én, ki fogja megtermelni az élel-
met, ruhát, energiát és fogyasztási
cikkeket? 

A város utcáin járva szomorúan
szembesülök azzal a látvánnyal,
hogy idegenként járják útjukat az
emberek. Vadidegenként mennek
el egymás mellett, vagy lökik fel
egymást. Nincs egy elnézést vagy
egy bocsánat szó, de helyette van
anyázás, köcsögözés. Tudják,
hogy mennyire örülnek ennek vá-
lasztott vezetõink? Addig mehet a
„mutyi” ezerrel és a kétkezi mun-
kával értéket teremtõk teljes ki-
fosztása. Akkor fölébredni, amikor
már mindenüket elvesztették késõ

lesz! Ezért is tettem fel a kérdést a
címben: ki beszél itt demokráciá-
ról? Mert ez nem az! Ez diktatúra,
amely demokráciának neveztetett!
2001 decemberében feltettem a
kérdést az Extra nevû újságban,
idézve Orbán Viktor veretes mon-
dását „ Hölgyeim és Uraim, a jövõ
elkezdõdött ? … „

Azóta eltelt kilenc év! Mi kez-
dõdött el? A megsemmisülés talán,
de nem a jövõ! 

Jó pár évvel ezelõtt, amikor a
Király úti háztömb belsõ udvara
került terítékre, volt egy lakossági
fórum a polgármesteri hivatalban.
Marton István vezette, bár akkor
még csak képviselõ volt! Az egyik
lakó egy kicsit hosszabban beszélt,
mint ahogyan szerette volna, ezért
leállította. A lakónak viszont még
lett volna mondandója, ezért Mar-
ton István megvonta tõle a szót!
Hát erre a stílusra bátorkodtam eb-
ben az írásban is célozni! Addig,
amíg kell az állampolgárok szava-
zata, hogy megnyerjék a zsíros ál-
lást, addig csúszómászó módra,
amikor megnyerték, diktátor
üzemmódra kapcsolnak. Attól a
pillanattól, „választópolgár”, ne-
ked, Kuss a neved!

A kérdés továbbra is nyitott! Mi
lesz Nagykanizsával? Jövõ május-
ban parlamenti, õsszel önkormány-
zati választások! Újabb négy ilyen
évet nem él túl ez a város! A levi-
tézlett politikusokat el kell távolíta-
ni a hatalom közelébõl is. A politi-
kát ki kell ebrudalni a városveze-
tésbõl. Ott csak szakemberekre van
szükség! Olyanokra, akik vissza-
hívhatók, tehát leválthatók, ha
rossz döntést hoznak! Tessék min-
denkinek vállalni a felelõsséget tet-
teiért. Amikor a kétkezi munkás-
ember hibázik, fegyelmi és elbo-
csátás a jussa! De választott veze-
tõink soha nem hibáznak, és aki ezt
meg meri kérdõjelezni, azonnal a
bíróságon találja magát! Akkor lesz
végre rend és munkahelyek is
Nagykanizsa városában, ha meg-
szûnnek ezek a kardinális problé-
mák! A városnak csak akkor lesz
jövõje! Csak rajtunk Nagykanizsa-
iakon múlik mindez, de ehhez ke-
zet kellene nyújtanunk ismerõse-
inknek, valós vagy vélt ellensége-
inknek és az idegeneknek is. Én
ebben látom a legnagyobb problé-
mát. Olyan mélyre süllyedtünk,
hogy erre már nagyon kicsi esélyt
látok. Szeretnék büszke lenni szü-
lõvárosomra! Amiben tudok, én se-
gítek, de társak is kellenek ehhez.

Vizvári József

KKii bbeesszzééll iitttt DDeemmookkrráácciiáárróóll??
KKaanniizzssaa jjeelleennee ééss jjöövvõõjjee!!

Megváltozott!
Az Idõsügyi Tanács fogadóórájának idõpontja megváltozott, az

új idõpontok a következõk: november 16. (hétfõ): 10-12 óra,
december 14. (hétfõ): 10-12 óra. A helyszín változatlan, továbbra is
a Családsegítõ Központban (Zrínyi u. 51.) várják az információt,
tanácsot, segítséget kérõket.
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Aváros, mint település olyan orga-
nikus képzõdmény, mely egész élete
során folyamatosan változik, fejlõ-
dik. A magyar települések a városok
erejüknél fogva gyorsabban változ-
tak, gyarapodtak, melynek révén fej-
lõdésük dinamikusabb, látványosabb
lett. Az évszázadok során a térségek
központjának szerepkörét is kivívták,
képessé váltak térségi funkcióik ellá-
tására is. Ezek a funkciók folyamato-
san gyarapodtak, tartalmuk egyre
gazdagabb lett. Változásukat csak
idõlegesen tudták lassítani, esetleg
derékba törni természeti katasztrófák,
pusztító háborúk. Kivételek akadtak,
például: Pompei, Karthagó. A leg-
újabb kori történelem is produkált ha-
sonló pusztításokat, ilyenek a jövõ-
ben is bármikor, és bárhol elõfordul-
hatnak. A mi városunkat is több száz
éves története során rombolták hábo-
rúk, pusztító tüzek és járványok. Szü-
lettek természetesen rossz és eléggé
át nem gondolt, a távlatot nem jól fel-
ismerõ döntések is, de a változás, fej-
lõdés, ha nem is töretlenül, de folyta-
tódott. A városok és települések sok
száz éves története annyi energiát hal-
mozott fel, akkora hitet teremtett az
emberekben, hogy azok minden õket
ért kudarcot, károkozást túléltek, eze-
ken új élet sarjadt, sõt rajtuk új ener-
gia, még erõsebb hit keletkezett. Ön-
magában is a város, benne az embe-
rek, mindig és minden bajra megta-
lálták a legmegfelelõbb gyógymódot.
Az urbanisták szokták volt mondani,
hogy a város idõnként önmaga elron-
tója, ugyanakkor a doktora is egyút-
tal. Az ember, akiért a települések
vannak, olyan csodálatos lény, amely
az életre született és egyre jobban
akar élni. Ez az élni akarás és termé-
szetesen a lehetõségek – melyek
ugyancsak nem függetlenek az em-
bertõl – szimbiózisa hívta életre segít-
ségül a különbözõ szakmákat és a tu-
dományt, melyekre építve egyre in-
kább élhetõbb városok és települések
jöhettek létre. 

Elnézését kérem az olvasóknak,
hogy a kályhától indultam el, hiszen
minden dolog, történés és változás
valahonnan elindul, és valamilyen
irányban folytatódik. Ez az irány
azonban számukra nem lehet közöm-
bös, mert ennek mi vagyunk, vagy le-
szünk az élvezõi, vagy szenvedõ ala-
nyai. Ezért nekünk, a város polgárai-
nak az irány milyenségének alakítá-
sában részt kell venni. Hogy ezt ho-
gyan tegyük? Például úgy, hogy a tör-
ténésekrõl nekünk legyen tudomá-

sunk és véleményünk, ezt legyen hol
elmondani a döntéshozóknak, a dön-
téshozóknak pedig legyen elhárítha-
tatlan kötelessége ezeket meghallani,
realitásukat figyelembe véve rájuk
építeni. Nekünk pedig késznek kell
lenni arra, ha igénylik közremûködé-
sünket a megvalósítás elõsegítésé-
ben, azt meg is tegyük. Ez az egész
ugyanis vélhetõen rólunk szól, értünk
történik. Ezt a követelményt csak az
urbanisztika, az emberek akarata és
jogos igénye, a lehetõségek szabta
keretek között optimalizálhatja a leg-
eredményesebben. Hogy a városok
történetük során dinamikusabb, lát-
ványosabb fejlõdést futottak be a töb-
bi településhez képest, teljesen rend-
jén való, objektív folyamat. Csak így
képesek a városok húzóhatással lenni
a térségi települések fejlõdésére, tér-
ségi funkcióik révén pedig magasabb
szintû ellátást, szolgáltatást számukra
biztosítani. Szerencsénkre, ma ez kü-
lönösen így van, mert az EU kedvez-
ményezi, jelentõs mértékben támo-
gatja a térségre is kiható projekteket a
kistérségi társulás intézményes kere-
tei között. A várost és térségét érintõ
projektek elõkészítését, indítását és
végrehajtását elhatározó testületben a
városnak ugyanannyit érõ kompeten-
ciája van, mint minden más település-
nek. Elvileg tehát kizárt, hogy a kis-
térség települései törekvéseik révén
egymás rovására elõnyhöz jussanak,
vagy hátrányt szenvedjenek. Remél-
hetõleg, a kialakult gyakorlat is ezt a
követelményt érvényesíti. Ezért idõz-
tem annyit a város és térsége egymás-
hoz való viszonyánál, mert a város-
és településpolitika fejlõdése, a vele
szembeni követelmény alakulása és a
realitás olyan szakaszához érkezett,
amikor minden település projektjei
érintik, vagy érinthetik más települé-
sek hasonló törekvéseit. Ilyenek pél-
dául a környezetvédelem és ártalmak,
a víziközmûvek, a háztartási hulladék
kezelése, az oktatás, az egészségügyi
ellátás és a közlekedés egyes kérdé-
sei, csak a legfontosabbakat említve.
Ezt a követelményrendszert sugároz-
za felénk az EU fejlesztési- és támo-
gatási politikája. De a saját valósá-
gunk, az élet is könyörtelenül ezt vár-
ja el tõlünk. Ezek egyeztetett, össze-
hangolt, a kölcsönös érdekek mentén
történõ kezelése, megvalósítása, csak
erõsítheti a felhasznált anyagi eszkö-
zök hatékonyságát a térség települé-
seinek harmonikusabb fejlõdését. Ez
elejét veszi annak az elkerülendõ je-
lenségnek, amely szerint egyes tele-

pülések mesterségesen erõltetett fej-
lesztése, mások sorvadásának elõse-
gítése következzék be. Ezt a súlyos
hibát az 1970-es évek fejlesztési poli-
tikája majdnem elkövette (fejlesztés-
re, nem fejlesztésre, vagy visszafej-
lesztésre ítélt települések kategorizá-
lása). A város és településpolitikai,
városfejlesztési stratégáknak, ha van-
nak ilyenek, tudniuk kell, hogy a vá-
ros mint képzõdmény életébe való
minden markánsabb beavatkozás
számottevõ felelõséggel jár, nem nél-
külözheti az urbanisztikai tudomá-
nyok eszköztárának és lehetõségei-
nek igénybevételét. Ilyen beavatko-
zás a most napirenden lévõ városköz-
pont rekonstrukciója, soron lévõ fel-
adatként pedig a közlekedés markáns
átrendezése. Ez több évre szóló fel-
adat. Hogy ez a látványosságon túl
milyen eredményes lesz, attól függ,
és ez minden városra, minden na-
gyobb beavatkozás esetén igaz, hogy
az éppen regnáló döntéshozók, mie-
lõtt a beavatkozást  elkezdik, képesek
voltak-e a város perspektíváját, távla-
tait több évtizedekre szólóan, többé-
kevésbé megbízhatóan megrajzolni,
követendõ utat mutatva a következõ
idõszakok döntéshozóinak. Az ilyen
döntéseknél a minimum követel-
mény az, hogy helyrehozhatatlan,
vagy csak nagy áldozatok árán hely-
rehozható, hibás döntések ne szüles-
senek.

Avárospolitikai stratégáknak azt is
tudniuk kell, hogy a város mindenko-
ri döntéshozóinak az évtizedek során
nagyon is eltérõ városépítõ filozófiá-
val, elég gyorsan és ciklikusan válto-
zó anyagi erõforrásokkal, folyamato-

san változó technikai, technológiai és
mûszaki vívmányokkal kell és lehet
számolni. Ez részben megkönnyíti,
részben pedig megnehezíti a straté-
gák dolgát. De ezekkel együtt is em-
bert próbáló feladat, a folyamatban az
elvárható kontinuitás érvényre jutásá-
nak megteremtése. 

Néhány mondatban már érintettem
a ciklusonként változó és rendelke-
zésre álló erõforrásokat. Ma kimon-
dottan kedvezõ feltételek állnak a mi
rendelkezésünkre is, hiszen az EU
nagyvonalú támogatásával számol-
hatunk, ha a felzárkóztatásunkat elõ-
segítõ, az élhetõbb város feltételeinek
megteremtését szolgáló, a várost és
térségét egyaránt érintõ projekteket
tudunk kidolgozni és elég meggyõzõ-
en felmutatni. Ez most stratégiai je-
lentõségû kérdés, hogy gyorsan cse-
lekedjünk, minél több projekt álljon
bemutatásra készen, mert a rendelke-
zésünkre álló támogatások mértéke
sem vég nélküli. Befolyásolja a támo-
gatások nagyságrendjének hatásait a
tagországok gazdasági teljesítményé-
nek alakulása, ciklikusságának idõn-
kénti  bekövetkezése. A világpolitika
alakulása pedig az EU számára is elõ-
idézheti más prioritások elõtérbe he-
lyezését. A demokráciákban, így a mi
társadalmi és politikai viszonyaink
között is rangos szerepe van a népes-
ség jogos igényeinek, tevõleges
akaratának az emberi tényezõknek ál-
talában. Erre építeni kell és lehet, tár-
sadalmi kohéziót erõsítõ szerepérõl
pedig a mi városunkban sem mond-
hatunk le.

Mózes Pál
nyugalmazott tanácselnök

GGoonnddoollaattookk aa vváárrooss ééss ttéérrssééggee tteelleeppüüllééssppoolliittiikkáájjááhhoozz

A Budapesti Operett Színház fiatal mûvészei, a hazai musical- és ope-
rettélet legismertebb képviselõi. A Rómeó és Júlia címû musical fõszerepe-
iben felejthetetlen alakítást nyújtanak. A közelmúltban megjelent Musical
Duett 1. és Musical Duett 2. lemezük rendkívüli népszerûségre tett szert, a
lemezeladási listák élére került. A nagykanizsai koncertre a páros a musi-
caltörténet legszebb duettjeivel, ismert filmslágerekkel és popzenei váloga-
tással várja a közönséget. 

Belépõdíj: 2900 Ft
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Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése 2009. év folyamán döntött arról, hogy
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Szabályozási Terve és Helyi Építési Szabályzatát
módosítja az alábbi pontokban:

1. Cseresznyés utca (13466/32 hrsz) – Alsószabadhegyi utca ( 13443/8 hrsz) – Pásztor
utca (13441, 13443/5, 13443/2, 13443/1 hrsz-ok) – Szabadhegy utca (13468/2 hrsz) hatá-
rolt tömb rendezése – Pásztor utca nyomvonalának módosítása

2. Hevesi Sándor, Teleki, Kaposvári utcák szabályozási szélességének korrekciója
3. Lazsnak utca – Vadalmás utca – Herkules utca – Szálfa utca által határolt tömb ren-

dezés alá vonása az elõkert csökkentése céljából
4. Magvetõ utca – Alkotmány utca – 4120 hrsz-ú közút – 4150 hrsz-ú út – a (4170– 87)-

ig tartó hrsz-ú földrészek déli határán tervezett kiszolgáló út – 4188/1 hrszú közút által ha-
tárolt tömb övezeti besorolásának módosítása

5. 059 hrsz-ú út – Damjanich utca – 20307 hrsz-ú út – belterületi határ által határol tömb
építési övezeti besorolásának módosítása

6. Erdész utca – Csengery utca – 3779/18 hrsz-ú út – vasúti pályatest által határolt tömb
övezeti besorolásainak felülvizsgálata

7. 649/18 hrsz-ú út – 649/37 hrsz-ú közterület – Gábor Áron utca – 652/4 hrsz-ú orszá-
gos közút által határolt tömb övezeti besorolásának módosítása

8. Vörösmarty M. utca – Petõfi S. utca – Rákóczi utca – Sugár utca tömbje besorolásá-
nak felülvizsgálata

9. Varasdi utca – Kisrác utca – Felsõtemetõ utca – Pápai utca – Bajcsai utca által hatá-
rolt tömb szabályozásának módosítása

10. Petõfi Sándor – Honvéd – Dózsa György utcák közötti tömb szabályozásának mó-
dosítása – a 71. szám alatti ingatlanra tervezett út megszüntetésének ügye

11. Vámház utca – Raktárház utca – 652/4 hrsz-ú országos közút – Gábor Áron utca ál-
tal határolt tömb egyes útjai szabályozásának módosítása

12. Sikátor utca – Árpád utca – Magyar utca által határolt tömb építési övezeti besoro-
lásának módosítása

13. Erzsébet tér – Fõ utca – Sugár utca – Rozgonyi utca által határolt tömb övezeti be-
sorolásának módosítása

14. Gárdonyi u. – Szentgyörgyvári u. – Veres P. u. – Marek J. u. által határolt tömb köz-
terület-szabályozásának módosítása

15. Csengery utca (3779/8 hrsz) – jelenlegi belterületi határvonal – tervezett kiszolgáló
út (3866/10 és 3899 hrsz) által határolt tömb övezeti besorolásának módosítása

16. Kórház utca – Szekeres József utca – 2544 hrsz-ú közlekedési terület – Teleki utca
által határolt tömb 2501 és 2502 hrsz-ú ingatlanok közötti övezeti határának módosítása

17. 4089 hrsz-ú közterület – szombathelyi vasútvonal – 4076 hrsz-ú árok – Alkotmány
utca (4066/2 hrsz) által határolt tömbbe tervezett út megszüntetése

18. Zemplén Gyõzõ u. (3063/4 hrsz) – 3058 hrsz-ú út – 3063/6 hrsz-ú út – Városkapu
körút (3064 hrsz) által határolt tömb szabályozásának módosítása

19. Mûemléki környezet határvonalának felülvizsgálata
A tervdokumentációt – a vonatkozó hatályos jogszabályok elõírásaira figyelemmel –

2009. december 6-ig kifüggesztjük a Polgármesteri Hivatal elõcsarnokában, ahol munka-
napokon megtekinthetõ.

A tervvel kapcsolatos észrevételeiket, javaslataikat a Polgármesteri Hivatalba a városi
fõépítésznek (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. Fax.: 93/500-735) címzett levélben jelezhetik.

Városi Fõépítész, Nagykanizsa 

SSzzaabbáállyyoozzáássii tteerrvv,, HHeellyyii ÉÉppííttééssii SSzzaabbáállyyzzaatt

Ügyintézõ: Junger M. Tárgy: Értesítés döntéshozatalról a Nagykanizsa, Huszti tér 5. sz.
alatti építéshatósági ügyben. Szám: 6/1798-18/2009.                             

Hirdetmény
A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szóló 2004. évi

CXL. törvény (a továbbiakban: Ket.) 80. § (3) bekezdése alapján értesítem az érintetteket,
hogy Nagykanizsa Megyei Jogú Város Jegyzõje a 6/1798/2009. számú Nagykanizsa,
Huszti tér 5. szám alatti 1371/6. hrsz-ú ingatlanon meglévõ épületben az 1371/6/A/1. hrsz-
mal jelölt üzlet 1371/6/A/19. hrsz-mal jelölt garázs helyiséggel történõ bõvítésére vonat-
kozó építéshatósági ügyben a benyújtott építési engedély kérelmet elbírálta és döntését
meghozta. 

Mivel a fenti építéshatósági eljárással érintett ingatlannal rendelkezni jogosultak száma
jelentõs, ezért ezen ügyfeleket a határozat meghozataláról hirdetményi úton tájékoztatjuk
a fenti jogszabályi elõírásnak megfelelõen az alábbiak szerint.

A hirdetmény 2009. november 2-tól kerül kifüggesztésre Nagykanizsa Megyei Jogú
Város Polgármesteri Hivatalának hivatalos hirdetõtábláján. Az eljáró hatóság megnevezé-
se:  Nagykanizsa Megyei Jogú Város Jegyzõje 8800 Nagykanizsa, Eötvös tér 16,.
ügyszáma: 6/1798/2009., tárgya: építési engedély. A kérelmezõ ügyfél neve: Mosonyi Jó-
zsef, 8800 Nagykanizsa, Halvax u. 15. A kérelemmel érintett ingatlan valamint az érintett
ingatlannal közös határvonalú (telekhatárú) ingatlanok (hatásterület): Nagykanizsa 1371/6.
hrsz-ú ingatlan. 

Felhívom az érintettek figyelmét, hogy az elsõfokú építéshatóság fenti ügyben megho-
zott döntése és az ügy iratanyaga a Polgármesteri Hivatal Építéshatósági Osztályán, az
alábbi helyen és idõpontban megtekinthetõ: Nagykanizsa, Eötvös tér 16. III. emelet 304.
Hétfõ:8-12, 13-16.30, szerda: 8-12, 13-17, péntek:  8-12 

A Ket. 98. § (1) bekezdése kimondja: "Az ügyfél az elsõ fokú határozat ellen fellebbez-
het. A fellebbezési jog nincsen meghatározott jogcímhez kötve, fellebbezni bármilyen ok-
ból lehet, amelyre tekintettel az érintett a döntést sérelmesnek tartja."

Erre figyelemmel a határozatban a jogorvoslat lehetõségét biztosítottuk.
A határozat ellen a közléstõl számított 15 napon belül a Nyugat-dunántúli Regionális

Államigazgatási Hivatal Zalaegerszegi Kirendeltségéhez címzett, de Nagykanizsa Megyei
Jogú Város Polgármesteri Hivatal Építéshatósági Osztályhoz két példányban benyújtandó
és 30.000 Ft értékû illetékbélyeggel ellátott fellebbezéssel lehet élni.

ÉÉppííttéésshhaattóóssáágg - 66//11779988-1188//22000099..

Papp Ferenc önkormányzati képviselõ fogadóórát tart 2009. november 20-án (pén-
teken) 16 órától az MSZDP irodában. (Nk., Rozgonyi u. 1. I. em.)

KKééppvviisseellõõii ffooggaaddóóóórraa

A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai
Kirendeltség és Szolgáltató Központ “Pályaválasztási Kiállítás és
Szakmabemutató” napot rendez.

Helyszín: Zsigmondy Vilmos és Széchenyi István Szakképzõ Isko-
la sportcsarnoka (megközelítés a Király Pál utcai bejárat felõl)

Idõpont: 2009. november 18. (szerda) 9.00-16.00 óra között

Nagykanizsai Kirendeltség és Szolgáltató Központ

Ha nincs természetes támasz, egy hozzátartozó (család, barátok) aki
az átmeneti idõszakban befogadná a gyermekeket, felügyeletét ellátná,
akkor számukra lehet a helyettes szülõi gondozás egy ideális megoldás.

A Helyettes szülõi hálózat a gyermekek gondozásában, nevelésében
átmenetileg akadályozott, krízishelyzetbe jutott családoknak nyújt
segítséget, tehát nem hatóságként jár el. A gyermek nem kerül gyer-
mekvédelmi intézménybe.

A nagykanizsai Családsegítõ és Gyermekjóléti Központ szeretné a
már mûködõ Helyettes szülõi hálózatát bõvíteni.

A jogszabályi elõírások szerint helyettes szülõ lehet: aki elmúlt 24
éves, büntetlen elõéletû, háziorvosa szerint gyermekgondozásra
alkalmas egészségileg, otthona gyermekelhelyezésre megfelelõ (ren-
dezettség, szülõktõl külön szobában való elhelyezés lehetõsége), sik-
eresen elvégezte a helyettes szülõ képzést (50 órás tanfolyam).

Lehet családos vagy egyedülálló, gyermekes vagy gyermektelen, idõs
vagy fiatal... Ha kedvet érez mások gyermekének gondozására... Ha
nem csak barátainak, rokonainak segít szívesen, hanem idegeneknek
is... Ha nem jelent gondot, hogy megszokott életritmusa felborul egy-
egy idõszakra... Ha szereti az új kihívásokat, új élményeket...

A helyettes szülõi szolgáltatás célja, hogy segítse a gyermek veszé-
lyeztetettségének megelõzését vagy a veszélyeztetettség megszün-
tetését azzal, hogy ideiglenesen pótolja a gyermeke gondozásában
akadályozott szülõ gondoskodását, amely gondoskodás a szülõ
akaratával megegyezik.

Ezt az ellátást a szülõ önkéntesen veszi igénybe, amely során a
helyettes szülõ a vérszerinti szülõ kérésére vagy beleegyezésével –
átmeneti idõre – a gyermeket otthonába fogadja, és ott teljes körû
ellátásáról gondoskodik.

A helyettes szülõ azért dolgozik, hogy a gyermek minél elõbb vis-
szatérhessen vérszerinti családjához.

A helyettes szülõk kiválasztását az egészségügyi alkalmasságot iga-
zoló háziorvosi szakértõi vélemény és környezettanulmány elõzi meg.
A helyettes szülõk arra az idõre, amíg otthonukban ideiglenesen gyer-
meket fogadnak, feladataik ellátásáért díjazásban részesülnek.
Tevékenységük nem minõsül munkaviszonynak.

A Helyettes szülõi hálózat jó mûködése érdekében a Gyermekjóléti
Központ a helyettes szülõnek szakmai tanácsot és segítséget nyújt.

A helyettes szülõség a gyermeket és egész világát elfogadó meg-
bízatás, amely megköveteli, hogy saját érdekeinket háttérbe szorítva
tudjunk szülõk lenni és fenntartás nélkül képesek legyünk elfogadni
az elhelyezett gyermek családi kötelékeit.

Ha a fentiek felkeltették érdeklõdését, további információkért
kérjük, forduljon a Családsegítõ és Gyermekjóléti Központhoz:

Nagykanizsa, Zrínyi M. u. 51. Tel.: 93/311-207

Várjuk Nagykanizsa és környéki érdeklõdõk jelentkezését.

Helyettes sszülõk kkerestetnek!
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Két éves tárgyalássorozat
elõzte meg a magyar Aquaprofit
Zrt. és a kínai Shenzeni Környe-
zetvédelmi Mûszaki Központ
környezetvédelmi és vízgazdál-
kodási vegyesvállalat alapításá-
ról szóló megállapodásának ez
év júliusi aláírását.

A felek a szándéknyilatkozat alá-
írásakor megállapodtak abban,
hogy az együttmûködés által létre-

hozandó közös vállalat ötven-ötven
százalékos aránnyal, egymillió
Euro törzstõkével kerül bejegyzés-
re, s elindították az ahhoz szüksé-
ges engedélyek beszerzését. Nádasi
Tamástól, az Aquaprofit Zrt. elnö-

kétõl megtudtuk, hogy a vállalat
szeretné, ha év végéig létrejönne a
bejegyzés. Két héttel ezelõtt a ma-
gyar Parlamentben a partnerek
újabb dokumentációt, a cégalapí-
tásról szóló nyilatkozatot látták el
kézjegyükkel. Az eseményen jelen
volt Bajnai Gordon miniszterelnök
és Xi Jinping kínai alelnök is. A kí-
nai alelnök a Kínai Népköztársaság
fennállásának 60 éves évfordulója
alkalmából rendezett ünnepségre, s

a magyar-kínai üzletember találko-
zóra érkezett hazánkba. Ezen az üz-
letember-fórumon Nádasi Tamás-
nak a KEXPORT Ázsia Klub elnö-
keként lehetõsége nyílt, hogy üdvö-
zölje a kínai partnereket, az alelnö-

köt, s hogy bemutassa a közeljövõ-
ben létrejövõ vállalatot, beszéljen a
hozzá kapcsolódó lehetõségekrõl.
A jövõ héten kerül sor Kínában a
közös iroda ünnepélyes átadására, s
onnantól kezdõdhet a közös munka
is, elõször csak induló projektekkel.
A legnagyobb jelentõségû minta-
projekt az a komplex vízgazdálko-
dási terv, mely aztán egyre több
megbízást hozhat a cég számára, s
nem utolsósorban segíthet Kína
ivóvízkészletének növelésében.

Jövõ héten lesz a China Hightech
Fair nevû kiállítás is, melyen a két
partnercég együtt vesz részt, közö-
sen mutatják be a China Waters
Engiering nevû új vállalatot, s re-
mélhetõleg itt is sikerül újabb meg-
állapodásokat kötni. Az Aquaprofi-
ton kívül még négy-öt magyar cég
képviselteti magát ezen a kiállításon.

– Kanizsának is mindenképpen
hasznos ennek a vállalatnak a létre-
jötte, két szempontból is. – fejtette ki
véleményét Nádasi Tamás. – Elõször
is a Shenzen Investment Holding be-
fektetõként a legkorszerûbb techno-
lógiákat képviselõ és munkahelyeket
teremtõ megjelenése óriási lehetõség
lenne Nagykanizsának, másrészt, és
talán ebbõl kifolyólag hosszútávon

esélyünk lesz támogatni a nagykani-
zsai és a városkörnyéki vállalkozáso-
kat. Ehhez persze az kell, hogy váro-
sunk belügyei is rendezõdjenek.

S.E.

CChhiinnaa WWaatteerrss EEnnggiieerriinngg

Zün Jing de Xi Jinping 
fú zhú shí xian shing!
Tisztelt Alelnök Úr, 
Tisztelt Miniszterelnök Úr!
Hölgyeim és Uraim!

– Nagy öröm számomra, hogy e
rangos esemény meghívottjaként az
Önök jelenlétében szólhatok! Rövid
köszöntõm témája az országaink kö-
zötti szakmai párbeszéd egyre hang-
súlyosabb eleme, a világszerte a tár-
sadalom, a gazdaság és a politika fi-
gyelmének középpontjában lévõ ter-
mészeti érték: a víz, a róla történõ
felelõs gondoskodás, a fenntartható
gazdálkodás. – kezdte beszédét
Nádasi Tamás. – „Legfõbb jóság
hasonlatos a vízhez.” A több mint
két évezrede élt nagy kínai filozófus
Lao Ce bölcsessége napjainkban
még inkább érvényes. Az egészsé-
ges ivóvíz, a vízgazdálkodási és kör-
nyezetvédelmi kérdések és vizeink
turisztikai, illetve energetikai hasz-
nosítása egyre inkább felértékelõ-
dik. Cégünk, az AQUAPROFIT ala-
pításakor még nem is gondoltuk,

hogy néhány évtized múlva ez a két
szó – Aqua és Profit – mennyire ösz-
szekapcsolódik, mennyivel több tar-
talmat nyer, s mekkora szükség lesz
arra a tudásra, amelyet munkatár-
saink képviselnek. A magyar szaktu-
dás mélyen gyökerezik: már a római
idõkben híresek voltunk a fürdõink-
rõl, ásványvizeinkrõl és a termálvi-
zeink gyógyító hatásáról. Hazánk
természeti adottságai alapján a vi-
zek országa, ezért is jöhetett létre a
nemzetközi viszonylatban is kima-
gasló szaktudás országunkban. A
vízzel való gazdálkodás egyszerre
jelent mennyiségi és minõségi köve-
telményeknek való megfelelést.
Büszkék vagyunk arra, hogy a ma-
gyar tervezõk, fejlesztõ mérnökök
elismertsége Európán is túlmutat, és
a világ számos pontján találkozha-
tunk munkásságuk gyakorlati ered-
ményeivel. 

Tisztelt Alelnök Úr, Tisztelt
Miniszterelnök Úr!

Társaságunk Közép-Európában
több területen is piacvezetõ, nagy-
projektjeink közül kiemelkedik Euró-

pa legnagyobb ivóvízminõség-javító
programjának irányítása. A régiónk-
ban megszerzett szaktudást szeret-
nénk Kínában kamatoztatni, ennek
érdekében tanulmányoztuk a kínai
környezetvédelem és vízgazdálkodás
súlyponti kérdéseit. Peking és Shen-
zhen mellett több kínai tartomány-
ban folytat tárgyalásokat környezet-
fejlesztési projektek közös megalapo-
zásáról. A Shenzhen Investment Hol-
dinggal folytatott tárgyalás eredmé-
nyeként a mai napon megállapodást
írtunk alá a vegyesvállalat alapításá-
ról. Közös elképzeléseink szerint Kí-
na legnagyobb környezetvédelmi
vállalatának létrehozásához tesszük
le az alapokat. A magyar környezet-
ipari vállalkozásokat egyesítõ Ázsia
Klub elnökeként is felelõsséggel
mondhatom, hogy Magyarország Kí-
na méltó szakmai partnere lesz az
ázsiai térség környezetvédelmi és víz-
gazdálkodási helyzetének javításá-
ban. Közös céljaink megvalósításá-
hoz számítunk az Önök támogatásá-
ra! Köszönöm megtisztelõ figyel-
müket!

Ahogy azt már megszokhat-
tuk, a szeptemberi döcögõs
kezdés után októberben, no-
vemberben beindul az élet az
iskolákban, versenyek, bálok,
bemutatók és egyéb progra-
mok váltják egymást. Nincs ez
másként a Batthyány Lajos
Gimnázium és Egészségügyi
Szakközépiskola háza táján
sem.

Bizony már az elsõ félévben
készülni kell a következõ tanév-
re is – már ami a mostani általá-
nos iskolás nyolcadikosok, és a
BLG esetében a negyedikesek
toborzását illeti. Ezt hivatott
szolgálni a hagyományos nyílt
nap, mely a nyolcadikos diákok
és szüleik számára november
16-án, hétfõn 14 órakor, a ne-
gyedikes diákok és szüleik szá-
mára pedig november 21-én,
szombaton 9 órakor lesz a gim-
názium aulájában. A vendégek
meghallgathatnak egy tájékozta-
tót az iskoláról, illetve lehetõség
lesz a kötetlen beszélgetésre, va-
lamint az iskola végigjárására.
Szintén ebbõl a célból, de új
kezdeményezésként indul útjára
a „Szélesre tárjuk a kaput” elne-
vezésû program, melynek kere-
tei között az iskola vezetõsége és
tanári gárdája lehetõvé teszi az
érdeklõdõ diákoknak és szüleik-
nek, hogy bepillantást nyerjenek
a tanórák rejtelmeibe. A nyolca-
dikosok és szüleik ezt november
17-én, kedden 8 óra 15 perctõl, a
rendezvényterembõl elindulva
tehetik meg. A negyedik osztá-
lyosokat és szüleiket ugyanilyen
programmal november 24-én,
kedden 7 óra 30 perckor várják a
rendezvényterembe, ahonnan el-
indulhatnak a különbözõ tan-
órákra.

Említést kell tennünk még
egy programról, mely a
batthyánys diákoknak szól.
Minden évben, minden iskolá-
ban hagyomány a gólyák avatá-
sa. A BLG-ben az idei, 9-12. év-
folyamosoknak rendezett gó-
lyabálra november 13-án, pén-
teken kerül sor, a mûsorra sze-
retettel várják az elsõs tanulók
szüleit is.

S.E.

EElljjöövveennddõõ 
eesseemméénnyyeekk 
aa BBaatttthhyyáánnyybbaann
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November 10-i sajtóközle-
ményében az alábbi hírt tette
közzé Marton István polgármes-
ter.

Minden felelõs önkormány-
zati döntéshozónak kötelessége
folyvást kutatnia azokat a lehe-
tõségeket, melyek könnyebbsé-
get jelentenek a település pol-
gárainak, hozzájárulnak a prob-
lémák orvoslásához, és segély-
kezet nyújtanak, amikor szük-
ség van rá. Válságos gazdasági
helyzetben ez különösen így
van. Én is ennek szellemében
jártam el mindig, és járok el
most is, midõn alaposan meg-
vizsgálva a kanizsai emberek
anyagi lehetõségeit és a dél-za-
lai vízmû gazdálkodását, arra
teszek javaslatot, hogy a jövõ
évben 10%-al csökkentsük Ka-
nizsán a víz- és csatornadíj
árát. Ez több tízezer családnak
jelentene könnyebbséget, szá-
zaknak, talán ezreknek pedig
akár életmentõ segítséget is je-
lenthet, végsõ soron pedig jó a
vízmûnek is, mert így lényege-
sen kevesebb ügyfél válhat fi-
zetésképtelenné, akiken aztán
csak hosszas és költséges jogi

procedúra után lehetne számon
kérni tartozásukat.

Szinte már hallom a saját zse-
büket féltõ érintettek jogtalan
tiltakozását, akik szerint ez ki-
vitelezhetetlen, de nekik nincs
igazuk, és ezzel õk is tisztában
vannak. És nem csak azért mon-
dom ezt, mert Pécsen épp né-
hány héttel korábban sikerült
hasonlóan csökkentést eszkö-
zölni... A különbség csupán
annyi, hogy ott egy külföldi cég
extraprofitját fizettették meg az
emberekkel, míg nálunk a kü-
lönbözõ személyi összefonódá-
sok által megbízásokhoz jutó
érdekcsoportok extraprofitját, a
több tízmilliós vezetõi végki-
elégítéseket, és a menedzsment
gyengeségét, amit például a
mintegy megháromszorozódott,
immár több, mint kétszáztízmil-
liós kintlévõség összege is je-
lez. Nem is beszélve arról, hogy
az elõzetes tervekhez képest a
csatornahálózat bõvítéséhez is
valamivel kevesebb forrást kell
biztosítanunk. Könnyen belát-
ható tehát, hogy szakszerû, tisz-
tességes gazdálkodással ez a
csökkentés bizony gond nélkül
megléphetõ, mi több hosszú tá-

von is fenntartható. Ez pedig
közös érdekünk!

Ennek tükrében bízok abban,
hogy a közgyûlés minden ereje
csatlakozik javaslatom támoga-
tóihoz, és nem csak hangzatos
szólamokkal kívánják “szolgál-
ni” a kanizsai emberek érdekét.
Márpedig nehéz lenne nem az
embereknek való hátatfordí-
tásként értékelni, ha pártérdek-
bõl, vezetõi utasításra leszavaz-
nák a díjcsökkentést – mely ja-
vaslat több, a Vízmû gazdálko-
dását pontosan ismerõ szakértõ-
vel történt egyeztetés nyomán
született –, mi több a vezérigaz-
gató által kért – végtelenül arcát-
lan, pimasz, az utóbbi évek
drasztikus áremelkedése fényé-
ben még tárgyalásra is méltatlan
– ismételt díjemelésre voksolná-
nak. Egyszerûen nem tehetjük
meg, hogy a dolgozók, rászoru-
lók, nyugdíjasok pénzét lyukas
zsákba töltsük, pláne, ha a lyuk
nem a véletlen mûve, és az
szdsz-fidesz koalícióban nem
mutatkozik szándék a foltozás-
ra...

De még egyszer rögzítem, remé-
lem erre nem kerül sor, és végre
egyhangúlag ki tud állni a testület
a kanizsai emberek érdeke mellett.
Azért, hogy bekövetkezhessen a
díjcsökkentés, módosító javaslat-
tal fogok élni a november 19-i –
általam összehívott – soron kívüli
közgyûlésen.

K.H.
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MMûûssoorrvváállttoozzááss!!

A Móricz Zsigmond 
Mûvelõdési Ház 
programjában 

november 23-án 17 órára
meghirdetett író-olvasó 

találkozó idõpontja 
november 16. (hétfõ) 
17 órára változott. 

Helyszíne 
az intézmény könyvtára. 

A Kiskanizsai Könyvbarátok
Klubja által szervezett esemény

vendége Bakonyi Erzsébet, 
újságíró, fotoriporter. 

Közremûködnek: 
Rósz Péter és Varga Döníz

versmondók. 
Az elsõ fokon eljáró keszthe-

lyi Városi Bíróság november
10-ei tárgyalásán bûncselek-
mény hiányában felmentette
Marton István polgármestert a
lapunk fõszerkesztõje által kez-
deményezett rágalmazási per-
ben. (Az ítélet nem jogerõs.) 

Mint ismeretes a Kanizsa Új-
ság Kft. ügyvezetõjének megvá-
lasztásakor a közgyûlésen azt
mondta Marton István: 

„Csak én úgy gondolom, hogy
egy cégvezetõnek minden pilla-
natban elérhetõnek és teljes mér-
tékig beszámíthatónak kell lenni,
ami viszont nem biztos, hogy ga-
rantálható, ha valaki napi rend-
szerességgel leissza magát.” 

Minderrõl a Zalai Hírlap így
tudósított: 

„... Az újság jelenlegi fõszer-

kesztõje meghallgatása kínos inci-
denssé fajult, miután Marton Ist-
ván polgármester nagy nyilvános-
ság elõtt olyan kijelentést tett, ami
arra utalt, hogy a lap fõszerkesz-
tõje minden nap leissza magát.”

Ugyanez a szuperhir.hu-n
eképp került közlésre:

„A vita a teremben odáig fajult,
hogy Marton István a lap fõszer-
kesztõjének életmódját, italozási
szokásait kifogásolta.”

A fentiek ismeretében a tár-
gyaláson a polgármester és vé-
dõje, dr. Málly Vera arra hivat-
kozott, hogy ez a mondat nem
Dóró Jánosra vonatkozott, ha-
nem általánosságban az ügyve-
zetõkre. Tanúvallomásukban
ezt erõsítették meg Bárdosi Gá-
bor, Bicsák Miklós, Horváth
István és Polai József önkor-
mányzati képviselõk is.

PPeerrtt nnyyeerrtt 
aa ppoollggáárrmmeesstteerr

MMaarrttoonn 1100%%-kkaall ccssöökkkkeenntteennéé aa VVíízzddííjjaatt

Dóró János, a Kanizsa Újság
KFT. ügyvezetõ-fõszerkesztõje
nagy nyilvánosság elõtt elköve-
tett rágalmazás vétsége miatt
feljelentést tett Marton István
polgármester ellen a Keszthelyi
Városi Bíróságon. 

A tegnapi napon a bíróság I.
fokú ítéletében a polgármestert
felmentette, és indoklásában
megállapította, hogy bûncselek-
ményt nem követett el. 

Dóró János az ítélet ellen fel-
lebbezést jelentett be.

Nagykanizsa, 
2009. november 11.
Stadler Petra személyi titkár

SSaajjttóó-
kköözzlleemméénnyy
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„Nyelvünk egyetlen kincsünk,
melyet / Apáink örökségibõl / El
nem rabolt még az enyészet…

Petõfi Sándor

Néhány év szünet után ismét fel-
lépett Kanizsán Ferenczi György
és a Rackajam. Régebben évente
legalább egy koncert erejéig hall-
hatóak voltak városunkban, s a tag-
cseréket követõ jelenlegi felállású
zenekarral most eljöttek bemutat-
kozni. A Medgyaszay Házban fer-
geteges koncertet adtak, a közön-
ség próbálkozása a másodszori
visszatapsolásra azonban – sokak
sajnálatára – már nem jött össze.

Ferenczi Györggyel a koncertet
megelõzõen beszélgettünk zené-
rõl, életrõl, Petõfirõl.

– Ha a muzsikátok mûfajáról
kérdez titeket valaki, azt mondjá-
tok fúziós zene az, amit játszatok.
Hallunk benne reggae-t, magyar
népzenét, funkyt, rhytm&bluest,
és még sok mindent fel lehet ben-
ne fedezni, ha az ember fülel. Ho-
gyan alakult ez ki?

– Mindannyian hoztuk a saját
ízlésünket, a saját tudományunkat.
Nem is akartuk, hogy bárki beska-
tulyázzon bennünket bármilyen
mûfajba, így jól jött, hogy minden
tag más zenei kultúrában nõtt fel,
másfajta zenével foglalkozott gye-
rekkorától kezdve. A raszta srác

(Apáti Ádám – a szerk.) például az
elektromos zenék irányából jött, a
mandolinos (Pintér Zsolt – a
szerk.) rajong az Appalache-hegy-
ségbeli népzenéért, a bluegrass-
ért, Levente megint másért van
oda, Gabi klasszikus zenész volt, s
újabban dzsesszt játszik még. En-
nek köszönhetõen mind beletesz-
szük a saját egyéniségünket.

– Több lemezeteken is szerepel-
nek magyar klasszikusok, legin-
kább Petõfi-feldolgozásokat hall-
hatunk tõletek, és elismerõen nyi-
latkozol a szabadságharc költõjé-
rõl minden alkalommal. Mit jelent
számodra Petõfi Sándor?

– Magyartanárt – minden érte-
lemben, így lehetne a legjobban
megfogalmazni. Megtanít saját
anyanyelvemen beszélni és énekel-
ni. De nem csak Petõfi, hanem Jó-
kai is. Kettejüket én mindig együtt
szeretem emlegetni. Tõlük lehet
megtanulni igazán, hogyan keres-
sük magunkban azt, mit jelent ma-
gyarnak lenni a 21. században.
Úgy gondolom – és szerintem nem
csak én vagyok ezzel így –, hogy
Petõfi hiteles mûvész lesz minden
korban, mert õ karddal a kezében
meghalt a magyar szabadságharc-
ért, õt már nem lehet besározni és
befeketíteni, korrumpálni. Õt már
semmi nem tudja a magyar ember-
tõl elvenni.

– Ezért is választottátok az õ
költeményeit az album anyagá-
hoz?

– Kaptunk egy felkérést a Kaláka
együttes vezetõjétõl, Gryllus Dáni-
eltõl, hogy a Hangzó Helikon soro-
zat részeként készítsük el az albu-
mot. Mi választhattuk ki a verseket,
így teljesen szabad kezet kaptunk.
Úgy érzem, a zenekarnak teljesen
megváltozott az élete, amióta elkez-
dett verseket, s különösen Petõfi-
verseket muzsikálni. Sokkal igénye-
sebb és tartalmasabb lett a zenénk.

– Egy ideje sok énekes, zenekar
nyúl klasszikusok költeményeihez.
Többen feldolgozták József Attila,
Wass Albert költeményeit is.

– Jól is teszik! Bizony, Wass Alber-
tet is elõ kell venni, Kányádit, Arany
Jánost és másokat. Ezért van a
Hangzó Helikon is. Nagyon-nagyon
fontos ez, mert a zene révén a fiatal-
ság megismeri ezeket a költõket,
megismeri és megszereti. A mûvészek
azért teszik a dolgukat, hogy általuk
a fiatalság közelebb kerüljön ezekhez
a csodálatos írókhoz, költõkhöz.

– Kicsit tegyük félre a muzsikát,
beszéljünk mindennapi dolgokról!
Magyarázhatjuk sok mindennel,
de tény, hogy az emberek többsé-
gén eluralkodott a keserûség, pesz-
szimistán néznek a jövõ felé…

– …kivéve minket.
– A mûvészek nem úgy látják,

mint az átlagember.
– Reálisan látják a mûvészek. Mi

fiatal korunktól fogva megszoktuk,
hogy nincs havi fix fizetés, lehet,
hogy másnap nem lesz mit enni,
nem lesz pénzünk. Így nõttünk fel,
ebben szocializálódtunk. Nekünk
nem újság, ehhez hozzászokni. A
társadalomnak most kell megszokni
ezt, és ez nagyon nehéz számukra,
de ebben abszolút nem õk a hibá-
sak. Az átlagembereknek mindig is
az volt a dolguk, hogy reggel be-
menjenek dolgozni, tisztelettel, be-
csülettel elvégezzék a munkájukat –
na õk csúnyán át lettek verve, mert
most se munkájuk, se pénzük. Mást
se hallottunk az elmúlt hatvan év-
ben, mint hogy dolgozni mindenki-
nek kötelezõ, s ez az utolsó húsz év-
ben kezdett nagyon rossz irányt
venni. Én 1985 óta úgy élek, hogy
nem tudom, mi lesz holnap, bármi-
kor bármi történhet, de én ezt vá-
lasztottam, nekem ez így tökélete-
sen megfelel.

Steyer Edina

FFeerreenncczzii GGyyöörrggyy vviisssszzaattéérrtt KKaanniizzssáárraa

NÉVJEGY: FERENCZI GYÖRGY ÉS A RACKAJAM
Megalakulás: 1992.; mai felállás: 2005.
Tagok: Ferenczi György (ének, szájharmonika, hegedû), Apáti

Ádám (ének, szájzongora), Bizják Gábor (kürt), Jankó Miklós (ének,
dob), Kormos Levente (ének, gitár), Pintér Zsolt (mandolin).

Lemezek (a teljesség igénye nélkül): Csárdafunk (2005), Petõfi
(2006), Milyen lárma?! (2007).

Mûfaj: fúziós zene, azaz ötvözõdik benne a magyar népzene, a
rhytm&blues, a funky, a reggae, a hip-hop és a groove, mindez a ma-
gyar klasszikusokkal fûszerezve, úgy mint Petõfi Sándor, Weöres Sán-
dor, Ady Endre, Radnóti Miklós.
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Vendégségben a Kanizsa Big
Bandnél

Hámori Jánost a Budapest Jazz
Orchestra alapító tagját, trombitá-
sát látta vendégül szombaton este
a Plakát Házban a Kanizsa Big
Band. A teltházas bulin jól bevált
szokás szerint közismert jazz
standardokat hallhatott a közön-
ség. A zenekar repertoárját a nyár
folyamán Balatonbogláron bõví-
tette. A Balaton déli partján má-
sodik alkalommal került megren-
dezésre a Budapest Jazz Orches-
tra által létrehozott big band tá-
bor. Az új produkciók üde színt
hoztak az együttes mûsorába. A
vendég szólista játéka igazolta
hírnevét. Hámori János nem csak
kitûnõ komponista, hanem kitûnõ
kürtös és trombitás egy személy-
ben. Külön öröm, hogy a Kanizsa
Big Band fiatal és tehetséges mu-
zsikusai minden egyes koncert al-
kalmával mindig igyekeznek új
szólókkal fûszerezni elõadásukat.
Igyekezetüket a közönség ez al-
kalommal is lelkes tapssal jutal-
mazta.

Utazás. Fenti címmel nyílt ki-
állítása a német származású Josef
Hasenöhrlnek a Hevesi Sándor
Mûvelõdési Központban múlt hé-
ten pénteken. A december 1-ig lát-
ható tárlatot Lehota M. János esz-
téta ajánlotta a megjelentek figyel-
mébe. A festõmûvész az elmúlt hu-
szonöt év termésébõl válogatott a
bemutatóra, leginkább olajfestmé-
nyeket. Szülõhazájában, Németor-
szágban 2006-ig tanárként dolgo-
zott, majd onnantól kezdve sza-
badúszó mûvészként a Nagykani-
zsához közeli Paton él. 1986 óta
számtalan csoportos, 1990 óta
egyéni kiállításai voltak szerte a
világon: Európában (Ausztria,
Finnország, Franciaország, Hor-
vátország, Magyarország, Német-
ország, Oroszország, Románia,
Spanyolország, Szerbia, Szlová-
kia), Amerikában (Boston), Afri-
kában (Kairo) és Ázsiában (Tel
Aviv) is.

Az idõ. Tóber László, autodi-
dakta elõadómûvész (ének-tangó-
harmonika) Az idõ címû énekes-
zenés délutánjára várták az érdek-
lõdõket a Kodály Zoltán Mûvelõ-
dési Házban. A mûsorban elhang-
zottak sanzonok, megzenésített
versek és Máté Péter dalai. Közre-
mûködtek: N. Lendvai Mária,
Császár Richárd, Kovács Szilvia
és Lendvayné Heizler Éva. A mû-
sort Riersch Zoltán vezette, a házi-
gazda Kámánné Szép Terézia igaz-
gató volt. 
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Csíkszeredában rendezték a
XV. Nemzetközi Sporttörténeti
Konferenciát a Közép-európai
Sportakadémia keretében. 

A szervezést az Európai Sport
Hagyományõrzõ Egyesület, a
Zalai Sportmúzeumért Alapít-
vány, a Dr. Mezõ Ferenc Olimpi-
ai Baráti Kör (Kis János elnök),
valamint a Hargita Megyei
Sportigazgatóság (Csíki András
sportigazgató) és a Román Olim-
piai Akadémia Hargita Megyei
Fiókja (Ráduly Róbert Kálmán
igazgató) végezte. 

A konferencián hat elõadás
hangzott el, volt könyvbemutató
és beszélgetés Novák Károly Ede
paralimpiai ezüstérmes, világbaj-
nok kerékpárossal. A városháza
nagyterme zsúfolásig megtelt.
Többek között jelen volt Basa Já-
nos, Antal Elõd, Gál Sándor,
Nagy Béla, Nagy Zoltán olimpi-
kon jégkorongozók, Takács Ist-
ván négyszeres bajnok jégkoron-
gozó, Hodos László, a bobosok
edzõje, valamint Buslig Gyula
(Gyergyószentmiklós), Sántha
Károly (Sepsiszentgyörgy),

Jakocs Zoltán (Székelyudvarhe-
ly) sportvezetõk, Borbáth István
Ágoston edzõ, a Olimpiai emlék-
mû megtervezõje, és még sokan
mások.

A program nyitányaként Ráduly
Róbert Kálmán Csíkszereda polgár-
mestere, a Román Olimpiai Akadémia
Hargita Megyei Fiókjának igazgatója
beszélt, majd Csíkszeredaiak magyar
színekben a téli olimpiákon címmel
hallhattak elõadást Dr. Hencsei Pál
egyetemi tanártól, illetve Csanádi Ár-
pád O. B.K. elnök, a Sporttörténészek
Nemzetközi Társaságának tagjától.  

A Hargita lábától Lake Placid-ig.
Csíki jégkorongozók az ötkarikás
játékokon címmel Csíki András
Hargita Megyei sportigazgató szólt
a jelenlévõkhöz. Ezt követõen
Olimpikonok a filmvásznon témá-
ban a körmendi Mecsériné Doktor
Rozália könyvtárvezetõ tartott re-
ferátumot. Hegedûs László, a
magyarkanizsai  FÉNY Civil
Egyesület elnöke A Tiszavidék
sportélete címmel szólt a hallgató-
sághoz. A postás, a kifutófiú , a ko-
nyakfaló, a berber és a többi csoda-
bogár… ( Az olimpiai maratonik rö-
vid története) volt témája a szom-

bathelyi Horváth Vilmosnak és Hal-
may Zoltánnak. Bemutatták Becze
Zoltán csíkszeredai újságíró Hár-
man a dobogó tetején, Sikeres
Olimpikonjaink kisfilmjét. A
könyvbemutatók sorában (Olimpiák
hõsei, Téli olimpiák) Kis János Eu-
rópai Sport Hagyományõrzõ Egye-
sület és Dr. Mezõ Ferenc Olimpiai
Baráti Kör elnöke is helyt kapott.

Ezt követõen Dobos László, a Csí-
ki Hírlap újságírója Novák Károly
Ede olimpikonnal, a Pekingi Para-
limpiai Játékok ezüstérmesével, vi-
lágbajnok, illetve világbajnoki ezüst-
érmes kerékpárosával beszélgetett.

A szakmai program kiegészült
az Olimpiai emlékmû megkoszo-
rúzásával, a Vákár Lajos jégcsar-
nok, a Városi Sportcsarnok és a
rövidesen átadásra kerülõ 400
méteres gyorskorcsolyázó pálya
megtekintésével. A rendezvényen
jelenlévõ Albert Tibor, Tusnád-
fürdõ polgármestere bejelentette,
hogy õk is szívesen rendeznének
a közeljövõben hasonló sporttör-
téneti konferenciát. Megjegyzen-
dõ, hogy Korondon és Kolozsvá-
ron is megegyezés született a he-

lyi rendezésû jövõ évi konferenci-
áról. 

A kísérõ programok is életre
szóló élményt jelentettek a részt-
vevõknek, hiszen találkozhattak
Kallós Zoltán néprajzkutatóval.
A kirándulások során ellátogat-
tak a bonchidai Bánffy-kastély-
ba, csíkrákosi és a csíksomlyói
templomokba, a tordai hasadék-
ba, az 1000 éves határra, vala-
mint a gyimesbükki Rákóczi-vár-
hoz. 

A deleágció résztvevõi koszo-
rúztak Korondon Lõrincz Márton,
Parajdon Keresztes Lajos birkózó

olimpiai bajnokok házánál, vala-
mint Csíkszeredán az olimpiai em-
lékfalnál, és Mádéfalván a székely
emlékmûnél. 

A küldöttség tagjai voltak: Kis
János (elnök), Csonka Laura,
Ruszinné Rábai Rita, Ruszin Anna,
Mátrai Károly, Nagy Zoltán,
Csonka Ferenc, Farkas Valter, Lo-
vász László, Gerencsér Árpád. 

A rendezvény a Nemzeti Civil
Alapprogram és a Nagykanizsai
MJV Önkormányzatának támoga-
tásával valósult meg. 

KKaanniizzssaaiiaakk aa ccssííkksszzeerreeddaaii SSppoorrttttöörrttéénneettii KKoonnffeerreenncciiáánn

2009. október 22 - december 10-ig
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Horoszkóp

Mostanában lelassíthatja egy kicsit a tempó-
ját. Fektessen kevesebb energiát a munkájá-
ba, és igyekezzen szorosabbra fûzni kapcso-
latát a párjával. Ha kell, spóroljon és lepje
meg egy kellemes hétvégi utazással. 

A munka, a túlórázás tölti ki mindennapja-
it, sõt a hétvégéjét is. A társa is ugyanígy
van ezzel. Örüljön, hogy dolgozhatnak, de
vigyázzon arra is, hogy ne sérüljön a kap-
csolatuk. Hagyjanak idõt egymásra is.

Szinte minden napját kitölti a mozgás.
Nemcsak megnyugszik tõle, hanem új ötle-
tek is eszébe jutnak. Ezek nemcsak anyagi
hasznot hoznak, hanem a párját is feldob-
ják, és színesebbé válnak a hétköznapjaik.

Az eddigieknél sokkal nagyobb ener-
giát fektessen be élete szervezésébe.
Ha anyagi elõbbre jutást szeretne el-
érni, mindenképpen ezt az utat vá-
lassza. 

Minden lehetõséget kihasznál ahhoz,
hogy jó eredményeivel kitûnjön a kör-
nyezetébõl. Szervezõkészségével sok
mindent elérhet, de ennek ellenére a vi-
tatkozó kedve a régi marad. 

Munkája eredményeként most azt is
megteheti, hogy utazzon, új tájakat is-
merjen meg. Ha pénzügyi befektetésen
gondolkodik, kérjen tanácsot hozzáértõ-
tõl. 

Romantikus napokra számíthat. Vénusz,
a szerelem bolygója széppé teszi az éle-
tét, és visszafogja a meggondolatlan lé-
pésektõl. Bátran fogjon bele egy régi
terve megvalósításába.

Az önmegvalósítás gondolata foglalkoz-
tatja ezekben a napokban. Járjon többet
a szabadba, a természetbe, és gyûjtsön
energiát a Napból. Kitartásának meglesz
az eredménye.

Változtasson idõbeosztásán, és mozogjon
többet, hogy ne szedjen fel plusz kilókat
már a tél elején.  Továbbra is szívesen
kezdeményez vitákat, de a morgás helyett
szemlélje könnyedebben az életet. 

Higgadtabb lesz a szokásosnál, és a
csend helyett a zajos társasági életet
igényli. Mások gondjait hallgassa meg
figyelemmel, de törõdjön a sajátjával is.
Így élete kiegyensúlyozottabbá válhat. 

Változatos napokra számíthat. Ne erõvel,
hanem kommunikációval igyekezzen
megoldani a dolgait. Ha így tesz, nem
mondhatja sem a családja, sem a munka-
társa önre, hogy önzõ. 

Határozott tervei vannak munkáját
illetõen. Ha úgy adódik, hogy vezetõ po-
zícióba kerül, megmutathatja mire képes,
de arra vigyázzon, hogy nehogy átessen a
ló túloldalára.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Elveszett?
Megtalálta?

Segíthetünk?

Kanizsa Rádió
510-986
516-700

FM 95,6 MHz
SMS szám:
06-30/30-30-956

A megfejtéseket személyesen szerkesztõségünkbe vagy levélcímünkre, a 8801 Nagykanizsa, Pf. 154-re várjuk! 
A helyes választ beküldõk között Bakonyi Erzsébet Angyal mélyvörösben címû verseskötetét sorsoljuk ki.
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IINNGGAATTLLAANN
Nk-án a belvárosban, a Hunyadi

úton 700 m2-es, társasház építésére al-
kalmas ingatlan eladó! Érd.: 30/227-
3294 (7108K)

Gyékényesen az „A” szektorban köz-
vetlenül a vízparton kétszintes (40 m2 szin-
tenként) nyaraló eladó. (Víz, szennyvíz,
villany.) Érd.: 30/227-3294 

Városközpontban három szobás, 76
m2-es, egyedi fûtéses, 4. emeleti lakás el-
adó. Érd.: 30/411-4010 (7107K)

Nk-án a Csengery utcában 56 m2-es,
kétszobás, egyedi gázas lakás (pince, pad-
lás, kert) eladó. (7096K)

Deák téri patinás épület I. emeleti ga-
lériás stúdiólakása – akár irodai hasznosí-
tással – eladó vagy kiadó. Érd.: 30/901-
9013 (7112K)

Kell ennél jobb ajánlat? Új lakások vá-
sárlásával megspórolhatja az illetéket!Város-
központban, és a városközponthoz közel 50-
60 m2-es, erkélyes, panorámás amerikai
konyhás + 2 szobás lakások kedvezõ áron el-
adók! Érdeklõdjön ingatlanközvetítõ iro-
dánkban: Draskovics Ingatlan, Nagykanizsa,
Sugár út 2. Internetes elérhetõségünk:
www.draskovicsingatlan.hu

Nagyon kedvezõ áron eladó, vagy ki-
sebb lakás beszámítával elcserélhetõ Nagy-
kanizsa városközpontjában lévõ 74 m2-es, 2.
emeleti, cirkofûtéses, tetõtéri lakás. Irányár:
10,5 millió Ft. Érdeklõdjön ingatlanközvetí-
tõ irodánkban: Draskovics Ingatlan, Nagy-
kanizsa, Sugár út 2. Internetes elérhetõsé-
günk:  www.draskovicsingatlan.hu. Hivat-
kozási szám: 2009/DI/389

Eladó Katonaréten egyszintes, nagy kony-
hás és 2 szobás, cirkofûtéses, teraszos, felújí-
tott családi ház melléképülettel vagy kisebb,
városközponti, 1. emeleti  lakás beszámításá-
val elcserélhetõ. Irányár: 19,5 millió Ft. Ér-
deklõdjön ingatlanközvetítõ irodánkban:
Draskovics Ingatlan, Nagykanizsa, Sugár út
2. Internetes elérhetõségünk: www.draskovic-
singatlan.hu. Hivatkozási szám: 2009/DI/517

Eladó Nagykanizsa északi városrészében
kitûnõ állapotú, 88 m2-es, cirkofûtéses, nagy
teraszos, zárt parkolós, kiskertes társasházi la-
kás. Irányár: 18, 99 millió Ft. Érdeklõdjön in-
gatlanközvetítõ irodánkban: Draskovics Ingat-
lan, Nagykanizsa, Sugár út 2. Internetes elér-
hetõségünk: www.draskovicsingatlan.hu. Hi-
vatkozási szám: 2009/DI/501

Eladó nagyon olcsó eladási áron Nagy-
kanizsa északkeleti városrészében új típu-
sú, 78 m2-es, 1. emeleti,  cirkofûtéses, két
erkélyes lakás. Érdeklõdjön ingatlanközve-
títõ irodánkban: Draskovics Ingatlan,

Nagykanizsa, Sugár út 2. Internetes elérhe-
tõségünk: www.draskovicsingatlan.hu. Hi-
vatkozási szám: 2009/DI/276

Eladó Nagykanizsa északkeleti város-
részében, csendes, nyugodt helyen földszin-
ti, 1+ 2 félszobás, konvektoros, erkélyes, fel-
újított, társasházi lakás garázzsal. Irányár.
10,5 millió Ft. Érdeklõdjön ingatlanközvetí-
tõ irodánkban: Draskovics Ingatlan, Nagy-
kanizsa, Sugár út 2. Internetes elérhetõsé-
günk: www.draskovicsingatlan.hu. Hivatko-
zási szám:  2009/DI/615

Somogybükkösdön külön bejárattal és
lakrésszel felújításra elõkészített egyszintes
(70+50 m2-es) családi ház a hozzá tartozó
melléképületekkel  és gazdálkodásra alkal-
mas nagy területtel kedvezõ áron eladó. Ér-
deklõdjön ingatlanközvetítõ irodánkban:
Draskovics Ingatlan, Nagykanizsa, Sugár út
2. Internetes elérhetõségünk: www.draskovic-
singatlan.hu. Hivatkozási szám: 2009/DI/405

Nagykanizsa központjához közeli, csen-
des helyen, a 3. emeleten, 4 szobás, 107 m2-
es, cirkofûtéses, tetõtéri, kitûnõ állapotú, új
típusú lakás eladó! Érdeklõdjön ingatlanköz-
vetítõ irodánkban: Draskovics Ingatlan,
Nagykanizsa, Sugár út 2. Internetes elérhetõ-
ségünk: www.draskovicsingatlan.hu. Hivat-
kozási szám: 2009/DI/273

Kedvezõ áron eladó Szepetneken egy-
szintes, 103 m2-es, 4 szobás, cirkófûtéses,
kitûnõ állapotú, új típusú, teraszos családi
ház 1890 m2-es telekkel. Érdeklõdjön ingat-
lanközvetítõ irodánkban: Draskovics Ingat-
lan, Nagykanizsa, Sugár út 2. Internetes el-
érhetõségünk: www.draskovicsingatlan.hu.
Hivatkozási szám: 2009/DI/125

Nagykanizsa központjában, 1. emeleten
4 szobás, 65 m2-es + 41 m2 galériás padló- és
cirkofûtéses, erkélyes, szépen felújított lakás
eladó. Érdeklõdjön ingatlanközvetítõ iro-
dánkban: Draskovics Ingatlan, Nagykanizsa,
Sugár út 2. Internetes elérhetõségünk:
www.draskovicsingatlan.hu. Hivatkozási
szám: 2009/DU/151

Sürgõsen elcserélném IV. emeleti, 54
m2-es önkormányzati bérlakásomat hasonló
adottságú kisebbre, II. emeletig. Érd.:
30/411-2604 (7119K) 

Üzlet kiadó! Vendéglátásra alkalmas
(de más célra is használható), kb. 100
négyzetméteres (két terem, raktár, köz-
lekedõ, személyzeti- és nyilvános helyi-
ségek) üzlet teljes felszereléssel. Érd.:
30/227-3294 (7116K)

Bútorozatlan albérletet keres egyedül-
álló, diplomás férfi határozott idõre. Tel.:
30/226-7812 (7120K)

Nk-án családi ház vagy belvárosi lakás
hosszú távra kiadó. Kaució szükséges. Érd.:
20/409-5034 (7125K)

Belvároshoz közeli, II. emeleti, ameri-
kai konyha - nappalis, egy hálószobás, igé-
nyes lakás bútorozatlan, 2009. december 1-
tõl albérletbe kiadó. Kaució szükséges.
Érd.: 20/253-3433 (7126K)

50 mázsa léalma (20 Ft/kg), valamint 50
mázsa kiváló minõségû étkezési alma (70
Ft/kg-tól) eladó Letenyén. Ugyanitt vajkör-
te eladó 85 Ft/kg áron. Érd.: 30/9932-534.

Készpénzért vásárolok könyvet, fest-
ményt, porcelánt, régi népi parasztbútorokat,
használati tárgyakat és teljes hagyatékot.
Érd.: 20/555-3014 (6430K)

Almaértékesítés termelõtõl több fajtából
Nagykanizsa, Kisfaludy u. 2/c. alatt. Eladási ár:
75 Ft/kg-tól. Tel.: 312-479, 20/570-7717 

Toshiba 72 cm képátlójú színes, txt-es, szte-
reo TV 22.000 Ft-ért eladó. Érd.: 20/931-1283

Fujitsu Siemens Amilo típusú laptop
újszerû állapotban, jogtiszta Windows Vista
Homa Basic szoftverrel 110.000 Ft-ért el-

adó. 17” WXGA kijelzõ, Intel CeleronM
1,86 GHz processzor, 120 GB winchester, 1
GB RAM, wifi, WLAN, DVD író dual
layer, csatlakozók. Érd.: 30/9932-534 

Konkrét üzleti terv alapján vállalkozás-
hoz befektetõt keresek minimum 5 millió
Ft-tal. Megtérülés egy év alatt + 40% nye-
reség. Érd.: 20/409-5034 (7128K)

Gyógypedikûrt és pedikûrt vállalok
kedvezõ áron. Szükség esetén házhoz is
megyek. Érd.: 30/270-8592 (7121K)

Meghibásodott távirányítóját (tv, hifi,
video, dvd) megjavítom. Tel.: 20/510-
2723 (7122K)

48 éves független férfi rendezett egzisz-
tenciával keresi párját hozzáillõ hölgy sze-
mélyében. Jelige: „Találkozás”. Leveleket
a Szerkesztõségbe kérem: Pf. 154.

Középkorú, de nem középkori gondolkodá-
sú férfi nem ritkítja, hanem keresi párját tartós
kapcsolat céljából. Leveleket a szabolege-
ny03@gmail.com e-mail címre kérem. 

November 15. 19 óra
MÉSZÁROS ÁRPÁD ZSOLT ÉS
SIMÉNFALVY ÁGOTA
JÓTÉKONYSÁGI MUSICAL
ESTJE. Belépõdíj: 2500 Ft
November 16. 19 óra
Hevesi bérlet - Presser Gábor -
Sztevanovity Dusán - Horváth Péter:
PADLÁS félig mese, félig musical
Belépõjegy: 2500 Ft
November 18. 18 óra
SOKNEMZETISÉGÛ KULTÚRÁVAL
AZ EURÓPAI UNIÓBAN
kisebbségi mûvészeti gálaest 
November 19. 10 és 14 óra 
Gyermekszínházi bérlet
PIROSKA ÉS A FARKAS - táncmese
A VSG-Danszgrupp (Budapest) 
elõadása. Belépõdíj: 650 Ft
November 20. 19 óra
ZSÉDA ROUGE TOUR 2009. - Zséda
élõ lemezbemutató koncertje. Belépõdíj:
I. hely: 2900 Ft, II. hely: 2700 Ft

November 12. 14.30 óra
A MAGYAR NYELV, ÉS MAGYAR
HAZAFISÁG -  Melocco Miklós 
Kossuth- és Prima Primissima-díjas 
szobrászmûvész elõadása
November 20. 20 óra
POKOLGÉP - AKUSZTIKUS 
KONCERT
Belépõdíj: 1 600 Ft 

"UTCÁK, TEREK, VÁROSOK"
Z. Soós István alkotásaiból
November 14. 16-22 óra
MÚZEUMOK ÕSZI ÉJSZAKÁJA
kiállítás és teaház. A teaház és az est 
vendége: Bethlenfalvy Géza Kelet-kutató,
egyetemi tanár

KANIZSAI GRAFIKÁK - kiállítás
Bene János alkotásaiból
November 18. 17 óra 
KARII PIPPO KORTÁRS GRAFIKUS
PLAKÁTKIÁLLÍTÁSA
Megnyitja: Gamus Árpád a pécsi Városi
Galéria igazgatója

November 13. 18 óra
MESÉS ESTEK 
FELNÕTTEKNEK 
Berecz András mesemondó estje
Belépõdíj: 800 Ft
November 14. 18 óra
NAGYKANIZSAI 
NÉPTÁNCOS ÉS NÉPZENEI 
TALÁLKOZÓ
Részvételi díj: 1 500 Ft
November 19. 10 és 14 óra
Gyermekszínházi sorozat
HÜVELYK PANNA
Óperenciás Színház elõadása
Belépõdíj: 600 Ft

37. szám (november 5.):
„Az igazság az értelem napja, a gúny a hiúság próbatétele.”
Nyertes beküldõ: Bene Józsefné, Nagykanizsa, Sugár út 1.
Bakonyi Erzsébet Angyal mélyvörösben címû verseskötetét 
Szerkesztõségünkben személyesen veheti át.

Rejtvényünk nnyertese
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… 20 esztendeje: a labdarúgó
NB II Nyugati csoportjában az él-
lovas Kanizsán 4-0-ra gyõzte le a
Madár Gábor vezette Olajbá-
nyászt (8.). Jugoszláviában túrá-
zott az õszi szezon után az Olajbá-
nyász SE nõi NB I B-s kézilabda-
csapata: (– Cakovec  28-26; Má-
tyás 16, Juhász 5, Búza 4 gól). A
labdarúgó megyei elsõ osztályban
egy ma már szintén nem létezõ
klub vitézkedett, Honvéd Thury
SE (8.) – Pacsa 4-1 (15.) (g.: Ma-
gyar /3/, Galgóczi), az NB III Ba-
kony csoportjában MOTIM TE
(8.) – MÁV NTE (5.)3-0. A nõi ko-
sárlabda NB I B õszi hazai idény-
záróján MÁV NTE (Simonné 25,
Ácsné 17) – Sabaria SE 80-82. A
férfi teke NB II-ben az újonc Kani-
zsa Üveggyár (Németh S. 451 fa)
6:2-re gyõzte le a Z. Tungsram SE-
t (5.). A sakk OB II-es bajnokság-
ban egy furcsa eredmény született:
Tapolcai H. Mereszjev SE – N.
Tungsram SE 8:5 (1 függõ játsz-
ma; a kanizsai gyõztesek Bagonyai
Attila, Papp Nándor, Sziva Antal).
A katowicei sportakrobatika ifjú-

sági világbajnokságra Király And-
rás, Kütsön István, Takács András
és Vizlendvai László szerzett kvó-
tát Kanizsáról.

…15 esztendeje: a labdarúgó
NB III-ban a MÁV NTE (14.) –
Hévíz (16.) megyei rangadón 1-0
született, a gólt Németh István je-
gyezte. A "Vasút" remekelt a nõi
NB I B-s kosárlabda bajnokság-
ban is a Tatabánya ellen (96-70;
Toma Zita 20 pont). Az Olajbá-
nyász a nõi kézilabda NB I B-ben
23-22-re nyert a Magyar Kábel el-
len (Gombor Ágnes 8 gól). Keszei
Ferencet, az Olajbányász NB I-es
futballcsapatának trénerét egy
meccs erejéig a szövetség a lelá-
tóra számûzte a játékvezetõ állító-
lagos megsértése miatt, miközben
Baranyai Istvánt újból az Olajbá-
nyász SE ügyvezetõ elnökévé vá-
lasztották. Major Zsófia, az N.
Vízmû SE úszója remekelt a zág-
rábi nemzetközi versenyen 100 m
pillangón, 200 m vegyesen, illet-
ve 50 és 100 m gyorson.

… 10 esztendeje: a PNB 13.
fordulójában Kispest HFC (11.)

– Olajbányász FC (12.) 0-0, míg
az NB III õszi záró fordulójában
Balatonfüred (6.) – MÁV NTE
(3.) 0-1 (g.: Herman István). Az
idegenbeli sikerek a sakk NB I-
ben is folytatódtak: Statisztika –
Tungsram SK 5,5:6,5. Zsinórban
harmadik gyõzelmüket zsebelték
be az Olajbányász NKC kézisei
(- Fonyód 21-20; lg.: László 6,
Szõkéné 5 gól). Az ökölvívó ju-
nior ob-n Fata Szilárd (48 kg) és
Szekeres László (63,5 kg) is baj-
noki címet szerzett, elõbbi KBK-
s klubtársát, Márton Norbertet
gyõzte le a fináléban.

… 5 esztendeje: a nõi kézilab-
da NB I B-ben NTE 1866 MÁV
Rt. – Tököl 32-29, a Szloboda Ju-
dit játékos-edzõ által irányított
csapatban a legtöbb gólt Tóth
(11/2) szerezte, majd egy elma-
radt meccset pótoltak, melyen
NTE (László Renáta, Tóth 7-7
gól) – Gyõri ETO II 23-26. A fér-
fiaknál N. Izzó SE (Kiss József 7
gól) – Alba Regia KC szintén 23-
26.

Polgár László

EEzz ttöörrttéénntt ((nnoovveemmbbeerr 1122-1188..))……

Kiskanizsai Sáskák Sportegye-
sület (7.) – Nagykanizsa-Bagola
VSE (3.) 1-1 (1-1). Labdarúgó
Megyei II. osztály, Déli-csoport,
15. forduló. Kiskanizsa, 150 nézõ.
G.: Budai (45.); Kovács B. (42.)

Nos, egy biztos, a Bagola szá-
mára különösen rosszul jött a dön-
tetlen, hiszen listavezetõként érke-
zett a kiskanizsai Hunyadi térre, az
elért 1-1-es eredménnyel azonban
visszacsúszott a harmadik helyre.
Futballra nem épp a legalkalma-
sabb idõben csipkedték magukat a
játékosok, de góllal kecsegtetõ tá-
madást keveset vezettek a felek.
Valamivel tán aktívabbak voltak a
bagolaiak, de a kapus Csáki Lász-
lóval az élen derekasan állták a ro-
hamokat a hazaiak. A félidõ hajrá-
jában Hoffman Tamás beadását az-
tán értékesítette Kovács Balázs (0-
1), majd szinte pontosan az elsõ
félidõ lefújása elõtt Budai Barna-
bás eresztett meg egy löketet jó 27
méterrõl, ami Kiss Rudolfot meg-
tréfálva akadt is a jobb sarokban
(1-1). Hogy a vendégek portása
érintve érezhette magát a találat-
ban, azt az öltözõfolyosón tekinte-
te hûen tükrözte, no meg az, hogy
a második játékrészre már Németh
Tibor állt a gólvonalra… 

A második 45 percben jól tartot-
ta magát a Kiskanizsa, bátrabban
törtek elõre, így viszont a Bagola is
dönthetett volna a maga javára a
három pont sorsáról. Nem tették,
így maradt a csuromvizessé ázott
csapatok számára a döntetlen. 

Mennyivel másabb kívülrõl és
kívülállóként: 

A második félidõben (visszatérõ
sérülés miatt) lecserélt kiskanizsai
Vincze Zsolt szerint „belülrõl” rop-
pant küzdelmes volt a találkozó,
amit a korlát mellõl nem lehetett
maximális egyetértéssel nyugtázni.
A lefújás után aztán két kiskanizsai
– kissé paprikás hangulatú – ama-
zon illette a játékvezetõi tényke-
dést idézhetetlen jelzõvel, amivel
jelezni kívánták, szerintük messze
nem volt a legmagasabb szintû a
sporik ténykedése. Hát, a szurkolói
lélek már csak ilyen…    

P.L.

Nagykanizsai TE 1866 (7.*) –
Pogány-Tamkó Trans (9.) 1-0 (1-
0). NB III Dráva csoport labdarú-
gó-mérkõzés, 11. forduló. Nagy-
kanizsa, 100 nézõ. Vezette: Szom-
mer. G.: Nagy T. (42.)

Igencsak mély talajon dögö-
nyözhették egymást a két csapat
játékosai, de becsületükre váljék,
hogy küzdelmes mérkõzésen dön-
tötték el, hogy végül hová kerülje-
nek a bajnoki pontok. Ujvári Máté
az elsõ játékrész derekán ziccer-
ben hibázott, a 42. percben viszont
már megszerezte a vezetést az

NTE, amikor is Rácz Szabolcs
jobb oldali beadását Nagy Tamás
lõtte a kapuba (1-0).

Fordulás után a vendéglátók
kontratámadásokra rendezkedtek
be, és zárt védekezésük ellenszerét
nem találta a pogányi együttes, mi
több, továbbra is inkább Visnovics
László játékosai veszélyeztettek,
az más kérdés, hogy valamennyi
lehetõségüket elpuskázták, vagy
éppen korábban az NB I-es Kani-
zsánál is megfordult Kovácsevics
Árpád védett bravúrral. Mindent
egybevetve a hazaiak megérde-

melten tartották otthon a három
pontot.

Idõközben az NTE legénysége a
Fegyelmi Bizottság döntése értel-
mében megkapta a Komlói BSK el-
len kétszer is elmaradt találkozó há-
rom pontját 3-0-s gólkülönbséggel,
amivel a kanizsai gárda a tabellán a
negyedik helyre léphet elõre. Mivel
ez még a hivatalos táblázatban nem
szerepel, ezt nem vettük figyelembe.

Edzõi mérleg
Visnovics László: „Örülhetünk

az újabb bajnoki pontoknak, ami
tulajdonképpen még hárommal
gyarapodott, így a fél szezon végé-
re lassan egyenesbe kerülhetünk.” 

P.L.

UUggrroottttaakk aa ttaabbeelllláánn

Nagykanizsai Izzó SE (10.)–
VKL SE Gyõr (8.) 23-22 (13-10).
NB I B-s nõi kézilabda-mérkõzés,
Nyugati-csoport, 8. forduló. Nagy-
kanizsa, 130 nézõ. 

Nem túl izgalmas, de felettébb küz-
delmes találkozón szerezte meg elsõ
hazai gyõzelmét az idei NB I B-s baj-
nokságban az Izzó SE nõi szekciója. A
hazai együttes húzóembere egyértel-
mûen László Renáta volt, aki feledtet-

te az elõzõ, marcali meccsen mutatott
teljesítményét, hiszen ezúttal nyolc ak-
ciógóllal örvendeztette meg együtte-
sét. Ezzel gyakorlatilag kiváltotta
Gombor Ágnes mostani gyengébb já-
tékát, s annak, hogy Zsigmond György
némileg felforgatva küldte pályára
kezdõcsapatát, lett az is az eredménye,
hogy példának okáért Borsi Bianka is
többet tudott magára vállalni – mind
támadásban, mind védekezésben…

Az elsõ játékrész biztosnak
mondható elõnyére mindenesetre
így is szüksége volt a vendéglá-
tóknak – hogy kitartson végig a
vezetés. Ugyan a héten lázas
Matetits Gabriella teljesítményén
érzõdött a betegség okozta kiha-
gyás, a fiatal szélsõk játéka (a már
említett Borsi Bianka és Papp
Zsanett) teljesítménye révén a ka-
nizsai együttes behúzhatta hazai
elsõ sikerét.

P.L.

IItttthhoonn iiss vvaann ggyyõõzzeelleemm

VVáárroossrréésszzii
ccssaappaattookk
ccssaattáájjaa
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Novemberi ajánlatunk:
Szaloncukrok az alábbi ízekben kaphatók!

kókuszos
gesztenyés

marcipán ízû
zselés

kakaós
almás-fahéjas

rumos dió
cherry-meggy

rum-puncs 
eper ízû

málna ízû
túró ízû

tejkaramell
vajkaramell
csokikrémes
tiramisu ízû

irish krém ízû
trüffel ízû
konyakos

banán

gumicukros
mogyorókrémes
konyakmeggyes

kókusz likõr
meggy likõr

vilmoskörte likõr ízû
capuccino likõr

tojáslikõr
vadász ét

vadász tej feketeerdõ
vadász-tejkrémes

banánkrémes
gesztenyekrémes

diókrémes
marcipánkrém

kávékrém
ír-krémlikõr

erdeti gyümölcs krém
konzum

diabetikus
Mikulások, mikuláscsomagok kaphatók!

Nagykanizsa, Király u. 31/H.
(A Buszpályaudvarral szemben! Rózsaszínû ház)

Keresse a                      feliratot!
Nyitva tartás:

Hétfõ - péntek: 7.00 - 17.00, szombat: 8.00 - 12.00
Telefon: 30/936-3923

Nagykanizsa, Teleki u. 34. (udvarban)
Szerda, csütörtök: 9.00 - 17.00, szombat: 9.00 - 12.00

Ajánlatunk a készlet erejéig érvényes!

BOLERO ITALPOR
45 Ft

NESCAFE 3IN1 (10 db-os)
360 Ft

TCHIBO FAMILY (250 gr)
360 Ft

PALOMA (250 g)
380 Ft

KARAVÁN (250 gr)
390 Ft

NÁPOLYI (500 gr)
280 Ft

OMNIA KÁVÉ (250 gr)
480 Ft

RAFFAELLO (T15)
595 Ft

MERCI DESSZERT (200 gr)
745 Ft

BARACKMAG,
CSOKIPARÁNY (500 gr) 400 Ft

Szakszervezeteknek, közületeknek, 
viszonteladóknak kedvezmény! Születésnapra, névnapra

táblacsokoládék, desszertek, ajándékcsomagok 
nagy választékban kaphatók!
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XXI. éévfolyam 339. sszám
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Kanizsa

Egy kattintás, és naponta 
friss híreket, tudósításokat, 

riportokat olvashat. 

wwwwww..kkaanniizzssaauujjssaagg..hhuu

(93)

A Fõ út 8. szám alatti mûem-
lékingatlan (Bazár udvar) utcai
homlokzatának felújításával
kapcsolatban tartott sajtótájé-
koztatót Marton István polgár-
mester a helyszínen, ahol bejelen-
tette: „a bazár udvar homlokzati
részét sikeresen felújítottuk”. 

Mint köztudott, az épület Fõ út
felöli homlokzatának fõpárkánya
június 26-án kora reggel jelentõ-
sen megsérült, mintegy nyolc mé-
ter hosszban leszakadt. Az ese-
mény gyorsabb intézkedésre ser-
kentette az önkormányzatot, mely-
nek eredményeként a felújított
homlokzatot átadták. A leszaka-
dást követõen intézkedtek a még
laza párkányelemek leverésére,
valamint a védõtetõ azonnali ki-

építésére. Idõközben a Kulturális
Örökségvédõ Hivatal kötelezte az
önkormányzatot az életveszély el-
hárítására, a homlokzat helyreállí-
tására. A hivatal januárban kiadta a
jogerõs építési engedélyt, s az év
elején a közgyûlés a címjegyzékes
felújítási feladatok közt jóváhagy-
ta a kivitelezési költség elõirány-
zatát. 

A Nemzeti Kulturális Alap Mû-
emléki és Régészeti Szakmai
Kollégiuma által kiírt pályázatán
5 millió forint vissza nem téríten-
dõ támogatást nyert a város a
munkákra. A közbeszerzési eljá-
rás befejeztével a kivitelezési
munkák elvégzését egy nagyka-
nizsai cég nyerte el bruttó 35 mil-
lió 130 ezer forint beruházási
költséggel. 

A felújítás során nemcsak a le-
szakadt párkányt állították helyre,
hanem ezzel egy idõben az utcai
homlokzat helyreállítása is meg-
történt. (Párkányok, frízek, bádo-
gozás, díszítõ belluszterek, hom-
lokzatfestés, homlokzati nyílászá-
rók külsõ felülete, valamint a dí-
szítõ kõelemek is megtisztításra
kerültek). Az esetlegesen felmerü-
lõ mûszaki problémák javítására a
kivitelezés összegébõl 10 százalé-
kot, bruttó 3,5 millió forintot visz-
szatartottak.

A Csengery és Fõ út sarkán lévõ
Elsõ Magyar Biztosító épületének
felújítása is hasonló nagyságrendû
lesz, mintegy 33 millió forintból
fog megújulni. 

Bakonyi Erzsébet

FFeellúújjííttoottttáákk aa FFõõ úútt 88.. mmûûeemmlléékkiinnggaattllaanntt
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KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

Harmonikus fejlõdés lehetõségei a háromhatár régióban
A harmonikus fejlõdés lehetõségei a háromhatár régióban címmel tart elõadást a Kreatív Klub következõ

összejövetelén Kovács Kálmán országgyûlési képviselõ, a Külügyi- és Határon Túli Magyarok Bizottságá-
nak tagja. A rendezvény helyszíne a Halis István Városi Könyvtár. Idõpontja november 27. (péntek), 17 óra.
Hozzászólásaikkal minden érdeklõdõt szeretettel várnak a szervezõk.

Michael Jackson rajongóinak
tábora a popsztár halála óta sem-
mit sem csökkent. Sõt! Annak le-
hetünk szemtanúi, hogy a fiatalok
körében is egyre népszerûbbek a
már-már klasszikussá vált sláge-
rek. Lehet szeretni vagy nem sze-
retni a Jackson-féle zenét, de az
vitathatatlan, hogy az elmúlt két
évtized legnépszerûbb elõadója
volt. Mindössze 50 évesen távo-
zott el, miközben éppen egy nagy-
szabású világturnéra készült. A
This is It címû film nem csak a
turné elõkészületeit, de Michael
Jackson egész életét igyekszik be-
mutatni, természetesen sok-sok
zenével.

A filmet világszerte mindössze
két hétig tervezték vetíteni az ar-
ra kiválasztott mozik, mivel kor-
látozott számú kópia készült be-
lõle. Magyarországon, vidéken
csak néhány vetítõhely kapta
meg a filmet. Zala megyében az
elmúlt két hétben egyetlen mozi
sem – még az egerszegi multip-
lex sem – jutott kópiához. Aki
szerette volna megnézni a pro-
dukciót, annak Szombathelyre
vagy még messzebb kellett el-
utaznia.

Látva a film iránti fokozott ér-
deklõdést, a forgalmazó úgy dön-
tött, hogy további két hétig enge-
délyezi a vetítéseket. A Cinema

Nagykanizsa üzemeltetõjének si-
került elérnie, hogy a hosszabbí-
tásban városunkba is eljusson egy
kópia. Tehát a Kanizsa Plázában
mûködõ moziban mûsorváltozás
lesz és november 26 – december 2
között minden este 20.00 órakor a
Michael Jackson – This Is It címû
filmet láthatják az érdeklõdök. A
fokozott érdeklõdés miatt már
ezen a héten elkezdik árusítani a
jegyeket a mozi pénztárában. Jó
hír, hogy – más városokkal ellen-
tétben – Kanizsán nem lesz ki-
emelt helyárú a film, hanem a szo-
kásos áron válthatunk rá belépõt.

K.H.

AA MMiicchhaaeell JJaacckkssoonn-ffiillmm NNaaggyykkaanniizzssáánn

Elsõ helyezést ért el a Bat-
thyány Lajos Gimnázium há-
rom fõs csapata a szekszárdi
Garay János Gimnázium által a
„Magyar nyelv éve – 2009” al-
kalmából rendezett Kárpát-me-
dencei Lázár Ervin játékos
anyanyelvi vetélkedõn. 

A Batthyány három 9. A osztá-
lyos diákja, Horváth Eszter, Kovács
Dóra és Szokol Krisztián sikeresen
vették az elsõ, írásbeli forduló aka-
dályait, s bejutottak a döntõbe, me-
lyet a vetélkedõt meghirdetõ iskolá-
ban tartottak a Magyar Nyelv Nap-
ja rendezvény keretei között. Kilenc
másik csapattal mérték össze tudá-
sukat mind írásban, mind szóban, s
felkészültségüknek, kreativitásuk-
nak köszönhetõen az elsõ helyen
végeztek. A diákokat Knausz Ágnes
készítette fel.

S.E.

RReemmeekkeelltteekk 
aa BBLLGG-sseekk

1999. november 13-án nyílt
meg a Petró Galéria. Ez akkor
nem volt világhírû esemény, de
sokan tudtak róla, hiszen egy ér-
dekes kiállítással nyitottak – Vá-
logatás kanizsai mûgyûjtõk fest-
ményeibõl címmel. 

Az évfordulót méltóképpen egy
jubileumi kiállítással ünnepelték
meg a hétvégén. Változások cím-

mel 26 mûvész egy-egy régi és új
alkotása látható a falakon novem-
ber 28-ig. A megnyitón egy szüle-
tésnapi tortával, árkedvezménnyel
és meglepetés ajándékkal várta az
érdeklõdõket Petró Ágnes, a galé-
ria vezetõje. A megjelentek között
kisorsolták Kisteleki Margit festõ-
mûvész kézzel festett hernyóse-
lyem sálját. A kiállítást Wilheim
Gábor nyitotta meg.

TTíízz éévveess aa PPeettrróó GGaalléérriiaa

Újabb kiállítás nyílt nem-
régiben a Dr. Mezõ Ferenc Gim-
náziumban, ezúttal az Abaligeti
Festõkör mutatkozott be a Galé-
riában.

A festõkört, az alkotókat,
munkáikat Kõszegi Judit – az
egykori Mezõs diák, az egyik al-
kotó – így ajánlotta a megjelen-
tek, a diákok, pedagógusok fi-
gyelmébe:

– Abaliget festõi szépségét
1999-ben fedezte fel a maga
számára két festõnõ, Bottyán
Marianna és Molnár Ibi.
Együtt járták a környéket.
Festõállványukat, hol a tó
partján, hol a templomdom-
bon, hol egy ház udvarában
állították fel. Miként az ilyen-
kor lenni szokott, a helyiek és
az ott nyaralók meg-megálltak
mögöttük elõször csak néze-
lõdni. Aztán többekben felve-
tõdött a gondolat, hogy szíve-
sen festenének is. Így jött lét-
re az elsõ festõtábor 2000-
ben. Az Abaligeti Festõkör a
ma itt láthatók – Elekes Lutti,
Kiefer Valéria, Kisfaliné
Turnár Mária, Kõszegi Judit,
Varga Zságer Ilona – részvé-
telével 2005-ben alakult meg
Molnár Ibi vezetésével. Azóta
rendszeresen együtt festünk,
nemcsak a táborok idején, ha-
nem önállóan is. Hol Orfûn,
hol a Bánosi domboldalon,
hol egyikünk kertjében jövünk
össze szabadidõnkben. Az itt
látható minden egyes képhez
egy-egy közös, vidáman eltöl-
tött szép nap emléke fûzõdik.
A téma a táj, az orfûi malom,
a donátusi kert virágai, a ben-
nünket körülvevõ természet, a
technika a számunkra oly ked-
ves akvarell. Képeinkkel ezen
a novemberi ködös napon egy
kis melegséget szeretnénk a
szívekbe lopni. Képeink üze-
nete az iskola diákjai számára
Robert Browning drámaíró
szavaival: „A mûvészetben
mindent megtehetsz, csak egy
a fontos: tudd, hogy szereted
– és sok fáradtság, míg azt
megtudod.”

K.H.

AAbbaalliiggeettiieekk
aa MMeezzõõbbeenn
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Életének 79. évében elhunyt
Tüskés Tibor szerkesztõ, iroda-
lomtörténész, a Jelenkor egyko-
ri fõszerkesztõje. Gazdag élet-
mûvéért a közgyûlés 2009 ápri-
lisában a Város Napján Nagyka-
nizsa Megyei Jogú Város Dísz-
polgára kitüntetést adományoz-
ta Tüskés Tibornak, a felnevelõ
városához mindig hû írónak,
szerkesztõnek és irodalomtörté-
nésznek.

A József Attila-díjas alkotót, a
pécsi irodalmi és kulturális élet
kiemelkedõ képviselõjét múlt
szerdán érte a halál. Temetésérõl
késõbb intézkednek.

Tüskés Tibor 1930. június 30-
án született Balatonszántódon.
1952-ben az ELTE-n végzett
magyar-történelem szakon.
Dombóváron, majd Pécsett taní-
tott. Tanári munkája mellett is
élénk kulturális szervezõmunkát
folytatott, több mint félszáz
könyve jelent meg.

Mintegy két évtizeden át kö-
zépiskolában tanított, közben
1959-1964 között a modern ma-
gyar irodalom egyik legfonto-
sabb orgánumának, a Jelenkor-
nak volt elsõ, meghatározó fõ-
szerkesztõje. Egy Mészöly Mik-
lós dráma közlése után azonban
leváltották. A rendszerváltást kö-
vetõen elvállalta a Somogy címû
irodalmi lap fõszerkesztését. 

Könyvbemutatók, irodalmi
estek alkalmával gyakran talál-
kozhattunk Tüskés Tiborral
Nagykanizsán. Számtalan alka-
lommal tartott rendhagyó iro-
dalmi órát a Batthyány Gimná-
ziumban is. Az intézmény év-
könyvében szereplõ idézet sze-
rint így vall életútjáról: „Szívem
és szándékom mindig a fiatalok-
hoz húzott. Ezért választottam
kenyérkeresõ foglalkozásul a ta-
nári pályát, ezért írtam könyvei-
met is. Úgy érzem, sikerült ma-
gamban is megõrizni a hajdani
érzékeny, kíváncsi, keresõ, kér-
dezõ és kutató gyermeket. A kí-
sérletezõ embert. Ezért remé-
lem, hogy XX. századi gondola-
taim, az elmúlt század magyar
irodalmának értékei, amelyek-
nek szolgálatára szegõdtem, be-
épülnek a XXI. század, a jövõ
évezred falaiba is.”

Bakonyi Erzsébet

MMeegghhaalltt 
TTüüsskkééss TTiibboorr

A szociális intézményi keretek
között élõ idõs emberek köszön-
tésére 16 éve szervezi meg az
Idõsek Hete rendezvénysoroza-
tot az Egyesített Szociális Intéz-
mény és a „Segíts az Élet Alko-
nyán” Alapítvány. 

A Honvéd Kaszinó Tükörter-
mében tartott ünnepélyes megnyi-
tón a megjelenteket elsõként
Koller Jutka igazgatónõ, majd
Kanász János, Surd község pol-
gármestere és Maronicsné dr.
Borka Beáta, a Polgármesteri Hi-
vatal Szociális Osztályának veze-
tõje köszöntötte. Dr. Csákai Iván,
a Szociális és Egészségügyi Bi-
zottság, valamint a „Segíts az Élet

Alkonyán” Alapítvány elnöke be-
szédében kiemelte, mostanában
többször járt szociálpolitikai és
egészségügyi témájú megbeszélé-
seken, ahol más városok képvise-
lõi megjegyezték, Nagykanizsán
könnyû helyzetben vannak, mert
a város már évtizedek óta kiter-
jeszti szociális hálóját a gyere-
kektõl kezdve az öregekig. Azt is
megkérdezték, mindezt hogyan
hozták létre. Csákay Iván elárulta,
hogy volt harc, politikamentes
harc, amely abban is megnyilvá-
nult, hogy még az önkormányzati
büdzsébõl hozták létre a Teleki úti
Szociális Otthont. Nemcsak Kani-
zsán hírértékû, hogy nagyon ko-
molyan foglalkoznak az öregek-

kel, hanem Sopron, Gyõr és Zala-
egerszeg város képviselõi is irigy-
kedve beszéltek a kanizsai ellá-
tásról, amit szeretnének bõvíteni.
Ha lesz központi pályázati lehetõ-
ség, akkor talán fejleszteni is tud-
nak ezen a területen. Jelenleg
azonban rossz hírek kelnek
szárnyra a központi támogatások
csökkenõ mértékérõl. 

A köszöntõk után örökzöldek és
operettek hangzottak el a Vigadó
Duó elõadásában, majd vacsora,
zene és tánc következett a Koktél
Duó közremûködésével.

A november 16-20-ig tartó ün-
nepségeken – mintegy 300 idõs
ember – az Idõsek Otthona, Idõ-
sek Gondozóháza, az idõsek klub-
jai és a házi segítségnyújtásban ré-
szesülõ ellátottak szórakozhatnak.
Azoknak az idõs embereknek
szervezik az egyhetes felhõtlen
együttlétet, akik a mindennapjaik-
ban valamilyen szinten segítségre
szorulnak. Akár bentlakásos intéz-
ményben élnek, akár a lakásukra
jár házigondozó a mindennapi
életvitelük fenntartásához segítsé-
get nyújtani. Kedden délelõtt a
Zrínyi utcai Idõsek Klubjában a
klubtagok munkáiból nyílt kiállí-
tás. Ugyanitt délután dr. Kolonics
Bálint, az ÜJKB elnöke nyitotta
meg az Idõsek Napja rendezvé-
nyét, ahol a Kis Bojtár Népzenei
Együttes adott mûsort. 

B.E.
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A magyar nyelv és magyar ha-
zafiság címmel tartott elõadást
Melocco Miklós Kossuth- és
Prima Primissima-díjas szob-
rászmûvész a Medgyaszay Ház-
ban. 

A Rozgonyi Polgári Egylet
meghívására érkezõ mûvészt Miha
Tamásné elnök e szavakkal kö-
szöntötte. A mûsorban közremûkö-
dött Tulman Géza versmondó, Né-
meth Ferenc és Tálosi Péterné ze-
netanár.

Melocco Miklós azért mondott
igent a meghívásra, mert nagy
szükség van arra, hogy jól gondol-
kodjunk. Ha anyanyelvünket jól
tudjuk, akkor jól tudunk gondol-
kodni is. Érzését átadva azt java-
solta a közönségnek, ha valaki
rongálja a magyar nyelvet, arra ha-
ragudjanak. Meggyõzõdése szerint
az iskolában memoritereket kel-
lene tanítani a gyerekeknek. Maga

az anyanyelv szép kifejezés, a
nyelv anyánk maga. Nyelvünkkel
tudunk kapcsolatot teremteni azzal
a személlyel, aki ugyanezt a nyel-
vet beszéli. Ezzel válhatunk test-
vérévé azoknak, akik magyarul be-
szélnek. Ez tart össze egy nemze-
tet, ezért igaz az, hogy a Kárpát-
medencében élõ magyarok egy
nemzet. Véleménye szerint egy jó
tanterv kellene, amely kötelezõvé
tenné a nagy magyar költõk verse-
inek megtanulását. Mondják, hogy
nyelvében él a nemzet. Ez nehéz,
komoly kijelentés. Mit tesz vajon
egy szlovákiai magyar kisgyerek,
akinek nem magyarul kell tanul-
nia? Ha megöljük benne az anya-
nyelvét, vajon hogyan fogja életé-
ben elõször kimondani, hogy sze-
retlek? Lefordítja? Nem lesz belõ-
le semmi, mert érzelem nem megy
át a fordításból. 

Melocco Miklós nagyon szereti
a magyar verseket. Az összes

szellemi munka közül a legfonto-
sabb számára a magyar költészet,
mely mindenre képes. A versben
kinccsé válnak a szavak. Vélemé-
nye szerint meg kell várni a kor-
mányváltozást –, mert értelmes és
jó szándékú kormány fogad el
olyan tantervet, amelyben jó köl-
tõktõl tanulhatnak verseket. A
költészet szinte fontosabb számá-
ra, mint a szobrászat. Egy szobor
is egy szóval kezdõdik nála. Vala-
milyen elbeszélt, vagy magában
mondott mondattal. Verset is sze-
retett volna írni, de nem tud. Na-
gyon nagy szellemnek kell lennie
valakinek, hogy magyar verset
tudjon írni. Ha tanítani tudna,
meggyõzné a diákokat, hogy sze-
ressék és tanulják is meg a verset,
mert a szókincs könnyen szaporo-
dik, ha elkezdi valaki tanulni a
szavakat. 

B.E.
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Ismét jótékonysági akcióba
kezd a nagykanizsai Rozgonyi
Polgári Kör. Ezúttal a Vakok
Kutyaképzõ Iskolájáért emelnek
szót, s rendeznek adománygyûj-
tést.

Lapunkat Hóman Józsefné, a
Polgári Kör alapító tagja kereste
fel azért, hogy szándékukat közve-
títsük az olvasók felé. Szervezetük
közel hét és fél éve mûködik, fenn-
maradásuk okát abban látják, hogy
mindig volt egy hely, amely befo-
gadta õket, ahol rendszeresen, két-
hetente tudtak találkozni, rendez-
vényeket tartani, elõadókat hívni.
Ezt a helyet Fliszár Károly atya
biztosította számukra hét évig, fél
éve új helyen, a Medgyaszay Ház-
ban rendezik meg összejövetelei-
ket.

Hómanné a hírekben hallott a
költségvetési javaslatról, miszerint
csökkentik a Vakok és Gyengén-
látók Szövetségének támogatását,
ezzel veszélybe kerülhet a csepeli

kutyaképzõ iskola. Felháborítónak
tartja, hogy éppen a legelesetteb-
bektõl vesznek el támogatást,
olyanoktól, akiknek a legtöbb se-
gítségre van szükségük. Fiatal dol-
gozók, egyetemisták nem tudnak
kiképzett kutya nélkül közlekedni,
az idõs embereknek pedig nem
csak segítséget, de magányukban
társaságot is jelentenek az állatok.
A hír hallatán fogalmazódott meg
benne, hogy a Polgári Körrel el
kellene kezdeni egy olyan akciót,
mellyel segítségükre lehetnek
ezeknek az embereknek. Elsõként
Cseresnyés Péter alpolgármestert
kereste fel, aki segített abban,
hogy az egész hazánkra kiterjedõ
gyûjtõprogramnak saját számla-
száma legyen, s abban is, hogy or-
szágos hetilapban megjelenhessen
a felhívás, melyet lapunk ezen
cikk mellett közöl. Bíró Ildikót, a
Polgári Körök országos koordiná-
torát is meghívta egy alkalommal
egyeztetésre, aki teljes támogatá-
sáról biztosította az egyesületet,

így a Polgári Körök további szer-
vezetei is tudnak csatlakozni. Fel-
vette a kapcsolatot a Vakok Intéze-
tének budapesti központjával, ahol
azt kérte, minden városban, ahol
van iroda, lehessen információt
kapni az akcióról. (Nagykanizsán
a Kinizsi utca 2. szám alatt találha-
tó. – a szerk.)

Szervezés alatt vannak azok a
rendezvények, melyek ezt a nemes
ügyet hivatottak szolgálni, elõre-
láthatólag a jövõ év elején kerül-

nek megrendezésre. A rendezvé-
nyeken kívül is adakozhatnak
azok, aki tudnak és akarnak segíte-
ni, a 10300002-20210799-
70073285-ös számlaszámra eljut-
tathatják adományaikat. Hóman
Józsefné  azt mondja, tudja, hogy
válságos körülmények között él-
nek az emberek, mégis reméli, se-
gítõ szándékuk nem hagyta el
õket.

S.E.

KKaanniizzssaa –– AA mmii üüggyyeeiinnkk 2009. november 19.4

Kedves polgári körös Barátaink!
A nagykanizsai Rozgonyi Polgári Kör megszólítja az ország összes polgári kö-
rének tagját és szimpatizánsait, SEGÍTSÜNK vak és gyengénlátó embertársa-
inkon Kormányunk embertelen, lelketlen pénzelvonásával  sújtja  legelesetteb-
beket! Bezárás fenyegeti a Vakok Kutyaképzõ Iskoláját! Komoly szakember-
gárda végzi ott munkáját, hisz õk is tudják, A VAK EMBERNEK A SZEME A
JÓL KÉPZETT KUTYA. Ha ezt az intézményt bezárják – mert a kormány
megvonja a támogatást –, akkor óriási kár éri az amúgy is jelentõs hátránnyal
élõ embertársainkat. Segítõ kezet kell nyújtani feléjük! Azok felé, akik méltó-
sággal, alázattal viselik sorsukat, és értékes tagjai társadalmunknak! Segítsünk
Polgári körös társaink! Juttassátok el ezt a felhívást, kérést tagjaitokhoz, civil-
szervezetekhez, magánemberekhez! 

Gyûjtsetek adományt és az itt megadott számlaszámra adjátok fel: 
MKB BANK ZRT. 10300002-20210799-70073285

Ti is, és mindenki aki segíteni akar, nyújtson segítõ jobbot feléjük!
Fogjunk össze és SEGÍTSÜNK EMBERTÁRSAINKON a nemes cél érdekében!

Érdeklõdni: a helyi Vakok és Gyengénlátók irodájában lehet.

AA vvaakkvveezzeettõõ kkuuttyyaakkééppzzõõ iisskkoollaa mmeeggmmeennttéésséééérrtt

A közeledõ karácsony és a szü-
lõföld szeretete adta annak az
író-olvasó találkozónak a témáját
a kiskanizsai Móricz Zsigmond
Mûvelõdési Házban, amelynek
kolléganõnk, Bakonyi Erzsébet
volt a vendége. Az estet a
Kiskanizsai Könyvbarátok Klub-
ja szervezte.

Bakonyi Erzsébet költeményeit
a Kiskanizsai Általános Iskola di-
ákjai, Roósz Péter és Varga Döníz,
Az én lovam címû novelláját pedig
Horváth Jánosné, a Klub vezetõ-
ségi tagja olvasta fel a megjelen-

teknek. Kardos Ferenc, a Halis Ist-
ván Városi Könyvtár igazgatóhe-
lyettese elemzõ és értõ szavakkal
méltatta a kötetben föltárulkozó
szerzõt. 

Aki gondolatait az életrõl
„Szólj szó, te élni akaró, / Tettek-
re buzdító, / Emberi szó.” zsínór-
mértéke szerint fogalmazza meg.
A világban való helyérõl Tovább
címû versében pedig így szól: „A
segítõ szó, / mint ködbe fúlt folyó,
apad... / Sikít a néma, vad jaj-t
kiállt, / közöny bolygója Föld! /
viszem tovább e terhes láto-
mást...”

„„hheeggeeddûûsszzóó ssuuhhaanntt áátt””

Papp Ferenc, a Hevesi Sándor
Mûvelõdési Központ nyugalma-
zott igazgatója, a TIT korábbi vá-
rosi alelnöke-elnöke három évtize-
des kiemelkedõ ismeretterjesztõ
munkájáért 2009. november 12-én
Zalaegerszegen a TIT székházá-
ban „ISMERETTERJESZTÕ
MUNKÁÉRT ÖVEGES JÓZSEF

EMLÉKPLAKETT” kitüntetést
vehetett át.

A bensõséges ünnepségen Bán-
falvi Péter az egyesület megyei el-
nöke nyújtotta át a minden évben
csak egy személynek adható elis-
merést.

K.H.

PPaapppp FFeerreenncc eelliissmmeerrééssee

Mint ismeretes, Marton István
polgármester rágalmazás és be-
csületsértés miatt feljelentést tett
Röst János képviselõ ellen. 

Indoklása szerint Röst János, ami-
kor sajtótájékoztatóján nagy nyilvá-
nosság elõtt azt mondta, hogy:
„Marton István botrányhõs, közgyû-
lési és közéleti megnyilvánulásai
jellemezték és jellemzik most is.”,
illetve „Marton István szájhõs, mert
a Fegyelmi Bizottságok jelentései-
ben foglalt megállapításokat és tanú-
vallomásokat nem meri nyilvános-

ságra hozni.” a képviselõ megsértet-
te személyiségi jogait. 

Az elsõ fokon eljáró bíróság tár-
gyalás nélkül utasította el a felje-
lentõ kérelmét, aki jogorvoslattal
élt az ítélet ellen. 

A másod fokon eljáró bíróság az
elsõ fokú ítéletet megalapozottnak
találta, azt jóváhagyta, így az ítélet
jogerõs. Röst Jánost felmentették.
(Részletesebben lásd: Kanizsa Lo-
kálpatrióta Hetilap 2009. szeptem-
ber 17-ei 30. szám.)

D.J.
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„– Nicsak, Ferenc! Ha befe-
jezte az ablak elõtt a táncolást,
húzzon egy tételt. …

– Miniszterelnök úr! Maga
puskázik!

– Igen! Ahogy az egész negye-
dikes elit puskázott! De most már
elég, itt a puskám. Tessék! Anyám
hímezte. Megpályázta, megnyerte.

– Puskázásért elégtelen jár.
– Igen! Itt az ideje, hogy véget

vessünk minden puskázásnak.
– Sajnálom, de a vizsgáját be

kell fejezni!
– Én vagyok az elsõ, aki ki-

mondom, hogy többet ne lehes-
sen puskázni!

– Sajnálom Ferenc, ez elégtelen.
– Van is egy hétpontos javasla-

tom a puskázás visszaszorítására!
– Ferenc! Adja fel!
– Végleg leszállunk a puskázás-

ról! Csináljuk meg, csináljuk meg!
– Ferenc! Kérem, Ferenc, tá-

vozzon!”
Aki Kovács András Péter és

Beliczay Balázs 2007-es rádiókaba-
réján derülve lejárt lemeznek véli ezt
a módszert, téved. Ahazugságon ka-
pott, országot csõdbevivõ kormány
azóta is ellenzékét vádolja, mossa
egybe saját szennyesével. Teljes hi-
telvesztés? Dögöljön meg a szom-
széd tehene is! – szól a mondás, bár
itt többrõl van szó. Sokan táncolnak
Gyurcsány nótájára. A múlt lap-
számban is terjedelmesen ragozta
valaki. Seres Mária pedig Kanizsán,
Erzsébet téri sajtótájékoztatóján ok-
tóber 21-én szó szerint ezt mondta:

„Azt érzékeljük nagyon sokan,
hogy a pártok nem azt figyelik,
hogy nekünk mi fontos, hanem
sokkal inkább saját pártpolitikai vi-
szályaikkal vannak elfoglalva. És
mindenféle megszorításra hajlan-
dóak, itt elveszik a nyugdíjasok 13.
havi fizetését, az egyházi támoga-
tást megnyirbálják, valahogy az
övékhez nehezen nyúlnak.”

Figyelik? „Mindenféle meg-
szorításra hajlandóak.” Kik? „A
pártok.” No, nem pártunk és kor-
mányunk! Hiszen Seres Mária, a
nyíregyházi építész az aláíróíveit
egy budapesti postafiókba várja –
az mszp.hu fórumán éppúgy érte-
sülhetünk róla, mint a kapcso-
lat.hu oldalon. Kettõ menüponttal
odébb csak a Gyurcsány-blogtól.
Ha sértené a pártérdeket, már ki-
moderálták volna. Milyen jó,
hogy a számítógép nem felejt.

Papp János

Rendeletmódosítási témában
tartott sajtótájékoztatót Szány-
iné Kovács Mária, az MSZDP vá-
rosi elnöke, Bogár Ferenc és
Papp Ferenc önkormányzati
képviselõk ma délelõtt.

– A Magyarországi Szociálde-
mokrata Párt fontos célkitûzésé-
nek tartja és napi gyakorlatában is
érvényesíti az esélyegyenlõség tá-
mogatását, valamint a szolidari-
tást. – kezdte Papp Ferenc. – Szo-
lidaritást a hátrányos helyzetû, a
halmozottan hátrányos helyzetû,
az önhibájukon kívül a társadalom
perifériájára került közösségek és
egyének segítése érdekében. Ezért
is tartjuk fontosnak ennek a sajtó-
tájékoztatónak a megtartását, mert
úgy gondolom, hogy  ez is egy
ilyen nemes célt szolgál.

– Kanizsaiként, szociáldemok-
rataként megdöbbentett az a hely-
zet, amelybe Simon József önhibá-
ján kívül került. – vette át a szót
Szányiné Kovács Mária. – Meg-
döbbentett a hír, hogy a segítség
esetleg hat hónap után érkezik.
Úgy gondolom, hogy ez így nem
történhet meg. Sajnálatos, hogy
városunkban a Thúry György Ke-
reskedelmi Szakközépiskola kezde-
ményezésére csupán 700 ezer Ft
gyûlt össze. Még nem késõ. Bízom
abban, hogy a hírek és az iskola
újabb kulturális rendezvényének
bevétele jelentõsen gyarapítja ezt
az összeget. Remélem, hogy az ön-
kormányzat módosítja rendeletét,
hogy az ilyen sajnálatos esetekben
gyorsabban jön a segítség, mert
„kétszer ad, ki gyorsan ad.”

– Mint a Magyarországi Szoci-
áldemokrata Párt helyi önkor-
mányzati képviselõi, mi is szív-
ügyünknek tekintjük, hogy segít-
sünk a bajbajutott családon. Váro-
sunkban azonban a jelenleg hatá-
lyos lakásrendelet merevsége, ru-
galmatlansága  nem teszi lehetõvé
a gyors segítségnyújtást. A szociá-
lis osztály vezetését, az önkor-
mányzat szociális és egészségügyi
bizottságát kötik a szabályok, a
rendeleti elõírások, szûkre szabva
mozgásterüket. Viszont megoldást
kell találnunk az ilyen vis major
helyzetek kezelésére is. Ezért kez-
deményezzük a soron következõ
közgyûlésen a jelenleg hatályos
bérlakásrendeletünk módosítását.

Javasoljuk, hogy a rendelet bõvül-
jön ki azzal, hogy a polgármester
hatáskörébe utal egy meghatáro-
zott szociális bérlakás keretet. Bí-
zunk abban, hogy javaslatunkat tá-
mogatni fogják képviselõtársaink
is. – tette hozzá Bogár Ferenc.

A König hotel konferenciater-
mében tartott sajtótájékoztatót
Vona Gábor, a Jobbik Magyaror-
szágért Mozgalom Országos el-
nöke. A sajtó képviselõit Zakó
László városi és megyei elnök kö-
szöntötte, majd a sajtótájékozta-
tó témaköreit ismertette. 

Kijelentette, hogy a megyében
mind az öt választási körzetben a
jelöltek állítása megtörtént. A tájé-
koztató fõ témakörérõl a Jobbik
választási programjáról Vona Gá-
bor beszélt. A program ismertetése
elõtt az elnök határozottan kijelen-
tette, hogy a választásokon nem
elégszenek meg a harmadik,
illetve második hellyel, hanem
gyõzelemre törekednek. Minimá-
lis célként jelölte meg az MSZP
nagyarányú legyõzését. Kifejtette,
hogy az MSZP-nek, az SZDSZ-
hez hasonlóan nincs helye a ma-
gyar közéletben. Rátérve a prog-
ram ismertetésére megtudtuk,
hogy a teljes program országos be-
mutatását január 16-ra tervezik. A
programban meglepetések nem
várhatók, mivel a Jobbik nem ír
ideológiai és politikai vargabetû-
ket. Így nemzeti-keresztény prog-
ramra kell számítani. A többi par-
lamenti párt programjától nagyban
eltér abban, hogy tabudöntögetõ
lesz. Nem fogunk megijedni sem-
milyen kérdés felvetésétõl, csupán
azért mert Brüsszel vagy Washing-
ton nem szívesen hallana róla.
Programunkat következesen, poli-
tikai lehetõségünk segítségével
végrehajtjuk. Elsõ pontként a gaz-
daság protekcionista, a nemzet ér-
dekét felvállaló és képviselõ gaz-
daságpolitikát szeretnék megvaló-
sítani Magyarországon, amelyben
az államnak a jelenleginél jóval
nagyobb szerep jut. Az állam aktí-
van, bátran beavatkozik, ha kell,
vállalkozik a magyar munkaválla-
lók, termelõk, vállalkozók megvé-
désében a globalista törekvések, a
multinacionális tõke túlsúlyával
szemben. A jelenlegi költségvetési
hiány betöltésére vannak alternatív
javaslataik. Tárgyalásokat kezde-
ményeznének az államadóság el-

engedésérõl. A presztízsberuházá-
sokat leállítanák, mert bûzlenek a
korrupciótól. Sarkalatos pont a
multinacionális cégek megadózta-
tása. Ez nem azt jelenti, hogy el-
lenségei vagyunk a multinacioná-
lis tõkének, de megválogatnánk
õket aszerint, hogy milyen cél ve-
zérli õket ide. Feltétlen szükséges
a szociális rendszer átalakítása. A
szociális rendszer feladata, hogy
lehetõség szerint visszavezesse az
emberek többségét a munka vilá-
gába. Az, hogy a költségvetésben
forrásokat találtunk önmagában
még nem oldaná meg a gazdaság
problémáját. A Jobbik a mezõgaz-
daságban és az arra épülõ élelmi-
szeriparban, valamint az építõipar-
ban látják a kivezetõ utat, mégpe-
dig a magyar termelõknek, vállal-
kozóknak a helyzetbehozásával. 

A másik kiemelten fontos fel-
adatuk a közbiztonság megterem-
tése, amelyet a rendõrség fejeket
követelõ megtisztításával kell kez-
deni. Nagyon sok vezetõtõl meg
kell válni majd. Helyi feladatok el-
látására fel kell állítani a csendõr-
séget, a rendõrséggel szoros
együttmûködésben, de attól füg-
getlenül, amely önkormányzati jel-
leggel mûködne. Fontos a börtö-
nök helyzetét rendbe tenni. Jelen-
leg az intézményekben zömében
wellness iparág tevékenykedik.
Nem az a cél, hogy a két bûncse-
lekmény közt ott tartózkodókat el-
tartsuk, hanem önfenntartó börtö-
nöket szervezzünk.

Harmadik feladat a tudatformá-
lás, a nemzettudat kérdése. A kul-
túrában, az oktatásban, a médiában
hangsúlyozottan szeretnék megje-
leníteni a hazafias szemléletet. Ez
nem csak érzelmileg fontos szá-
mukra. Meggyõzõdésük, ha e
szemlélet jelen lenne az ország ma
nem itt tartana. A sikeres országok
attól sikeresek, mert ott erõs, büsz-
ke nemzettudattal rendelkezik a
társadalom. Nálunk az oktatásban,
a kultúrában, a médiában fõként az
SZDSZ-hez köthetõ liberális kör
tudatosan veri szét ezt az érték-
rendszert, az összetartozás tudatát.
Ennek a folyamatnak szeretnének
nagyon keményen, határozottan
véget vetni. 

Továbbra is tartják, hogy Ma-
gyarország a magyaroké. Ez lesz a
választási kampányuk jelszava. 

– Tudom, hogy az ország lakos-
ságának 2/3-a Jobbikos, csak még
õ maga nem tud róla – jelentette ki
a tájékoztatója végén Vona Gábor.

Cz.Cs.

MMSSZZDDPP::
EEssééllyyeeggyyeennllõõssééggrrõõll
ééss sszzoolliiddaarriittáássrróóll

JJoobbbbiikk::
KKéésszzüüll aa pprrooggrraamm
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BBaatttthhyyáánnyy LLaajjooss GGiimmnnáázziiuumm 
ééss EEggéésszzssééggüüggyyii
SSzzaakkkköözzééppiisskkoollaa

Szeretettel várjuk az általános iskolák 4. osztályosait 
és kedves szüleiket a Batthyány Lajos Gimnázium 

két rendezvényére.

Hagyományos nyílt napunkat 
2009. november 21-én, szombaton 9 órakor

tartjuk, amikor is meghallgathatnak egy tájékoztatót iskolánkról,
illetve lehetõség lesz a kötetlen beszélgetésre, valamint az iskola 

végigjárására.

Újszerû kezdeményezésként 
“Szélesre tárjuk az iskolakaput”, s lehetõvé tesszük az érdeklõdõ

diákoknak és szülõknek, hogy bepillanthassanak a tanórákba is.
Várjuk a kiváncsiakat 2009. november 24-én 7.30-kor

rendezvénytermünkbe, ahonnan elindulhatnak a különbözõ 
osztálytermekbe, a különbözõ tanórákra.

BLG - Iskolavezetés

NNyyuuggddííjjaass SSzzíínnhháázzbbéérrlleett
a Hevesi Sándor Mûvelõdési 
Központban

2009. november 23. 16 óra
Arany: A nagyidai cigányok
Elõadja: Gál Tamás színmûvész
(Pozsony) Zene: Bodonyi András

Zenés vallomás emberségrõl, 
szeretetrõl
Stefancsik Annamária és Zayzon Csaba
estje (Pannon Várszínház - Veszprém)

Magyar vigasság
zenés színpadi játék
Szereplõk: Kis Törék Ildikó, Varga
Vilmos (Nagyvárad)

“Te rongyos élet!”
Dráfi Mátyás színmûvész önálló 
estje. (Komárom)

A bérlet ára: 2000 Ft, vásárolható
november 3-tól a HSMK informáci-
ós szolgálatánál. Belépõjegy elõadá-
sonként 700 Ft.

Ügyiratszám: 03-468-7/2009. Ügyintézõ:Tóthné Õri Ibolya. Telefon: 93/540
- 091. Tárgy: Nagykanizsa MJV Önkormányzata Nagykanizsa, 4386/34 hrsz-ú
ingatlan telekmegosztási engedély ügyében döntés közzététele

Hirdetmény
Zalakaros Város Jegyzõje a közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás ál-

talános szabályairól szóló 2004. évi CXL. törvény 80. § (3) bekezdés értelmé-
ben felhívom az érintettek figyelmét, hogy az építési hatóság döntést hozott a
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata (címe: Nagykanizsa, Erzsé-
bet tér 7.) kérelmezõ, Nagykanizsa,  4386/34 hrsz-ú belterületi ingatlan telek-
alakítási (telekmegosztás) engedély ügyében.

Az ügy tárgya: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata (címe:
Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.) 4386/34 hrsz-ú belterületi ingatlan telekalakítási
engedély ügye. Építéssel érintett ingatlan: Nagykanizsa, 4386/34 hrsz-ú ingat-
lan. Az ügy iktatási száma: 03-468/2009.

Tájékoztatom az érintetteket, hogy: az ügyben keletkezett iratokba betekint-
hetnek a Zalakaros Város Polgármesteri Hivatal Mûszaki Osztályán
(Zalakaros, Gyógyfürdõ tér 1.) Tóthné Õri Ibolya építéshatósági ügyintézõnél
(földszint/ 03 szoba, telefon: 93/540-091) az alábbi ügyfélfogadási idõben: hét-
fõn 8-14 óráig, kedden 8-14 óráig, szerdán 8-14 óráig, pénteken 8-12 óráig, a
03-468-6/2009. számú határozat ellen a hirdetmény levételének napjától számí-
tott 15 napon belül a Nyugat-dunántúli Regionális Államigazgatási Hivatal Za-
la Megyei Kirendeltségéhez  címzett, de a Zalakaros Város Polgármesteri Hi-
vatal Mûszaki Osztályán benyújtandó 30.000 Ft-os illetékbélyeggel ellátott fel-
lebbezéssel lehet élni.

Az ügyben érintettek: a ingatlanokkal rendelkezni jogosult tulajdonosok:
360/61, 360/67, 638, 4001/4, 4386/10, 4386/11, 4386/32, 4386/33 hrsz-ú ingat-
lanok tulajdonosai. Elektronikus elérhetõség: zkarosmuszak@mail.datanet.hu

Vlasicsné Dörgönye Márta aljegyzõ

ÉÉppííttéésshhaattóóssáágg - 0033-446688-77//22000099..

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlését 2009. december 2. (szerda)
17.00 órára közmeghallgatás céljából összehívom.

Az ülés helye: Medgyaszay Ház (Nagykanizsa, Sugár u. 5.)
A közgyûlésre tisztelettel meghívom.

Marton István polgármester

MMeegghhíívvóó kköözzmmeegghhaallllggaattáássrraaA NAGYKANIZSAI KARITÁSZ CSOPORT
2009. november 24-én (kedden) 

és november 25-én (szerdán) 
10-17 óráig 

JÓTÉKONYSÁGI RUHAVÁSÁRT TART
a Medgyaszay Házban.

A Határõr Nyugdíjasok Nagykanizsai Egyesülete ezúton fejezi ki kö-
szönetét mindazoknak, akik adójuk 1%-át az egyesület számára aján-
lották fel.  

Köszönet támogatóinknak
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Kurucz István: Indulatok nél-
kül a répcelaki robbanásról cí-
mû könyvét mutatták be a Halis
István Városi Könyvtárban.

A hézagpótló, tényrögzítõ
könyv megjelenése a DKG-EAST
Olaj- és Gázipari Berendezéseket
Gyártó Zrt. anyagi támogatásának
köszönhetõ. A könyvbemutatón
megjelent nagyszámú érdeklõdõt,
olajipari szakembereket Tóth Já-
nos, a Magyar Olajipari Múzeum
igazgatója, és Mádé Károly, a
DKG-EAST Zrt. vezérigazgatója
köszöntötte. A könyvet Dr. Szabó
György, a Falcon Oil & Gas Ltd.
elnöke mutatta be. A kötet szerzõ-
jével Czupi Gyula, a Halis István
Városi Könyvtár igazgatója be-
szélgetett.

A könyvbemutató során meg-
emlékeztek az elhunytakról.
Gyászütemben megszólalt a bá-
nyászokat utolsó útjára kísérõ
klopacska, a kopogó lármafa,
melynek hangjai mellett Udvar-
di Géza mérnök felolvasta a rép-
celaki áldozatok névsorát. A
répcelaki tragédia után a felrob-
bant tartály repeszdarabjai beke-
rültek a Magyar Olajipari Múze-
umba. Ezek mint kiállítási tár-
gyak, egy emlékmûvet alkotnak,
ahol minden évben október vé-
gén vagy november elején meg-
emlékeznek az olaj- és gázipar
mûszaki baleseteiben elhunytak-
ról.

A könyv elõszavában Tóth
János többek között így ír:
1969. január 2-án a Szénsavter-
melõ Vállalat répcelaki telepén
bekövetkezett tartályrobbanás
a magyar olajipar legtöbb áldo-
zatot – kilenc ember halálát –
követelt mûszaki balesete, tra-

gédiája. Hatan súlyosan, tizen-
négyen könnyebben sérültek
meg. 

A bírósági tárgyalássorozaton
az érintettek, a szakemberek
megpróbálták bizonyítani vélt
és/vagy valós igazukat. A végsõ
ítélet – utólagos értékelés alapján
– nem elsõsorban igazságot, ha-
nem jogot szolgáltatott, nem a
valóság talaján állt. Valószínû,
hogy az ítélet politikai utasításra
született, így ártatlan emberek
hosszabb-rövidebb ideig börtön-
be kerültek. Az 1970-es évek po-
litikai légkörében sem a büntetést
elszenvedõk, sem a hozzátartozó-
ik nem mertek fellebbezni, tilta-
kozni a számukra igazságtalan
ítélet ellen. Mindez elmaradt sza-
badulásuk után is. A rendszervál-
tást követõen sokakat rehabilitál-
tak, õk ebbõl is kimaradtak. A
könyv célja mégsem a rehabilitá-
ció – ahogy a szerzõ is leírja a be-
vezetésben –, hanem a tények,
események minél pontosabb, utó-
lagos rögzítése, ami lényegében
ellentétes a jogerõs bírósági íté-
lettel, a korabeli médiumokban
közöltekkel. 

A szerzõ, Kurucz István többek
között így vall a könyv bevezetõjé-
ben:

Negyven esztendõvel késõbb jo-
gos lehet a kérdés, kell-e ez a
könyv a történtekrõl, van-e róla
mit beszélni, szükséges-e felidézni
a pillanatot és az azt követõ ese-
ményeket?

Volt, aki a gondolat felvetése-
kor határozottan kijelentette,
hogy felesleges. Voltak akik úgy
ítélték meg, hogy ez a tragédia is
része a magyar olajipar történeté-
nek. 

A szerzõ már nagyon régen el-

határozta a tárgyaláson történtek
megírását. A robbanást követõ per
során az „elõkelõ” második helyet
osztották rá, szakszerûen fogal-
mazva: ”másodrendû vádlott”,
majd elítélt lett. A könyv megírá-
sának idõpontját valójában akkor-
ra szerette volna tenni, amikor
igaz lehet a választott cím szerint,
indulatok nélkül írni a történtek-
rõl. 

A könyv nem könnyû olvas-
mány, nem nyújt szórakozást, ki-
kapcsolódást, még azt sem ga-
rantálja, hogy kielégíti az olvasó
kíváncsiságát. Valószínûbb az a
tény, hogy számtalan új kérdést
fogalmaz meg az olvasó számá-
ra, melyekre a választ is saját
magának kell megtalálnia az idé-
zett dokumentumok alapján. A
könyv arra kíván bizonyítékot
szolgáltatni, hogy a tartályok ka-
tasztrofális törésének megállapít-
ható alapvetõ oka a túltöltésbõl
fellépõ túlnyomás, vagy egy erõs
dinamikus terhelés, ami a tartá-
lyok anyagában ridegtörést ered-
ményezett.

Czupi Gyula könyvtáros, a kötet
sajtó alá rendezõje többek között e
szavakkal ajánlja az olvasónak
Kurucz István könyvét:

A kötet olvasója számára –
akkor is, ha nem a szakma is-
merõje –, újra megnyílnak azok
a lezártnak vélt bizonyítások,
melyekre a vádak alapozódtak.
Nem kell elfogadni ahhoz a
szerzõ és a szakértõ érvelését,
hogy nyilvánvalóvá váljon elõt-
tünk: a bíróság nem vizsgált
meg minden lehetõséget a tör-
téntek tisztázásához, sõt a meg-
értést segítõ, és bizonyos állítá-
sokat eleve megcáfoló adatokat
nem értékelte megfelelõen.
Ezért vált a szerzõnek – a négy
évtizedes kibeszéletlenség után
– fontos feladatává a fiatalabb
generációk számára állásfogla-
lás-kialakításhoz alkalmas in-
formációk átadása. Ez azonban
már nem csupán a szakmai kér-
dések tisztázását, hanem a ko-
rabeli viszonyok megértetésé-
nek a kérdését is érinti. Czupi
Gyula jó szívvel ajánlja mind-
azok számára Kurucz István
könyvét, akik a negyven évvel
ezelõtti Magyarországra is kí-
váncsiak. 

Bakonyi Erzsébet

KKöönnyyvv aa rrééppcceellaakkii rroobbbbaannáássrróóll
Idestova huszonöt éve gyûjti

csokorba, álmodja át, szövi újra
fejében meséit Berecz András a
nagy mesemondó, tréfamester és
népdalénekes. Bármerre jár az
országban, teltházas elõadásain
véget nem ér a móka, a kacagás.
Így volt ez kiskanizsai elõadásán is.
Aki eddig nem ismerte õt, ez alka-
lommal megláthatta a mesemondás
világgyújtó szellemét és azt, hogy a
mesélõ hogyan lehel lelket az
egymásután megjelenített képeibe.
A zömmel Erdélyben, Moldvában,
Felvidéken, Somogyban és a
Nyírségben gyûjtött mesék oltogat-
va, újraszõve, ízes szavakkal fûsz-
erezve sajátos gondolatiság és
lelkület kifejezõi. Az életre keltett
mesék bemutatták a jót és a rosszat.
Gondolatokat fakasztottak és tanul-
ságosak voltak.

A politikusok meséitõl eltérõen
Berecz András közösségformáló,
hitbõl fakadó és hitet adó meséi
nem csak szórakoztatóak, hanem
megtartó erõvel is bírnak. 

Cz.Cs.

KKiisskkaanniizzssáánn hhiitttteekk 
aa mmeesséébbeenn

A Móricz Zsigmond Mûvelõdé-
si Házban telt ház elõtt lépett szín-
padra Orosz Zoltán tangóharmoni-
ka mûvész és együttese. A méltán
népszerû eMeRTon-díjas mûvész
már a kezdõ dallal magával ragad-
ta a közönséget. Reneszánszát élõ
hangszere segítségével a nézõket a
harmóniák szárnyain elkalauzolta
Dél-Amerikába, a Szajna partról a
Balkánon, Izraelen keresztül Szi-
bériáig. A mûvész zeneileg rendkí-
vül izgalmasan, temperamentumo-
san, kivételes tehetséggel mutatta
be, milyen sokoldalú hangszer
mestere. Az est folyamán a több-
nyire francia, orosz, spanyol, dél-
szláv dallamok mellett a Balogh
Zoltán gitárossal és Pengõ Csaba
bõgõssel színpadra lépõ Orosz
Zoltán elkalandozott a jazz és a
klasszikus zene világába. Így kitû-
nõ átiratát hallhattuk Brahms V.
Magyar táncának. Az elõadók nem
feledkeztek meg a nóta- és csár-
dáskedvelõ közönségrõl sem. Le-
nyûgözõ volt látni és hallgatni az
eredetileg hegedûre írt Pacsirta
tangóharmonikára átírt változatát. 

Cz.Cs.

AAzz eezzeerraarrccúú 
hhaarrmmoonniikkaa mmeesstteerree
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Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése 2009. év folyamán döntött arról, hogy
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Szabályozási Terve és Helyi Építési Szabályzatát
módosítja az alábbi pontokban:

1. Cseresznyés utca (13466/32 hrsz) – Alsószabadhegyi utca ( 13443/8 hrsz) – Pásztor
utca (13441, 13443/5, 13443/2, 13443/1 hrsz-ok) – Szabadhegy utca (13468/2 hrsz) hatá-
rolt tömb rendezése – Pásztor utca nyomvonalának módosítása

2. Hevesi Sándor, Teleki, Kaposvári utcák szabályozási szélességének korrekciója
3. Lazsnak utca – Vadalmás utca – Herkules utca – Szálfa utca által határolt tömb ren-

dezés alá vonása az elõkert csökkentése céljából
4. Magvetõ utca – Alkotmány utca – 4120 hrsz-ú közút – 4150 hrsz-ú út – a (4170– 87)-

ig tartó hrsz-ú földrészek déli határán tervezett kiszolgáló út – 4188/1 hrszú közút által ha-
tárolt tömb övezeti besorolásának módosítása

5. 059 hrsz-ú út – Damjanich utca – 20307 hrsz-ú út – belterületi határ által határol tömb
építési övezeti besorolásának módosítása

6. Erdész utca – Csengery utca – 3779/18 hrsz-ú út – vasúti pályatest által határolt tömb
övezeti besorolásainak felülvizsgálata

7. 649/18 hrsz-ú út – 649/37 hrsz-ú közterület – Gábor Áron utca – 652/4 hrsz-ú orszá-
gos közút által határolt tömb övezeti besorolásának módosítása

8. Vörösmarty M. utca – Petõfi S. utca – Rákóczi utca – Sugár utca tömbje besorolásá-
nak felülvizsgálata

9. Varasdi utca – Kisrác utca – Felsõtemetõ utca – Pápai utca – Bajcsai utca által hatá-
rolt tömb szabályozásának módosítása

10. Petõfi Sándor – Honvéd – Dózsa György utcák közötti tömb szabályozásának mó-
dosítása – a 71. szám alatti ingatlanra tervezett út megszüntetésének ügye

11. Vámház utca – Raktárház utca – 652/4 hrsz-ú országos közút – Gábor Áron utca ál-
tal határolt tömb egyes útjai szabályozásának módosítása

12. Sikátor utca – Árpád utca – Magyar utca által határolt tömb építési övezeti besoro-
lásának módosítása

13. Erzsébet tér – Fõ utca – Sugár utca – Rozgonyi utca által határolt tömb övezeti be-
sorolásának módosítása

14. Gárdonyi u. – Szentgyörgyvári u. – Veres P. u. – Marek J. u. által határolt tömb köz-
terület-szabályozásának módosítása

15. Csengery utca (3779/8 hrsz) – jelenlegi belterületi határvonal – tervezett kiszolgáló
út (3866/10 és 3899 hrsz) által határolt tömb övezeti besorolásának módosítása

16. Kórház utca – Szekeres József utca – 2544 hrsz-ú közlekedési terület – Teleki utca
által határolt tömb 2501 és 2502 hrsz-ú ingatlanok közötti övezeti határának módosítása

17. 4089 hrsz-ú közterület – szombathelyi vasútvonal – 4076 hrsz-ú árok – Alkotmány
utca (4066/2 hrsz) által határolt tömbbe tervezett út megszüntetése

18. Zemplén Gyõzõ u. (3063/4 hrsz) – 3058 hrsz-ú út – 3063/6 hrsz-ú út – Városkapu
körút (3064 hrsz) által határolt tömb szabályozásának módosítása

19. Mûemléki környezet határvonalának felülvizsgálata
A tervdokumentációt – a vonatkozó hatályos jogszabályok elõírásaira figyelemmel –

2009. december 6-ig kifüggesztjük a Polgármesteri Hivatal elõcsarnokában, ahol munka-
napokon megtekinthetõ.

A tervvel kapcsolatos észrevételeiket, javaslataikat a Polgármesteri Hivatalba a városi
fõépítésznek (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. Fax.: 93/500-735) címzett levélben jelezhetik.

Városi Fõépítész, Nagykanizsa 

SSzzaabbáállyyoozzáássii tteerrvv,, HHeellyyii ÉÉppííttééssii SSzzaabbáállyyzzaatt

Papp Ferenc önkormányzati képviselõ fogadóórát tart 2009. november 20-
án (pénteken) 16 órától az MSZDP irodában. (Nk., Rozgonyi u. 1. I. em.)

Polai József a 15. számú választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden páratlan hónap utolsó péntekén 18 órától 19 óráig a
kiskanizsai kirendeltség épületében.

KKééppvviisseellõõii ffooggaaddóóóórraa

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgya-
láson értékesíti az alábbi ingatlanát:

Hrsz. Helye, jellemzõi Kikiáltási ár Idõpont
2475/2 Nagykanizsa, Bajza u. 13.     nov. 30.
(megosztás után)   5 lakásos lakóépület + minden 

(teljes felújítása szükséges) 26.400.000 Ft + áfa következõ
hétfõ

A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Vagyongazdálkodási és Szolg. Zrt.
8800 Nagykanizsa, Garay u. 21. Az ingatlan teljes felújítás szükséges. Az in-
gatlan adatait tartalmazó iratokba az érdeklõdõk részére betekintési és másolá-
si lehetõséget biztosítunk.  A lakásokból a szerelvények el vannak távolítva, az
ingatlan felújítás nélkül használatra  nem alkalmas. A versenytárgyaláson való
részvétel feltétele: 1.000.000 Ft azaz Egymillió forint árverési  elõleg befizeté-
se  lebonyolító bankszámlájára vagy pénztárába. A versenytárgyalás részletes
szabályai a versenytárgyalási dokumentációban kerül közlésre. 

További információk, iratbetekintési lehetõség elõzetes telefonos egyeztetést
követõen,  munkaidõben: Nagykanizsa Vagyongazdálkodási és Szolg. Zrt.
(8800 Nagykanizsa, Garay u. 21.) Telefon: 93/311-241. 16-os mellék.

VVeerrsseennyyttáárrggyyaallááss

Tisztelt Kanizsai Polgárok!
Amennyiben Önök egyetértenek Nagykanizsa Megyei Jogú Város pol-

gármesterének azon  javaslatával, hogy a jövõ évi - a 2010-es - víz- és csator-
nadíjak 10 %-kal kerüljenek csökkentésre a világgazdasági válság és az abból
fakadó, a város polgárait sújtó nehézségek miatt, akkor kérem, jelezzék
véleményüket önkormányzati képviselõjüknek vagy az alábbi ingyenes tele-
fonszám hangpostájára: 06/80-200-848 (2009. november 16-25-ig)

Köszönjük, hogy véleményt nyilvánított!
Marton István polgármester

VVíízz-vvoonnaall

Ügyintézõ: Szamosi Gábor. Tárgy: Értesítés döntéshozatalról a
Nagykanizsa, Sugár u. 14. sz. alatti társasház kötelezése ügyében. Szám: 6/828-
13/2009.

Hirdetmény
A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szóló

2004. évi CXL. törvény (a továbbiakban: Ket.) 80. § (3) bekezdése alapján
értesítem az érintetteket, hogy a Nyugat-dunántúli Regionális Államigazgatási
Hivatal Zalaegerszegi Kirendeltsége a Keszthely Város Jegyzõje
3/20.801/4/2009. számú Nagykanizsa, Sugár utca 14. szám alatti társasház
jókarbantartása  ügyben hozott határozata ellen benyújtott fellebbezést elbírál-
ta, az elsõ fokú építésügyi hatóság fenti számú határozatát megsemmisítette és
az ügyben új eljárás lefolytatását rendelte el. 

Mivel a fenti építéshatósági eljárással érintett ingatlannal közvetlenül
határos ingatlanokkal rendelkezni jogosultak száma jelentõs, az eljáró másod-
fokú hatóság kérésének megfelelõen a további ügyfeleket a határozat
meghozataláról hirdetményi úton tájékoztatjuk a fenti jogszabályi elõírásnak
megfelelõen az alábbiak szerint:

A hirdetmény 2009. november 12-tõl kerül kifüggesztésre Nagykanizsa
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának hivatalos hirdetõtábláján
(Nagykanizsa, Eötvös tér 16.). 

Az eljáró hatóságok megnevezése: Keszthely Város Jegyzõje 8360 Keszthely,
Fõ tér 1. Nyugat-dunántúli Regionális Államigazgatási Hivatal 8900
Zalaegerszeg, Kosztolányi D. u. 10. Az ügy iktatási száma: ZH/871-8/2009. Az
ügy tárgya:  Nagykanizsa, Sugár utca 14. szám alatti, 1157/1. hrsz. alatt felvett
ingatlan építési engedélyezési ügye

A kérelemmel érintett ingatlan valamint az érintett ingatlannal közös határ-
vonalú (telekhatárú) ingatlanok (hatásterület): Nagykanizsa 1157/1. hrsz-ú
ingatlan valamint a 1157/3., 1126. és 1125. hrsz-ú ingatlanok.

Felhívom az érintettek figyelmét, hogy a másodfokú építésügyi hatóság fenti
ügyben meghozott döntése és az ügy iratanyaga Keszthely Város Polgármesteri
Hivatal Mûszaki Osztályán (Keszthely, Fõ tér 1.) megtekinthetõ az alábbi
ügyfélfogadási idõben: hétfõn 8-12 óráig, szerdán 8-12, 13-17 óráig, pénteken
8-12 óráig. 

A Ket. 109. § (1) bekezdése elõírására figyelemmel az eljáró hatóság a kere-
setindítás lehetõségét biztosította.

Nagykanizsa, 2009. november 09.
A jegyzõ megbízásából: Szamosi Gábor építéshatósági osztályvezetõ

ÉÉppííttéésshhaattóóssáágg - 66//882288-1133//22000099..

Felhívás jjótékonysági jjátékgyûjtésre
Használt, jó állapotú játékokat gyûjtünk, hogy azok a gyermekek is

örülhessenek karácsony napján, akik nehéz körülmények között élnek.
Kérjük mindazokat, akik segíteni tudnak, 2009. december 22-ig a
Nagykanizsa Kossuth tér 6. szám alá, az Angel Szépségszalonba (Tel.:
06-30-217-3922.) adják le adományaikat, melyeket decemberben,
karácsony elõtt Nagykanizsán az Erzsébet téren osztunk ki. 

Támogatók: Marton Istvánné, Menyhárt Erika, Kanizsa TV,
Kanizsa Rádió, Szuperinfó, Kanizsa Hetilap. 

38. szám (november 12.): „A legjobb ötlet sem ér semmit, ha nem
dolgozunk rajta.” Nyertes beküldõ: Tóth Józsefné, Kinizsi u. 15.
Bakonyi Erzsébet Angyal mélyvörösben címû verseskötetét Szerkesz-
tõségünkben személyesen veheti át.

Rejtvényünk nnyertese
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A Piarista Iskola Októberi Es-
ték címû elõadásán a sorozat há-
zigazdája Vereb Zsolt atya And-
rási Attilát, a vajdasági Magyar
Kanizsai Udvari Kamaraszínház
igazgatóját, rendezõjét kérte fel,
hogy beszéljen a trianoni tragé-
dia után a Délvidéken és a Vaj-
daságban kialakult kisebbségi
lét fõbb jellemzõirõl. 

Az elõadó a magyar kisebbség
jelenlegi életkörülményeivel, an-
nak kialakulásával, elemzésével
kezdte. Történelmi visszatekintését
a XVI. századig, vagyis az oszmán
birodalom európai térnyeréséig ve-
zette vissza. Ismertette a mohácsi
csatavesztés elõtti (délvidéki) la-
kosság számarányos összetételét
nemzetiségekre bontva. Kiderült,
hogy a térségben a török uralom
alatt elkezdõdött a magyar lakos-
ság szervezett kiûzetése, kiirtása,
rabigába hajtása. Helyettük kezdet-
ben a bunyevácokat, késõbbiekben
szerbeket telepítettek be. Késõbb, a
XIX. században a pánszlávizmus
megjelenésével a szerbek nyíltan
kötõdtek a kereszténység Bizánc
által meghatározott vonulatához.
Ez erõs pravoszláv, orosz kötõdést
jelentett, illetve jelent mind a mai

napig. Ez a kötõdés 1848-ban a
szabadságharc idején a térségben
erõs szembenállást gerjesztett a
magyarság és a szerbség között,
mely a kiegyezés idõszakával a
szerb függetlenségi és elszakadási
kísérletek folyamán tovább erõsö-
dött. A monarchia alatt az elszaka-
dási kísérletek a szerbség által vé-
gig kimutathatók voltak. Az elsõd-
leges ellenségük nem Ausztria, ha-
nem Magyarország volt, hiszen
magyar területen éltek. 

A Délvidék leválasztására már
1848 után tudatosan törekedtek. Az
egyre erõsödõ pánszlávizmus köz-
vetlen elõidézõje az I. világháború-
nak, hiszen a Fekete Kéz nevû
szervezet az orosz titkosszolgálat
felügyelete alatt mûködött. A hábo-
rú után jött Károlyi Mihály és Lin-
der Béla. Az utóbbi egy hét alatt
felszámolta a magyar hadsereget.
Tehát Délvidék akadálytalanul a
szerbeké lett. A szerb fél ezt nem
megszállásnak, hanem hódításnak
tekintette, így az elsõ pillanattól el-
kezdõdött a nemzeti elnyomás. 

Andrási Attila eztán az elnyomó
rendszer módszereit ismertette. El-
mondta, elsõként a magyar nyelvet
kellett kiszorítani a hivatalokból, a
közéletbõl. A kisebbségiekkel

szemben fontos volt a kettõs mér-
ce alkalmazása a törvényhozásban,
ami mind a mai napig tapasztalha-
tó. Példaként az elõadó a temerini
fiúk esetét hozta fel. A kisebbségi
létet veszélyezteti a lakosság fo-
gyásával párhuzamosan történõ
betelepítés. Ez ellen a területi au-
tonómia elérésével lehetett volna
harcolni. „Igaz, most kaptuk meg a
kulturális autonómiát, de ez sem-
mit nem változtat a fogyásunkon.
Minél kevesebben vagyunk, annál
több jogunk lesz. Az utolsónak
meg mindenhez meg lesz a joga.
Szabad magyarul beszélnünk, de
ez a fizikai agressziótól nem véd
meg. Nehéz a kisebbségi lét, fõleg
hátország nélkül.” – mondta az

elõadó. Példaként felhozta, hogy
egy horvát újságíró bántalmazása
után a horvát kormány másnap le-
zárta a közös határt. Azóta egy
horvátot sem bántalmaztak.

Ha egy nemzetet néppé züllesz-
tenek, és szolga helyzetbe hoznak,
akkor szégyen vállalni az identitást.

Végezetül a színházi élettel kap-
csolatosan elmondta, Szabadkán
mûködik a Délvidék legjobb ma-
gyar nyelvû színháza. Sajnálatos,
hogy a politikai és gazdaságpoliti-
kai tényezõk miatt immár ott isme-
ri a lakosság a legkevésbé a ma-
gyar szót. 

Zárszóként egy kínai közmon-
dást idézett: „Mikor a szavak el-
vesztik erejüket, elvész a szabad-
ság.” Ugyanis a jólneveltség nem
azonos a simulékonysággal.

Czene Csaba  

KKiisseebbbbssééggii lléétt hhááttoorrsszzáágg nnééllkküüll

Ismét közös együtt gondolko-
dásra hívtuk a város óvónõit a
Piarista Iskolába. Míg három
éve az óvodából iskolába való át-
menet volt vizsgálódásuk tárgya,
tavalyelõtt a szülõkkel való
együttmûködés lehetõségeit vet-
ték górcsõ alá. Az elmúlt tanév-
ben pedig az érzelmi nevelés
nagy és szinte kimeríthetetlen té-
máját indították útjára. Idei té-
májuk a hazaszeretet, a nemzeti
hovatartozás és a magyarság-tu-
dat alakítása volt. 

Ha egy nép nem ismeri meg
múltját, hogyan néz szembe a jö-
võ kihívásaival? A gyökértelen fa
is kiszárad, az önazonosságát fel-
adó nép pedig könnyen a történe-
lem süllyesztõjébe kerülhet. Soha
nem volt aktuálisabb a téma, mint
ma. Mindannyian a jövõ nemze-
dékének alakításán fáradozunk.
Nem engedhetjük, hogy gyerme-
keink élete csupán a fogyasztásra
szûküljön. A fenti gondolatmenet

továbbvitelére kérték pedagógus
kollégáikat. Vetítettképes elõadá-
sokkal, értékes beszámolókkal
érkeztek a város óvónõi. Láthat-
ták a néphagyományok gazdag
tárházának felelevenítését, hall-
hatták az ünneplés és a hazasze-
retet csíráinak elültetését és fon-
tosságát. Ismét ámulatba ejtettek
mindenkit azok az óvónénik, akik
hihetetlen ötletgazdagsággal, el-
szántsággal és tengernyi szeretet-
tel nevelgetik a csemetéket. A ta-
nítóik a kisiskolások ünneplései-
rõl beszéltek. 

Idei elõadó Paulik Dezsõné, so-
kuk Kati óvónénije volt. Különö-
sen tetszettek az alábbi gondolatai:
„A haza elõször csak a szûk csalá-
dot, a közvetlen környezetet, apát,
anyát, testvéreket, nagyszülõket je-
lenti a gyerekeknek, azokat, akik-
hez tartozik. Aztán tágul a világ, s
ezzel együtt a haza is. Az utca, a
szomszédok, a játszótér, a falu, a
város… s jön az óvoda… létrejön-
nek ott is a kötõdések. Lassan ki-

alakul az én mellett a mi tudata.” 
Majd utalt Kodályra, aki szerint

„a tudat alatti magyarság elsõ talp-
köve a nyelv”. Az édesanya az el-
sõ megnyugtató szavaival, a ringa-
tás dallamával, a höcögtetõkkel és
lovagoltatókkal nem hazaszeretet-
re, magyarságra akar nevelni,
mégis azt teszi. És ezt folytatja az
óvó és tanító néni a meséléssel, a
szép, tiszta beszéddel.

Viszont a tévé áldatlan hatásait
nem hagyhatta ki a sorból. A zenei
nevelés fontosságát újból és újból
kiemelte. Majd szólt az ünneplés-
rõl is. „Az ünnepeknek különös je-
lentõsége van a nevelésben. A kis-
gyermekre erõsen hatnak a külsõ-
ségek, rajtuk keresztül éli át, hogy
ez most más, mint a hétköznapok…
fontos szerepük van a jelképeknek.
Bár lengene minden házon ilyen-
kor a magyar zászló! És a kokárda
se kerülne le olyan hamar a kabá-
tunkról! Legyünk büszkék rájuk!”
És nem hiányoztak a tizenöt uno-
kával megáldott boldog nagyma-

ma személyes tapasztalatai sem.
Hogy a kisebbek legszívesebben
gyermekkoráról meséltetik a nagy-
mamit. No, meg az édesapjukról
kérdezik sokszor: hol jártak, mit
csináltak annak idején. Majd az
ajándékozási szokások sem ma-
radhattak el: szülinapra „ismerd
meg hazádat!” kirándulás a nagyi-
val, vagy hangversenybérlet s nem
utolsósorban egy-egy értékes
könyv. Végül Jókai Anna imáját
idézte: „…át ne lyukadjon helyün-
kön a térkép, ki ne radírozzon a vi-
lági lét végképp”

A rendezvény elején az iskola
másodikosai adtak elõ népi gyer-
mekjátékokat, Vizeliné Paksi Valé-
ria vezetésével. A végén pedig el-
hangzott egy vers három kislány-
ról, az elnyomatás éveibõl. Baba-
ruhának való anyagot kerestek a
varrós dobozban. Egy kokárdát ta-
láltak, s könnyes örömmel csókol-
gatták. Õket látva a költõnõ is bíz-
ni kezdett: „Forrómeleg szállott a
szívemre: Magyarország még nin-
csen elveszve!”

P.SZ.I.

„„MMaaggyyaarroorrsszzáágg mméégg nniinnccsseenn eellvveesszzvvee””

KKöösszzöönneett aa HHSSMMKK-nnaakk

A közelmúltban tudósítottunk arról, hogy a Nagykanizsaiak a Nem-
zetért Hagyományõrzõ Egyesület szervezésében a Magyarkanizsai
Udvari Kamaraszínház a HSMK-ban Wass Albert Erdõk Meséje címû
darabjával vendégszerepelt. A jótékony célú, közösségteremtõ elõ-
adás, a nagyszámú látogatottság ellenére is veszteséget hozott a szer-
vezõknek. Az elõadás szponzorálását – talán a válság miatt – eddig
senki sem vállalta. 

A napokban Farkas Tibor, az intézmény igazgatója kijelentette,
hogy az intézmény a színdarab bemutatását a terem bérleti díjának el-
engedésével támogatja.  
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Óraátállítással kapcsolatos
észrevételével kereste fel szer-
kesztõségünket egy lokálpatrióta
olvasónk. Bosszantotta ugyanis a
tévében és újságokban közölt
hír, mely szerint Magyarorszá-
gon 1980-ban vezették be a ket-
tõs idõszámítást, míg Ameriká-
ban 1916-ban. 

Olvasónknak az a véleménye, ami-
kor ezt olvassuk, nyugodtan hozzáte-
hetjük, és büszkék lehetünk rá, hogy
Magyarország legelsõnek, vagy a leg-
elsõk között vezette be az új nyári idõ-
mérést. Állítását dokumentumokkal is
igazolta. Többek között azzal az I. vi-
lágháború második esztendejébõl
származó történelmi emléklappal
(képünkön), amelyen ez olvasható: 

Ezen okmány birtokosa 1916.
április 30-áról május elsejére virra-
dó éjszaka kezdõdött új idõmérés
történelmi emlékére – a megtakarí-
tott egy óra értékébõl – adományo-
zott a háborúban teljesen megrok-
kant hõsök otthona, a Nemzet Há-
za javára, amit az Auguszta Alap
nevében aláírásunkkal igazolunk. 

Olvasónk egyik hobbijához tar-
tozik a magyar pénztörténet. Isme-
ri a Hadsegélyezõ Hivatal kiadvá-
nyát, segély-bélyegeit, tanulmá-
nyozza a hadi- és polgári fogolytá-
borok pénzkibocsátását. Így került
hozzá az I. világháborúval kapcso-
latos több ezer dokumentum. Ter-
mészetesen érdekli a II. világhábo-

rú története is, de kedvence az el-
sõ, mert az az utolsó olyan háború,
ahol még az emberi tisztesség, be-
csület és lovagiasság minden ol-
dalról szerepelt. A Magyar Királyi
Hadügyminisztérium égisze alatt
millió polgári segélyezõ szervezet
is mûködött a hadiözvegyek, hadi-
árvák, hadifoglyok megsegítésére. 

A nyári idõszámítást az I. világ-
háború utolsó három évében, vala-
mint a II. világháború alatt is beve-
zették, 1941-tõl egészen 1948-49-
ig. Arra már mindenkinek emlé-
keznie kell, és dokumentumok is
igazolják, hogy 1954-57 között is
élt a nyári idõszámítás. 

Az óraállításnak akkoriban óriá-
si jelentõsége volt, mert az embe-
rek kénytelenek voltak egy órával
korábban felkelni, így egyrészt ta-
karékoskodhattak a világítással,
másrészt több lehetõségük volt ar-
ra, hogy kihasználják a hosszú
nyári napokat, ezáltal többet dol-
gozzanak, többet éljenek. Ma már
kétségbe vonják a megtakarítás je-
lentõségét, hiszen a villamosener-
gia felhasználásának zöme nem a
világításra megy el, hanem a kü-
lönbözõ háztartási gépek, légkon-
dicionálók mûködtetésére. 

Az óraátállítás története azt tar-
talmazta, hogy energiatakarékos-
sági okok miatt vezeték be az al-
ternatív idõszámítást elsõként az
USA-ban, 1916-ban. Az akkoriak
számításai szerint ezzel 300 ezer

tonna kõolajnak megfelelõ energi-
át lehet megtakarítani az ország-
ban. A nyári idõszámítás megvaló-
sításának módját az a csillagászat-
tal összefüggõ jelenség adja, hogy
a Föld északi féltekéjén a napéj-
egyenlõség kezdetétõl (március
21.) a végéig (szeptember 23.),
hosszabbak a nappalok, és rövi-
debben az éjszakák, mint télen.

Az 1970-es években az energia-
ínség sok mindenre rákénysze-
rítette a fogyasztói társadalmakat,
többek között arra is, hogy takaré-
koskodjanak a villamos energiával.

Az európai országok közül elsõ-
ként Franciaország az 1973-as olaj-
válság után, 1976-ban vezette be az
energiatakarékossági célú nyári/téli
idõszámítást. Románia 1979-ben,
míg a nem valóságos adat szerint
Magyarország 1980-ban.

Egy, a kilencvenes évek végén
készített magyar felmérés szerint a
kétféle idõszámítás segítségével
egy nagyobb város egész évi villa-
mos-energiájának megfelelõ ára-
mot takaríthatunk meg.

A legújabb számítások és felmé-
rések kimutatták, hogy az energia-
felhasználási szokások átalakulása
miatt már nem lehet ezzel a mód-
szerrel energiát megtakarítani. 

A megtakarítás legnagyobb része
abból fakadt, hogy elég volt egy
órával késõbb bekapcsolni a közvi-
lágítást. Ma azonban ez a rendszer
sokkal rugalmasabb, a lámpák ki-
bekapcsolását a sötétedéshez köz-
vetlenül hozzá lehet rendelni.

Bakonyi Erzsébet

AA ttééllii//nnyyáárrii iiddõõsszzáámmííttáássrróóll

Emlékezés a Magyar Szabad-
ságharc 161. évfordulójára Po-
zsonytól-Aradig címû kiállítás
nyílt a Magyar Éremgyûjtõk
Egyesülete Nagykanizsai Cso-
portjának szervezésében a He-
vesi Sándor Mûvelõdési Köz-
pont emeleti csarnokában, me-
lyet éremcsere-érembörze köve-
tett.

A programot Balogh László, az
Oktatási, Kulturális, Ifjúsági és
Sport Bizottság elnöke nyitotta
meg. 

– Az éremgyûjtés több, mint hob-
bi, ez szenvedély, kulturális örök-
ség, õrzés és teremtés. A kiállított
tárgyak a 1848/49-es forradalom és
szabadságharc dokumentumai: ké-
pek, képeslapok, könyvek, nyom-
tatványok, fémpénzek és bankje-
gyek, köztük a nekünk oly kedves
Kossuth bankók. Az érme- és papír-
pénz kollekció a teljes, forgalomba
került fizetõeszköz-listát bemutatja.
Különlegességnek számít az az ér-
mesor, mely a tizenhárom aradi tá-
bornoknak állít méltó emléket. Bár
a magyarországi „érmészet” hosszú
ideig csak a pénzkészítésre korláto-
zódott, nem feledhetjük a körmöc-
bányai és gyulafehérvári verdéket.
S azt sem szabad figyelmen kívül
hagynunk, hogy a numizmatika
egyben éremtan, pénztörténet is: a
pénzek felirataival és ábrázolásai-
val, készítésük történetével, régebbi
korok gazdasági életében betöltött
szerepével foglalkozó történeti se-
gédtudomány.  Fontos missziónak
tartom, hogy a Magyar Éremgyûj-
tõk Egyesülete mintegy négyezer
taggal segíti a numizmatikai ma-
gángyûjtemények gazdagítását, s
ezek révén a nemzeti értékek meg-
mentését, a kulturális örökség meg-
óvását. Büszkeséggel tölt el, hogy
Nagykanizsa is kapcsolódik ehhez
a mozgalomhoz, immár 1968 óta. A
HSMK-ban mûködõ csoport már
több emlékérmet is kiadott. S nem
utolsósorban fontos az is, hogy a
magyar múlt és hadi dicsõség je-
gyében nem csupán a 48-as esemé-
nyekre emlékezhetünk ezzel a be-
mutatóval, hanem mindez figyel-
meztethet a hagyományõrzés fon-
tosságára is. 

S.E.

ÉÉrreemmkkiiáállllííttááss
ééss -bböörrzzee
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Enyhe tengeribetegség és útlevél-
keresgélés után megérkeztünk… és
hirtelen minden megváltozott. A nap
halványabban sütött, a fák heveseb-
ben hajolgattak, mellettünk pedig el-
sõ látásra sofõr nélküli jármûvek húz-
tak el… Izgatottak voltunk. Pár óra és
megszûnik a "jó világ" – a féktelen
magyar hablatyolásról könyörtelenül
át kell térnünk a megfontolt, érthetõ
és sokszor rendkívüli agymunkát
igénylõ angol beszédre, de minde-
nekelõtt minél jobb benyomást kell
tennünk vendéglátóinkra, ideiglenes
anyukáinkra és apukáinkra… Izgal-
munkat azzal próbáltuk elûzni, hogy
megosztottuk egymással negatí-
vabbnál negatívabb, hallomással
szerzett elõítéleteinket. Elõször is
ugye, az angolok nyersen eszik a
húst. Hülye vagy, nem is esznek
húst, vegák azok mind. Az angolok-
nál estére sosincs meleg víz. Hülye
vagy, azok olyan nomádok, mosni is
a kúthoz járnak. A városba érve
nagyjából mindenki tudomásul vette,
hogy az elkövetkezendõ egy hétben
könyörtelenül megismerkedik a múlt
századi falusi élet minden gondjával-
bajával, ja meg egy nem túl kellemes
családdal, mert hát ugye angolok,
senki ne reménykedjen. Bevallom,
jobb félni, mint megijedni, de ez eset-
ben semmi ilyesmire nem volt szük-
ség.

Középkorú, sötét hajú, hevesen
integetõ néni nevetett ránk - hogy,
hogy nem, de rögtön tudta, hogy mi
vagyunk az õ magyarjai. Mutatta,
hogy fáj a háta, így készségesen
megtömtük mi a csomagtartóját bõ-
röndjeinkkel, majd magunkat is be-
szuszakoltuk. Én kerültem elõre, s
bár ez utána is így maradt, mindig
bennem volt az érzés, hogy – itt, a
baloldalon – most tulajdonképpen én
vezetek… Végighajtottunk a
streetek, roadok és lane-ek labirintu-
sán, mígnem leparkoltunk egy, a töb-
bitõl semmiben sem különbözõ vö-
röstéglás elõtt.

Csomagokat ki, be a házba… El
sem hittük, hogy ismét parkett van
a talpunk alatt és négy meleg, biz-
tonságot adó fal vesz körül minket.
Két szobatársnõm elfoglalta az ud-
varra nézõ ablak alatti franciaágyat,
úgyhogy nekem jutott a szoba túlsó
végében fekvõ szivacs, mely elein-
te kissé kényelmetlennek tûnt, itt-
tartózkodásom további szakaszai-
ban azonban túl fáradt voltam ah-
hoz, hogy ezen sóhajtozzam – az

órákig tartó buszozások után sok-
szor úgy éreztem, ennél kényelme-
sebb fekhelyrõl álmodni sem tud-
nék…

Vendéglátónk, June viszonylag
hamar lezavarta az elmaradhatat-
lan körbevezetést; bemutatta ne-
künk a konyhát, a konyha mögött a
sufnit, a spájzot és a kamrát (mivel
három ilyesfajta helyiséget láttunk,
gondoltuk, csak nem hívják õket
ugyanúgy, hiszen mégis mi értelme
lenne egy ekkora házban, mondjuk,
három kamrának), a – sajnos min-
dig foglalt – számítógépet, a tipiku-
san szûk angolvécét, majd az eme-
letet a kissé már tágasabb fürdõvel
és a mindig mosolygó és felettébb
megmosolyogtató angoltudással
rendelkezõ francia lánnyal (Morin-
nak emlegettük; minden kedves
franciául beszélõnek szíves elnézé-
sét kérem, de sajnos abból a kaci-
fántos kiejtésbõl se mi, se June
nem tudtuk úgy kihámozni azt a ke-
resztnevet, hogy a lány utána hall-
gasson is rá). Igaz, utunk vége felé
már annyit meg tudtunk tárgyalni,
hogy Mirséknél minden bizonnyal
az asszony viseli a nadrágot, még-
hozzá ijesztõ határozottsággal, de
hát nem baj az, éljenek a nõk, és
(milyen megnyugtató), se a magya-
rok, se a franciák nem tudják lehúz-
ni az angolvécét… 

Új környezet ide vagy oda, másnap
bizony hétfõ volt és iskolába kellett
menni. Halálosan izgatottak voltunk,
számítván sok új anyanyelvbeli barát-
ra, de odaérve tudomásul kellett ven-
nünk a tényt, hogy szervezõink azért
ragaszkodtak annyira ehhez a hét-
hez, mert itt ilyenkor nincs iskola. Iz-
gatottan járkáltunk föl-alá a kongó,
patyolattiszta, tágas ajtajú osztályter-
mekkel övezett folyosókon, egészen,
míg értünk nem jöttek az anyanyelvi
tanárok….

…és onnantól fordítottunk, egy
röpke tízperces szünetet leszámítva
délig folyamatosan. Hogy megbe-
csültük az iskola kapuin kilépve
"édes anyanyelvünket", melyen ar-
ról beszélünk és annyit, amennyit
csak akarunk! Persze ez semennyit
nem vett vissza abból az – általá-
ban sikert hozó – izgalomból, amit
az általunk lassan tíz éve tanult
nyelven való megszólalás, társal-
gás és (jó esetben) az itt élõk meg-
értése jelentette… És bár egyes fö-
löttébb lelkes útikönyvírók szerint
Londont megismerni egy élet sem
elegendõ, mi úgy éreztük, a fõbb
kerületeket mégiscsak sikerült a ve-
lejükig áttanulmányoznunk – az
utolsó napokban már pontosan tud-
tuk, mikor merre fog fordulni a busz.
Bejártuk az összes múzeumot, hi-
dat, templomot, költekeztünk az Ox-

ford Streeten, elámultunk a London
Eye-on, fényképezõt-telefont-kabá-
tot felejtettünk a Trafalgar téri szö-
kõkút padkáján és megállás nélkül
rohantunk kissé gyorslábú, minde-
nen hamar túl lenni kívánó idegen-
vezetõnk után, aki bizony nem min-
dig tartott népszámlálást… de hogy,
hogy nem, április 21-én, hétfõn, ke-
rek tíz nappal beszállásunk után, új-
ra ismerõs tájon, magyar földön jár-
tunk. A benzinkúton a vécének hi-
ányzott a támlája, a papírtartó ma-
radványai elhagyatottan hevertek a
földön, de legalább le lehetett húzni.
S ahogy elnéztem azokat a mellet-
tünk magyaros toleranciával szágul-
dozó, furcsán balkormányos sze-
mélyautókat, visszagondoltam a
szigetországban eltöltött idõre és
hirtelen furcsa érzés fogott el.

Biztos, hogy letelt az a tíz nap…?!

Harmadik alkalommal hir-
dette meg a Nemzeti Tankönyv-
kiadó és a budapesti Fazekas
Mihály Gimnázium közös,
„Megírország”  nevû szépírói
pályázatát. Idén nagykanizsai
pályamunka is került dobogós
helyre, mégpedig a Batthyány
Lajos Gimnázium 11. A osztá-
lyába járó 17 éves Csejtei Dóra
Bejgli, újság, kantáta címû írá-
sa, mely próza kategóriában
második helyezett lett.

Dóra egy újságban olvasta a pá-
lyázati kiírást, melyben szerepelt,
hogy a Fazekas Mihály Gyakorló
Általános Iskola és Gimnázium
líra, epika, humoros próza és jele-
net mûfajokban várja a szépiro-
dalmi alkotásokat. Külön erre az
alkalomra nem készült, hanem
elõvette addig megírt munkáit, s

beküldte azt, ami szerinte a leg-
jobban megfelelt ezen kiírás kri-
tériumainak. Hozzátette, ugyan
ezt az írását már több helyre is el-
küldte, s érkeztek is pozitív visz-
szajelzések, de a helyezés mind-
eddig váratott magára.

Lapunknak elárulta, kilenc
éves kora óta ír, elõször az öccsé-
vel való apróbb konfliktusok,
gyermeki csínytevések hozták
meg számára az ihletet. Régeb-
ben minden szabadidejét írással
töltötte, több regényt is elkezdett,
melyek közül csak néhányat feje-
zett be. Mostanság a tanulás mel-
lett kevesebb ideje jut hobbijára,
a következõ tanévben itt az érett-
ségi, s közben nyelveket is tanul,
bölcsészkarra szeretne járni. A
pályázati kiírások meghozták
számára a rövidebb mûfajt, a no-
vellát is, s egyben hozzászoktat-
ták, hogy számítógépen alkosson,
bár a ceruza sercegése a papíron
elmondhatatlan élményt jelent

számára. Mûvei témáit tekintve –
saját bevallása szerint – nem iga-
zán mély tartalmú alkotásokról
van szó, mert ha leír valamit, nem
a sztori miatt teszi, az õ esetében
inkább a stílus élvez nagyobb
jelentõséget. Soha nem mesél le-
hetetlen dolgokról, mindig csak
olyanokról, amik bármikor elõ-
fordulhatnak a világban, családi,
baráti kapcsolatokról, mindenna-
pi problémákról, melyek elgon-
dolkodtatják az olvasót. Sokat
számít neki, hogy párbeszédei
jellemezzék szereplõit, s ennek
sikerességét már többen is elis-
merték.

Huszonhat alkotó több, mint
félszáz pályamunkájából  fognak
válogatni annak az antológiának a
szerkesztõi (Megírország 2009.
címmel), mely a 2010. évi
Könyvfesztiválra fog elkészülni, s
melyben Dóra története biztosan
szerepelni fog.

Steyer Edina

MMeeggíírroorrsszzáágg

Pirítós, jobbkormány, Trafalgar
Csejtei Dóra:
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2009. október 22 - december 10-ig

JÖVÕRE VELÜNK UGYJÖVÕRE VELÜNK UGYANITTANITT, UGY, UGYANENNYIÉRT!ANENNYIÉRT!
Ha 2010-re idén rendeli meg valamely termékünket 

(elõleg befizetése mellett) a 2009-es árakon készítjük el! 
RÉSZLETFIZETÉS!

Multifokális lencse AKCIÓ -30% 
Fényre sötétedõ lencse AKCIÓ!

Az akció november 30-ig érvényes!

A Nagykanizsai Honvéd Kaszinó 
tisztelettel meghívja Önt, családját és barátait 
2009. november 25-én, 18 órakor

Péntek Imre: Félrebeszéd (Pannon Tükör könyvek)
Tóth Imre: A lélek nulla foka (Parnasszus Kiadó)

címû irodalmi estre
Köszöntõt mond: Balogh László OKISB elnök

Köteteket bemutatja: Szemes Péter esztéta, Turbuly Lilla költõ
Köszöntõt mond: Kelemen Gyula énekmondó

Helyszín: Honvéd Kaszinó (Nagykanizsa, Ady u. 7. Tel.: 93/311-036)

A Nagykanizsai Honvéd 
Kaszinó

meghívja Önt a

„Felukkával a Níluson”
címû rendezvényre

2009. november 27-én
(péntek) 16.00 órakor

Helyszín: Honvéd Kaszinó
(Nk, Ady E. u. 7. Tel.: 93/311-036)

Házigazdák:
Halmos Ildikó igazgató,

Gelencsér Gábor újságíró

16.00 óra
Egyiptom tegnap és ma - kiállítás meg-
nyitó. Köszöntõt mond: Szmodics
Józsefné, Mûvelõdési és Sport Osztály
vezetõ. Megnyitja: Molnár László.
Közremûködik: Orff Ütõegyüttes
16.30 óra
Egy régész hétköznapjai Egyiptomban.
dr. Vanek Zsuzsanna régész-egyiptoló-
gus vetített képes elõadása
17.30 óra
Filmvetítés Egyiptomról, valamint dísz-
és használati tárgyak bemutatása.
Közremûködik: Sheba Hastánc
18.00 óra
Magyar felfedezõk és utazók Észak-
Afrikában címmel Gelencsér Gábor
újságíró vetített képes elõadása
18.30 óra
Egyiptomi ízek...

Nagykanizsa és Környéke Foglalkoztatási, 
Szociális és Közmûvelõdési Nonprofit Kft.

4M Rehabilitációs Munkaerõ-piaci Programja 
ingyenes MUNKÁLTATÓI FÓRUMOT szervez

„A rehabilitációs hozzájárulást érintõ 2010. évi változásokról és a
megváltozott munkaképességû munkavállalók foglalkoztatásáról.”

Helyszín: Nagykanizsai Halis István Városi Könyvtár
Idõpont: 2009. november 26. 13 óra

Elérhetõség: 93/311-732, nk-4m@t-online.hu
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Horoszkóp

A munkádban ne kapkodj, mert hibázol!
A magánéletben a baráti kapcsolatok
dominálnak. Szervezz egy fergeteges
bulit, ahol remek lesz a hangulat, min-
denki jól érzi majd magát.

Jó kommunikációs képességeddel elõnyös
megállapodásokat köthetsz a héten. Ma-
gánéletre sem idõd, sem, pedig energiád
nem jut, de legalább esténként ossz meg
kedveseddel egy jó vacsorát! 

Itt van az ideje annak, hogy munkádban
megmutasd igazi tehetségedet! Örülsz, ami-
kor esténként kedveseddel együtt lehetsz -
kedvedre van az intimitás. Nem is vágysz
arra, hogy bárhová is elmenjetek.

Ha fontos dolgot akar kedvesének
mondani, sok múlik azon, hogyan ad-
ja elõ. Figyeljen oda az õ érzéseire is
és beszéljék meg, neki mi lenne a leg-
jobb. Találjanak közös, jó megoldást.

Kapcsolatának csak az adhat biztos ala-
pot, ha minden tekintetben kölcsönösség
él a két fél között. Vagy legyen õszin-
tébb, vagy érje be azzal, amit párja most
megad.

Most minden olyan elfoglaltság vonzza,
amely az önmegismeréssel kapcsolatos.
Kíváncsi rá, mások hogyan gondolkod-
nak bizonyos témákról és kérdésekrõl.
Most tele van energiával, használja ki.

Fontos, hogy a partneréhez fûzõdõ vi-
szonya igen közeli legyen. Nem szereti a
felszínes, futó kapcsolatokat, éreznie
kell, hogy társa lelke legmélyéig látja és
elfogadja Önt. 

Sorra aratja a babérokat a szerelemben.
Nyitott most a közeledésekre, de csak egy
bizonyos pontig. Fontosabbnak tartja a
kapcsolat mélységét, mint a mennyiséget
vagy a vágyak azonnali teljesítését.

Kedvese erõt vesz magán és megpróbálja
megadni Önnek a szabadságot. Értékelje ezt
a gesztusát, hiszen tudja, milyen nehezére
esik ilyen kevéssel beérnie. Munkájában is
több szabadságot kap a héten.

Nincs most szerelemre hangolva, mert egy
olyan eszményi kapcsolatot szeretne,
amelyhez nehéz megtalálni a másik szere-
plõt.  Amint eljön az ideje és felbukkan az
ideális pár, újraébred Önben minden érzés.

Érzi, a következõ lépést csak akkor tudja
megtenni, ha életének bizonyos területeit
rendezi. Zárja le régi dolgait, döntsön, ha
költözést tervez, igyekezzen minél hama-
rabb megtalálni új otthonát.

Sokszor akkor kapunk meg valamit,
amikor már végleg lemondtunk róla.
Bízzon benne, hogy ami Önnek jár, azt
meg is fogja kapni, ami pedig nem jön
össze, annak nincs helye az életében.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Elveszett?
Megtalálta?

Segíthetünk?

Kanizsa Rádió
510-986
516-700

FM 95,6 MHz
SMS szám:
06-30/30-30-956

A megfejtéseket személyesen szerkesztõségünkbe vagy levélcímünkre, a 8801 Nagykanizsa, Pf. 154-re várjuk! 
A helyes választ beküldõk között Bakonyi Erzsébet Angyal mélyvörösben címû verseskötetét sorsoljuk ki.
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IINNGGAATTLLAANN
Gyékényesen az „A” szektorban

közvetlenül a vízparton kétszintes (40
m2 szintenként) nyaraló eladó. (Víz,
szennyvíz, villany.) Érd.: 30/227-3294 

Városközpontban három szobás,
76 m2-es, egyedi fûtéses, 4. emeleti la-
kás eladó. Érd.: 30/411-4010 (7107K)

Nk-án a Csengery utcában 56 m2-es,
kétszobás, egyedi gázas lakás (pince,
padlás, kert) eladó. (7096K)

Nagykanizsa belvárosában 700
m2-es, társasház építésére alkalmas
telek eladó! Érd.: 30/227-3294
(7108K)

Deák téri patinás épület I. emeleti
galériás stúdiólakása – akár irodai
hasznosítással – eladó vagy kiadó.
Érd.: 30/901-9013 (7112K)

Nk-án a belvárosban téglaépületben
74 m2-es, három szobás, egyedi fûtéses
lakás + 18 m2-es raktárhelyiség +
kamra helyiség eladó. Érd.: 20/9349-
110 (7129K)

Nk-án a Dózsa György 117/B. alatt
II. emeleti, cirkofûtéses, 79 m2-es,
három szobás lakás eladó. Irányár: 11,8
millió Ft. Érd.: 30/396-1910 (7130K)

Városkapu krt. 16. szám alatt
felújításra szoruló 54 m2-es, két
szobás, nagy konyhás lakás eladó.
Érd.: 20/541-0542 (7131K)

Belvároshoz közeli, II. emeleti,
amerikai konyha - nappalis, egy háló-
szobás, igényes lakás bútorozottan,
2009. december 1-tõl albérletbe kiadó.
Kaució szükséges. Érd.: 20/253-3433
(7126K)

Vendéglátásra alkalmas (de más
célra is használható), kb. 100 négyzet-
méteres (két terem, raktár, közlekedõ,
személyzeti- és nyilvános helyiségek)
üzlet teljes felszereléssel kiadó. Érd.:
30/227-3294 (7116K)

Garázs kiadó a Rózsa u. 10-ben,
akár üzletnek is alkalmas. Felszerelt-
ség: víz, villany (280V), mellékhely-
iség, zuhanyzó, légkondi. Érd.: 93/700-
076 (7132K)

Külön bejáratú udvari lakás hosszú
távra kiadó. Kaució szükséges. Érd.:
20/458-0110 (7133K)

Nk-án Múzeum téri társasház 40 m2

pincehelyiséget bérbe adna. Érd.:
30/649-0184 (7134K)

50 mázsa léalma (20 Ft/kg), vala-
mint 50 mázsa kiváló minõségû étke-
zési alma (70 Ft/kg-tól) eladó
Letenyén. Ugyanitt vajkörte eladó
85 Ft/kg áron. Érd.: 30/9932-534.

Készpénzért vásárolok könyvet,
festményt, porcelánt, régi népi paraszt-
bútorokat, használati tárgyakat és teljes
hagyatékot. Érd.: 20/555-3014
(6430K)

Almaértékesítés termelõtõl több
fajtából Nagykanizsa, Kisfaludy u. 2/c.
alatt. Eladási ár: 75 Ft/kg-tól. Tel.: 312-
479, 20/570-7717 

Toshiba 72 cm képátlójú színes, txt-
es, sztereo TV 22.000 Ft-ért eladó.
Érd.: 20/931-1283

Fujitsu Siemens Amilo típusú lap-
top újszerû állapotban, jogtiszta Win-
dows Vista Homa Basic szoftverrel
110.000 Ft-ért eladó. 17” WXGA ki-
jelzõ, Intel CeleronM 1,86 GHz pro-
cesszor, 120 GB winchester, 1 GB
RAM, wifi, WLAN, DVD író dual
layer, csatlakozók. Érd.: 30/9932-534
(7145K)

Készpénzért vásárolok régi
dísztárgyakat, festményeket valamint
sötét alapszínû Zsolnay tárgyakat.
Érd.: Nagykanizsa 30/332-8422
(7136K)

Nk-án piros színû, bontott, 40x40-
es pala ingyen elvihetõ. Érd.: 30/332-
2737 (7137K)

Gyógypedikûrt és pedikûrt vállalok
kedvezõ áron. Szükség esetén házhoz
is megyek. Érd.: 30/270-8592 (7121K)

Meghibásodott távirányítóját (tv,
hifi, video, dvd) megjavítom. Tel.:
20/510-2723 (7122K)

TV szervíz a Kórház u. 3-ból Ady u.
11. szám alá költözött. Nyitva: 9-15
óráig. Távirányítók 1990-tõl kaphatók.
Tel.: 30/597-1530. (7138K)

“Egy termék, amelyrõl eddig csak
álmodozhattak a nõk.” Világújdonság.
Érd.: 20/9591-157 (7142K)

Kedvezményes pihenés Club
Dobogómajor üdülõfaluban, Cserszeg-
tomajon (Hévíztõl 800 m-re) 2009.
december 12-19-ig négy fõ részére, két
szobás apartmanban. Részvételi díj:
50.000 Ft + idegenforgalmi adó. Az
üdülõfalu területén melegvízû fedett
medence, pezsgõfürdõ és szauna

ingyenesen használható. Étkezés az
üdülõfalu éttermében is megoldható.
Érd.: Faragó Tibor Letenye, Petõfi u.
68. Tel.: 93/343-704 (7139K)

Úszásoktatás! Úszóedzõi képesítés-
sel, 5 éves kortól úszásoktatást vál-
lalok. Tel.: 93/312-798, 30/319-7662
(7140K)

Fogyni szeretne? Ajánlok egy
kifizetõdõ megoldást. Érd.: 20/9591-
157 (7141K)

48 éves független férfi rendezett eg-
zisztenciával keresi párját hozzáillõ
hölgy személyében. Jelige: „Találko-
zás”. Leveleket a Szerkesztõségbe ké-
rem: Pf. 154. (7143K)

Középkorú, de nem középkori gon-
dolkodású férfi nem ritkítja, hanem ke-
resi párját tartós kapcsolat céljából. Le-
veleket a szabolegeny03@gmail.com
e-mail címre kérem. (7144K)

November 19. 10 és 14 óra
Gyermekszínházi bérlet
PIROSKA ÉS A FARKAS - táncmese a
VSG-Danszgrupp (Budapest) elõadása
Belépõdíj: 650 Ft

November 20. 19 óra
ZSÉDA ROUGE TOUR 2009.  - Zséda
élõ lemezbemutató koncertje
Belépõdíj: I. hely: 2900 Ft, II. hely: 2700 Ft

November 21. 15 óra
"TÛVARÁZS-VARÁZSTÛ" - Mihály
Edith x-szemes mesekép kiállítása

November 23. 14. óra
Felsõs színházbérlet - Petõfi Sándor: 
A HELYSÉG KALAPÁCSA - GÁL
TAMÁS színmûvész elõadásában
Belépõjegy: 900 Ft

November 23. 16. óra
Nyugdíjas színházbérlet
Arany János: A NAGYIDAI 
CIGÁNYOK - GÁL TAMÁS 
színmûvész elõadásában
Belépõjegy: 700 Ft

November 24. 15 óra
"KARÁCSONYVÁRÓ" - kézmûves 
kiállítás a Szociális Foglalkoztató 
dolgozóinak munkáiból 
A kiállított termékek megvásárolhatók

November 24. 19 óra
Rátkai bérlet
Paul Portner: HAJMERESZTÕ
bûnügyi társasjáték a Csiky Gergely 

Színház (Kaposvár) elõadása
Belépõdíj: I. hely 2800 Ft, II. hely 2500 Ft

November 20. 20 óra
POKOLGÉP - AKUSZTIKUS 
KONCERT. Belépõdíj: 1 600 Ft 

November 24-25. 10 óra
CARITAS JÓTÉKONYSÁGI VÁSÁR 

November 21. 16 óra
APRÓK TÁNCA - Belépõdíj: 200 Ft/fõ
November 21. 18 óra
FELNÕTT TÁNCHÁZ - Belépõdíj: 500 Ft/fõ

November 19. 10 és 14 óra
Gyermekszínházi sorozat
HÜVELYK PANNA. 
Óperenciás 
Színház elõadása. Belépõdíj: 600 Ft

November 21.
17 óra Kolonics Lászlóné festmény 
kiállítása 18 óra ERZSÉBET- KATALIN
BÁL - A bál  batyus lesz! (A Polgári Olva-
sókör Szépkorúak Társasága szervezésében)

November 26. 18 óra
EGÉSZSÉGÜGYI ELÕADÁS
Agyi keringési rendszer megbetegedése és
megelõzése - Dr. Kovács Henrietta ideg-
gyógyász. (17 órától egészségügyi mérés)
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… 20 esztendeje: a Bp. Volán
elleni hazai 0-4után az Olajbá-
nyász (9.) NB II-es futball csa-
pata Dorogon szenvedett 4-1-es
vereséget (gól: Skublics Gyõzõ).
A labdarúgó NB III-ban két dön-
tetlen jutott, MÁV NTE(8.) –
Petõháza 1-1 (g.: Kém), míg az
Orosz József edzette N. Volán
Dózsa kétgólos vezetésrõl (g.:
Svélecz, Patkós) adta döntetlenre
(2-2) a Kaposvári Építõk ottho-
nában, majd az õszi záró fordu-
lóban Volán Dózsa (13.) – Ka-
posvári Honvéd 0-1. Az NB I B-
s nõi kosárlabda bajnokságban
megszerezte elsõ idegenbeli
gyõzelmét a MÁV NTE (- EGIS
OSC 81-67; Simonné 28 pont),
aztán itthon begyûjtötte negye-
dik sikerét a BKV Elõre ellen
(86-73; Pongrácz 25). A férfi ko-
sárlabda NB II-ben: Szombathe-
lyi Tanárképzõ – MÁV NTE 79-

97 (jók: Hartai, Kálovics, Toll-
ár).

… 15 esztendeje: a férfi kézi-
labda NB I-ben Debreceni Dózsa
– Tungsram SE (Krichenbaum 12
gól) 24-28, majd az Olaj-csarnok-
ban 500 nézõ elõtt a nagy rang-
adón Tungsram (4.) – Pick Szeged
(3.) 25-27. A labdarúgó NB I-ben
ETO FC Gyõr (13.) – Olajbá-
nyász SE (9.) 1-2 (g.: Kiss István,
Almir Filipovics). Az NB III-ban
Kütsön gólja a MÁV NTE-nek
(14.) nem volt elég a Szentgott-
hárd ellen (1-3), a megyei I. osz-
tályban pedig a Miklósfa telelhe-
tett az élen. A nõi kosárlabda NB
I B-ben megállíthatatlan volt a
„Vasút”: – PEAC 88-64 (Lackner
Henrietta 17/15); – Egri Tanár-
képzõ 66-54 (Toma Zita 29). A
kispályás futball bajnokságot a
Tip Top nyerte, idény közben
visszalépett a Faunus-Puncs, a

Delfin pedig megkezdte elõre lép-
delését a IV. osztályból.

… 10 esztendeje: a városban
vendégszerepelt a Bonbonetti
Fitness Fesztiválon a fitness-
világbajnok Gyurácz Eszter,
valamint Barlein Zsolt hip-hop
táncvilágbajnok. A sakk NB I-
ben Tungsram SK – Haladás
VSE 8,5:3,5. A nõi kosárlabda
NB I B-ben MÁV NTE (Zsol-
nai 24)– Autopark PVSK 67-
63, s nyolcadik gyõzelmével a
csapat a második helyen állt a
tabellán.

… 5 esztendeje: a Kanizsai
Birkózó Sportegyesület növendé-
kei közül a pápai nemzetközi ver-
senyen Tern Krisztián aranyérmet
nyert 41 kg-ban. A férfi kosárlab-
da NB I B-ben Kanizsa KK DKG
East (Koma Dániel 27)– Flextron-
ics KSZC Sárvár 103-59.   

Polgár László

EEzz ttöörrttéénntt ((nnoovveemmbbeerr 1199-2255..))……

Elõzõ heti számunkban már
foglalkoztunk a labdarúgó megyei
II. osztály városrészi együttesei-
nek küzdelmeivel, s mivel a pont-
vadászat õszi szezonja egy elma-
radt fordulóval november 15-én
zárult, kíváncsiak voltunk bizo-
nyos összevetésekre a négy érin-
tett nagykanizsai csapat kapcsán.
Már csupán azért is, hiszen még
mindig élénken foglalkoztatja az
embereket a helyi foci, no és a vá-

roson belüli rangadóknak azért
valamivel pikánsabb hangulata is
van. Az augusztusról elhalasztott
körben volt külön is „kanizsai ér-
dekeltség”, lévén a Kiskanizsa fo-
gadta Palin csapatát, s a találko-
zón 5-1-es hazai siker született.
Lássuk tehát a városon belüli ösz-
szevetéseket:

A kanizsai csapatok egymás el-
leni tabellája (zárójelben az õszi
szezon utáni helyezésük): 

A „mini-bajnokság” 
góllövõlistája:
3 gólos: Jakab Ádám* (Miklós-

fa), Szelei László (Bagola)
2 gólos: Gerencsér László (Mik-

lósfa), Kovács Balázs** (Bagola),
Pápai László (Kiskanizsa)

1 gólos: Kalmász Gábor, Koller
Zoltán (Bagola), Béli Milán,
Kolperger Szilárd, Matyók Milán,
Papp Dávid, Pongrácz József, Pon-
grácz László, Verebélyi János (Mik-
lósfa), Budai Barnabás, Farkas Má-
té, László Roland, Vincze Zsolt
(Kiskanizsa), Horváth Gábor, Hor-
váth Tamás (Palin)

*= a labdarúgó mindhárom el-
lenféllel szemben betalált

**=a két gólját két csapattal
szemben szerezte   

P.L.

AA „„kkeelleettii”” BBaaggoollaa vveezzeett

1. (2.) Nagykanizsa-Bagola VSE 3 2 1 -     7-2 7 
2. (3.) Miklósfa SE 3 2 - 1   12-5  6
3. (7.) Kiskanizsai Sáskák  3 1 1 1    6-4 4 
4. (16.) Palin FC 3 - -  3    2-16 0

A kanizsai „modernkori” vívás je-
les évfordulójához érkezett, hiszen
november 23-án lesz ötven eszten-
deje annak, hogy az NTE vívószak-
osztályát, még az akkori NVTE kö-
telékében megalapította a török-
szentmiklósi származású Szabó Já-
nos, aki elõtte már Keszthelyen is
ténykedett a sportág berkein belül.

Szabó Jánost a fõállású vívómes-
terek sorában Kiss György követte
a sorban, aki amúgy alapító tagként
is oroszlánrészt vállalt a szakosz-
tály életre hívásában. Közben per-

sze az 1966 és 1967-es év forduló-
ján létrejött a MÁV NTE egyesüle-
te, a vívók pedig továbbra is a klu-
bon belüli szûkebb elithez tartoz-
hattak. Történt mindez úgy, Kiss
György jelenlegi szakosztályvezetõ
szavaival élve, hogy járták az or-
szágot a „zsíroskenyér versenyek”
végett, s az eredmények pedig csak
jöttek és jöttek. A ’70-es évek má-
sodik felétõl aztán új szelek kezd-
tek fújni a dél-zalai vívók körül, hi-
szen érkezett Gasztonyi János ví-
vómester Pécsrõl, illetve a ’80-as

évek közepén már franciaországi
szakmai utakra is adódott lehetõ-
ség. Sõt, 1985-ben átadásra került a
vívóterem, mely ma is otthona a
„pengés” sportolóknak, s a szak-
osztály úttörõ szerepet játszott a nõi
kard fegyvernemének meghonosí-
tásában, melyet (vidéki klubként el-
sõként) világkupa versenyek rende-
zése is nyomatékosított.

A jeles évforduló alkalmából je-
lent meg dr. Horváth GyörgyAnagy-
kanizsai vívás története 1862-2009
címû kötete, mely – a címébõl látha-
tóan – nem csupán az ötven eszten-
dõnek, de a korai kezdeteknek is em-
léket állít, illetve dokumentál.

ÖÖttvveenn éévveett üünnnneeppeellnneekk

Kosárlabda. Kanizsa KK
DKG East NB I B-s  együttese a
Nyugati csoportban elõbb hazai pá-
lyán gyõzte le az ELITE Basket Tö-
rökbálint csapatát 105-85-re, majd a
kozármislenyi vendégjátékot is si-
kerrel vette 94-81-gyel. Kovács
Nándor gárdája ezzel hat mérkõzés
után továbbra is száz százalékos.

Sakk. A fõvárosban ismét nagy
sikerrel bonyolították le az
Aquaprofit Polgár-napot, s a rendez-
vény keretében jelentették be, hogy
az indiai világbajnok Viswanathan
Anand november 22-én asztalhoz ül
Nagykanizsán a szombathelyi Hala-
dás VSE elleni találkozón. Az NB I-
es sakk csapatbajnokság elsõ fordu-
lójában Kazinbarcika – Aquaprofit
NTSK 1,5:10,5.

Asztalitenisz. A nõi Extraligá-
ban Budapesten a tabellán harma-
dik Postás SE ellen a Kanizsa Sör-
gyár együttese (8.) 7:0-ra kapott
ki. Ladányi Dóra az ifjúsági Top
12-es versenyen viszont a hatodik
helyen végzett, s ennek is betud-
hatóan kapott meghívót az ifjúsági
válogatott keretébe, ahol az elkö-
vetkezendõ Duna Kupa nemzetkö-
zi versenyen is bizonyíthat.

Vízilabda. Az OB I B Fehér
csoportjában a Heat Group Kanizsa
VSE a 7. fordulóban visszavágott
az egri fõiskolás együttesnek (12-
10), idegenben azonban kikapott a
MAFC gárdájától (5-8). A dél-zala-
iak ennek ellenére maradtak az elsõ
helyen, az OB II-ben pedig a máso-
dik számú kanizsai egység 16-6-ra
gyõzte le a Soproni VSE-t. Az
együttesben debütált a mindössze
13 esztendõs Hóman Barnabás. A
gyermek II. korcsoportú bajnok-
ságban továbbra is veretlen a Kani-
zsa VSE, hiszen házigazdaként el-
sõként a Sopront (18-4), majd a
Komáromot (18-8) verték.

Ökölvívó. Az ökölvívó régiós
bajnokság utolsó állomása volt a VI.
Plaza Kupa Nagykanizsán, melynek
minimális elõnnyel indult neki a ka-
posváriak elõtt a házigazda Kanizsa
Box Klub csapata. A kupát végül a
somogyiak nyerték, miként az ösz-
szesítést is, viszont ami kanizsai
szemszögbõl lényeges, hogy Kor-
pics István (69 kg) és Vass Richárd
(75 kg) is jól hangolt a decemberi
felnõtt országos bajnokságra. Rajtuk
kívül még Nádori Tibor is kötelek
közé lép Kecskeméten 48 kg-ban.

Eredmény-
kavalkád
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Színes, múltbéli világba vezet
bennünket a Grimer Kulturális és
Hagyományõrzõ Egyesület. Nem,
nem a Pokémon nevû csodarajz-
film megjegyezhetetlen nevû sze-
replõinek egyikérõl van szó! Az
Egyesület egy mozaikszót alko-
tott, s aztán derült csak ki szá-
mukra, hogy a cseppet sem gyere-
keknek való rajzfilmben is van
egy ilyen nevû „hõs”. A mozaikszó
az alapító tagok közül hármuk-
nak a nevébõl származik: Grizli
(Bányai István), Mágus (Aladics
Zoltán) és Erion (Heim Gábor).

Tevékenységük a hagyományõrzés
minden formájára kiterjed, s ez mind
szellemiekben, mind a gyakorlatban
megmutatkozik. A testi edzés mellett
fontosnak tartják a történelmi felké-
szültséget, a tudásanyag birtoklását is,
ezért az erõnléti tréningek mellett
rendszeresen jönnek össze abból a
célból, hogy egymást meghallgassák
a történelem különbözõ korszakairól
(az 5-15. század tartozik profiljukhoz)
s népeirõl (Európa és a Közel-Kelet,
Kelet-Római Birodalom (Bizánc), a
vikingek, természetesen megkeresve
a magyar vonatkozásokat.) Ezek az
alkalmak sokszor Mad (Varga Tamás)
és Grizli – akit egyébként maguk kö-
zött Grizli papának hívnak, õ köztük a
legidõsebb, s a legtapasztaltabb – iz-

galmas eszmecseréjéhez vezet. A ha-
gyományõrzéshez hozzátartozik az is,
hogy többen különbözõ kézmûves-
séggel is foglalkoznak: van aki bõrö-
zik, mások ékszert gyártanak, Gábor
például acélhuzalból láncinget készít,
megint mások – esetleg kézügyesség
híján – a fegyverek, felszerelések tisz-
tításával, karbantartásával veszik ki a
részüket, ami szintén nem kis munka.

– A hitelesség, az autentikusság
mindennél fontosabb – mondja Griz-
li, akinek viking öltözéke alighanem
mindenkit megfog a fellépések alkal-
mával. – Egészséges kompromisszu-
mokat persze kötnünk kellett, hiszen
az idõjárás, az azóta történt klíma-
változás ezt megköveteli tõlünk. Ak-
koriban a vikingek mai viszonylat-
ban nézve elviselhetetlen ruhameny-
nyiséget vettek magukra, ezt a 21.
századi ember öt percig sem bírná,
elájulna egy forró augusztusi bemu-
tatón, de talán még októberben is. A
hitelesség mellett nem utolsó szem-
pont, hogy aki ezt szeretné csinálni,
pontosan kell ismernie a szakmát, a
történelmi ismeretekkel tisztában kell
lennie. Mivel valódi fegyverekkel
dolgozunk, felkészültnek kell lennünk
a vívótechnikákat illetõen is, melye-
ket kódexekbõl tanulunk meg. A vé-
dõfelszerelés pedig minden egyes al-
kalommal elengedhetetlen.

A harci kultúra elsajátítása nem
egyszerû mutatvány – vallják mind-
nyájan. Meg kell dolgozni érte, be
kell tartani a szabályokat, meg kell
ismerkedni a történelemmel. Ez
utóbbinál nagyon fontos az érdeklõ-
dés felkeltése, fõleg a fiatalokban,
akik közül sokan nem szeretik az is-
kolában megtanulni a törit, pusztán
azért, mert kötelezõ. Az iskolával
szemben a hagyományõrzõknek
megvan az az elõnyük, hogy szem-
léltetni tudják az öltözéket, a fegy-

vereket, a különbözõ korabeli esz-
közöket. A bemutatókon ki is lehet
próbálni mindent, de természetesen
csak védõfelszerelésben.

– Volt rá példa, hogy az egyik
kissrác nagy érdeklõdéssel felpró-
bálta a páncélomat, és szegény el-
dõlt. – meséli Erion. – Semmi ko-
moly baja nem esett, nagyon ara-
nyos volt, és valóban érdekelte
mindaz, amit látott, tapasztalt,
csak éppen nem bírta el a körülbe-
lül harminc kilónyi pluszsúlyt,
amely hirtelen ránehezedett. 

Grizlitõl megtudtuk azt is, hogy
huszonkét évvel ezelõtt csupán két
csoport volt az országban, akik
ilyen tevékenységgel foglalkoztak:
a Zrínyi Miklós Haditorna Klub,
illetve az Aquincumi Gladiátorok.
Akkoriban mindannyian egy nagy
családot alkottak, s olyan ismert és
elismert nevû emberek tartoztak
közéjük, mint az elindító, dr.
Szacsky Mihály, aki szakértõje volt
Várkonyi Zoltán filmjének, az Eg-
ri csillagoknak, s aki jelenleg a
Mûegyetem professzora, kutatója,
valamint a harmincöt év szakmai
tapasztalattal rendelkezõ, világhírû
kaszkadõr, Piroch Gábor (a teljes-
ség igénye nélkül: Mennyei király-
ság, Trója, Vörös Zsaru, A mú-
mia). Napjainkra rengeteg kisebb-
nagyobb társulat alakult, mind-
egyikük más szinten mûveli a
szenvedélyét, de még ma is él a
csapatok közötti kapcsolat. Együtt
edzenek, közösen tartanak bemu-
tatókat, sokat tanulnak egymástól.
Legtöbbjük úgynevezett módszere
a kísérleti régészet: a tudományos
kutatások alapján megpróbálják
rekonstruálni, életszerû körülmé-
nyek közé helyezni a leírtakat, s ha
ez sikerül, mûködik, ezzel bizo-
nyítják, hogy valóban létezett az

adott dolog. Ebben segítenek a
már említett kódexek. Például a
tankönyvekben leírtakkal ellentét-
ben kevés a valószínûsége, hogy
nehézvértes páncélos két percnél
tovább tudott volna futni, vagy
hogy a láncinges katonák képesek
lettek volna úszni. A páncél nagy
védelmet jelentett, de ugyanúgy
megvolt a hátránya is, mert nagy-
ban nehezítette a mozgást.

A közel három éve létezõ csoport
tagjaira jellemzõ a fegyelem, az
összeszedettség, az újoncok, a ke-
vésbé gyakorlottak figyelnek a ta-
pasztaltabbakra, a hierarchiában fe-
lettük állókra – kortól függetlenül.

Ezt nem úgy kell elképzelni, hogy
vasszigor van, vagy a rangidõs ké-
nye-kedve szerint parancsolgat.
Nem errõl van szó. A több tapaszta-
lattal rendelkezõ segít a többieknek,
pontosan tudja, mit kell nekik tenni
ahhoz, hogy fejlõdjenek. Néhány
edzés után nem állhatnak neki egy-
mást kaszabolni mindenféle gya-
korlat és ismeret nélkül, mert az sé-
rülést eredményezhet. Ha mégis
megteszik, büntetés vár rájuk. Nem
teljesíthetetlen, hanem olyan, ami
további fejlõdéshez vezet. Büntetés
jár azért is, ha valaki ront az iskolá-
ban, mert a hagyományõrzés nem
mehet az iskola rovására. Szintén
nem lehetetlen feladatot kapnak,
hanem olyat, amitõl elõbbre jutnak.
Adott korszakot bemutatni a többi-
eknek, bizonyítottan saját feldolgo-
zással, vagy bizonyos könyvet elol-
vasni.

A közel húsz fõs (aktív harci állo-
mány és civilek) egyesület teljesen
saját erõbõl mûködik, mindenki sa-
ját maga készíti, vagy készítteti el a
szükséges kellékeit. Elárulták, hogy
távlati céljaik között szerepel egy
három napos lovagi torna megszer-
vezése, ami nagyban hozzájárulna a
hagyományõrzõ csapatok további
együttmûködéséhez, és egy lépéssel
közelebb vihetne a legfõbb céljuk-
hoz, hogy kiépítsenek maguknak
egy saját helyet. Olyat, ami mellõz
minden kényelmi szempontot,  kö-
zépkori körülményeket mutat. Ter-
mészetesen nem zárkóznának el a
külvilágtól, épp ellenkezõleg: élõ
történelmet mutatnának be az odalá-
togatóknak, különösen a környék-
beli iskolásoknak lenne óriási lehe-
tõség a töri órákon hallottak megfi-
gyelése „élõben”.

Steyer Edina

GGrriimmeerr –– MMoozzggaallmmaass kköözzééppkkoorrii vviilláágg
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KKaanniizzssaa

Egy kattintás, és naponta 
friss híreket, tudósításokat, 

riportokat olvashat. 

wwwwww..kkaanniizzssaauujjssaagg..hhuu

S akkor elérkezett november
21-ének 18:57 perce: a kanizsai
Hotel König egyik előadótermé-
nek ajtajában feltűnik a végtele-
nül szerény, de feszélyezettségek
nélküli fiatalember, Viswanathan
Anand. 

Az egész világon csak úgy isme-
rik, hogy az aktuális indiai sakk vi-
lágbajnok, akinek neve igazi „ütős”
márkanév. S ő végre megérkezett
Nagykanizsára, az Aquaprofit
NTSK igazolt játékosaként, hogy
Portisch Lajos, a Nemzet Sportoló-
ja mellett megvívja első tétmérkő-
zését kanizsai színekben.

A szűk meghívott kör előtt első-
ként Flumbort András, a klub veze-
tő edzője köszöntötte Anandot,
majd természetesen Nádasi Tamás,

az egyesület főszponzorának elnö-
ke és Cseresnyés Péter alpolgár-
mester is szólt az ázsiai fenomén-
hoz. A dél-zalaiak szavait követően
úgyszintén egy nem mindennapi
pillanathoz érkeztünk, hiszen
Anand a leendő csapattársain túl
Nagykanizsa városát is üdvözölte
nagy tisztelettel és barátsággal.

A fogadás perceiben aztán az el-
költött vacsora közben már igazán
kötetlen társalgásba fordult az es-
te, s még egy Indiát bemutató szí-
nes kötet is előkerült, mely a várt
hatást nyújtotta, hiszen a sakkozó
széles mosoly keretében mutatta
be szűkebb származási helyét.
Nyoma sem volt semmifajta ki-
mértségnek részéről, no és a meg-
hívottak részéről sem, s már azon
kaptuk magunkat, hogy nem is a

sakkról van szó a kisebb-nagyobb
beszélgetések alkalmával.

Bő két óra után tért vissza a
szombat este „sakkos medrébe”,
amikor lassan asztalbontáshoz ké-
szülődött a társaság, hiszen vasár-
nap 11 órától várt az erőpróba
Viswanathan Anandra, a német
bajnokságból számára ismerős
Vlastimil Babulával, a szombathe-
lyiek első táblásával. Bagonyai At-
tila, a kanizsai klub egyik játéko-
sának szavaival élve: „Szinte hihe-
tetlen, hogy egy világnagyság két
órát adott nekünk életéből…” 

Mint később kiderült, vasárnap
ellenfelének három és fél órát
adott, de az már egy másik, igaz,
ugyanilyen örömteli történet…

Polgár László

AA  sszzoommbbaatt  sszzeennzzáácciióójjaa  NNaaggyykkaanniizzssáánn
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KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

Az Idősek Hete rendezvényso-
rozat lapzártánk után az Idősek
Kodály Zoltán utcai klubjában
folytatódott, ahol szerda délelőtt
Egy csésze tea címmel Soltész
Miklós országgyűlési képviselő-
vel, a Parlament Ifjúsági, Szoci-
ális és Családügyi Bizottságának
alelnökével beszélgetett Koller
Jutka, az Egyesített Szociális In-
tézmény igazgatója.

A délutáni rendezvényt Dr. Csákai
Iván önkormányzati képviselő, a
Szociális és Egészségügyi Bizottság
elnöke nyitotta meg. Ünnepi műsort
a Miklósfai Általános iskola diákjai
adtak. A zenés, táncos vendéglátáson
Sopár Balázs működött közre.

Csütörtökön a Corvin utcai Idő-
sek klubjában „Az én klubom”
címmel, rajzpályázat nyílt a klub-
tagok munkáiból. A megnyitót a
Hétszínvirág Óvoda ünnepi műso-
ra követte. A délutáni rendezvé-
nyen az időseket Balogh László
önkormányzati képviselő, az
OKISB elnöke köszöntötte, majd a
Hevesi Sándor Általános Iskola ta-
nulói adtak ünnepi műsort. A klub
20 éves fennállásáról Koller Jutka
ESZI igazgató emlékezett meg. 

Az Idősek Hete rendezvényso-
rozat utolsó állomása a Teleki úti
Idősek Otthona és Idősek Gondo-
zóházában volt. 

Az ünnepséget immár harmadik
éve Cseresnyés Péter alpolgármes-
ter, országgyűlési képviselő nyitot-
ta meg. Beszédében kiemelte: – So-
kan, sokféle receptet mondanak ar-
ról, mi a hosszú és egészséges élet
titka. Sokan esküsznek a borra, a
jó ételekre, a sportra, a hosszú sé-
tákra. Az egészséges élet mellett
azonban nagyon fontos, hogy jól
érezzük magunkat, és ahhoz, hogy
valaki jól érezze magát, közösségre
van szükség. Ahányszor itt jártam,
mindig azt tapasztaltam, egy na-
gyon jó közösség alakult ki. 

Befejezésül kellemes időtöltést
kívánt mindenkinek, hozzátéve azt
is, hogy nem csak az ünnepnapok
alkalmával, hanem a hétköznapo-
kon is. A délután további részében
„Anyám szavai” címmel Bali Ju-
dit és Farkas Tibor zenés irodalmi
műsora hangzott el. 

B.E.

AAzz  iiddõõsseekkeett

üünnnneeppeellttüükk

Az Idősek Kodály Zoltán utcai
klubjának Soltész Miklós ország-
gyűlési képviselő, a Parlament
Ifjúsági, Szociális és Egészség-
ügyi Bizottságának alelnöke, a
Fidesz-KDNP népjóléti kabinet-
jének vezetője volt a vendége.
Soltész Miklósnak egy csésze tea
mellett tett fel kérdéseket Koller
Jutka, az Egyesített Szociális In-
tézmény igazgatója. 

A felvetett kérdések kapcsán
többek között elhangzott, a szociá-
lis terület önmagában nem lóghat a
levegőben, ahhoz jól kell működ-
nie a gazdaságnak. Márpedig a
magyar gazdaság legnagyobb
gondja az, hogy a nagy multicégek
bagóért, nevetséges összegekért
dolgoztatják az emberek tömegét.
A Dániában, Hollandiában, Né-
metországban és Ausztriában jól
működő családi, mikro-, kis- és
középvállalkozások Magyarorszá-
gon nem életképesek, legalábbis
nagyon kevés. Ha ezeket nem erő-
sítjük meg, hiába szeretnénk a szo-
ciális területre még több pénzt.

– Nekem is nagyon hasznos volt
a találkozó – jegyezte meg az elő-
adást követő beszélgetésünk ele-
jén. – Az biztos, egy ország igazi
arcát az is mutatja, hogyan foglal-
kozik a rászorulókkal, nyilván az
anyagi lehetőségek figyelembe vé-
telével. Annyi mindenre folyik el
fölöslegesen a pénz az országban,

és ez a terület sokkal többet érde-
melne. 

– Egyfajta jövőképet is próbált
felvázolni. 

– Amennyiben a Fidesz-KDNP
kap felhatalmazást az ország ve-
zetésére, akkor az első elengedhe-
tetlen lépés a leltárkészítés lesz.
Második lépésként a szociális te-
rületen kell egy rendkívül gyors
tűzoltást elvégezni. Nem marad-
hatnak sem éhen, sem tüzelő nél-
kül az emberek. Nem kerülhetnek
utcára azok, akik önhibájukon kí-
vül veszítették el munkahelyüket,
és emiatt nem tudják törleszteni
lakáshiteleiket, vagy nem tudják
fenntartani a lakásukat, mert a

társadalom kötelessége, hogy őket
megvédje. Közép és hosszú távon
egy teljesen más szociálpolitikai,
családpolitikai szemléletet kell
megvalósítani. A produktív szoci-
álpolitikát, hogy aki eltartott, és
még teheti, az adjon is vissza a kö-
zösségnek. Igenis, nemcsak jogai,
hanem kötelezettségei is vannak
az eltartottaknak. Ezt nem a fo-
gyatékosokra, az idősekre értem,
hanem általában a szociális segé-
lyezettekre. A családpolitikában
mindenképp fontosnak tartjuk a
családok megerősítését, a családi
típusú, vagy a családi adózás be-
vezetését, mert ez az alapja annak,
hogy a fiatalok gyermekeket mer-
jenek vállalni, és fel is neveljék
őket. 

– Mint itt is elhangzott, az idő-
sek még reménykednek a 13. havi
nyugdíjban, hiszen sokan ebből a
pénzből tudtak karácsonyi ajándé-
kot vásárolni az unokáiknak. Való-
ban reménykedhetnek?

– Az anyagi helyzet egyik pilla-
natról a másikra nem lesz jobb,
mert a gazdaság nem bírja el.
Magyarország a velünk csatlako-
zó országok között az első volt
még 2002-ben, és az azt megelőző
időszakban, most pedig az utolsók
között vagyunk. Egyértelmű, egy
elrontott gazdaságpolitikának a
következménye, hogy ide süllyed-
tünk le. Ha a gazdaságpolitikát
megfordítjuk és megváltoztatjuk,

márpedig biztos vagyok benne,
hogy sikerülni fog, a támogatá-
soknak magasabbnak kell lenniük
akár a szociális területen, akár a
nyugdíjaknál, vagy a családtámo-
gatási rendszerben, mint most,
mert ez szinte a megélhetéshez
sem elég.

– Említette, nemcsak az orszá-
got járja, hanem a határon túlra is
elmegy tanulni, tapasztalatot sze-
rezni. 

– Két dolog miatt is. Egyrészt
a csángókhoz járok, őket próbá-
lom támogatni a barátaimmal, a
segítőkkel. Ez is egyfajta tanu-
lás, mert meg lehet tanulni, ho-
gyan élnek tisztes szegénységben

emberek úgy, hogy közben min-
dent megtermelnek maguknak. A
legnagyobb szegénységben, a
legeldugottabb falvakban még
ismerik az állattartást, a növény-
termesztést, ami sok magyaror-
szági településen megszűnt, és
ezt nagy bajnak tartom. A vidé-
ken élő emberek egy részét vis-
sza kell szoktatni ahhoz, hogy ne
a nagy bevásárló központokban
vegyék meg az élelmet, hanem
termeljék meg maguknak. Ez is
egy tapasztalat. Decemberben
például azért megyek Csaba
testvérhez Erdélybe, hogy az ő
gyermekvédelemben, illetve az
egyedül álló édesanyák érdeké-
ben megtett tapasztalatait átbe-
széljük. Kíváncsi vagyok rá, mi
az a törvényességi szabályozás,
jogi háttér, ami Romániában és
Erdélyben megengedi, hogy be-
fogadjanak, és különböző ottho-
nokban neveljenek gyerekeket és
segítsék őket, valamint mi az,
ami ezt Magyarországon meg-
akadályozza. A szigorú előírások
miatt nem az utcán heverő em-
ber, az utcán kolduló, csellengő
gyerek a fontos, hanem a jogsza-
bályok betartása. Szeretném
megtudni a szakembereiktől, mi
az, amiben Magyarországon vál-
toztatni kell ahhoz, hogy első
helyre kerüljön az ember, és csak
utána a mindenféle, életünket
megnehezítő előírás.

HHooggyy  eellssõõ  hheellyyrree  kkeerrüülljjöönn  aazz  eemmbbeerr
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– Nap mint nap hallani, nincs
akkora értéke, becsülete napjaink-
ban az embernek, mint annak ide-
jén Bánk bán Tiborcának volt. 

– Igen, így van. Csaba testvér
szeretett volna elindítani Magyar-
országon, Csobánkán egy anyavé-
delmi otthont, de olyan jogsza-
bályokba ütközött, hogy egyszerű-
en nem tehette meg. Itt kellene fel-
tenni a kérdést, hogy mi a fonto-
sabb? HCCP-konyha legyen egy
ilyen helyen, vagy kapjon minden
nap meleg ételt, és tető legyen a
feje felett? Sőt, nemcsak anyagi,
hanem lelki segítséget is kaphat a
nehéz élethelyzetbe került nő.

– A HCCCP rendszer bevezeté-
se éppen EU-s előírás volt. Vajon
ki lehet hagyni?

– Remélem! Mindazokat a ránk
erőltetett, egyébként Európa nagy
részén be nem tartott, és nem biz-
tos, hogy kötelező előírásokat ki
kell tisztítani a magyar jogrend-
szerből, mert csak az életünket ne-
hezítik. Senki nem tudja nyomon
követni – sem egy intézményvezető,
sem aki alkotja ezeket a jogszabá-
lyokat, rendeleteket –, és nem élet-
szagúak.

– Ön már többször is járt Nagy-
kanizsán. Nyilván tudta, hogy no-
vemberben lesz az Idősek hete
rendezvénysorozat.

– Igen. A szervezőknek külön
szeretnék gratulálni, mert tudom,
egy ilyen programsorozat meg-
szervezése rengeteg odafigyelést
igényel, plusz fáradtságot jelent. A
jelentősége azonban nagy, mert
felhívja a fiatalok figyelmét arra,
hogy az idősekkel való törődés ne-
kik is szükségletük lesz a jövőben.
Ha ezzel nem törődnek, ők sem
várhatnak el jobbat. Ha azonban
van pozitív példa, mindenképpen
elfogadóbb a társadalom. Arra
bíztatnám mindazokat, akikben
van erre készség, a köz érdekében
végzett munka emberileg sokszo-
rosan megtérül azokon keresztül
is, akiknek nyújtják. 

Bakonyi Erzsébet

(93)

A Nyugat-dunántúli Regionális
Munkaügyi Központ Nagykanizsai
Kirendeltség és Szolgáltató Köz-
pont, a Kanizsai TISZK és a Műve-
lődési Osztály Pályaválasztási Ki-
állítást és Szakmabemutató napot
rendezett a Zsigmondy-Széchenyi
SZKI sportcsarnokában.

A pályaválasztási fórum részt-
vevőit, a nagykanizsai és a régió-
ban működő iskolák, gazdálkodó
szervezetek képviselőit, a fórum
szervezőit Marton István polgár-
mester köszöntötte. Megnyitó be-
szédében hangsúlyozta:

– Ezekben a hetekben számos csa-
ládban, minden általános iskolában
napi téma a 8. osztályosok jövőbeni
sorsa. Magyarország azon kevés or-
szágok közé tartozik, ahol 18 év a
tankötelezettség, így minden 8. osz-
tályt sikeresen elvégzőnek meg kell
hozni a továbbtanulásról szóló dön-
tését. Városunk iskolaváros jellegé-
ből adódóan – 3 gimnázium, 4 szak-
középiskola és szakiskola, valamint
a régiós szakközépiskolák együtte-
sen – jó lehetőségeket kínálnak a
legjobb döntés meghozatalához. A
2008 nyarán megalakult Kanizsa
TISZK Nonprofit Kft. modern felsze-
reltségével és korszerű szakmakíná-
latával tovább szélesítette a válasz-
tékot. A jó pályaválasztáshoz szük-
ségszerűen hozzátartozik az álmo-
dozás is. Álmodozni a minden szem-
pontból kedvező iskolákról, szak-
mákról, élethelyzetekről. De valójá-
ban az jár hosszú távon jól, aki a re-

alitások talaján áll. Jól ismeri ön-
magát és adottságainak, képességei-
nek minél teljesebb kibontakoztatá-
sához jó iskolatípust választ. 

A polgármester a továbbiakban
arra kérte a tanulókat, jól használják
ki a délelőttöt, és a kiállító helyeken
a lehető legtöbb információt gyűjt-
sék össze annak érdekében, hogy a
szüleikkel, osztályfőnökeikkel kö-
zösen meghozott döntésük helyes le-
gyen. Végül köszönetet mondott a
Nagykanizsa és Térsége TISZK
Nonprofit Kft.-nek, a Nyugat-du-
nántúli Munkaügyi Központ Nagy-
kanizsai Kirendeltségének, a Zsig-
mondy-Széchenyi Szakképző Isko-

lának, és külön megköszönte az in-
tézmény faipari szakmacsoportjának
munkáját, mellyel hozzájárult a kiál-
lító helyek praktikus elkészítéséhez.

Kiss Ambrus, a Nyugat-Dunán-
túli Regionális Munkaügyi Köz-
pont főigazgatója köszöntőjében
kiemelte, a nagykanizsaiak kezde-
ményezése nélkül nem valósulha-
tott volna meg a rendezvény. A he-
lyi összefogást közös akaratnyil-
vánítás és közös munka követte.

A kiállításon a középiskolák
mellett a Pannon Egyetem is be-
mutatkozott.

B.E.
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A soron kívüli közgyűlés a
meghívóban szereplő 2010. évi
víz-, és csatornadíjak megállapí-
tásáról szóló előterjesztésen kí-
vül még egy javaslatot, az SWC
Kanizsa Kereskedelmi és Szol-
gáltató Kft-vel wakeboard pálya
létrehozása céljából kötendő
használati szerződés megkötésé-
re előterjesztett javaslatot is a
napirendjére tűzött.

Cseresnyés Péter alpolgármes-
ter ügyrendi javaslatában kérte,
hogy a közgyűlés vegye fel a napi-
rendre a vízmű üzleti tervét, mert

ez alapján lehet a vízdíj ármegha-
tározását megtárgyalni, és arról
egy korrekt döntést hozni. Az al-
polgármester javaslatát nem vették
napirendre.

Marton István polgármester ja-
vaslata a vízellátás és csatorna-
szolgáltatás köbméterenkénti díjá-
nak 10 százalékos csökkentéséről,
valamint Gyalókai Zoltán négy
módosító javaslata a – 3 százalé-
kos díjemelésről, a 0 százalékos,
az 5 és a 10 százalékos díjcsökken-
tésről – nem ment át a szavazáson
a mintegy két és fél órás vita után.
Bár Cserti Tibor képviselő kezde-

ményezte az újraszavazást, Marton
István azonban lezárta a vitát. 

A wakeboard pálya létrehozása
céljából kötendő használati szer-
ződés megkötésére előterjesztett
javaslat tárgyalására pályázat be-
nyújtása miatt volt szükség. A ha-
tározati javaslat szerint a közgyű-
lés felkéri a polgármestert az elfo-
gadott módosításoknak megfelelő
használati szerződés kidolgozásá-
ra, és a pályázat benyújtásához a
használatba adásra vonatkozó
szándéknyilatkozat kiadására. 

B.E.

NNeemm  ccssöökkkkeenntteettttéékk  aa  vvíízzddííjjaatt
Úgy érzem, nem mehetünk el szó

nélkül a múlt pénteken dicstelenül
lezajlott vízmű közgyűlés esemé-
nyei mellett. Egyrészt mert az ösz-
szeesküvésekhez hasonlóan a nyil-
vánosság teljes kizárásával zajlott,
másrészt pedig mert a szenvedő ala-
nyok mi magunk, Kanizsa, sőt
egész Dél-Zala lakói vagyunk. A
vízmű ülését megelőző önkormány-
zati közgyűlésen sajnos a fidesz-
szdsz koalíció megakadályozta,
hogy javaslatom értelmében a víz-
díj jövőre 10 %-kal csökkenjen, de
szerencsére az a Cseresnyés Péter
és a Vízmű által szorgalmazott ter-
vezet sem ment át, mely értelmében
a vízdíj jövőre ismét emelkedne.
Ekkor még senki sem hitte, hogy
Papp Nándor – aki vélhetően né-
hány milliónyi sportköri júdáspénz
fejében vállalta a fidesz-szdsz koa-
líció megbízását, hogy  a város és
az itt lakók érdekei helyett ezen pár-
tokat képviselje a vízmű közgyűlé-
sében – semmissé teszi azon ered-
ményünket, hogy legalább a díj-
emelést meg tudtuk akadályozni.
Ugyanis annak ellenére, hogy a
közgyűlés – egyébként jogtalanul
tartott puccsülésen – őt bízta meg a
képviseleti joggal, csupán addig
volt jelen az ülésen, amíg garantálta
annak határozatképességét, majd
még a szavazás előtt elment, ahol
pedig a kanizsai közgyűlés döntésé-
nek hiányában tartózkodnia kellett
volna, tehát megakadályozni a díj-
emelést, mely így a tulajdonosok
kevesebb, mint 30 százalékának
szavazatával léphetett érvénybe.
Szó se róla, személyében teljes
mértékig méltatlan Kanizsa város
képviseletére, és őszintén remélem,
hogy többet nem is tűnik fel  még a
Vízmű közgyűlés közelében sem,
csak egy valamiről ne feledkezzen
meg, és adja vissza a megbízását,
hogy az arra érdemes eljárhasson az
itt élők jogos érdekében. Monda-
nám, hogy Papp Nándor mulasztást
követett el, de itt nem erről van szó,
hanem előre kitervelt módon, hátsó
szándékkal – azáltal, hogy eltávo-
zott a szavazás előtt –, kijátszva a
kanizsai határozatot, lehetővé tette
az újabb jogtalan sarc kivetését! Ez
az eljárás még a mostanság sokat
látott kanizsai emberek szemében is
kirívó, országosan pedig példátlan.
Papp Nándor és az őt mozgató báb-
mesterek nem kerülhetik el a fele-
lősségre vonást!

Marton István polgármester

TTiisszztteelltt  

KKaanniizzssaaii  PPoollggáárrookk!!

Múlt héten a rendkívüli köz-
gyűlésnek és más pártok sajtótá-
jékoztatóinak is a vízdíjcsökken-
tés volt a témája, a Fidesz helyi
frakciójának nevében szintén ez
ügyben szólalt fel Fertig István
elnökségi tag és Karádi Ferenc
önkormányzati képviselő pénte-
ken délután.

– Kibújt a szög a zsákból. –
kezdte Fertig István. – A tegnapi
rendkívüli közgyűlésen érezhető és
látható volt, hogy egy előre egyez-
tetett, talán a szokásos kocsmai ta-
lálkozók egyikén megbeszélt forga-
tókönyv szerint viselkedett a szocia-
lista és a szociáldemokrata frakció
minden tagja, és a polgármester úr
is. Már a napirend megszavazása
előtt a vízmű vezérigazgatójának
személye és a jelenlegi vezetése volt
a célpont. A vízdíjról szóló előter-
jesztés tárgyalása során aztán ki-
bontakozott Marton István a szidal-
mazás, az alkalmatlanság és még
sok hasonló jelző emlegetése köz-
ben. Nem a vízdíj mértéke a fontos
ezeknek az embereknek, nem a vá-
roslakók terheinek csökkentése, ha-
nem ezeket az egyeztetést igénylő
helyzeteket kihasználva egy általuk
vélhetően stratégiai gazdasági po-
zíció megszerzése. Miért? Talán
azért, mert már nem Böröcz Zoltán
cége takarít évi körülbelül 20 millió
forintért, dr. Fodor Csaba kikerült
a felügyelő-bizottságból, és a Csáki
szalmája szemlélet is megszűnt a
vízműnél. Úgy látszik annak az ol-
dalnak nehéz ezt elviselni, s nem is
sikerül megemészteni a rendet és a
fegyelmet.

– A történet bája az, hogy Mar-
ton István a Gyalókai Zoltán bi-
zottsági elnök úr által javasolt
10%-os díjcsökkentésre azt találta
mondani, hogy ezt a 10%-ot ő nem
tudja támogatni. – vette át a szót
Karádi Ferenc. – Így saját javasla-
tát fúrta meg – pedig a lakosság
részére pontosan ugyanazt a csök-
kentést tartalmazta a Gyalókai fé-
le -10%, mint az ő eredeti javasla-
ta. A különbség az volt, hogy a
várható csökkenő bevételt nem a
vízmű működéséből javasolta el-
venni annak érdekében, hogy a
működés biztonsága megmarad-
jon. Ez már nem tetszett a polgár-
mester úrnak, mert nem valósult
volna meg az a vélhető célja, hogy
a vízmű bevételének csökkentésén
keresztül okozzon likviditási prob-
lémát a működtetés során. Így az-
tán később sajtótájékoztatók soro-
zatán keresztül gyalázhatná to-
vább a szerinte alkalmatlan me-
nedzsmentet. Sajnos partnerei, se-
gítői is vannak ebbéli törekvésé-
ben, hiszen közös a cél, mégpedig
az, hogy bebizonyítsák, hogy csak
ők alkalmasak a város és a vízmű
vezetésére. Megtapasztalhattuk
mindannyian, hogy mit jelent az
ország minden lakója számára az
a szövetség, amely minden helyzet-
ben hazudozva akarja hatalmát
fenntartani. Nem történik ez más-
ként Nagykanizsán sem, ezért nem
kívánok az MSZP és az MSZDP
szitkozódó nyilatkozataira vála-
szolni. Az ő szájukból az évezredes
normák emlegetése aztán tényleg a
vicc kategóriájába tartozik. Az pe-
dig szemenszedett hazugság, hogy
a Fideszesek nem szavaztak a díj-
csökkentésre. Elmondtuk és a kö-
vetkező alkalommal is a díjcsök-
kentésre fogunk szavazni, hiába

akarják az MSZP-sek és az
MSZDP-sek csúsztatásokkal félre-
vezetni a kanizsai embereket. Egy
biztos, vízdíj ügyben telehazudták
az étert annak érdekében, hogy a
valós szándékukat elrejtsék a
Nagykanizsaiak elől.

„A tegnapi közgyűlésen képvi-
selt álláspontjával megmutatta a
FIDESZ-frakció, nem érdekli őket
a kanizsai emberek sorsa, nem tö-
rődnek a szegényekkel, a nagycsa-
ládosokkal, az egyedülállókkal, és
a kisnyugdíjasokkal sem” –
kezdődik Tóth László MSZP
frakcióvezető sajtóközleménye,
majd így folytatódik: 

“Hiába hajtogatták hétről hétre
2002-2006 között, hogy mennyire
az emberekért vannak, és hogy
mennyire nem értenek egyet a víz-
díjak emelésével, mostanra kide-
rült, nem volt ez több akkor sem,
mint politikai érdek, ócska kam-
pányszöveg. Tegnap alpolgármes-
terük, a korábbi harcos polgárér-
dek-védő mélyen hallgatott, mi
több háromszázalékos emelést ja-
vasolt. Talán nem jutottak eszébe a
négy évvel ezelőtt oly ékesszólón
megfogalmazott érvei, melyeket
hétről-hétre vízmű-ügyben han-
goztatott? Kár!

A FIDESZ-frakció politikai ér-
deke tegnap nem esett egybe a ka-
nizsai emberek érdekével, bátran
áldozták hát fel választóik érdekét. 

Bene Csaba frakcióvezető tegnap
azt hangsúlyozta, az emberek érdeke

VVíízzddííjjccssöökkkkeennttééssrrõõll  
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az emelés, mi több, már korábban
kellett volna, mondta. Egy pillanatra
sem jutott eszébe a frakcióvezető úr-
nak, hogy pontosan az ő pártja által
indított rágalomhadjárat, indulatkel-
tés volt az oka annak, hogy a koráb-
bi önkormányzat jó esetben is csak
az infláció mértékével emelhette a
szolgáltatás díját. Arcátlan dolog azt
számon kérni a korábbi városvezeté-
sen, aminek a megvalósítását ponto-
san ők, politikai érdekeiket akkor is a
város érdeke elé helyezve akadá-
lyozták meg. Tegnap Bene Csaba
frakcióvezető úr bevallotta, fideszes
elődei pontosan tudták, hogy négy
évvel ezelőtti akcióik árát is a kani-
zsai emberekkel fizettetik majd meg.
És mi tagadás, kamatostul meg is fi-
zettették hazugságaik, demagóg ígé-
reteik árát, és kishíján tegnap még
majdnem árat is sikerült emelniük. 

A fideszesek felszólalásaiból és
módosító javaslataiból kiderült, a
város ügye nekik nem fontos. 

Bizottsági elnök társuk, aki a vá-
ros érdekeinek védelmére esküdött,
esküjét megszegve a Vizmű gazda-
sági érdekeit szívén viselő határo-
zati javaslatot készített. Mindez az
ő szemszögéből nézve talán érthe-
tő, hiszen a Vízmű felügyelő bizott-
ságának elnökeként is jövedelem-
hez jut. Mindez erkölcsi, etikai ag-
gályokat vet fel, de hát nem ez az
első eset, amikor a politika felülírja
az évezredes normákat. 

A FIDESZ-frakció tegnap ismét
becsapta választóit. Hazugságuk-
kal, választóik cserbenhagyásával
szomorú jövőt vázoltak a város la-
kói elé, akik előtt politikai rémtette-
iket majd ismét ellenfeleik pocs-
kondiázásával, politikai "sztáj-
lisztjuk" ékesszóló mondataival
kendőzik el. 

A vízdíjak 10%-os csökkentése
előterjesztést az MSZP frakció
mind a hat tagja támogatta, míg a
FIDESZ, SZDSZ és Városvédő
Egyesület képviselői nem támogat-
ták.”

A Magyarországi Szociálde-
mokrata Párt önkormányzati
képviselőinek közleménye  a
2009. november 19-i közgyűlé-
sen történtekkel kapcsolatban.

„A közgyűlésen politikai vádas-
kodásoktól sem mentes éles vita
bontakozott ki a vizdíjcsökkentés
ügyében. A Magyarországi Szoci-

áldemokrata Párt képviselőiként
Nagykanizsa városnak és lakóinak,
a szegényeknek, a nagycsaládosok-
nak, az egyedülállóknak és a kis-
nyugdíjasoknak az érdekeit egy-
aránt szolgáló 10%-os csökkentést
tartalmazó előterjesztés mellett tet-
tük le voksunkat. A javaslat 2010-
ben mintegy 80 millió forinttal
csökkentette volna a Vízmű árbe-
vételét, de lehetővé tette volna ez-
zel egyidejűleg a lakossági vízdíj
csökkentését. A Fidesz a Vímű 3
%-os üzemeltetési díjemelési ja-
vaslatainak erőltetésével ezt a vál-
tozatot elvetette. A díjcsökkentést
teljes mértékben a szennyvíz pro-
jekt önrészére félretett pénzből ol-
dották volna meg. Így ahelyett,
hogy csökkenteni tudtuk volna a
lakosság terheit további hitelfelvé-
telre kényszerülnénk.

A végszavazáskor a város lakói-
nak kedvező változatot az MSZDP,
az MSZP képviselői és Marton Ist-
ván polgármester szavazta meg, a
Fidesz, az SZDSZ és a Városvédő
Egyesület képviselői a Vízmű há-
romszázalékos emelését tartalmazó
változatokra szavazott.”

– Marton István ismételten meg-
szegte a szavát, amit a konstruktív
együttműködésre és a kulturált
közéleti viselkedésre adott a mik-
lósfai „etikai kódex” aláírásával –
ezzel az vezérgondolattal kezdte
tájékoztatóját Röst János, szdsz-s
önkormányzati képviselő.

„Hisztériakeltése a vízdíj körül
a nyári, Vízmű elleni személyes
bosszúhadjáratának a folytatása,
ami a vezérigazgató elleni „pan-
cser puccsban” csúcsosodott ki, és
abban az időszakban már a törvé-
nyesség látszatára sem adva 13 al-
kalommal sértette meg a rendele-
teket és a jogszabályokat.

A törvénysértéseit újabb három
ponttal gyarapította:

1. A Vízmű által októberben
megküldött Üzleti tervet megtár-
gyalásra nem terjesztette elő a köz-
gyűlésnek (erre három alkalommal
is lehetősége volt). Ez a Szindiká-
tusi szerződés szerint kötelező az
aláíró önkormányzatoknak.

2. A jegyzői észrevételt a tör-
vénysértés megszüntetésére sem-
mibe vette, és az alpolgármesteri
előterjesztést – ami ennek kiküsz-
öbölésére történt – még szavazásra
sem tette fel, hogy a közgyűlés
egyáltalán megtárgyalhassa.

3. Az általa beterjesztett 10%-os
vízdíjcsökkentés szabálytalan volt,
a Szindikátusi szerződéssel ellen-
tétes, arról szavazni sem volt értel-
me, mert elfogadása esetén sem
lett volna végrehajtható.

Marton István személyeskedő
közgyűlési magatartása alkalmas a
Vízmű Zrt. üzleti jó hírnevének
megsértésére, ezzel jelentős üzleti
károkat okozhat.

A Városüzemeltetési Bizottság
szabályos és törvényes javaslatai
közt szerepelt (az elnök módosító
javaslatával) a 0% díjemelés és az
5 és a 10%-os díjcsökkentés törvé-
nyes lehetősége.

„Marton István és zenekara”
mindháromra nemmel szavazott,
így „Marton István és zenekara”
akadályozta meg a vízdíj csökken-
tését Nagykanizsán. Ezzel óriási
öngólt rúgtak a vízdíj csökkentésé-
re és ezáltal a lakossági terhek
csökkentésére. Marton István sza-
botálta el az üzleti terv megtárgya-
lását és azt a lehetőséget, hogy
Papp Nándor a Zrt. közgyűlésén ér-
demben az önkormányzat nevében
szavazhasson. Ennek híján a szava-
zásban jogszerűen, ezen napirendi
pontnál nem is vehetett részt. Mar-
ton Istvánnak az ezzel kapcsolatos
ellentétes állításai nem igazak, és
tudatosan akarja Papp Nándort is
lejáratni a közvélemény előtt.

Az SZDSZ mindhárom Bizottsá-
gi javaslatra igennel szavazott, ezzel
elő akartuk segíteni, hogy végre ki-
alakulhasson egy konszenzusos
közgyűlési többség vízdíj ügyben. 

A szolgáltatók reális díjemelése
a jövő évi inflációt és gazdasági
visszaesést figyelembe véve az 5%
körüli díjemelés. Ez a szolgáltatás
jellegéből fakadóan  +- 1-2%-ot
eltérhet. A Bizottság által javasolt
0 %-nál a Szennyvízprojekt önré-
szére fordítható összeg az évi 200
millióval szemben 167 millió Ft,
5% díjcsökkentésnél ugyanez 118
millió Ft, 10% díjcsökkentésnél ez
58 millió Ft. A következő 2-3 év-
ben előzetesen még közel 450 mil-
lió Ft hiányzik az önrészből. 

Ezek alapján belátható, hogy
mely díjjavaslatok reálisak, szaksze-
rűek, és hisztéria, demagógia nélkül
támogathatóak.  A meg nem emelt
előirányzat: 5% és az 5%-os csök-
kentés relatíve 10% csökkenésnek
felelne meg. Az SZDSZ ezt tartaná a
jelenlegi helyzetben reálisan elfo-
gadhatónak. Így a lakosságnál is je-
lentkezne érzékelhetően a csökke-
nés, és a 10 milliárdos Szennyvíz-
projekt sem kerülne veszélybe.”

(folytatás a 6. oldalon)

MMSSZZDDPP::

AA  vvíízzddííjj  ccssöökkkkeennttééss

mmeelllleetttt

SSZZDDSSZZ::

HHiiggggaaddttaann  aa  vvíízzddííjjrróóll

GGEE::  DDiiee  HHaarrdd

Bruce Willis immár 21 éves ak-
ciófilmje, a Drágán add az életed!
méltán kerülhet jegyzetünk címé-
ül, két okból is. Gladiátorképző-
nek nevezik ugyanis az izzósok
azokat a gépeket és csarnokokat,
melyek nap mint nap próbára te-
szik szívósságukat. Itt derül ki:
nem ismernek lehetetlent. Mert
nincs két egyforma nap, de jó ér-
telemben vett fanatizmussal addig
nem nyugszanak, míg túl nem jár-
nak a gép eszén. Mi ehhez képest,
amit John McClane művel?

Van egy másik, nem kevésbé jo-
gos ok. Ha múlt jegyzetünkben azt
vettük számba, miért jó izzósnak
lenni, most fordítsunk a dolgon. A
vállalatnak miért jó, hogy ilyen
emberek az izzósok? A GE 2011.
végén elbocsátásra kerülő dolgo-
zói legyenek hát nagyon is tudatá-
ban saját értéküknek! Drágán add
az életed, azaz ne add olcsón! A
munkabér a munkaerő ára – írta
már József Attila. Vajon kinek az
érdeke, hogy olcsóbban jusson az
izzós munkaerő értékeihez. A féle-
lem és depresszió sulykolása töl-
tötte ki a minap egy napilap cikkét.
Rettegő emberekkel pedig akármit
meg lehet csinálni. Egy másik na-
pilapban (magyarhirlap.hu) olvas-
tam, egy Amerikában élő magyar
retinasebésszel készült interjúban:

– Milyenek a magyar fiatalok?
– Okosak, de félénkek, nincs

önbizalmuk.
– Ez nem függ össze a sze-

génységgel, a pénztelenséggel?
– Nem, ez politikai döntés, ezt

szinte beléjük nevelik. Emlékez-
zünk csak arra, amikor a szocia-
lista Kovács László azt mondta,
merjünk kicsik lenni. Ameriká-
ban egy politikus ilyen monda-
tért a süllyesztőbe került volna.

– Magyarországon melyik a
nagyobb gond: a morális züllés
vagy a gazdasági problémák?

– A morális. A magyar nép
ügyes, szorgalmas, a gazdaságot
talpra tudja állítani, de ehhez er-
kölcsi megújulás szükséges, s
olyan vezetők, akik ezért tesznek,
és saját személyükkel is példát
mutatnak. De az bűn, ha azt
mondják az ország vezetői: mer-
jetek kicsik lenni. Ennek az üze-
nete, hogy elégedjetek meg azzal
ami van, legyetek lúzerek. De ez
nem így van, ez a nép ennél töb-
bet érdemel. 

Papp János
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(folytatás az 5. oldalról)

Az elmúlt hét záróakkordjaként
egy régóta húzódó, a közgyűlés hi-
telét és tekintélyét teljes mérték-
ben aláásó ügy végére tett pontot a
Zala Megyei Bíróság. Mint arra
valószínűleg sokan emlékeznek, a
múlt év végén és ez év elején a
közgyűlés akkor még többségét
adó Cseresnyés-Röst tandem által
vezérelt politikai formációk kez-
deményezésére – koholt vádakkal
– fegyelmi eljárások (3) indultak
Marton István polgármester ellen.
Azt nem tudni, hogy csupán besá-
rozni kívánták-e a nevét, vagy ön-
magukból kiindulva tényleg azt
hitték, hogy minden politikusnak
vannak sötét üzelmei – bár ismer-
niük kellett Marton István 1990
óta tartó megalkuvást nem tűrő
munkáját, így vélhetően mégis-
csak az előbbiről van szó. Mivel a
nyomozó hatóságok lesöpörték a
vádakat, kénytelenek voltak ahhoz
a fórumhoz fordulni, mely a meg-
felelő számú szavazat mellett igaz-
talan döntést is hozhat, így lett vé-
gül Nagykanizsa MJV képviselő-
testülete az ítész. A Polgármester
Úr azonnal fellebbezett a bírósá-
gon a hamis – határozott kérése el-
lenére a nyilvánosság kizárásával
hozott – közgyűlési döntések el-
len, melynek a bíróság természete-
sen helyt adott, és megsemmisítet-
te a megrovásokat. Ekkor a
FIDESZ-SZDSZ koalíció már
csak előre menekülhetett, az adófi-
zetők pénzét nem kímélve, tovább
folytatta a pereskedést, de hiába,
hisz a fellebbviteli tárgyaláson
helyben hagyta a Zala Megyei Bí-
róság a Munkaügyi Bíróság I. fokú
ítéleteit a fegyelmik megszünteté-
séről. Természetesen joggal várha-
tó el, hogy eztán a kanizsai politi-
kai  élet többszörösen visszaeső
kútmérgezői, a fegyelmik értelmi
szerzői, Röst és Cseresnyés urak,
vonuljanak ki a helyi közéletből.
Ismerve őket, erre a következő ön-
kormányzati választásokig nem
kerül majd sor, ahogy Kanizsa pol-
gárai azt a több millió forintot sem
látják majd viszont – csupán egy
tétel a sok közül: a Cseresnyés Pé-
ter vezette Fegyelmi Tanács tizen-
ötször(!) annyi pénzt fizetett a ha-
veri ügyvédi irodának, mint amen-
nyit a Bíróság indokoltnak ítélt –,

amellyel ezen piszkos játékok
megkurtították a város kasszáját...

Stadler Petra sajtószóvivő

– Marton István polgármester
úr 2009. november 23-án nem
mondott igazat, szokásához híven
erős csúsztatásokkal vezette félre
Nagykanizsa és környéke lakóit. –
mondta sajtótájékoztatóján
Papp Nándor, fideszes képviselő
válaszolva a polgármester vízdí-
jakkal kapcsolatban kiadott
közleményére. (Lásd Tisztelt
Kanizsai Polgárok címmel a 4.
oldalon – a Szerk.) 

– Sem a jegyzői törvényességi
észrevételre, sem közgyűlési ka-
pacitálásra nem volt hajlandó a
Délzalai Víz- és Csatornamű Zrt.
2010. éves üzleti tervét még napi-
rendre sem venni. Ezzel mindösz-
sze annyit ért el, hogy Nagykani-
zsa Megyei Jogú Város közgyűlés-
ének az önkormányzat vagyon-
gazdálkodásának rendjéről szóló
3/2009. (II.11.) számú rendeleté-
nek 22.§ (1) bekezdésének foglal-
tak szerint a Délzalai Víz- és Csa-
tornamű Zrt. közgyűlésén az üzle-
ti terv kérdésében közgyűlési dön-
tés nélkül a képviseletet jogszerű-
en nem gyakorolhattam. Polgár-
mester úr az önkormányzati köz-
gyűlés után megkérdezett, hogy
„mivel holnap nem szavazhatsz,
ezért mit fogsz csinálni?”. Vála-
szom őszinte volt, tájékoztattam,
hogy: „Az első két napirendi
pontban szavazhatok, mert van
érvényes döntés, azt követően
nem veszek részt a szavazáson.”
Tudomásul vette. Nem nyugodha-
tott meg, mert közel másfél órán
keresztül a távozásomat óhajtotta
a Vízmű Zrt. közgyűlése alatt
Liszó és Surd képviseletében.
Mint hallomásból értesültem, még
büszke is volt, hogy ilyen szaksze-
rűen képviselte Liszót és Surdot
Nagykanizsa helyett. A milliós
pénzek említése durva rágalma-
zás volt, főleg úgy, hogy a polgár-
mester úr tudja, nem voltak, nin-
csenek és nem is lesznek ilyenek. 

– Polgármester úr! – szólította
meg Papp Nándor a város első
emberét. – Egy bölcs, atyai
jóbarátom mondta, hogy gyűlölet-
tel nem lehet várost vezetni. Kívá-
nom, hogy Ön is rájöjjön erre egy-
szer!

„A Jobbik Magyarországért Moz-
galom Letenyei Szervezete az elmúlt
időszakban – hasonlóan a Jobbik
nagykanizsai kezdeményezéséhez –
ruha-, ruhaneműgyűjtést hirdetett
meg az arra rászoruló letenyeiek ja-
vára. A letenyei jobbikosok a Magyar
Karitász helyi szervezetének kíván-
ták átadni az összegyűjtött felajánlá-
sokat, ahol az akció meghirdetésekor
a kezdeményezést még el is fogadták.

Rövid idő alatt akkora mennyisé-
gű ruhát ajánlottak fel a segíteni
akaró városlakók, hogy az csak két
tömött teherautóra fért fel. A humá-
nus kezdeményezés ekkor vett szo-
morú fordulatot: lelkes tagtársaink-
kal – vélhetően felsőbb utasításra –
közölték, hogy a Jobbiktól, mint po-
litikai szervezettől nem veszik át az
adományokat. Lefordítva ez annyit
jelent karitászul, hogy a szerencsét-
len családok a tél küszöbén inkább
nélkülözzék a meleg holmit, mint-
sem megkapják egy szélsőségesnek
bélyegzett párt segítő karjaiból.

Csalódott, de büszke tagjaink
ezek után a szomszédos Nagykani-
zsára fuvarozták a több tonnányi
ruhát, ahol a nem finnyás helyi
Vöröskereszt köszönettel vette át a
rakományt. Így került nagyon sok
letenyei honfitársunk felajánlása
nagykanizsai rászorultakhoz. Lel-
kében mindkét fél boldog, azon-
ban a szervezők, a közvetítők, mi
jobbikosok csalódottak is va-
gyunk. Ha már a Magyar Karitász
így gondolkodik, mi lehet azok fe-
jében, akiknek tevékenységének
eredményeképpen terjedőben van
ez a fajta torz gondolkodás.

A Jobbik Letenyei Szervezete
ezúton köszöni meg minden ada-
kozó önzetlen segítségét. Ígérjük,
hogy senki, semmilyen eszközzel
nem fogja tudni nemzetünk meg-
segítésére irányuló akaratunkat
megtörni!” Szebb jövőt!

Kiss Norbert elnök, 
Jobbik Letenye,

Zakó László elnök, 
Jobbik Zala Megyei Választmány

KKaanniizzssaa  ––  AA mmii  üüggyyeeiinnkk 2009. november 26.6

SSaajjttóókköözzlleemméénnyy  aa

ZZaallaa  MMeeggyyeeii  BBíírróóssáágg

ddöönnttéésséénneekk

mmaarrggóójjáárraa

PPaapppp  NNáánnddoorr::

HHaallllggaattttaasssséékk  mmeegg  

aa  mmáássiikk  ffééll  iiss!!

JJoobbbbiikk::

AA  rráásszzoorruullóókknnaakk

ggyyûûjjttöötttteekk

39. szám (november 19.): „Minél inkább magyarázkodsz, annál
kevésbé hisznek neked. ” Nyertes beküldő: Vida Attila,
Nagykanizsa, Olaj u. 25. I/1. 
Bakonyi Erzsébet Angyal mélyvörösben című verseskötetét Szerkesz-
tőségünkben személyesen veheti át.

RReejjttvvéénnyyüünnkk  nnyyeerrtteessee

KKaanniizzssaaii

hháárroommsszzöögg

Várhatóan a jövő hónap ele-
jén kerül a boltokba Röst János
fenti című könyve. Ízelítőül az
előszót idézzük:

Ez a könyv egy különleges,
egyedülálló alkotás, ahogyan
rendkívüli és egyszervolt az a 20
esztendő is, amelyről szól. 

A mű írója és szerkesztője Röst Já-
nos, a mindenki „Röstjani”-ja, aki
szintén különleges, színes egyénisége
a kanizsai közéletnek, a politika sója
és show-ja, akit lehet szeretni, lehet
nem szeretni, de Kanizsán nem lehet
nem ismerni és nem elismerni…

Ennyi egyediség után nem cso-
da, hogy nehéz meghatározni e
könyv műfaját. Bárhol nyitjuk ki,
mindenhol más: itt lexikális adatok
sora, ott monográfia, amott fotóal-
bum vagy éppen megkapó életkép;
másutt könnyed humorú vagy ma-
ró vitriollal teli írás tárul elénk.

Ez a könyv igazi űrt tölt be: A
rendszerváltás első 20 évének kor-
rajza egy liberális kanizsai közéle-
ti ember szemével és érzésvilágá-
val.

Közéleti információkban gaz-
dag, szellemes, néha meghökken-
tő, olykor fanyar, de őszinte „Úti-
kalauz”, amely Rólunk szól: kani-
zsaiakról, az országról, de magára,
ismerősére vagy környezetére is-
merhet bárki, aki az elmúlt 20 évet
velünk együtt, itt élte le Nagykani-
zsán, kis hazánkban…

Jó szívvel ajánlom 
mindenkinek!

Kovács Kálmán 
országgyűlési képviselő,

volt informatikai miniszter

Köszönet
ANapfény Rákbetegek és Hozzá-

tartozóik Nagykanizsai Egyesülete
köszönetét fejezi ki mindazoknak,
akik felajánlották számukra szemé-
lyi jövedelem adójuk 1%-át.
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Mi tagadás, városunk utcáit, a
közvélekedést a GE kanizsai gyá-
rának bejelentett létszámleépítése
uralja. Azt hiszem teljes joggal. A
gyár a város gazdaságának a ve-
zérhajója. A legtöbb embert foglal-
koztató, Európa szerte ismert, or-
szágunk nagymúltú, elismert üze-
me volt. A foglalkoztatottak köré-
ben jelen volt, és még van is min-
den emberi generáció, tehát vala-
milyen szinten és mértékben a
gyár sorsának alakulása sokakat
érint közvetlenül is. De érinti a vá-
rosban a korábban nem ismert,
nem honos munkarendszert, tech-
nikát, technológiát, új munkakul-
túrát. Joggal hittük, ezért is áldoz-
tunk oly sokat rá, hogy mindez ha-
gyományteremtő lesz, életünk ré-
szévé válik, amíg csak szükségünk
lesz fényforrás termékekre. 

A kérdés az, hogyan ítéljük meg
a történteket. Derült égből villám-
csapásként, vagy valami más tör-
tént. Az én határozott válaszom az,
hogy nem egyik napról a másikra
alakult így, hanem egy jól körülha-
tárolható, hosszú folyamat termé-
ke lepett meg bennünket. Nekem
többen is feltették a kérdést, ho-
gyan élem meg én, aki bábáskod-
tam a létrehozásában sokadma-
gammal, és most esetleg meg kell
élnem a felszámolását is. A vála-
szom az volt, ha így lesz, és meg-
érem, az maga lesz a dráma, legin-
kább azoknak, akiket ez közvetle-
nül is érint. Nem tudom, hogy a
Kanizsa Hetilapot olvasó és nem
olvasó honfitársaim hogy vannak
vele, nekem úgy tűnik, hogy az ön-
kormányzat tisztségviselői és
egyes képviselők úgy interpretál-
ják a GE kanizsai gyárát a legna-
gyobb mértékben érintő létszámle-
építést, mintha az minden előz-
mény nélküli volna. Erről szó sem
lehet, itt egy nagyon csúnya piac-
vesztés következett be. Ilyesmi a
civilizált piaci viszonyok között
működő országok és gyárak döntő
többségében nem szokványos tör-
ténet. Akik ezt a történést ebben a
kontextusban akarják nekünk köz-
vetíteni, ne fáradozzanak, mert így
nem hihető el. Ha mégis ezt teszik,
akkor kénytelenek leszünk azt fel-
tételezni, hogy akarva-akaratlanul
valakinek a mulasztásait, hozzá
nem értését vagy saját felelősségü-
ket csökkenteni, vagy elfedni akar-
ják. Ez csúnya dolog lenne. Ilyen
nagy világcég egyik legnagyobb

gyára, mint a kanizsai, csak úgy
kerülhet ilyen helyzetbe, ha nem
folyamatos és nem elég intenzív a
gyártmány- és termékfejlesztés,
korszerűsítés, kutatás. Ha nincs
ilyen fejlesztés, ennek természete-
sen sok oka lehet. Nekem, a külső
szemlélő számára is kézzelfogha-
tónak tűnik két, azaz két ok. Az
egyik az, hogy a működés és ter-
melés tervezett költségei ezt nem
tartalmazzák, valamint a realizált
eredmény – profit – a szükséges
fejlesztési ráfordításokat nem bírja
el. A másik ok lehet, ha erre vala-
milyen oknál fogva nincs is meg a
szándék. Az én számomra ez az
opció tűnik a legvalószínűbbnek.
A piac megtartásáért folyó könyör-
telen versenyben a több éve tartó
fokozatos lemaradás tendenciája
még a külső szemlélő számára is
kiáltóvá vált. Ennek megjelenési
formája az volt, hogy ingadozott
elég nagy mértékben a piac rende-
lésállománya, és ennek megfelelő-
en hol nőtt, hol csökkent a foglal-
koztatottak száma. Ezt a kiáltó ten-
denciát az elmúlt évek önkor-
mányzati tisztségviselői nem is-
merték fel. A benne rejlő veszélyt
nem érzékelték, ezért lépéseket,
intézkedéseket sem kezdeményez-
tek. 

Ezért a gyárért az 1960-as évek-
ben a város komoly áldozatokat
hozott. A Tungsram akkori vezető-
ivel a kölcsönös érdekek alapján –
versenyben más városokkal, köz-
tük a megyeszékhellyel – „harcol-
tunk”, ennek alapján is a városnak
joga és kötelessége lett volna a
szükséges lépéseket kellő időben
kezdeményezni. Elgondolkodtató,
hogy a piacvesztés évek óta tartó
folyamata  nem szúrt szemet sen-
kinek a felelős vezetők közül. A
helyi gyár (most már nyugdíjas ko-
rú) hosszú éveken át volt igazgató-
ja az előző ciklusban a polgármes-
ter fizetett tanácsadója volt. Neki
minden kétséget kizáróan tudnia és
látnia kellett, hogy a GE felsőve-
zetői milyen jövőt szántak a kani-
zsai gyárnak, és mire mehet ki a já-
ték, ha nincs gyártmány- és ter-
mékfejlesztés. Az már a végered-
mény szempontjából csaknem kö-
zömbös, hogy az általam említett
két ok közül melyik a valódi, a
szükséges forrás, vagy a szándék
hiánya. Az alkalmazottakat, csa-
ládtagjaikat, és több ezer embert a
város lélekszámának közel tíz szá-

zalékát érintő állásvesztés, kere-
setkiesés azt hiszem deklarálható
tény. Az itt gyártott fényforrásra,
bocsánat égőkre, a fogyasztáspiac
nem tart igényt. Győzött a konku-
rencia, az energiatakarékos fény-
forrás. A történés paradoxona,
hogy mi, kanizsaiak is a korszerű
fényforrásban vagyunk érdekeltek. 

A tanulság itt maradt nekünk ka-
nizsaiaknak, ha van vagy lesz, aki
majd egyszer levonja azt mindany-
nyiunk javára. Egyelőre a jelei en-
nek még nem láthatóak. Pedig
jobb helyeken ilyen és hasonló tör-
ténéseknél az önkormányzat tiszt-
ségviselői, a pártok képviselői
fegyverszünetet hirdetnek, félrete-
szik ellentéteiket, vitáikat, össze-
zárnak, hátha még érdemes. Közös
gondolkodásba kezdenek, minden
lehetséges alternatívát mérlegel-
nek, melyek legalább a kármentés
szempontjából szóba jöhetnek.
Kezdeményezéseket tesznek a vá-
ros gazdaságának főszereplőivel
szoros együttműködésben a célra-
vezető út megtalálásában. A gya-
kori sajtótájékoztatók erről nem
szólnak, az egymásra mutogatás-
ról, a keresztbe beszélésről, a fele-
lősség áthárításáról a kormányra
annál inkább. A polgármester úr
azt is képes volt kimondani, hogy
neki ebben már nincs teendője.
Hát kinek van, ha nem neki? A
kormánynak is természetesen
megvan a maga, senki másra át
nem ruházható felelőssége. A hír-
adásokból tudjuk, hogy a kormány
650 milliót biztosított a GE részé-
re, munkahely megőrzésre. A hír-
adásokból tudjuk azt is, hogy en-
nek csak a töredékét használták
fel, sőt a maradékát hajlandóak
visszautalni. Számomra ennek a
történetnek az az olvasata, hogy az
általam vélelmezett két ok közül a
második az igazi. Ellenkező eset-
ben a felhasználás megtörtént vol-
na, és valamennyi munkahely
megőrzésével járt volna. 

Nem kell nagy emlékezőtehet-
séggel megáldottnak lenni ahhoz,
hogy ne emlékeznénk a három év-
vel ezelőtti kampány részleteire is
akár. Minden párt, minden polgár-
mester és képviselőjelölt program-
jában rangos helyet kapott a mun-
kahelyteremtés és -megőrzés ígé-
rete. Most önvizsgálat, kármentés,
kiútkeresés helyett egymásra mu-
togatás és a felelősség áthárítása
folyik. Valamennyi még múlhat

azon, hogy a városi politikai elit
képes-e a cselekvésben megújulni.
Én magam szkeptikus vagyok, kü-
lönösen annak láttán, hogy a város
két országgyűlési képviselője be-
szélő viszonyban sincs. Polgár-
mesterünk úgyszintén nincs fel-
hőtlen viszonyban az országgyűlé-
si képviselőkkel. Ha netán előfor-
dul, hogy találkoznak, és a kézfo-
gás elkerülhetetlen, a szemük ak-
kor sem találkozik feltétlenül. Pe-
dig ők hárman tehetnének a leg-
többet, ha képesek volnának
együtt járni ugyanazon az úton.
Nem kéz a kézben járásra gondo-
lok. Azon viszont elgondolkod-
tam, ha ez a focinyelven szólva
belső hármas együtt focizna a vá-
ros egyetemes érdekeinek pályá-
ján, mégha más színekben is, a na-
gyobb siker reményében pöcköl-
hetnék be a közös labdát a válasz-
tási programjukban beígért mun-
kahelyteremtés és –megőrzés kép-
letes kapujába. Én szívesen vállal-
nám ezen a pályán a szigorúan
semleges és képletes bíró szerepét. 

Paradigmaváltás kell. Tényleg
kell, szerintem elkerülhetetlen, de
hogy lehetséges-e, nem tudjuk. Én
azért elmondom, hátha mégis. Vál-
tás kell mindenek előtt a pártok
egymáshoz való viszonyában. Nem
vagyok naiv, nem a lehetetlen ösz-
szeborulást várom. Tisztában va-
gyok azzal, hogy az egyes pártok-
nak más és más az ideológiai, vi-
lágnézeti és politikai alapvetésük.
De a város egyetemes érdekei men-
tén illene megtalálni az elkerülhe-
tetlen találkozási pontokat. Ennek
érdekében át kellene értékelnünk
kompromisszum-kereső készségü-
ket és képességüket. Helyi politi-
kusaink gyakran hivatkoznak nem-
zeti ikonjainkra. Bibóra, Máraira,
Fejtőre a demokrácia követelmé-
nyeivel összefüggésben, a gyakor-
lat viszont ennek az ellenkezőjét
tükrözi nekünk. Polgármesterünk
is át kell, hogy értékelje a demok-
rácia felfogását, és azt ültesse át
napi vezetési, irányítási gyakorla-
tába, konszolidálnia kell vezető
társaival munkakapcsolatát. Erősít-
se meg a környezetet professzioná-
lis tekintélyű gazdasági, pénzügyi
szakemberekkel, akik a város gaz-
daságának minden rezdülését ké-
pesek érzékelni és megfelelő intéz-
kedéseket a kellő időben kezdemé-
nyezni a város gazdaságának fő-
szereplőivel közös együttműködés-
ben. A mai piaci viszonyok között
ez fontos követelmény. 

Mózes Pál 
nyugalmazott tanácselnök

MMiinntt  ddeerrüülltt  ééggbbõõll  aa  vviilllláámmccssaappááss??
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KKaanniizzssaa  ––  VVáárroosshháázzaa 2009. november 26.8

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlését 2009. december 2. (szerda)
17.00 órára közmeghallgatás céljából összehívom.

Az ülés helye: Medgyaszay Ház (Nagykanizsa, Sugár u. 5.)
A közgyűlésre tisztelettel meghívom.

Marton István polgármester

MMeegghhíívvóó  kköözzmmeegghhaallllggaattáássrraa

Bicsák Miklós az 1. számú választókerület (Garai, Űrhajós, Hársfa,
Ifjúság utca lakói) önkormányzati képviselője 2009. december 2-án,
szerdán 16 órától 17.30 óráig fogadóórát tart a Kinizsi utca 97. szám
alatti bélyegzőgyártó irodában. Aznap 18 órától 20 óráig Bicsák Mik-
lós Palin és Korpavár lakossága számára tart fogadóórát a palini új Ál-
talános Iskolában.

Polai József a 15. számú választókerület önkormányzati képviselő-
je fogadóórát tart minden páratlan hónap utolsó péntekén 18 órától 19
óráig a kiskanizsai kirendeltség épületében.

KKééppvviisseellõõii  ffooggaaddóóóórráákk

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgya-
láson értékesíti az alábbi ingatlanát:

Hrsz. Helye, jellemzői Kikiáltási ár Időpont
2475/2 Nagykanizsa, Bajza u. 13.     nov. 30.
(megosztás után)   5 lakásos lakóépület + minden 

(teljes felújítása szükséges) 26.400.000 Ft + áfa következő
hétfő

A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Vagyongazdálkodási és Szolg. Zrt.
8800 Nagykanizsa, Garay u. 21. Az ingatlan teljes felújítás szükséges. Az in-
gatlan adatait tartalmazó iratokba az érdeklődők részére betekintési és másolá-
si lehetőséget biztosítunk.  A lakásokból a szerelvények el vannak távolítva, az
ingatlan felújítás nélkül használatra  nem alkalmas. A versenytárgyaláson való
részvétel feltétele: 1.000.000 Ft azaz Egymillió forint árverési  előleg befizeté-
se  lebonyolító bankszámlájára vagy pénztárába. A versenytárgyalás részletes
szabályai a versenytárgyalási dokumentációban kerül közlésre. 

További információk, iratbetekintési lehetőség előzetes telefonos egyeztetést
követően,  munkaidőben: Nagykanizsa Vagyongazdálkodási és Szolg. Zrt.
(8800 Nagykanizsa, Garay u. 21.) Telefon: 93/311-241. 16-os mellék.

VVeerrsseennyyttáárrggyyaallááss

Ügyintéző: Gerencsér M. Tárgy: Értesítés döntéshozatalról a Nagykanizsa,
Csengery u. 3776/1. hrsz. alatti ingatlanon építmények építése ügyében. Szám:
6 /2468-27/ 2009.

Hirdetmény
A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szóló

2004. évi CXL. törvény (a továbbiakban: Ket.) 80. § (3) bekezdése alapján ér-
tesítem az érintetteket, hogy a  Nagykanizsa Megyei Jogú Város Jegyzője
6/2468-26/2009. számú, Nagykanizsa, Csengery u. 3776/1. hrsz. alatti ingatla-
non ipari-logisztikai központ építésére vonatkozó építéshatósági ügyben, dön-
tését meghozta. Mivel a fenti építéshatósági eljárással érintett ingatlannal köz-
vetlenül határos ingatlanokkal rendelkezni jogosultak száma jelentős, a továb-
bi ügyfeleket a határozat meghozataláról hirdetményi úton tájékoztatjuk a fen-
ti jogszabályi előírásnak megfelelően az alábbiak szerint. A hirdetmény 2009.
november 19-től kerül kifüggesztésre Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgár-
mesteri Hivatalának hivatalos hirdetőtábláján. Az eljáró hatóság megnevezése:
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Jegyzője 8800 Nagykanizsa, Eötvös tér 16.,
ügyszáma:  6/2468-26/2009., tárgya: építési engedély. A kérelmező ügyfél ne-
ve: URETA HUNGRÍA KFT. 1053 Budapest, Szép u. 5. fsz. 2.

A kérelemmel érintett ingatlan valamint az érintett ingatlannal közös határ-
vonalú (telekhatárú) ingatlanok (hatásterület): Nagykanizsa 3776/1., 3775/2.,
3775/4., 3774/26., 3776/2. hrsz. alatti ingatlanok

Felhívom az érintettek figyelmét, hogy az építésügyi hatóság fenti ügyben
meghozott döntése és az ügy iratanyaga a Polgármesteri Hivatal Építéshatósá-
gi Osztályán, az alábbi helyen és időpontban megtekinthető: Nagykanizsa, Eöt-
vös tér 16. III. emelet 305. Hétfő: 8-12, 13-16.30, szerda: 8-12, 13-17, péntek:
8-12.  A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól
szóló (továbbiakban:Ket.) 98 §. (1) bekezdése kimondja: "Az ügyfél az elsőfo-
kú határozat ellen fellebbezhet. A fellebbezési jog nincs meghatározott jogcím-
hez kötve, fellebbezni bármely okból lehet, amelyre tekintettel az érintett a
döntést sérelmesnek tartja."

Erre figyelemmel az eljáró hatóság a fellebbezési lehetőségét döntésében az
alábbiak szerint biztosította: "Határozatom ellen a kézhezvételtől számított 15
napon belül a Nyugat-dunántúli Regionális Államigazgatási Hivatal Zalaeger-
szegi Kirendeltségéhez címzett, de a Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgár-
mesteri Hivatal Építéshatósági Osztályhoz két példányban benyújtandó 30.000
Ft értékű illetékbélyeggel ellátott fellebbezéssel lehet élni."

ÉÉppííttéésshhaattóóssáágg  --  66//22446688--2277//22000099..

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlése 2009. év folyamán döntött arról, hogy
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Szabályozási Terve és Helyi Építési Szabályzatát
módosítja az alábbi pontokban:

1. Cseresznyés utca (13466/32 hrsz) – Alsószabadhegyi utca ( 13443/8 hrsz) – Pásztor
utca (13441, 13443/5, 13443/2, 13443/1 hrsz-ok) – Szabadhegy utca (13468/2 hrsz) hatá-
rolt tömb rendezése – Pásztor utca nyomvonalának módosítása

2. Hevesi Sándor, Teleki, Kaposvári utcák szabályozási szélességének korrekciója
3. Lazsnak utca – Vadalmás utca – Herkules utca – Szálfa utca által határolt tömb ren-

dezés alá vonása az előkert csökkentése céljából
4. Magvető utca – Alkotmány utca – 4120 hrsz-ú közút – 4150 hrsz-ú út – a (4170– 87)-

ig tartó hrsz-ú földrészek déli határán tervezett kiszolgáló út – 4188/1 hrszú közút által ha-
tárolt tömb övezeti besorolásának módosítása

5. 059 hrsz-ú út – Damjanich utca – 20307 hrsz-ú út – belterületi határ által határol tömb
építési övezeti besorolásának módosítása

6. Erdész utca – Csengery utca – 3779/18 hrsz-ú út – vasúti pályatest által határolt tömb
övezeti besorolásainak felülvizsgálata

7. 649/18 hrsz-ú út – 649/37 hrsz-ú közterület – Gábor Áron utca – 652/4 hrsz-ú orszá-
gos közút által határolt tömb övezeti besorolásának módosítása

8. Vörösmarty M. utca – Petőfi S. utca – Rákóczi utca – Sugár utca tömbje besorolásá-
nak felülvizsgálata

9. Varasdi utca – Kisrác utca – Felsőtemető utca – Pápai utca – Bajcsai utca által hatá-
rolt tömb szabályozásának módosítása

10. Petőfi Sándor – Honvéd – Dózsa György utcák közötti tömb szabályozásának mó-
dosítása – a 71. szám alatti ingatlanra tervezett út megszüntetésének ügye

11. Vámház utca – Raktárház utca – 652/4 hrsz-ú országos közút – Gábor Áron utca ál-
tal határolt tömb egyes útjai szabályozásának módosítása

12. Sikátor utca – Árpád utca – Magyar utca által határolt tömb építési övezeti besoro-
lásának módosítása

13. Erzsébet tér – Fő utca – Sugár utca – Rozgonyi utca által határolt tömb övezeti be-
sorolásának módosítása

14. Gárdonyi u. – Szentgyörgyvári u. – Veres P. u. – Marek J. u. által határolt tömb köz-
terület-szabályozásának módosítása

15. Csengery utca (3779/8 hrsz) – jelenlegi belterületi határvonal – tervezett kiszolgáló
út (3866/10 és 3899 hrsz) által határolt tömb övezeti besorolásának módosítása

16. Kórház utca – Szekeres József utca – 2544 hrsz-ú közlekedési terület – Teleki utca
által határolt tömb 2501 és 2502 hrsz-ú ingatlanok közötti övezeti határának módosítása

17. 4089 hrsz-ú közterület – szombathelyi vasútvonal – 4076 hrsz-ú árok – Alkotmány
utca (4066/2 hrsz) által határolt tömbbe tervezett út megszüntetése

18. Zemplén Győző u. (3063/4 hrsz) – 3058 hrsz-ú út – 3063/6 hrsz-ú út – Városkapu
körút (3064 hrsz) által határolt tömb szabályozásának módosítása

19. Műemléki környezet határvonalának felülvizsgálata
A tervdokumentációt – a vonatkozó hatályos jogszabályok előírásaira figyelemmel –

2009. december 6-ig kifüggesztjük a Polgármesteri Hivatal előcsarnokában, ahol munka-
napokon megtekinthető.

A tervvel kapcsolatos észrevételeiket, javaslataikat a Polgármesteri Hivatalba a városi
főépítésznek (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. Fax.: 93/500-735) címzett levélben jelezhetik.

Városi Főépítész, Nagykanizsa 

SSzzaabbáállyyoozzáássii  tteerrvv,,  HHeellyyii  ÉÉppííttééssii  SSzzaabbáállyyzzaatt

KISKANIZSÁN A SARLÓS 
BOLDOGASSZONY

KATOLIKUS CARITÁSZ 
2009. december 4-én 

pénteken 9 órától 17 óráig 
és december 5-én 

szombaton 9 órától  
13 óráig

JÓTÉKONYSÁGI 
VÁSÁRT

rendez a templom melletti 
közösségi házban. 

A bevételt és a pénzadományokat
a Kiskanizsán élő idős, 
egyedülálló emberek 

karácsonyi megajándékozására, 
és a rászorulók megsegítésére

fordítjuk.

Meghívó
A nagykanizsai Horvát 

Kisebbségi Önkormányzat 
nevében tisztelettel meghívom

a horvát virágkötők 
bemutatkozójára, 

amelyen adventi koszorúk, 
érdekes virágkompozíciók 

kerülnek szemléltetésre illetve
eladásra.

Rendezvényünk helyszíne:
Vasemberház Tükörterme 

Időpont: 2009. november 27.
(péntek) 15 óra

Minden érdeklődőt szeretettel
várunk

40.qxd  2009.11.26.  15:02  Page 8



December 5-én, szombaton 9
és 15 óra között várják a tiszta,
jó minőségű ruhát, használati
tárgyat, tartós élelmiszert a pali-
ni templom nyáron elkészült kö-
zösségi termébe – tudtuk meg az
immár húsz éve szorgoskodó
szervezőktől. Az adományok a
Karitász közvetítésével jutnak el
a rászorulókhoz.

– Segítséget elfogadni, tudom,
sokszor nehéz. – fűzte hozzá a hír-
hez az Alsótemplom megszépítése
miatt városszerte becsült Horváth
Lóránt plébános. – Ám aki elfogad,
tulajdonképpen maga is ad. Lehe-
tőséget, hogy jót tegyünk, hogy fe-
lülemelkedjünk saját önzésünkön.
Gondoljanak erre a nehéz helyzet-
be jutottak, boldog emlékű II. Já-
nos Pál pápa tanított így. Közbeve-
tőleg, bizonyára sokan örülnek an-
nak, hogy jövőre várható a lengyel
pápa boldoggá avatása.

– Hallottam, legutóbb a mura-
keresztúri hittanosokkal együtt ki-
rándultak az alsótemplomi gyere-
kek Gelsére.

– Tartalmas közösségi progra-
mokat kínálunk egész évben a ki-
sebb és nagyobb ifjúságnak.
Balatonedericsi túránkat a Cso-
dabogyós barlangba máig emle-
getik az ifik. Adventi kézműves
műhely lesz a legközelebbi, va-
sárnaponként pedig idézeteket
osztogatnak a gyerekek, mosolyra
indítva azokat is, akik megkese-
redtek. Tapasztalják csak meg,
adni jó!

- A jókedv ragadós. Ezért ké-
szülnek újabb CD-vel?

– Fésűs Éva meséi kötik össze
azokat az énekes-mesés lemeze-
ket, melyeket plébániánk adott ki
az elmúlt években. Úgy látszik, ki-
meríthetetlen kincsesládába nyúl-
tunk…

– A Kanizsa olvasói már ismer-
hetik Iváncsits Tamás rockoperáit.

– Valóban, városunk szülöttének
– elneveti magát – nagyatádi va-
gyok, de már kanizsaiként beszé-
lek. Tehát a Bólyon kántorkodó Ta-
más dalait, rockoperáit sokan sze-
retik. A vértanú Brenner Jánosról
szóló A jó pásztor után a Péter és

Néró című kerül bemutatásra a
HSMK-ban december 11-én, pén-
teken 18.30-kor. Ugyanaz a csapat
adja elő, mint az előzőt, a bólyiak,
a szerény 300 forintos belépő a te-
rembérlethez járul hozzá.

– Az idősebbeknek mit ajánl?
– Keddenként hatkor a plébáni-

án jó szellemű filmeket vetítünk.
Bár december 8-án lesz az idei
utolsó ilyen alkalom, a jövő évben

bizonyára folytatjuk. 
– Közeledik, már el is kezdődött

a Karácsony előtti vásárlási láz.
Erről mi a véleménye?

– Senki nem az ajándéknak örül,
hanem az ajándékozó szeretetének.
Ne feledkezzünk meg erről a sze-
mélyességről, így lehet majd bol-
dog a Karácsony esténk.

P.J.
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Ügyintéző: Gerencsér M. Tárgy: Értesítés döntéshozatalról a Nagykanizsa,
02011/6. hrsz-ú ingatlan telekalakítása ügyében. Szám: 6 /2524-11/ 2009.

Hirdetmény

A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szóló
2004. évi CXL. törvény (a továbbiakban: Ket.) 80. § (3) bekezdése alapján ér-
tesítem az érintetteket, hogy a  Nagykanizsa Megyei Jogú Város Jegyzője
6/2524-10/2009. számú, Nagykanizsa, 02011/6. hrsz. alatti ingatlan telekalakí-
tására vonatkozó építéshatósági ügyben, döntését meghozta. 

Mivel a fenti építéshatósági eljárással érintett ingatlannal közvetlenül hatá-
ros ingatlanokkal rendelkezni jogosultak száma jelentős, a további ügyfeleket a
határozat meghozataláról hirdetményi úton tájékoztatjuk a fenti jogszabályi
előírásnak megfelelően az alábbiak szerint.

A hirdetmény 2009. november 19-től kerül kifüggesztésre Nagykanizsa Me-
gyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának hivatalos hirdetőtábláján. 

Az eljáró hatóság megnevezése:  Nagykanizsa Megyei Jogú Város Jegyzője
8800 Nagykanizsa, Eötvös tér 16., ügyszáma: 6/2524-10/2009., tárgya: telek-
alakítási engedély. A kérelmező ügyfél neve: Plánder József  8800 Nagykani-
zsa, Királyi P. u. 15.

A kérelemmel érintett ingatlan valamint az érintett ingatlannal közös határ-
vonalú (telekhatárú) ingatlanok (hatásterület): Nagykanizsa 02011/6., 02011/4.,
02011/5., 02011/7., 02009., 02012., hrsz. alatti ingatlanok.

Felhívom az érintettek figyelmét, hogy az építésügyi hatóság fenti ügyben
meghozott döntése és az ügy iratanyaga a Polgármesteri Hivatal Építéshatósá-
gi Osztályán, az alábbi helyen és időpontban megtekinthető: Nagykanizsa, Eöt-
vös tér 16. III. emelet 305. Hétfő: 8-12, 13-16.30, szerda: 8-12, 13-17, péntek:
8-12.A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szó-
ló (továbbiakban:Ket.) 98 §. (1) bekezdése kimondja: "Az ügyfél az elsőfokú
határozat ellen fellebbezhet. A fellebbezési jog nincs meghatározott jogcímhez
kötve, fellebbezni bármely okból lehet, amelyre tekintettel az érintett a döntést
sérelmesnek tartja."

Erre figyelemmel az eljáró hatóság a fellebbezési lehetőségét döntésében az
alábbiak szerint biztosította: "Határozatom ellen a kézhezvételtől számított 15
napon belül a Nyugat-dunántúli Regionális Államigazgatási Hivatal Zalaeger-
szegi Kirendeltségéhez címzett, de a Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgár-
mesteri Hivatal Építéshatósági Osztályhoz két példányban benyújtandó 30.000
Ft értékű illetékbélyeggel ellátott fellebbezéssel lehet élni."

ÉÉppííttéésshhaattóóssáágg  --  66//22552244--1111//22000099..

2009. október 22 - december 10-ig

AAkkii  eellffooggaadd,,  mmaaggaa  iiss  aadd

Legutóbb éppen idekerülésem
előtt, immár 30 éve festették át
külsőleg a kápolnát – emlékezett
vissza Szabó Ádám plébános. 

Nyilván nehéz eldöntenie, mi-
nek örüljön jobban: a templomát
szerető közösség áldozatkészségé-
nek, vagy a kivitelező, Beke Fe-
renc és csapata lelkiismeretes
munkájának. A Szent Imre egy-
házközség plébániatemplomába
jár diákmisére a szomszéd Piarista
Iskola ifjúsága. A gyerekek is
megcsodálják – eddig nem vehet-

ték észre – a gondos kezeknek kö-
szönhetően jobban érvényesülő
kagylóformájú vakolatdíszeket. A
Szent Pompiliusz titulusú piarista
kápolna 1935-ben készült el, a
szerzetesrendek és iskoláik szét-
szóratását követően került a veszp-
rémi, 1993-as megalapítása után a
kaposvári egyházmegyéhez. A
kommunista diktatúra miatt 44
éves szünetre kényszerült, idén
200. tanévét kezdte meg a nagyka-
nizsai Piarista Iskola.

P.J.

AAddvveennttrree  mmeeggsszzééppüülltt
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Volán Oktatási Kft.
Nagykanizsa,
Zárda út 2.

Tel/fax: 93/516-634

OKÉV nyt. szám: 20-0003-04 AL: 0448

Tanfolyam indul

2009.11.30-án 16 órakor
12.18-án 16 órakor
téliszünetes gyorsított

személyautó, motor és segéd-
motor kategóriákban. 

12.08-án 16 órakor
“C” és “C+E”

12.10-én 16 órakor “D”

Diákkedvezmény!
Részletfizetés! Ingyenes 

tankönyvkölcsönzés!
Üdülési csekket elfogadunk!

Fizibusz a Bolyai iskolában 
A Budapesti Elektromos Művek

és az Észak-magyarországi Áram-
szolgáltató Nyrt. kezdeményezé-
sére jött létre a Fizibusz program.
A két részvénytársaság fokozott
felelősséget érez azért, hogy az ál-
taluk biztosított villamos energia a
lehető leghatékonyabban, a kör-
nyezetet legkevésbé terhelő mó-
don kerüljön felhasználásra. Meg-
győződésük, hogy a gyerekek kör-
nyezettudatos energiafelhaszná-
lásra történő felkészítését nem le-
het elég korán elkezdeni. Ezért in-
dították útjára az Energia Suli kez-
deményezést, amelyet kibővítettek
a Fizibusz programmal, hogy ház-
hoz vigyék az ismereteket. Forga-
lomba állítottak egy speciális mik-
robuszt, felszerelve minden olyan
demonstrációs eszközzel és tech-
nikai felszereléssel, amely elen-
gedhetetlenül szükséges egy izgal-
mas és maradandó élményt nyújtó
rendhagyó tanórához. A Fizibusz
nemcsak hasznos, hiszen a termé-
szettudományokat közelebb hozza
a gyerekekhez, hanem emlékeze-
tes, vidám perceket is jelent. Az
előadás első részében általános
energetikai kísérleteket, míg a má-
sodikban főleg elektromossággal
kapcsolatos kísérleteket mutatott
be Tóth Pál, aki az ország közel
négyszáz iskolájában járt az el-
múlt két és fél évben, és több mint
80 ezer diákkal találkozott. 

Városi szülőértekezlet
Első alkalommal rendezett váro-

si és városkörnyéki szinten pálya-
választási szülőértekezlet a hivatal
Művelődési Osztálya a végzős ál-
talános iskolai tanulók és szüleik,
osztályfőnökeik, a pályaválasztási
felelősök és természetesen az in-
tézményvezetők számára. Céljuk,
– mondta Szmodics Józsefné osz-
tályvezető, hogy megkönnyítsék a
szülők döntését annak érdekében,
hogy a legmegfelelőbb iskolát tud-
ják kiválasztani a gyermeküknek.
A város hat középiskolája, a
TISZK és a Csapi Szakiskola be-
mutatkozása révén az érdeklődők
jobban megismerhették a képzési
lehetőségeket. A HSMK-ban meg-
rendezett értekezleten a Munka-
ügyi Központ is képviseltette ma-
gát. Konzultációs lehetőségekre is
sor került, ahol egyéni problémái-
kat, kérdéseiket tehették föl a szü-
lők a kiválasztott intézmény veze-
tőinek, képviselőinek. A szervezők
fontosnak tartják, hogy a szülők ne
csak papíron tudjanak tájékozódni
a különböző képzési formákról,
hanem élőszóban is.

EEggyyéévveesseekk  aa  hháárrmmaassiikkrreekk
Emléklappal és egy óriási aján-

dékcsomaggal köszöntötte váro-
sunk önkormányzata nevében
Marton István polgármester és
Bene Csaba önkormányzati képvi-
selő a tavaly októberben született
hármas ikreket, Ocsovai Leventét,
Emesét és Orsit. A kicsik egyálta-
lán nem voltak zavarban a sok lá-
togató – az önkormányzat és a saj-
tó munkatársainak – jelenléte mi-
att. Édesanyjuk, Katalin szerint
hozzászoktak már, hogy csodájuk-
ra járnak, amióta a világra jöttek.
Katalin egyáltalán nem bánja,
hogy egyszerre hárman érkeztek,
mindig is nagy családot szerettek
volna férjével, Tamással, az apró-
ságok rengeteg örömöt hoztak az
életükbe. 

Húsz hímivarú nyárfát ültet-
tek el a „Város tüdeje” akció
keretében a Péterfy Sándor Ál-
talános iskola 5. B osztályos di-
ákjai, az Erdészeti Tudományos
Intézet Sárvári Kísérleti Állo-
más tudományos munkatársa,
Benke Attila, a Pannon Pellet
Kft. nevében Moór András, va-
lamint Gáspár András, a VIA
Kanizsa Nonprofit Zrt. vezér-
igazgatója a Thúry téri park-
ban.

Ezen hímivarú fáknak az elő-
nye, hogy gyorsan nő, s nem
okoz allergiát. A faültetést ha-
gyományőrző szándékkal hir-
dették meg. Benke Attila kö-

szöntőjében elmondta, hogy
akkor válik az ültetésben részt-
vevők munkája kézzelfogható-
vá, ha ezek a fák majd árnyékot

adnak az alattuk megpihenők-
nek.

S.E.

NNyyáárrffaaüülltteettéésssseell  aa  „„VVáárrooss  ttüüddeejjéééérrtt””......

Esküvő címmel belgiumi tur-
néjuk műsorát mutatta be va-
sárnap este a HSMK színházter-
mében a Musica Antiqua együt-
tes, a Saltarello és a Zalagyöngye
táncegyüttesek.

A Musica Antiqua együttes immár
hat éve rendszeresen vendégszerepel
Belgiumban. Minden alkalommal
egy tematika köré épülnek a műsor-
számok, az idén a lakodalom volt a
téma. Ez alkalommal az együttes a
két táncegyüttessel közösen készült
erre a programra. A zenészek és a ve-
lük színpadra lépő Saltarello táncosai
a reneszánsz kor udvarába egy eskü-
vőre, míg a Zalagyöngye táncosai a
Bojtár együttes kíséretével egy ma-
gyar parasztlakodalom vigadalmaiba
engedtek betekintést. 

A nagykanizsai program filmve-
títéssel kezdődött, melyen a turné
főbb állomásai voltak láthatóak. A
vetített élménybeszámolóról nem
maradhattak le a városnézések és az
oldottabb mozzanatok pillanatai
sem. A két részre tagolt program el-
ső blokkjában a Musica Antiqua
együttes és Saltarello táncosai kor-
hű ruhákban és természetesen korhű
zenével idézték a reneszánsz vilá-
gát. A második részben hamisítha-
tatlan magyar temperamentummal,
kitűnő tánckoreográfiával rukkolt
elő a Zalagyöngye együttes. Nagy
sikerű produkciókhoz nagymérték-
ben járult hozzá a Bojtár együttes,
melynek tagjai ezen az estén is kitű-
nően húzták a talpalávalót. 

Cz.Cs.

EEsskküüvvõõii  hhaanngguullaattookk
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Olyan hirtelen és váratlanul
mentél el, hogy még mindig
nem tudjuk elhinni a tényt,
hogy már nem vagy köztünk. A
sírod mellett állva is arra gon-
doltunk, hogy ez csak egy tréfa
lehet az élettől! Ez nem lehet
valóság! Nem lehet igaz, hisz a
doktor néninek az a dolga, hogy
gyógyítsa a beteg kisgyermeke-
ket. Nekünk még szükségünk
lenne Rád! RÁD, aki végtelen
alázattal, szeretettel, türelem-
mel tetted a dolgodat. Te nem
halhatsz meg, hiszen Te vagy a
mi doktor nénink! 

Jó volt Rád nézni. Mindig
mosolyogtál, mindig megvi-
gasztaltál bennünket. Mindegyi-
künkhöz volt egy-két kedves
szavad. Végtelen nyugalmat,
békét árasztott egész lényed. Je-
lenlétedben elvonultak a felhők,
derűs lett az égbolt, elmúlt a fáj-
dalom. Jó volt a közeledben len-
ni, jó volt melletted, jó volt is-
merni Téged.

Sokunknak példa volt és lesz
odaadó, lelkiismeretes gyógyító
munkád, a családodat átölelő
tiszta, szerető gondoskodásod,
fogékonyságod az elesettek
megsegítésére, kifogyhatatlan
energiád a sok-sok jótékony cé-
lú rendezvény szervezésében,
támogatásában, aktív jelenléted
a város életében. Honnan is volt
minderre erőd!?  

Kedves Doktor Néni!
Ugye tudod, hogy most na-

gyon fáj a szívünk, de kényte-
lenek vagyunk elfogadni a
megváltoztathatatlant. Rette-
netesen hiányzol! Köszönjük,
hogy voltál nekünk. Nagyon
nagy az űr, amit magad után
hagytál, bár gondoskodó szere-
teted továbbra is érezzük oda-
fentről. Ha felnézünk az égre, a
napsugárban a Te kedves mo-
solyodat véljük majd látni. Ha
susog a szellő, benne a Te lágy,
megnyugtató szavaidat véljük
majd hallani. 

Drága Marika Doktor Néni!
Nyugodjál békében!

Szivárvány Fejlesztő
Központ

DDrráággaa  

DDookkttoorr  NNéénnii!!
„Hazánk tudománya, gazda-

sága, innovációja és versenyké-
pessége” címmel tartotta a Gaz-
dálkodási és Tudományos Társa-
ságok Szövetsége „Hogyan to-
vább Magyarország az Európai
Unióban” című előadás- és vita-
sorozatának ötvennyolcadik, a
Magyar Tudomány Napja alkal-
mából megrendezett szakmai fó-
rumát, melyre a város gazdálko-
dó és civil szervezetei, intézmé-
nyei, a kamarák képviselői mel-
lett meghívták az érettségi előtt
álló középiskolásokat, illetve a
főiskolásokat is. 

A program a GTTSZ Nyugat-
dunántúli Régiója, a Nagykanizsa
és Térsége TISZK Nonprofit Kft.,
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Polgármesteri Hivatala és a Ma-
gyar Közgazdasági Társaság helyi
szervezetének közreműködésével
valósult meg.

Vörösmarty Mihály Gondolatok
a könyvtárban című versével kö-
szöntötte a megjelenteket Tulman
Géza tanár, majd a szakmai fóru-
mot Marton István polgármester a

következő gondolatokkal nyitotta
meg: „A mai napon a tudományra,
a tudósokra, Széchenyi István gróf-
ra, a Magyar Tudományos Akadé-
mia alapítójára emlékezünk. Szé-
chenyi Istvánra, a legnagyobb ma-
gyarra, aki irodalmi és gyakorlati
munkásságával nemzeti felemelke-
désünket szolgálta, aki befogadta
és terjesztette az európai szellemi-
séget, aki sok területen Magyaror-
szágot európai szintre emelte. A
Magyar Tudományos Akadémiára,
amely intézmény fennállása 184
évében mindig betöltötte küldeté-
sét. Emlékezünk és ünnepeljük a tu-
dósokat, akik a külföldiekkel közös
kutatásokkal, felfedezésekkel, a
nemzetközi tudományos közéletben
való részvétellel kapcsolták Ma-
gyarországot a világhoz. Ők ha-
zánk nem hivatalos nagykövetei, a
rólunk alkotott kép kedvező alakí-
tói. A tudományra, a tudásra emlé-
kezünk, amely védettséget, hatal-
mat és biztonságot ad az egyénnek,
a közösségnek és egyidejűleg ran-
got, tekintélyt a nemzetnek.”

A polgármesteri köszöntő után
Janzsó Antal, a GTTSZ Nyugat-

dunántúli Régiójának társelnöke, a
szakmai fórum levezető elnöke fel-
kérte az előadókat, hogy mutassák
be témájukat. Prof. dr. Szabó Gá-
bor akadémikus, egyetemi tanár, a
Magyar Innovációs Szövetség el-
nöke „A magyar tudomány hazai
és nemzetközi jelentősége, nemzet-
gazdaságunk versenyképessége”
címmel tartott előadást. Prof. dr.
Horn Péter akadémikus, egyetemi
tanár a globális élelmiszerellátás
kihívásairól és lehetőségéről be-
szélt, dr. Krállics György egyetemi
docens, a miskolci Nanotechnoló-
giai Kutatóintézet osztályvezetője
szakterületét, a nanotechnológiát
mutatta be. Dr. Polay József, a he-
lyi Közgazdasági Társaság elnöke
városunk közgazdasági környeze-
téről és fejlesztéséről szólt. A jelen-
lévők egy művészeti előadásnak is
szem- és fültanúi lehettek: a Farkas
Ferenc Zene- és Aranymetszés
Művészeti Iskola elektroakusztikus
kamaracsoportja „Improvizáció az
Ember tragédiájára” című produk-
ciójukat adták elő.

S.E.

TTuuddoommáánnyyooss  sszzaakkmmaaii  ffóórruumm

December 1-jén, kedden 18
órakor Semjén Zsoltot, a Keresz-
ténydemokrata Néppárt elnökét
várja a HSMK-ba a Berzsenyi
Polgári Kör. Újabb állomásához
érkezett tehát rendezvénysoro-
zatuk, a Visszaszámlálás. Már
csak 130-140 nap van hátra a
parlamenti választás valószínű
időpontjától. A Kanizsához is
kötődő politikus egyik korábbi
interjújából idézünk:

– A szociális igazságosság értel-
mében a baloldali emberek számá-
ra is programot kell adnunk. Ez kö-
vetkezik az alapelveinkből is, hi-
szen a keresztény szociális tanítás
világosan kimondja, hogy sem a
munka tőke nélkül, sem a tőke
munka nélkül fenn nem állhat. Ám
a munka elsődleges a tőkével szem-
ben, mert jobban hozzátartozik az
ember személyiségéhez. A
keresztényszociális tanítás alapján
a feladatunk a munka jogának a
védelme a tőke diktatúrájától. A
mai politikai életben a legzavaróbb
probléma a jobb és bal fogalmának
a tudatos manipulálása. Az MSZP

legnagyobb blöffje az, hogy szocia-
listának, baloldalinak mondja ma-
gát. Pedig egy másfajta koordiná-
ta-rendszerben a KDNP – mivel a
munkát tartja elsődlegesnek a tő-
kével szemben –, mérsékelt balol-
dali pártként, az MSZP-be átöltö-
zött SZDSZ viszont szélsőjobbolda-
liként mutatkozik. Ugyanis a multi-
nacionális, globalista tőke abszolút
prioritása alapján lényegében ta-
gadja a munka jogát, azt, hogy az
államnak feladata a munka jogá-
nak a biztosítása, ha szükséges, a
tőke érdekeinek korlátozásával is.

– Ön hisz abban, hogy sikerül
majd sok tisztességes baloldali
embert kiragadni az MSZP fogsá-
gából?

– Igen. A szocialista elit naponta
leplezi le önmagát, ezt egyre több
baloldali érzelmű ember látja, csak
nem volt eddig olyan erő, ami a
keresztényszociális alternatívát biz-
tosította volna. A szocialista párt an-
nak a klientúrának a pártja, amely a
Kádár-rendszerben meglévő politi-
kai privilégiumait átváltotta gazda-
sági tőkére, s a gyárigazgató elv-
társból gyártulajdonos úr lett. Talán

könnybe lábad a szemük az Interna-
cionálé hangjaira, de valójában a
legvadabb kapitalizmusban érdekel-
tek, hiszen ők az új burzsoázia. Az is
szimbolikus jelentőségű, hogy a szo-
cialista párt miniszterelnöke először
egy multimilliárdos bankár, majd két
szintén multimilliárdos seftelő. Ez
körülbelül olyan, mintha a KDNP
miniszterelnök-jelöltje Cicciolina
lenne. Vagy mondok egy másik pél-
dát: olyanra sem volt példa, mint
amit az MSZP – éppen öt éve – de-
cember 5-én művelt, amikor egy
kormány a saját nemzete ellen kam-
pányolt. De arra sem, hogy egy ma-
gát szocialistának nevező párt pedig
a nagytőke strómanjaként az egész-
ségbiztosítás privatizációja mellett
érvelt. Pedig annak a következmé-
nye az lett volna, hogy a milliomo-
soknak osztályon felüli ellátás jut, a
népnek meg marad, ami marad. Er-
re mondtam, hogy ezek után a Ma-
gyar Szocialista Pártnak a nevéből
ki kellene venniük azt, hogy magyar,
azt, hogy szocialista, és maradjon
az, ami volt: a Párt. 

K.H.

SSeemmjjéénn  aa  ttiisszztteessssééggeess  bbaallooddaalliiaakkéérrtt

Dr. Dénesné Dr. Csere Mária
emlékére
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Nagykanizsa és környéke érté-
kes népi kultúráját mutatták be
a Soknemzetiségű Kultúrával az
Európai Unióban Kisebbségi
Művészeti Gálaesten a HSMK-
ban. A megjelenteket elsőként
Kovácsné Mikola Mária, az intéz-
mény igazgatóhelyettese köszön-
tötte. 

A gálaest célja az volt, hogy a
tánc, az ének, a népzene révén
megerősítsék szűkebb pátriánk
méltó helyét az európai kultúrában.
Büszkeséggel és elégedettséggel
tölthet el bennünket, hogy váro-
sunkban harmonikus együttműkö-
désben él a többségi társadalom a
kisebbségekkel, tiszteletben tartva
azok kulturális szokásait, művésze-
ti értékeit. 

Marton István polgármester be-
szédében hangsúlyozta: 

– Nagykanizsán régi hagyomá-
nya van a különböző nemzeti és et-
nikai csoportok művészeti értékeit
bemutató kulturális programok-
nak. Egy-egy ilyen találkozáskor

lehetőség kínálkozik arra, hogy
megismerjék és elfogadják egymás
kulturális értékeit, a különböző
nemzeti és etnikai csoportok. Ma
olyan művészeti gálaestet rende-
zünk, ahol bemutatkozhatnak a vá-
ros és térsége horvát, cigány, né-
met és magyar hagyományőrző
művészeti együttesei.

Hangsúlyozzuk, nálunk harmo-
nikus együttműködésben él a több-
ségi társadalom a kisebbségekkel,
tiszteletben tartva azok szokásait,
eltérő látásmódját, művészeti esz-
közeit. Mindezzel útmutatást
adunk azoknak a fiataloknak, akik
eddig nem ismerték fel a saját kul-
túrájuk pozitívumait, illetve a ve-
lük együtt élő más nemzetiségi et-
nikai csoportok értékeit. 

A műsorban fellépett a Kanizsa
Csillagai Együttes, a szepetneki
Királyi Pál ÁMK német nemzeti-
ségi ifjúsági csoportja, a Kanizsa
táncegyüttes, a Kanizsai Horvát
Kórus és a Horvát Néptánccsoport. 

A rendezvényt Teleki László or-
szággyűlési képviselő, a Cigány

Kisebbségi Önkormányzat elnöke
nyitotta meg. Megnyitó beszédé-
ben kiemelte:

– Beszélünk az oktatásról, a
foglalkoztatásról, viszont nagyon
sokszor nem említjük meg a kultú-
rát, amely talán az egyik legna-
gyobb híd szerepét tölti be Ma-
gyarországon a kisebbségek kö-
zött. Felelős politikus ma Ma-
gyarországon csak akkor tud ki-
állni egy ilyen kulturális rendez-
vényen, ha komolyan gondolja
azt, hogy az oktatás és a foglal-
koztatás mellett a kultúrának is
teret kell hagyni. A társadalom
számára nagyon fontos üzenet,
hogy a romák tanulni szeretnének,
ugyanazt szeretnék elérni, mint
bárki más ebben az országban,
vagy Európában. Diplomát sze-
rezni, ahhoz viszont sokszor kell
külső, kormányzati vagy önkor-
mányzati segítség, de nem utolsó
sorban fontos a személyek, azaz a
mi felelősségünk is. 

B.E.

SSookknneemmzzeettiissééggûû  kkuullttúúrráávvaall  aazz  EEUU--bbaann

Mérsékelt érdeklődés mellett
került megrendezésre az elmúlt
szombaton a VOKE Kodály Zol-
tán Vasutas Művelődési Házban
a II. Országos Roma Fesztivál. 

Az esemény délután 14 órakor
Nagy József, a DRVSZ elnöké-
nek köszöntőjével vette kezde-
tét. Az elnök köszöntőjében el-
mondta, hogy tulajdonképpen ez
már a 7. fesztivál, mivel a
DRVSZ elődje a Dunántúli Ro-
ma Vezetők Szövetsége már öt-
ször rendezett korábban hasonló
fesztivált. Sajnálatát fejezte ki
az érdeklődés hiánya miatt, hi-
szen a kultúráról, a kultúráért
szól a rendezvény. Tapasztalata
szerint egyre kevesebb ember
fordul a kultúra irányába. Véle-
ménye szerint a közeledés meg-
lágyítaná az emberek lelkét.
Nagy József hangsúlyozta, hogy
városunk oly sok kitűnő roma
művészt, szakembert adott az or-
szágnak, hogy méltán lehetne
Nagykanizsa a magyarországi
cigányság fellegvára. Reményét
fejezte ki, hogy a kultúra ápolói-
nak lesz jövője. A mindenkori
kormánynak a kultúrára több

pénzt kell szentelni. Végül kö-
szönetet mondott a fesztivál tá-
mogatóinak. A DRVSZ elnöke
után Cseresnyés Péter alpolgár-
mester, parlamenti képviselő
mondott köszöntőt. Köszöntőjé-
ben a fesztivál közösségteremtő
szerepének adott hangsúlyt,
majd reményét fejezte ki, hogy a
jövőben még több alkalom adó-
dik egymás kultúrájának megis-
merésére. Harmadik felszólaló-
ként Kolompár Orbán, az OCÖ
elnöke szólt a megjelentekhez.
Beszédében a fesztivál iránti
csekély érdeklődést a cigányem-
berekben elültetett félelemmel
magyarázta. „Olyan világot
élünk, amikor az emberek fél-
nek. Nem mernek közösségekbe
menni, hiszen halljuk és látjuk
az ország történéseit. Ma már
összecsapnak a cigányemberek
és a gárdisták egymással” jelen-
tette ki az OCÖ elnöke, majd az
ország fasizálódásáról, a Horthy
korszak szellemének egyre gya-
koribb felidézéséről beszélt. Fé-
lelmének adott hangot a kakas-
tollas csendőrség visszaállításá-
nak lehetősége, a Jobbik térnye-
rése, a Magyar Gárda működése

miatt. Beszédében a politikai elit
összefogását sürgette a cigány-
ságot fenyegető eszmék vissza-
szorítása érdekében. Kolompár
Orbán a továbbiakban reményét
fejezte ki, hogy a roma társada-
lom elnyeri azt a teljes állampol-
gári rangot, amit az elmúlt 5-10
év elvett. A roma társadalom fel-
ismeri a saját érdekeit, ha már az
értékeit felismerte. Az érték fel-
ismerésének ékes bizonyítéka-
ként a fesztivált jelölte meg. 

Az OCÖ elnökének beszéde
után a rendezvény szervezői Cse-
resnyés Péternek Ferkovics József
festményének ajándékozásával kö-
szönték meg a fesztivál támogatá-
sában nyújtott segítségét. 

A megnyitó után következő
kulturális műsorban Körmendi
András szájharmonikán ját-
szott és nótákat énekelt. Fel-
léptek a Nagyberki Vári, A Fe-
hér Kígyó, a Rumungro Fiúk
hagyományőrző együttesek, a
Kanizsa Csillagai és a Nagyka-
nizsai Vörös Rózsák Hagyo-
mányőrző Cigány Néptánc
Együttes.

Czene Csaba

IIII..  OOrrsszzáággooss  RRoommaa  FFeesszzttiivvááll

Ismét a fővárosban versenyez-
tek a Premier Táncklub növen-
dékei a hétvégén a Ritmus csa-
patok Pontszerző versenyén. Az
egész napos viadalon huszonöt
egyesület százhúsz produkcióval
állt a zsűri elé.

A Premieres lányok hat produk-
cióval neveztek a megmérettetésre.
Junior egyéni showtánc kategóriá-
ban hét indulóból Szollár Alexand-
ra második helyezést ért el a Kalóz-
lány című koreográfiával. Felnőtt
látványtánc egyéni kategóriában
Toplak Dóra második lett „Csak la-
zán!” című műsorszámával. Gyer-
mek showtánc csapat kategóriában
(Bunczom Evelin – Bunczom Fanni
– Kománovics Kyra – Kolonics Ka-
rolina – Farkas Kira – Pete Do-
rottya) a „Vakáció” című produkci-
ójukkal a második helyig jutottak
tizennégy indulóból. Junior
showtánc kategóriában a Glavák
Katalin – Verkman Nóra – Bun-
czom Evelin – Papócsi Petra –
Szollár Alexandra összeállítású csa-
pat a „Sex and The City” produkci-
óval a dobogó második fokára áll-
hatott. Első helyen végzett a felnőtt
csapat (Glavák Katalin – Sipos Esz-
ter – Németh Petra – Toplak Dóra –
Verkman Nóra) show kategóriában
„New York” című műsorszámuk-
kal. Kuzma Péter Szamba koreog-
ráfiája (Glavák Katalin – Sipos Esz-
ter – Papócsi Petra – Szollár Ale-
xandra – Németh Petra – Toplak
Dóra – Verkman Nóra) pedig lát-
ványtáncban érdemelte ki a máso-
dik helyezést nyolc induló közül.

A csapat az országos bajnoki
döntőn mérettetik meg legköze-
lebb, decemberben.

S.E.

TTaarroollttaakk  aa

PPrreemmiieerreess

lláánnyyookk

Remekeltek a batthyánysok
- helyesbítés
Remekeltek a batthyánysok című
tudósításunkban tévesen írtuk az
egyik díjazott nevét. A cikkben sze-
replő Szokol Krisztián helyett helye-
sen Szokol Krisztina az, aki a csapat
tagjaként bejutott a döntőbe, majd
első helyen végzett társaival együtt a
Lázár Ervin anyanyelvi vetélkedőn.
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HHoorroosszzkkóópp

Érdeklődő hangulatban lesz ezekben a na-
pokban. Naprakész a munkájában, amiért
nem csak otthon, hanem munkahelyén is
megdicsérik. Estére elfárad, a stressz ellen
vegyen ki néhány nap szabadságot.

A szokásosnál érzékenyebbé válik, ami fel
is tűnik a családjának. Idegeskedésre nincs
oka, jól mennek a dolgai, amit betervezett,
meg is tudja valósítani. Ne sajtoljon ki az
egészségesnél több erőfeszítést magából.

Változékony lehet a hangulata. Bizonyára
több pihenésre van szüksége. Ügyeljen arra,
hogy munkatársai, vagy üzletfelei ezt ne ve-
gyék észre. A felgyülemlő feszültséget old-
ja fel masszázzsal, úszással, vagy sétával.

Ha anyagi sikereket akar elérni, hallgasson a
megérzéseire. Ha határozottan, ugyanakkor
meggyőzően beszél a megbeszéléseken,
biztosan ér el eredményt. Otthon azonban ne
ön legyen mindig a vezéregyéniség.

Előfordulhat, hogy a megszokottnál nehezeb-
ben viseli a telefonhívásokat. Ha úgy érzi,
már az is megnyugvást jelent, ha a hétvégén
kikapcsolja, hát tegye meg. Kipihenten mind-
járt pozitív szemlélettel kezdheti a hetet.

Előfordulhat, hogy az elkövetkező napokban
mindenben a hibát keresi. Atökéletességre tö-
rekszik, pedig egészsége érdekében nem árta-
na, ha kicsit lazítana, és visszafogná magát. A
partnerére szerencsére mindenben számíthat.

Fontosnak tartja, milyen benyomást kelt má-
sokban. Igyekszik harmóniát teremteni az éle-
tében, s ha ez netán nem sikerül, elkedvetlene-
dik, s érzelmei kiülnek az arcára. Ilyenkor ke-
ressen valami elfoglaltságot, ami örömet okoz.

Álmodozó hangulatában elfelejtheti fon-
tos elintéznivalóit. Ne szégyellje, írja fel
egy papírra a teendőit. Érzelmi életében
szép napokra számíthat. Elégedjen meg
ezzel, és élvezze tovább az életet.

Változékonnyá válhat a hangulata. Időnként
zavarja a nyüzsgés, és legszívesebben senki-
hez sem szólna egy szót sem. S mivel min-
dig tudja, mi a helyes lépés, a végén helyre-
hozza a hibáit, és ismét jó lesz a hangulata. 

Egy kellemes téli kiránduláson töri rég-
óta a fejét, de az időből folyamatosan ki-
csúszik. Gondolkodjon egy kicsit és ha-
tározza el, hogy mit akar, és akkor úgy
fognak alakulni a dolgok.

Az ünnepekre való készülődés tölti ki a
szabadidejét. Senkit sem szeretne ki-
hagyni az ajándékozásból, anyagi lehető-
ségei azonban határt szabhatnak a nagy-
vonalúságának.

Némi gond lehet az önbizalmával, ami
kihat a mindennapjaira. Az első sikerrel
járó feladat azonban szerencsére megvál-
toztatja a hangulatát, és mindjárt gördü-
lékenyebben telnek a napjai. 

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szűz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntő

II.20.–III.20.  Halak

Kutyák, macskák, 
iratok, 

rendszámtáblák 
és egy babakocsi.

Novemberben
eddig ezeket 

juttattuk vissza
gazdáiknak az

Önök segítségével!

Az Ön rádiója
FM 95,6 MHz

SMS szám:
06-30/30-30-956

A megfejtéseket személyesen szerkesztőségünkbe vagy levélcímünkre, a 8801 Nagykanizsa, Pf. 154-re várjuk! 
A helyes választ beküldők között Bakonyi Erzsébet Angyal mélyvörösben című verseskötetét sorsoljuk ki.
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IINNGGAATTLLAANN
Gyékényesen az „A” szektorban

közvetlenül a vízparton kétszintes (40
m2 szintenként) nyaraló eladó. (Víz,
szennyvíz, villany.) Érd.: 30/227-3294 

Városközpontban három szobás,
76 m2-es, egyedi fűtéses, 4. emeleti
lakás eladó. Érd.: 30/411-4010
(7107K)

Nk-án a Csengery utcában 56 m2-
es, kétszobás, egyedi gázas lakás
(pince, padlás, kert) eladó. (7096K)

Nagykanizsa belvárosában 700
m2-es, társasház építésére alkalmas
telek eladó! Érd.: 30/227-3294
(7108K)

Deák téri patinás épület I. emeleti
galériás stúdiólakása – akár irodai
hasznosítással – eladó vagy kiadó.
Érd.: 30/901-9013 (7112K)

Nk-án a belvárosban téglaépület-
ben 74 m2-es, három szobás, egyedi
fűtéses lakás + 18 m2-es raktárhelyi-
ség + kamra helyiség eladó. Érd.:
20/9349-110 (7129K)

Nk-án a Dózsa György 117/B. alatt
II. emeleti, cirkofűtéses, 79 m2-es, há-
rom szobás lakás eladó. Irányár: 11,8
millió Ft. Érd.: 30/396-1910 (7130K)

Városkapu krt. 16. szám alatt
felújításra szoruló 54 m2-es, két
szobás, nagy konyhás lakás eladó.
Érd.: 20/541-0542 (7131K)

Belvároshoz közeli, II. emeleti,

amerikai konyha - nappalis, egy há-
lószobás, igényes lakás bútorozottan,
2009. december 1-től albérletbe ki-
adó. Kaució szükséges. Érd.: 20/253-
3433 (7126K)

Vendéglátásra alkalmas (de más
célra is használható), kb. 100
négyzetméteres (két terem, raktár,
közlekedő, személyzeti- és nyilvá-
nos helyiségek) üzlet teljes felsze-
reléssel kiadó. Érd.: 30/227-3294
(7116K)

Külön bejáratú udvari lakás hosz-
szú távra kiadó. Kaució szükséges.
Érd.: 20/458-0110 (7133K)

50 mázsa léalma (20 Ft/kg), vala-
mint 50 mázsa kiváló minőségű ét-
kezési alma (70 Ft/kg-tól) eladó
Letenyén. Ugyanitt vajkörte eladó
85 Ft/kg áron. Érd.: 30/9932-534.

Készpénzért vásárolok könyvet,
festményt, porcelánt, régi népi pa-
rasztbútorokat, használati tárgyakat
és teljes hagyatékot. Érd.: 20/555-
3014 (6430K)

Toshiba 72 cm képátlójú színes,
txt-es, sztereo TV 22.000 Ft-ért el-
adó. Érd.: 20/931-1283

Fujitsu Siemens Amilo típusú
laptop újszerű állapotban, jogtiszta
Windows Vista Homa Basic szoftver-
rel 110.000 Ft-ért eladó. 17” WXGA
kijelző, Intel CeleronM 1,86 GHz
processzor, 120 GB winchester, 1
GB RAM, wifi, WLAN, DVD író

dual layer, csatlakozók. Érd.:
30/9932-534 (7145K)

Készpénzért vásárolok régi dísz-
tárgyakat, festményeket valamint sö-
tét alapszínű Zsolnay tárgyakat. Érd.:
Nagykanizsa 30/332-8422 (7136K)

Fenyőfa eladó karácsonyfának
Letenyén (normand, ezüst, luc). Érd.:
30/374-6481 (7146K)

Eladó 90x160-as fa, bukó-nyíló
ablak hőszigetelt üveggel, újszerű
állapotban. Tel.: 30/226-7812
(7147K)

Masszázs a nagykanizsai Uszodá-
ban! (A szolgáltatás belépőjegy nélkül
is igénybevehető.) Teljes testre, 30
perces lazító masszázs 1500 Ft. Szol-
gáltatások: alakformáló-, talp-, egyéb
masszázs, fényterápia, méregtelenítés,
stb. Hívásra házhoz is megyek! Elérni
és bejelentkezni a 30/481-2323 tele-
fonszámon lehet (6273K)

Meghibásodott távirányítóját (tv,
hifi, video, dvd) megjavítom. Tel.:
20/510-2723 (7122K)

TV szerviz a Kórház u. 3-ból Ady
u. 11. szám alá költözött. Nyitva: 9-
15 óráig. Távirányítók 1990-től kap-
hatók. Tel.: 30/597-1530. (7138K)

“Egy termék, amelyről eddig csak
álmodozhattak a nők.” Világújdon-
ság. Érd.: 20/9591-157 (7142K)

Kedvezményes pihenés Club Do-
bogómajor üdülőfaluban, Cserszeg-
tomajon (Hévíztől 800 m-re) 2009.
december 12-19-ig négy fő részére,
két szobás apartmanban. Részvételi
díj: 40.000 Ft + idegenforgalmi adó.
Az üdülőfalu területén melegvízű
fedett medence, pezsgőfürdő és sza-
una ingyenesen használható. Étke-
zés az üdülőfalu éttermében is meg-
oldható. Érd.: Faragó Tibor Letenye,
Petőfi u. 68. Tel.: 93/343-704
(7139K)

Úszásoktatás! Úszóedzői képesí-
téssel, 5 éves kortól úszásoktatást
vállalok. Tel.: 93/312-798, 30/319-
7662 (7140K)

Fogyni szeretne? Ajánlok egy kifi-
zetődő megoldást. Érd.: 20/9591-157
(7141K)

48 éves független férfi rendezett
egzisztenciával keresi párját hoz-
záillő hölgy személyében. Jelige:
„Találkozás”. Leveleket a Szer-
kesztőségbe kérem: Pf. 154.
(7143K)

Kell ennél jobb ajánlat? Új lakások vásár-
lásával megspórolhatja az illetéket! Városköz-
pontban, és a városközponthoz közel 50-60
m2-es, erkélyes, panorámás amerikai konyhás
+ 2 szobás lakások kedvező áron eladók! 

Olcsó lakások 5 millió Ft körüli érték-
ben! 

Nagykanizsa városközpontjában, 1.
emeleten, 2 szobás, 65 m2-es + 41 m2 galé-
riás, padló- és cirkofűtéses, erkélyes, igé-
nyesen felújított, klímás lakás eladó!
Irányár: 16,5 millió Ft. Hivatkozási szám:
2009/DU/151

Nagykanizsa északi városrészében
földszinti, 1+2 félszobás, gázkonvektoros,
erkélyes, részben felújított társasházi lakás
saját udvarrésszel, csendes, nyugodt he-
lyen eladó! Irányár: 10,5 millió Ft. Hivat-
kozási szám: 2009/DI/615

Nagykanizsa északi városrészében
földszinti, amerikai konyhás nappali + 2
szobás, cirkofűtéses, nagy teraszos, igé-
nyesen kialakított, újszerű sorházi lakás
zárt parkolóval, és saját, fedett autóbeálló-
val eladó! Irányár: 18,99 millió Ft. Hivat-
kozási szám: 2009/DI/501

Kizárólag nálunk! Nagykanizsa város-
központjában 2. emeleti, 1+3 félszobás,
cirkofűtéses, csendes helyen lévő, világos,

tágas, olcsón fenntartható, újszerű társas-
házi lakás, az udvaron zárt parkolóval na-
gyon jó áron eladó! Irányár: 10,5 millió Ft.
Hivatkozási szám: 2009/DI/389

Takaros családi ház Nagykanizsától 6
km-re! Egyszintes, 2+1 félszobás, 120 m2-
es, cserépkályhás, nagy teraszos, részben
felújított állapotú, csendes, jól megközelít-
hető helyen található. Irányár: 9,5 millió
Ft. Hivatkozási szám: 2009/DI/416

Nagykanizsa városközpontjában, csen-
des helyen lévő, 1. emeleti, négyszobás,
cirkofűtéses, nagy teraszos, igényesen fel-
újított, tágas társasházi lakás eladó! Irány-
ár: 15,5 millió Ft. Hivatkozási szám:
2009/DI/302

Új típusú lakás 160000 Ft/m2-es árban!
Nagykanizsa északkeleti városrészében,
csendes helyen, 1. emeleti, amerikai kony-
hás nappali + 2 szobás, cirkofűtéses, két
nagy erkélyes, praktikus térelosztással ki-
alakított, kitűnő állapotú, újszerű lakás el-
adó! Irányár: 12,5 millió Ft. Hivatkozási
szám: 2009/DI/276

Csak nálunk! Nagykanizsa városköz-
pontjában 3. emeleti, 1+2 félszobás, egye-
di fűtéses, erkélyes, teljesen, ízlésesen fel-
újított társasházi lakás eladó! Irányár: 8,2
millió Ft. Hivatkozási szám: 2009/DU/228

Érdeklődjön ingatlanközvetítő irodánkban: Draskovics Ingatlan, Nagykanizsa,
Sugár út 2. Internetes elérhetőségünk: www.draskovicsingat.hu  

"TŰVARÁZS-VARÁZSTŰ"
Mihály Edith x-szemes mesekép kiállítása
Megtekinthető: december 15-ig

"KARÁCSONYVÁRÓ"
kézműves kiállítás a Szociális 
Foglalkoztató dolgozóinak munkáiból 
Megtekinthető: december 20-ig
A kiállított termékek megvásárolhatók 
december 8-án és 9-én, 9-12 óráig

November 27. 19 óra
SZINETÁR DÓRA ÉS BERECZKI
ZOLTÁN MUSICAL ESTJE 
Belépő: 2 900 Ft 

November 28. 15 óra
KÉZMŰVES JÁTSZÓHÁZ
Mikulás ajándékok készítése

November 28. 18 óra
A KANIZSAI FÚVÓS EGYESÜLET
ZENEKARÁNAK ÉVADZÁRÓ
HANGVERSENYE
Közreműködik: Mazso Girls (Letenyei
Mazsoretcsoport) Belépődíj: 800 Ft

November 30. 10 és 14 óra 
"CSODÁS HÉTKÖZNAPOK"
kacagó koncert
Égből pottyant vendégek: Levente Péter
és Döbrentei Ildikó. Belépődíj: 600 Ft

November 30. 19 óra
FILHARMÓNIA BÉRLET
Nemzeti Énekkar

Vezényel: Antal Mátyás. Közreműködik:
Bizják Dóra - zongora. Belépődíj: 2 500 Ft

December 2. 17 óra
MEDINA KINCSEI - gyöngyékszerek
kiállítása. Megnyitja: Farkas Tibor

"UTCÁK, TEREK, VÁROSOK"
Retrospektív kiállítás Z. Soós István 
alkotásaiból. 

"VALÓSÁG ÉS KÉPZELET"
Kiállítás Sass Brunner Erzsébet és 
Brunner Erzsébet Indiában

KARII PIPPO KORTÁRS GRAFIKUS
PLAKÁTKIÁLLÍTÁSA

KANIZSAI GRAFIKÁK - kiállítás
Bene János alkotásaiból

November 27. 19 óra
JAZZ KLUB - Juhász Gábor Trió

Belépődíj: 800 Ft. Arendezvénysorozatot az
OKM a PANKKK program keretében támogatja. 

December 3. 10 óra
TÉLAPÓNK KRAMPUSZA
Gáspár Enikő színművésznő előadása
Belépődíj: 600 Ft
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Anand, Anand és megint csak
Viswanathan Anand… Persze,
nem is meglepő, hogy az elmúlt
hét Nagykanizsán  a sakk feno-
ménról szólt, hiszen a csapatbaj-
nokság második fordulójára az in-
diai világbajnok már befutott a
dél-zalai városba és a Szombathe-
lyi Haladás VSE ellen az első táb-
lán bizonyította is páratlan tudását
a helybéliek előtt. („Nagyon örü-
lök, hogy elérkezett ez a pillanat, s
szeretnék mind több örömet szerez-
ni a klubnak játékommal" – így
köszöntötte kanizsai egyesületét a
regnáló világbajnok.) Mint kide-
rült a mérkőzés előtt, a cseh Vlas-
timil Babula ellen ülhetett asztal-
hoz a kanizsaiak „legmárkásabb"
igazolása (bár, azt rögtön tegyük
hozzá, nem szabad elfeledkezni

Portisch Lajosról, a Nemzet Spor-
tolójáról sem, aki szintén először
sakkozott kanizsai színekben),
hogy aztán a játék tartson majd há-
rom és fél órát a Hevesi Sándor
Művelődési Központ falai között.
Nem volt egy egyszerű parti, s az
mindenképp Babula dicsérete,
hogy színvonalas meccs kereke-
dett összecsapásukból, amit Anand
is kiemelt a mérkőzését követő saj-
tótájékoztató után. („A 26. lépés-
ben éreztem, hogy a javamra for-
dulhat az állás, de előtte a 14-24.
lépés között nagyon keményen oda
kellett figyelnem.") Anand számára
nem volt ismeretlen ellenlábas, hi-
szen a cseh rendszeresen asztalhoz
ül a német bajnokságban a Werder
Bremennél, igaz, Németországban
is a távol-keleti ász az igazi nagy-

ság. A kanizsai játékosnak végül
39 lépésre volt szüksége a győze-
lem kiharcolásához, majd termé-
szetesen nem maradhatott el az
elemző „fél óra" sem a parti zárása
után. („Tényleg nagyon élveztem
mind a mérkőzést, mind a Kani-
zsán töltött szűk két napot. Egy
fantasztikus társaságot ismertem
meg az itt sakkozók személyében és
nagyon bízom abban, hogy mie-
lőbb ismét itt sakkozhatok majd" –
zárta már vasárnap este a beszélge-
tést a kissé érthetően fáradtnak tű-
nő Anand.) 

A mérkőzést amúgy 10:2-re
nyerte a házigazda Aquaprofit
Nagykanizsa TSK és biztosan ve-
zeti a tabellát.

P.L.
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… 20 esztendeje: a labdarúgó
NB II Nyugati csoportjának őszi
szezonzáróján N. Olajbányász
SE (10.) – Szekszárd (13.) 0-1.
Az NB III Bakony csoportjában
a MÁV NTE (8.) sem járt job-
ban Győrben ( - MÁV DAC, 0-
3). A sakkozók NB II-es pontva-
dászatában viszont az élbolyban
tanyázó N. Tungsram SE 8:6-ra
győzte le a Komlói Bányászt. A
férfi asztaliteniszezők NB II-es
bajnokságában az N. Tungsram
SE megszerezte első győzelmét
a szezonban, a BVM Dunaújvá-
ros volt „az áldozat”, a Duna-
partiak ellen 10:6-ra nyertek
Zborai Gyuláék. A Kanizsai
Vízmű úszói közül Horváth Ág-
nes és Szabó Dénes hozott
aranyérmet a soproni XI. Csík
Ferenc emlékversenyről. A női
asztalitenisz NB I-ben Hejőc-
sabai Cementművek – Kanizsa

Bútorgyár (Gazsi 5, Gál 4)
11:14, valamint Statisztika –
Bútorgyár 23:2.

… 15 esztendeje: a labdarúgó
NB I őszi záró felvonásában 8000
néző előtt Fehér Csaba még
egyenlített, de a végén N. Olajbá-
nyász SE (10.) – Kispest HFC (3.)
1:5. A megyei első osztályban Pá-
ka (3.) – Kiskanizsai MSK (7.) 0-
1 (g.: Ambrus István). A Varga Jó-
zsef edzette N. Olajbányász női
NB I B-s kézilabda együttese (Bú-
za 6 gól) a Tököl SE-t verte
idényzáróján 27-17-re. A férfiak
NB I-es küzdelemsorozatában
Komló – Tungsram SE (Szergej
Kuzmicsov 9 gól) 27-22. A sakk
NB I-ben megszerezte első győ-
zelmét a Tungsram, a kanizsaiak a
Haladást verték 6,5:5,5-re Szom-
bathelyen. A Kisgyura István
edzette Szmodics Attila (MÁV
NTE) vívó serdülő bajnoki címet

szerzett. A női kosárlabda Magyar
Kupában a 16 közé jutott a MÁV
NTE (-Ikarus 80-61; Lackner
30/21).

… 10 esztendeje: a portugáliai
junior vívó Eb-n kard fegyver-
nemben Dani Diána 11. lett. A
labdarúgó PNB 15. fordulójában
Haladás-Milos (15.) – Olajbá-
nyász FC (14.) 2-0.

… 5 esztendeje: a női kézilab-
da NB I B-ben NTE 1866 MÁV
Rt.(10.) – Szombathely 29-32, a
legeredményesebb az egyben tré-
ner Szloboda Judit volt 12 találat-
tal. A férfiaknál a Sótonyi László
edzette, alsóházban tanyázó Izzó
SE-nek (Pálos 8) sem termett ba-
bér hazai pályán (- Szentendre 24-
28). A női kosárlabda NB I B-ben
a harmadik helyen álló, Farkas
József vezette Kanizsa DKK 93-
67-re verte a MAFC együttesét.

Polgár László

EEzz  ttöörrttéénntt  ((nnoovveemmbbeerr  2266  ––  ddeecceemmbbeerr  22..))……

�� Asztalitenisz. A női Extraliga
küzdelemsorozatában a Kanizsa
Sörgyár SE együttese előbb Kecs-
keméten szenvedett vereséget
(2:6), majd az elmúlt évad bajno-
ka, a BSE-FŐGÁZ volt a kanizsa-
iak vendége, és 2:6 lett a vége. A
dél-zalaiak ezzel lejjebb csúsztak
a tabellán, jelenleg kilencedikek.

�� Cselgáncs. A zágrábi nemzet-
közi versenyen az NTE 1866 dzsú-
dósai közül az U11-esek korosztá-
lyában Sólyomvári Dávid (27 kg)
és Huszár Máté (30 kg) első helye-
zést ért el. Máté a diák C korosztá-
lyos magyar bajnokságban máso-
dik lett, míg a felnőtt III. osztályú
bajnokságon Zakál Mónika 63 kg-
ban szerzett harmadik helyet.

�� Kézilabda. Jól sikerült a Nagy-
kanizsai Izzó SE női és férfi csapata
számára is a legutóbbi játéknap, mi-
vel az NB I B-s hölgyek a Tolna KC
ellen győztek hazai pályán 32-26-ra,
míg a férfiak az NB II Északnyugati
csoportjában a szentgotthárdi vere-
ség (25-29) után a SZESE Győr
együttesét múlták felül 33-30-ra a
Zsigmondy-csarnokban. A hölgyek
csoportjukban megerősítették tize-
dik helyüket, míg Tóth László együt-
tese a negyedik.

�� Kosárlabda. A férfi NB I B-s
bajnokságban a Kanizsa KK-DKG
East (3.) gárdája korántsem szokvá-
nyos győzelmet aratott a Russay-
csarnokban, a 148-53-as győzelem
elszenvedője a Sárvár csapata volt,
mely lényegében az ifjúsági legény-
ségével állt ki anyagi problémái mi-
att a találkozóra. A hölgyeknél a Ka-
nizsai Vadmacskák (9.) az amatőr
NB I-es ligában a TFSE-nél vendég-
szerepelt, és kikapott 80-41-re.

�� Labdarúgás. Az NB III Drá-
va csoportjában befejeződött az
őszi szezon, s az NTE 1866 együt-
tese a harmadik helyen telelhet. A
13. fordulóban hazai pályán Vis-
novics László csapata mintegy 300
néző előtt játszott 0-0-s döntetlent
a második Dombóvárral. Véget ér-
tek a városi kispályás bajnokság
küzdelmei is, s az első osztályban
a Tip Top lett a bajnok. A másod-
osztályból a Kanizsa Ablak, a har-
madból a Magic Gold, míg a ne-
gyedből az Arizona léphet feljebb
első helyezettként.

�� Vízilabda. Az OB I B Fehér
csoportjában listavezető Heat
Group Kanizsa VSE legutóbb a
sereghajtó Bertók Sport Club
Szentest látta vendégül, s végül
biztosan nyert a kanizsai egység
12-5-re. Az OB II-ben a második
számú csapat a Fehérvár Póló
Sport SE-t győzte le 9-6-ra.  

AA  vviilláággsszzttáárr  iimmppoonnáállóó  jjááttéékkáávvaall

A vívók 50 éves szakosztályukat
ünnepelték Nagykanizsán. Ha nem is
a várt létszámban, de közel kétszázan
azért jelen voltak a rendezvényen,
melyen a magyar női kardválogatott
keretének tagjai (Nagy Orsolya, Vár-
helyi Anna, Várhelyi Kata) is fegyvert
ragadtak egy kis bemutató apropóján.
Az ellenfél a kanizsaiak "vegyes" vá-
logatottja volt Dani Dianával, Ma-

gyar Zsanettal, Mátyás Szabinával,
Piecs Adriennel, s ezúttal valóban
nem a végeredményen volt a hang-
súly, de a helyiek azért kitettek magu-
kért. Tóth Tamás edzőtől így járt a
gratuláció mindegyiküknek, s míg ezt
láttuk, közben sokan forgatták a kani-
zsai vívás történetét bemutató köny-
vet, s mesélték az anekdotákat egy-
másnak. Történetek garmadája szólt

például a különböző válogatottak él-
ményeiről, vagy hogy idővel apjukat
váltották a Perlaky-gyerekek a páston,
de a legújabb, VB-6. helyet jelentő
belfasti „túra” Magyar Zsanettel sem
hiányozhatott a repertoárból. A csar-
nokbeli programok után aztán a szű-
kebb körben ünneplők a vívóterem fe-
lé vették az irányt, ott kívánva a szak-
osztálynak sikerekben még gazda-
gabb, újabb 50 esztendőt.    

P.L.

FFééll  éévvsszzáázzaaddrraa  eemmlléékkeezzvvee
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Nagykanizsa, Király u. 31/H.
(A Buszpályaudvarral szemben! Rózsaszínű ház)

Nyitva tartás:
Hétfő - péntek: 7.00 - 17.00, szombat: 8.00 - 12.00

Telefon: 30/936-3923
Nagykanizsa, Teleki u. 34. (udvarban)

Szerda, csütörtök, péntek: 9.00 - 17.00, szombat: 9.00 - 12.00

Szakszervezeteknek, közületeknek, 
viszonteladóknak kedvezmény! Születésnapra, névnapra táblacsokoládék, 

desszertek, ajándékcsomagok nagy választékban kaphatók!

A FŐNÖK EZT ESZI: mogyorókrémes, konyakmeggyes, kókusz
likőrös, meggy likőrös, tojáslikőrös, banánkrémes, gumicukros,

trüffel krémes, irish krém ízű szaloncukrok!

MMeegghhíívvóó
A Jézus Szíve Plébánia közössége 

és a Nagykanizsai Civil Kerekasztal Egyesület
tisztelettel meghívja Önt, kedves családját, barátait, rokonait 

és ismerőseit az 

Adventi gyertyagyújtás ünnepe, az áhítat és a szeretet estje
keretében

A nagykanizsai Simon család megsegítésére 
rendezendő jótékonysági estre 

a Felső Templomban
2009. november 28. (szombat) 19 óra

A templomban a család megsegítésére összegyűjtött összeget 
a szervezők a sajtó nyilvánossága előtt adják át 

Simon József tanulónak

A műsorban közreműködnek: Honvéd Kaszinó Városi Diákszínpada,
Péczely Attila Népzenei Csoport, Zalakomári Dalárda, Farkas Dóra, Horváth
Kristóf, L. Heizler Éva, Moór Máté, Simon Nikolett, Spajler Istvánné, Szabol-
jev Erzsébet, Szántó Réka, Szoborits Nikoletta, Tóber László
Zenei szerkesztő: N. Lendvai Mária
Szerkesztő: Riersch Zoltán 

A rendezvény kiemelt támogatói: Jézus Szíve Plébánia (Fliszár Károly
főesperes - plébános). Halis István Városi Könyvtár, Kanizsa Dél-Zalai Heti-
lap, Kanizsa Rádió, Kanizsa TV, Nagykanizsai Civil Kerekasztal Egyesület,
Nagykanizsai Maraton, Napfény Rákbetegek és Hozzátartozóik Egyesülete,
Szuperhír.hu, Szuperinfó, Takács László Irodalmi Kör, Zalai Hírlap

Felhívás jótékonysági játékgyűjtésre

Használt, jó állapotú játékokat gyűjtünk, hogy azok a
gyermekek is örülhessenek karácsony napján, akik nehéz
körülmények között élnek. Kérjük mindazokat, akik segíteni
tudnak, 2009. december 22-ig a Nagykanizsa Kossuth tér 6.
szám alá, az Angel Szépségszalonba (Tel.: 06-30-217-3922.)
adják le adományaikat, melyeket decemberben, karácsony
előtt Nagykanizsán az Erzsébet téren osztunk ki. 

Támogatók: Marton Istvánné, Menyhárt Erika, Kanizsa TV, Kanizsa
Rádió, Szuperinfó, Kanizsa Hetilap. 
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